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Αθήνα, σήµερα στις 22 Ιουλίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Νικόλαο Μωραΐτη,
Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καθυ-
στερήσεις, στην ηµεροµηνία παράδοσης, των εργατικών
κατοικιών στο χωριό Κουνάβοι του Ν. Ηρακλείου.

2) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Νοσηλευτών Ελλάδας
-ΕΝΕ (ΝΠ∆∆) εκφράζει την αντίθεσή της στην προτεινόµενη ρύθ-
µιση για µείωση του κόστους εγγραφής και του κόστους ανανέ-
ωσης εγγραφής των µελών της.

3) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλιστική
Οµοσπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού ΠΑΣΟΝΟΠ αιτείται την
ένταξη του νοσηλευτικού προσωπικού στα βαρέα και ανθυγιεινά
επαγγέλµατα.

4) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Εν Απο-
στρατεία Ν. Θεσσαλονίκης αιτείται τη χρηµατοδότηση του Με-
τοχικού Ταµείου Στρατού.

5) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο των Κυνηγών
«ΩΡΙΩΝ» καταγγέλλει µεθοδεύσεις σχετικά µε τον τρόπο κυνη-
γιού των διεργασιών διαµόρφωσης της σχετικής υπουργικής
απόφασης 2010-2011.

6) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ, Β’ Αθη-
νών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες Αστυνοµικών Υπαλ-
λήλων, Αξιωµατικών Αστυνοµίας, Ενώσεων Υπαλλήλων Πυρο-

σβεστικού Σώµατος, Ενώσεων Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος,
η Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβεστικού Σώµατος και η Πανελλή-
νια Ένωση Αξιωµατικών Λιµενικού Σώµατος εκφράζουν την αντί-
θεσή τους προς τις µεταρρυθµίσεις που προωθεί το ασφαλιστικό
σύστηµα.

7) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλαδικός Σύνδε-
σµος Παραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων διαµαρτύρεται για
τη διακοπή της «θεσµοθετηµένης απαλλαγής των τελών διοδίων
για τα αναπηρικά αυτοκίνητα, στους εθνικούς αυτοκινητόδρο-
µους».

8) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλαδικός Σύνδεσµος Πα-
ραπληγικών και Κινητικά Ανάπηρων διαµαρτύρεται για τη
διακοπή της απαλλαγής του από τα τέλη διοδίων για τα αναπη-
ρικά αυτοκίνητα στους εθνικούς αυτοκινητόδροµους.

9) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα
Αγκιστρίου Πειραιά αιτείται το πλοίο «ΦΑΙ∆ΡΑ» να προσεγγίζει
στο λιµάνι της Αίγινας και όχι στη Σουβάλα, στο πρωϊνό δροµο-
λόγιό του από Αγκίστρι.

10) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ-
∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός
Καλυβίων ∆ήµου Αγρινίου Ν. Αιτωλοακαρνανίας αιτείται την
ένταξή του σε πρόγραµµα ενίσχυσης, καθώς το εισόδηµα των
παραγωγών θα είναι αρκετά µειωµένο τη φετινή χρονιά.

11) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ελληνική Εταιρεία Προστασίας και Απο-
καταστάσεως Αναπήρων Παιδιών αιτείται την έγκριση σκοπιµό-
τητας για τη δηµιουργία Στεγών Υποστηριζόµενης ∆ιαβίωσης
στα Ιωάννινα.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται αναφορά γαι
την επιδροµή που σχεδιάζεται για τα αυθαίρετα και τα αυστηρά
πρόστιµα που θα επιβληθούν.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα µι-
κροατυχήµατα µε δίκυκλα και πεζούς εξαιτίας των τοµών κατά
µήκος των δρόµων του ∆ήµου Πάτρας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ

ΘΕΡΟΥΣ 2010

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆’

Πέµπτη 22 Ιουλίου 2010 (πρωϊ)



14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
ελέγχους των ΚΤΕΟ που δεν έγιναν ποτέ ή που έγιναν πληµµε-
λώς, µε αποτέλεσµα να γίνονται θανατηφόρα ατυχήµατα.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα περι-
στατικά µε τα παραβιασµένα αυτοκίνητα που συνεχώς
αυξάνονται στην περιοχή γύρω από τον Ιερό Ναό του Αγίου Αν-
δρέα Πατρών.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση του έργου που αφορά στο θαλάσσιο µέτωπο της
Πάτρας.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις συ-
γκρούσεις αµαξοστοιχιών µε Ι.Χ. αυτοκίνητα στις αφύλαχτες
ισόπεδες διαβάσεις του Ν. Αχαΐας.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία σχε-
τικά µε τη διαδικασία απογραφής των δηµοσίων υπαλλήλων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαι-
δευτικών Λειτουργών Ελλάδας αιτείται την αποκατάσταση της
νοµιµότητας στις εξετάσεις του ∆ιεθνούς Απολυτηρίου (Ιντερ-
νάσιοναλ Μπακαλορεά) από Ιδιωτικά Εκπαιδευτήρια.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει την άρνηση του Νο-
µαρχιακού Συµβουλίου Αχαϊας στη µελέτη περιβαλλοντικών
επιπτώσεων για τον Χώρο Υγειονοµικής Ταφής Απορριµάτων στη
Ξερόλακα.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο δια-
φηµιστικό λογαριασµό των Παιχνιδιών Γνώσης ΟΠΑΠ, που
ανέλαβε η εταιρεία Adel Saatchi & Saatchi κατόπιν ανεπίσηµης
άνωθεν εντολής.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η άρνηση της Αρ-
χαιολογικής Υπηρεσίας για τη δηµιουργία νέου κυττάρου στη
Ξερόλακα λόγω γειτνίασης µε τον Αρχαιολογικό χώρο της Βου-
τένης.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάσταση που επικρατεί στους κόλπους της Εκκλησίας µε
αφορµή την απογραφή των δηµοσίων υπαλλήλων που συµπερι-
λαµβάνει και τους ιερείς.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για συνεχείς εµπρησµούς αυτοκινήτων και δικύκλων στην
πόλη της Πάτρας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη αστυνοµικής δύναµης και στην, λόγω αυτής, αύξηση της
εγκληµατικότητας από τους Ροµά στην Πάτρα.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επικεί-
µενη απόφαση του Υπουργείου Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων να συγχωνεύσει Εκκλησιαστικά Λύκεια και την
αντίδραση του Μητροπολίτη Φθιώτιδας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιβαλλοντική Οργάνωση
WWF Ελλάδος αιτείται πλήρη έλεγχο και αξιολόγηση της κατα-
νοµής πόρων για τη δασοπροστασία, ειδικά στους ΟΤΑ.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Άρης Ευκρατίδης εκφράζει δια-
µαρτυρία για τα πρόσφατα οικονοµικά µέτρα της Κυβέρνησης,
ιδίως στον χώρο του εµπορίου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Βιοτεχνών
και Επαγγελµατιών Κυνηγετικών Ειδών εκφράζει τη διαµαρτυρία
της για τις εξαγγελίες περιορισµού ή απαγόρευσης της θήρας
στο υπό διαβούλευση σχέδιο νόµου περί προστασίας της Βιο-
ποικιλότητας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το µη κερδοσκοπικό δίκτυο Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης και Περιφερειακής Ανάπτυξης (ΚΑΠΑ)
παρουσιάζει τα πλεονεκτήµατα από τη δηµιουρία συνεταιριστι-
κής επιχειρηµατικής δραστηριότητος ως τρόπο διεξόδου από
την παρούσα κρίση.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις βολές
κατά της Υπουργού Υγείας από µέλη του τοπικού ΠΑΣΟΚ, για
την απαράδεκτη κατάσταση που επικρατεί στα νοσοκοµεία της
Αχαΐας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα λόγω ελλείψεως διοικητικού προσωπικού και λήξεως
συµβάσεων εργαζοµένων στο Ελληνικό Ανοικτό Πανεπιστήµιο.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρονται τα προ-
βλήµατα στην παραλία του Κάτω Αλισσού λόγω της
λυµµατολάσπης.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα αδί-
στακτα κυκλώµατα της Πάτρας που εκµεταλλεύονται την ανέχεια
των ανθρώπων και τους µετατρέπουν σε επαγγελµατίες ζητιά-
νους.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
γράµµατα του Οργανισµού Ασφάλισης Εργατικού ∆υναµικού
(ΟΑΕ∆) για τους ανέργους.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι η Επι-
τροπή Πρωτοβουλίας Πολιτών Χαράδρου (Βελβίτσι) εκφράζει
διαµαρτυρία για τις Μελέτες Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων της
∆ΕΗ ΑΕ περί του έργου αναδιατάξεως γραµµών µεταφοράς
στους ∆ήµους Πατρέων, Ρίου και Μεσσάτιδας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
ένταξη του αυτοκινητοδροµίου Πάτρας, προς χρηµατοδότηση,
στον Αναπτυξιακό Νόµο.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επι-
στολή του ∆ηµάρχου Παραλίας προς τον Εισαγγελέα για να
αντιµετωπισθεί το πρόβληµα µε τους Ροµά της περιοχής.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη λευκή
απεργία των Πιλότων της Πολεµικής Αεροπορίας και στην πα-
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ραίτηση δύο ναυάρχων του Πολεµικού Ναυτικού.

40) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Παµποντιακή Οµοσπονδία Ελ-
λάδος εκφράζει διαµαρτυρία για το νοµικό και διοικητικό καθε-
στώς του Ιδρύµατος «Παναγία Σουµελά» και για την
καθυστέρηση αποδοχής της υπ’αριθµ. 52/2009 γνωµοδοτήσεως
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

41) Οι Βουλευτές Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Κτηνοτροφι-
κός Σύλλογος ∆ήµου Καλλιθέας Θεσσαλονίκης αιτείται της αµέ-
σου αντιµετωπίσεως του προβλήµατος της επιστροφής του
Φόρου Προστιθεµένης Αξίας (ΦΠΑ) στους αγρότες ειδικού κα-
θεστώτος.

42) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Αικατερίνη Καρατζά εκφράζει
έντονη διαµαρτυρία για την µη καταβολή των δαπανηθέντων
χρηµάτων για εγκεκριµένες ιατρικές εξετάσεις από τον ασφαλι-
στικό φορέα της ∆ΕΗ.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται διαµαρτυρία
για τη µη έγκριση µελέτης πυροπροστασίας από την Πυροσβε-
στική Υπηρεσία στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Πατρών.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα µεί-
ζονα προβλήµατα που υπάρχουν στα νοσοκοµεία της δυτικής
Ελλάδας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανα-
κοίνωση της ΟΙΚΙΠΑ για το εργοστάσιο επεξεργασίας
απορριµµάτων και τον προβληµατισµό της µη πρόβλεψης για τη
διάθεσή του σε κάποια µονάδα καύσης.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που δηµιουργούνται στους ήδη εκλεγµένους
δηµοτικούς συµβούλους και στις απολύσεις συµβασιούχων µε
την εφαρµογή του σχεδίου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή του

∆ηµάρχου ∆ύµης που ζητά την άµεση παρέµβαση των ελεγκτών
Περιβάλλοντος της Νοµαρχίας Αχαΐας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι δεν έχει οριστι-
κοποιηθεί η µεθοδολογία επεξεργασίας απορριµάτων καίτοι
υπεγράφη πίστωση για την κατασκευή εργοστασίου απορριµά-
των στο Φλόκα.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για την
απουσία ελέγχου στο ΤΕΙ Πάτρας όσον αφορά στην έκδοση πλα-
στών πτυχίων.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα του
επαναπροσδιορισµού της χερσαίας ζώνης του λιµένος Πάτρας
ανάµεσα στην εταιρεία ΟΛΠΑ και στους πολίτες της Πάτρας.

51) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Κωνσταντίνος Μητροδήµου και η Αρ-
γυρώ σύζυγος Κωνσταντίνου Μητροδήµου εκφράζουν διαµαρ-
τυρία για την σύσταση της επιτροπής του άρθρου 41 του νόµου
3028/2002 και αιτούνται του αποχαρακτηρισµού του σπιτιού
τους, το οποίο µε προηγούµενη απόφαση της ως άνω επιτροπής
εκηρύχθη ως Νεώτερο Μνηµείο.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για το
επικείµενο περιορισµό του «all inclusive» στις µεγάλες ξενοδο-
χειακές µονάδες.

53) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Συ-
νταξιούχων ΟΤΕ αιτείται την άµεση κατάργηση του νόµου
3845/2010 που αφορά στην περικοπή των δώρων και των επιδο-
µάτων άδειας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10376/19-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μαρίνου Γεωργίου, Γκιόκα Ιωάννη, Μανωλάκου ∆ιαµά-
ντως, Μωραΐτη Νικολάου, Νάνου Απόστολου, Τζέκη Άγγελου,
Σκυλλάκου Αντώνιου, Σκοπελίτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. 7017/4/11240/08-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 10377/19-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

Φ900α/7873/10973/08-06-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνι-
κής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 10442/20-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 330/08-06-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 10470/20-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη, Πλεύρη Αθανασίου δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 58859/ΙΗ/08-06-2010 έγγραφο από τον

Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 10508/21-05-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Φαρµάκη Αικατερίνης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/11258

/08-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 5/19.07.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ελένης
Τσιαούση προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις απαγορευµένες περιοχές για το
κυνήγι στο ∆έλτα του Νοµού Έβρου κ.λπ. διαγράφεται λόγω κω-
λύµατος Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 7/19.07.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Όλγας Κεφαλογιάννη προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τη λειτουργία των Κέντρων Περιβαλλοντικής Εκπαίδευ-
σης κ.λπ. δεν συζητείται µετά από συνεννόηση Υπουργού και
Βουλευτού και διαγράφεται.

Πρώτη θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 8/19.07.2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε τη µεταρρύθµιση των κυρώσεων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης για χώρες µέλη που δεν τηρούν τους κανόνες
της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε δηλώσεις του Προέδρου της ΕΕ Χέρµαν Βαν Ρο-

µπουί οι Υπουργοί Οικονοµίας της ΕΕ συµφώνησαν κατ’ αρχήν
στη διεύρυνση των κυρώσεων σε βάρος χωρών-µελών που δεν
τηρούν τους κανόνες της δηµοσιονοµικής πειθαρχίας, ώστε
αυτές να συµπεριλαµβάνουν και την αναστολή των επιδοτήσεων
της ΕΕ, συµπεριλαµβανοµένων των επιδοτήσεων στους τοµείς
γεωργίας και αλιείας.

Επειδή µια τέτοια διεύρυνση των κυρώσεων σε βάρος των
χωρών µελών που παραβιάζουν τους απαράδεκτους και αυθαί-
ρετους δείκτες δηµοσιονοµικής πειθαρχίας της ΕΕ, θα έχει εξαι-
ρετικά επώδυνες συνέπειες για την πλειοψηφία των πιο
αδύναµων χωρών της ΕΕ και ιδιαίτερα για την ελληνική οικονο-
µία και τη χώρα µας.

Επειδή, επιπροσθέτως, τέτοιου είδους κυρώσεις θα έχουν κα-
ταστροφικές συνέπειες ειδικά για τη δοκιµαζόµενη ελληνική γε-
ωργία και τη µεγάλη πλειοψηφία του εναποµείναντος αγροτικού
κόσµου

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Ποια είναι η θέση της Κυβέρνησης για τις δηλώσεις του

Προέδρου της ΕΕ κ. Χέρµαν Βαν Ροµπουί και την κατ’ αρχήν
συµφωνία για τη διεύρυνση των κυρώσεων που ανακοίνωσε;

2. Σκοπεύει η Κυβέρνηση να αντιδράσει και πώς, ώστε να µα-
ταιωθεί η σχεδιαζόµενη για τον Οκτώβρη οριστική απόφαση για
τη διεύρυνση των κυρώσεων της ΕΕ ώστε να συµπεριλάβουν και
την αναστολή κοινοτικών επιδοτήσεων»;

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λαφαζάνη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Σαχινίδης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, εδώ και πολλούς µήνες όλοι έχουµε γίνει

µάρτυρες µιας κρίσης, η οποία αν µη τι άλλο επιβεβαίωσε το θε-
σµικό έλλειµµα το οποίο υπήρχε στη λειτουργία της Ευρωζώνης.

Βέβαια, ήταν η ελληνική Κυβέρνηση η οποία, όταν βρέθηκε
αντιµέτωπη µε το κύµα των κερδοσκοπικών επιθέσεων, πίεσε την
Ευρωπαϊκή Ένωση να πάρει εκείνες τις αναγκαίες πρωτοβουλίες
προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα το οποίο δηµι-
ουργούσε αυτό το θεσµικό κενό στη λειτουργία της Ευρωζώνης.

Όλοι σήµερα στην Ευρωζώνη αναγνωρίζουν την ανάγκη εν-
δυνάµωσης της οικονοµικής διακυβέρνησης µε θεσµικούς
όρους, για να µπορεί η Ευρωπαϊκή Ένωση να λειτουργεί συντο-
νισµένα και αποτελεσµατικά, ώστε όχι µόνο να διορθώνει εκ των
υστέρων, αλλά να µπορεί να προλαµβάνει τα προβλήµατα πριν
αυτά δηµιουργήσουν αρνητικές επιπτώσεις στις κοινωνίες των
χωρών που µετέχουν στην Ευρωζώνη και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Σήµερα αποτελεί κοινό τόπο και αυτό εκφράστηκε και στις συ-

νεδριάσεις της οµάδας δράσης υπό τον Πρόεδρο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης τον Βαν Ροµπουί ότι η διασφάλιση της σταθερότη-
τας του ευρώ απαιτεί µεγαλύτερη δηµοσιονοµική πειθαρχία,
ενίσχυση του Συµφώνου Σταθερότητας και Ανάπτυξης και βέ-
βαια έναν αποτελεσµατικό µηχανισµό αντιµετώπισης των κρί-
σεων.

Σε αυτό το πλαίσιο η οµάδα δράσης διαµορφώνει αυτή τη
στιγµή αλλαγές εντός του πλαισίου της Συνθήκης που θα βελ-
τιώσουν τη διακυβέρνηση της Ένωσης. Οι αλλαγές αυτές περι-
λαµβάνουν, µεταξύ άλλων, αυστηρότερες ποινές που θα
χρησιµοποιούνται ως µοχλός πίεσης για τα δηµοσιονοµικά απεί-
θαρχα κρατικά µέλη.

Σε πρόσφατη σχετική ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
στις 30.6.2010 µε τίτλο: «Ενίσχυση του συντονισµού των οικονο-
µικών πολιτικών για τη σταθερότητα, την ανάπτυξη και την απα-
σχόληση – Εργαλεία για ισχυρότερη οικονοµική διακυβέρνηση
στην Ευρωπαϊκή Ένωση» προβλέπεται η χρήση κατάλληλων κυ-
ρώσεων και κινήτρων που αφορούν τόσο το προληπτικό όσο και
το διορθωτικό σκέλος του Συµφώνου Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης.

Όσον αφορά το διορθωτικό σκέλος, όταν δηλαδή ένα κράτος
υπόκειται σε διαδικασία υπερβολικού ελλείµµατος, η Επιτροπή
προτείνει ένα νέο σύστηµα οικονοµικών κυρώσεων και κινήτρων.

Σύµφωνα µε αυτό, ο προϋπολογισµός της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης θα χρησιµοποιείται ως συµπληρωµατικός µοχλός για την εγ-
γύηση της τήρησης των κυριοτέρων µακροοικονοµικών όρων του
Συµφώνου Σταθερότητας. Οι κυρώσεις δεν θα επηρεάζουν τους
τελικούς αποδέκτες των κονδυλίων της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
αλλά µάλλον την πληρωµή προς τα κράτη-µέλη ή τις πληρωµές,
για τις οποίες τα κράτη-µέλη ενεργούν ως ενδιάµεσοι.

Η δική µας άποψη επ’ αυτού είναι θετική και έχει διατυπωθεί
δηµόσια και από τον Υπουργό Οικονοµικών. Είµαστε υπέρ κά-
ποιων ρεαλιστικών αλλαγών προς την κατεύθυνση αναµόρφω-
σης ενός συστήµατος οικονοµικών κυρώσεων στις χώρες µε
χαλαρή δηµοσιονοµική πειθαρχία που δεν σέβονται πλήρως τους
κανόνες του Συµφώνου Σταθερότητας.

Όσον αφορά την Κοινή Γεωργική Πολιτική –για την οποία εκ-
φράσατε δικαιολογηµένα την ανησυχία σας- και το Ταµείο για
την Αλιεία, σύµφωνα µε την ίδια ανακοίνωση, θα αποκλείεται η
δηµιουργία µιας κατάστασης, στην οποία η µείωση των δαπανών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης θα οδηγούσε σε µείωση του εισοδή-
µατος των γεωργών και των αλιέων.

Ως εκ τούτου, οι όροι για τις πληρωµές θα αφορούν µόνο τις
επιστροφές της Ευρωπαϊκής Ένωσης προς τους εθνικούς προ-
ϋπολογισµούς. Τα κράτη-µέλη θα πρέπει να εξακολουθήσουν να
καταβάλουν τις γεωργικές επιδοτήσεις, πλην όµως η επιστροφή
της δαπάνης αυτής από τον προϋπολογισµό της Ευρωπαϊκής
Ένωσης θα µπορούσε εν µέρει να ανασταλεί.

Αντιλαµβάνεστε ότι οι σχετικές προτάσεις δεν έχουν τύχει
ακόµη της απαραίτητης επεξεργασίας. Στη δευτερολογία µου
θα αναφερθώ στις βασικές αρχές της ελληνικής θέσης.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆υστυχώς, επιβεβαιώθηκαν οι

χειρότεροι φόβοι µας µε αυτά που είπε ο κύριος Υφυπουργός.
Κανονικά θα έπρεπε εδώ να είναι ο κύριος Υπουργός, ο οποίος
εκπροσώπησε τη χώρα µας, για να µας δώσει την απάντηση γιατί
ξέρει και το κλίµα και την κατάσταση και την περιρρέουσα ατµό-
σφαιρα για τις εξελίξεις.

Κύριε Σαχινίδη, η Ευρωπαϊκή Ένωση και ιδιαίτερα η Ευρωζώνη
δεν έχει ένα θεσµικό κενό. Εκεί υπάρχει ένα θεσµικό έκτρωµα,
το οποίο οδηγεί τις εξελίξεις στην Ευρωζώνη και γενικότερα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση από το κακό στο χειρότερο.

Το πρόβληµα του θεσµικού εκτρώµατος δεν είναι να ενισχύ-
σει τέτοιους κανόνες δηµοσιονοµικής πειθαρχίας -δηλαδή, να
επιτείνετε αυτές τις αιτίες που δηµιούργησαν τα προβλήµατα-
αλλά να οδηγηθείτε σε πολιτικές ανάπτυξης και σύγκλισης των
χωρών και κοινωνικής συνοχής και σταθερότητας, για να µπορέ-
σει να έχει προοπτική η Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλιώς προοπτική
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δεν θα υπάρξει.
Όµως, µπαίνω στην ουσία. Μας είπατε ότι µέσα στο πλαίσιο

των ενισχυµένων κυρώσεων που θα αποφασιστούν, ασφαλώς θα
συµπεριλαµβάνεται ο περιορισµός µέχρι και περικοπή των επι-
δοτήσεων και µεταξύ αυτών θα συµπεριλαµβάνονται -λέτε- και η
περικοπή και ο περιορισµός των κοινοτικών επιδοτήσεων στον
αγροτικό τοµέα.

Μας λέτε τώρα ότι αυτό δεν θα έχει επίπτωση στους αγρότες,
διότι –υποτίθεται- τα κράτη-µέλη, κύριε Ροντούλη -που είστε
παρών- θα καταβάλουν κανονικώς τις αγροτικές επιδοτήσεις,
όµως δεν θα εισπράττουν από τον κοινοτικό προϋπολογισµό τα
αντίστοιχα ποσά.

Πώς θα καταβάλουν το κράτη-µέλη αυτές τις επιδοτήσεις,
όταν δεν παίρνουν τα λεφτά και µάλιστα όταν τελούν υπό υπερ-
βολικό δηµοσιονοµικό έλλειµµα; Πείτε µου πώς θα υπάρξει αυτή
η µαγική συνταγή. Φανταστείτε µια χώρα όπως την Ελλάδα να
µην εισπράττει, σε µια τέτοια φάση που βρισκόµαστε, κοινοτικές
επιδοτήσεις από τον κοινοτικό προϋπολογισµό και όµως να είναι
υποχρεωµένη να τις καταβάλει! Απλώς, δεν θα τις καταβάλει.

Θα οδηγηθεί ο αγρότης στην έσχατη εξαθλίωση. Θα οδηγη-
θεί η αγροτική οικονοµία στην πλήρη και τελειωτική καταστροφή.
∆εν αντιλαµβάνεστε ότι µε τέτοιου είδους αντιλήψεις, µε τις
οποίες µε έκπληξη άκουσα ότι συµφωνείτε, καταστρέφετε αυτή
τη χώρα, διαλύετε κάθε ίχνος προοπτικής και ελπίδας για ανά-
καµψη στο µέλλον;

∆εν αντιλαµβάνεστε ότι µπαίνουµε σε µια εφιαλτική περίοδο,
όπου ό,τι υποτίθεται πως ήταν το πλεονέκτηµα της παρουσίας
µας µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση εξαφανίζεται και «µένουµε»
ένα γυµνό κουφάρι, το οποίο θα είναι άγρια επιθετικό απέναντι
στην ύπαιθρο και στην ελληνική περιφέρεια, µε στόχο την εξα-
φάνισή της;

Θα σας παρακαλέσω να ξανασκεφτείτε ορισµένα πράγµατα.
Οδηγείτε την Ελλάδα στην άβυσσο και θα περίµενα µια ευαι-
σθησία. Περίµενα τουλάχιστον στοιχειώδη λογική. ∆εν βλέπω να
υπάρχει και στοιχειώδης λογική. ∆εν το περίµενα να έρχεστε µε
τόσο κυνικό τρόπο στη Βουλή και να λέτε αυτά τα πράγµατα!

Εγώ νόµιζα ότι δεν θα είχατε συµφωνήσει, ότι θα λέγατε πως
κάνουµε εκστρατεία αντίδρασης απέναντι σε τέτοιου είδους απο-
φάσεις, ότι εµείς δεν πρόκειται να επικυρώσουµε τέτοιες απο-
φάσεις, ότι εµείς δεν θα πάµε στη λογική υπάρχει έλλειµµα, άρα
«καταστρέφουµε» χώρες και λαούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, αν κάτι έχει συνειδητοποιήσει ο ελληνικός λαός κατά
τους τελευταίους εννιά µήνες που το ΠΑΣΟΚ έχει πάρει την
εντολή για να κυβερνήσει αυτή τη χώρα είναι ότι, όταν οι άλλοι
φωνασκούν, το ΠΑΣΟΚ δίνει τις µάχες σε όλα τα µέτωπα, προ-
κειµένου να διασφαλίσει το µέλλον και την προοπτική αυτής της
χώρας.

Σας άκουσα για ακόµη µια φορά, κύριε Λαφαζάνη, να εξεγεί-
ρεστε, να διαµαρτύρεστε και να λέτε: «Μα, τι κάνει τελικά αυτή
η Κυβέρνηση»! Και ειλικρινά έχω µια πολύ µεγάλη απορία. Τι
ακριβώς θα θέλατε εσείς να συµβεί, σε ό,τι αφορά αυτό το διά-
λογο που βρίσκεται σε εξέλιξη, αφού βέβαια πω προκαταβολικά
προς όλους τους συναδέλφους που βρίσκονται αυτή τη στιγµή
στη Βουλή, ότι η ελληνική Κυβέρνηση δεν έχει καταθέσει ακόµη
επισήµως τις προτάσεις της.

Όµως, ας πάρουµε το πρόβληµα αυτό καθεαυτό, το οποίο έχει
δηµιουργηθεί. Αποδείχθηκε ότι τελικά οι µηχανισµοί, οι οποίοι
υπάρχουν αυτή τη στιγµή, σε ό,τι αφορά την παρακολούθηση
των πολιτικών που ακολουθούν οι χώρες, είναι µηχανισµοί που
δεν είναι επαρκείς. Και έχουµε χώρες, οι οποίες µπορούν να ξε-
φύγουν τα δηµοσιονοµικά τους ελλείµµατα από το όριο 3% που
έχει τεθεί.

Αντιλαµβάνοµαι κύριε Λαφαζάνη, ότι το 4%, το 5%, το 6% µπο-
ρεί να είναι µια απόκλιση. Όταν όµως µια χώρα φθάσει στο 14%
και βρεθεί αυτή η χώρα –για παράδειγµα- στο επίκεντρο µιας
κερδοσκοπικής επίθεσης, η οποία µπορεί –όπως αποδείχθηκε τε-
λικά- να έχει επιπτώσεις για τη λειτουργία της ίδιας της Ευρω-
ζώνης, η δική σας πρόταση, του δικού σας κόµµατος, ποια

ακριβώς είναι; Να αφήσουµε την κατάσταση αυτή ως έχει;
∆ιότι, όπως ξέρετε, από αυτές τις µεγάλες χρηµατοοικονοµι-

κές κρίσεις, αυτός που τελικά την πληρώνει είναι οι ίδιες οι κοι-
νωνίες και οι εργαζόµενοι, γιατί σε αυτές τις περιπτώσεις αυτό
που γίνεται είναι οι οικονοµίες να οδηγούνται σε ύφεση, κατα-
στρέφονται θέσεις εργασίας, καταστρέφονται επιχειρήσεις και
τελικά αυτοί που είναι οι πλέον ευάλωτοι µέσα στην κοινωνία
είναι και αυτοί, οι οποίοι πληρώνουν τις συνέπειες αυτής της κρί-
σης.

Εποµένως, εσείς εδώ πέρα τι έρχεστε και λέτε; Αφήστε τις
χώρες ελεύθερες, να έχουν ελλείµµατα της τάξης του 20%, του
30%, του 40%, δεν υπάρχει πρόβληµα! Εν ονόµατι ποίου; Εν ονό-
µατι των συµφερόντων ποίου; Των εργαζοµένων, των επιχειρή-
σεων των χωρών-µελών;

Εµείς, λοιπόν, κύριε Λαφαζάνη, σας λέµε υπεύθυνα ότι δεν εί-
µαστε επί της αρχής αντίθετοι σε ένα πλαίσιο κυρώσεων, το
οποίο περιλαµβάνει την αναστολή και κάποιων κοινοτικών χρη-
µατοδοτήσεων-ενισχύσεων, αρκεί αυτό να γίνει µε όρους ισότη-
τας όλων των χωρών και µε τη σωστή αντιµετώπισή τους.
Θεωρούµε ότι µια τέτοια πρόταση πρέπει να είναι ισορροπηµένη
και να µπορεί να έχει εφαρµογή χωρίς διάκριση σε όλα και τα εί-
κοσι επτά κράτη-µέλη και όχι µόνο σε ορισµένα από αυτά.

Θέλω να σας υπενθυµίσω, κύριε Λαφαζάνη –και είµαι σίγου-
ρος ότι το ξέρετε καλύτερα από εµένα- ότι στο παρελθόν δεν
ήταν µόνο χώρες όπως την Ελλάδα που βρέθηκαν να µην πλη-
ρούν τα κριτήρια του Συµφώνου Σταθερότητας και Ανάπτυξης,
αλλά και µεγάλες χώρες. Αυτό το οποίο λέµε εµείς είναι να υπάρ-
χει ισορροπία. Αν είναι να κοπούν πόροι, να µην κοπούν µόνο από
χώρες όπως την Ελλάδα ή από οποιαδήποτε άλλη χώρα έχει τα
ίδια χαρακτηριστικά µε την Ελλάδα, αλλά από όλες τις χώρες.

Πρέπει, επίσης, να συµφωνηθεί ότι οι οποιεσδήποτε αποφά-
σεις, ιδιαίτερα εκείνες για την αναστολή των κοινοτικών χρηµα-
τοδοτήσεων, να µην είναι ιδιαίτερα τιµωρητικές για κάποιες
χώρες και να µην αφορούν µόνο κάποιες άλλες χώρες. Αυτό είναι
το πνεύµα µε το οποίο εµείς θα καταθέσουµε τις προτάσεις µας.
Η συζήτηση γύρω από αυτά τα ζητήµατα, ειδικά όσον αφορά το
εύρος των κυρώσεων και τους όρους µε τους οποίους θα επι-
βάλλονται, όπως σας είπα, είναι σε εξέλιξη.

Είναι φυσικό, λοιπόν, σε µία τέτοια διαδικασία συνδιαµόρφω-
σης, να έχουν διατυπωθεί διαφορετικές απόψεις στις συνεδριά-
σεις που ήδη έχουν πραγµατοποιηθεί. Όταν υπάρχει ένας
διάλογος σε εξέλιξη, διάλογος στον οποίο συµµετέχουν είκοσι
επτά χώρες, αντιλαµβάνεστε ότι είναι πολύ φυσιολογικό να έχουν
διατυπωθεί και διαφορετικές απόψεις.

Οι διαβουλεύσεις θα ολοκληρωθούν µετά το καλοκαίρι και οι
σχετικές προτάσεις θα διαµορφωθούν από τον κ. Βαν Ροµπουί
στα τέλη του Οκτωβρίου, έτσι ώστε να µπορέσουν να τις συζη-
τήσουν οι Ευρωπαίοι ηγέτες στο Συµβούλιο Κορυφής στα µέσα
Οκτωβρίου, όπου θα παρθούν και οι τελικές αποφάσεις. Και φυ-
σικά, µέχρι τότε θα έχουµε καταθέσει και εµείς προτάσεις, προ-
τάσεις όµως, οι οποίες θα διασφαλίζουν και θα προστατεύουν
τα συµφέροντα της χώρας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ.
Και συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 9/19-7-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχε-
τικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους
του Κέντρου ∆ηµιουργικής Απασχόλησης (Κ∆ΑΠ) του ∆ήµου
Αγρινίου κ.λπ..

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη έχει ως εξής:
«Στην Αναπτυξιακή Επιχείρηση Τριχωνίδα ΑΕ, όπου βασικός

µέτοχος είναι ο ∆ήµος Αγρινίου και φορέας χρηµατοδότησης ο
Οργανισµός Εργατικής Εστίας, απασχολούνται είκοσι περίπου
εργαζόµενοι στο Κέντρο ∆ηµιουργικής Απασχόλησης. Οι εργα-
ζόµενοι στο Κέντρο ∆ηµιουργικής Απασχόλησης Αγρινίου, το
οποίο απασχολεί ογδόντα πέντε παιδιά, καλύπτοντας ανάγκες
της ευρύτερης περιοχής, ζουν σε καθεστώς οµηρίας, µένουν
απλήρωτοι για δώδεκα µήνες συν δώρα, επιδόµατα αδείας. Βρί-
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σκονται εδώ και µέρες σε επίσχεση εργασίας. Όλα αυτά γίνονται
στο πλαίσιο της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που εκ-
φράζουν µε θρησκευτική ευλάβεια όλες οι κυβερνήσεις, στηρί-
ζουν τα κόµµατα του κεφαλαίου και σιγοντάρουν οι Οργανισµοί
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Είναι αυτή η πολιτική το βασικό εργαλείο ιδιωτικοποίησης
αυτών των υπηρεσιών, µεταφέροντας άµεσα ή έµµεσα το κόστος
λειτουργίας στις λαϊκές οικογένειες, απαλλάσσοντας το κράτος
από την ευθύνη να καλύπτει αυτές τις ανάγκες.

Με τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» οι υπηρεσίες της υγείας και πρόνοιας
θα λειτουργούν µε ανταποδοτικότητα. Θα έχουµε παραπέρα
εµπορευµατοποίηση µε πρόσχηµα την αποκέντρωση. Αυτό συµ-
βαίνει και σήµερα, αφού η Εργατική Εστία καλύπτει το 100% του
εν λόγω προγράµµατος και το σύνολο αυτών των χρηµάτων είναι
εισφορές των εργαζοµένων.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τους εργαζόµενους
στα Κέντρα ∆ηµιουργικής Απασχόλησης, τις οικογένειες των παι-
διών µε ειδικές ανάγκες, τα λαϊκά στρώµατα της περιοχής να πα-
λέψουν για µια άλλη πολιτική, όπου οι χρόνιοι πάσχοντες, οι
ηλικιωµένοι, τα παιδιά θα έχουν δηµόσια και δωρεάν φροντίδα,
ειδική αγωγή και δεν θα αντιµετωπίζουν τη βαρβαρότητα της
αντιλαϊκής πολιτικής, που στέκεται εχθρικά απέναντι στις ανά-
γκες εκατοντάδων χιλιάδων οικογενειών που υποφέρουν.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί τι µέτρα θα πάρουν για:
α) Να πληρωθούν άµεσα τα δεδουλευµένα των εργαζοµένων

στο Κέντρο ∆ηµιουργικής Απασχόλησης Αγρινίου.
β) Να σταµατήσει το απαράδεχτο καθεστώς οµηρίας και να

µονιµοποιηθούν οι εργαζόµενοι.
γ) Να περάσουν όλα αυτά τα προγράµµατα στον κρατικό προ-

ϋπολογισµό και στο Υπουργείο Υγείας, µε σύγχρονες υποδοµές,
για να καλύπτει τις ανάγκες αυτών των ευαίσθητων κοινωνικών
οµάδων».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Μωραΐτη, θα ήθελα να απαντήσω, ευθύς εξ αρχής, ότι

ευτυχώς -µετά από ενδεκάµηνη, δυστυχώς, καθυστέρηση- τελικά
οι εργαζόµενοι πληρώθηκαν. Και επειδή καθυστερήσαµε να απα-
ντήσουµε στην επίκαιρη ερώτησή σας µε συνεχείς αναβολές, για
τις περισσότερες των οποίων εµείς είµαστε υπεύθυνοι, για µία
των οποίων εσείς, λόγω µιας διαδηλώσεως που υπήρχε, έχασε
κατά κάποιο τρόπο το πρώτο ερώτηµα, από αυτά που θέτετε, τη
σηµασία του, γιατί οι άνθρωποι πληρώθηκαν. Όµως, τα άλλα δύο
µέρη του ερωτήµατός σας παραµένουν ζωντανά και θα ήθελα να
τοποθετηθώ σε σχέση και µε αυτά.

Μιλάµε, κύριε συνάδελφοι, για είκοσι δύο άτοµα. ∆εκαεννιά
από αυτά εργάζονται µε σύµβαση ορισµένου χρόνου από το
2003 στην Τριχωνίδα ΑΕ και τρία µε συµβάσεις έργου. Πληρώ-
θηκαν, λοιπόν, οι άνθρωποι αυτοί στις 12 Ιουλίου.

Ποιος φταίει για την καθυστέρηση; Από τα έγγραφα τα οποία
θα καταθέσω, που είναι έγγραφα υπηρεσιών, προκύπτει, ότι η
ευθύνη έχει να κάνει µε τον Οργανισµό Εργατικής Εστίας. Και
αυτό γιατί, ενώ ο οργανισµός αποποιείται αυτή του την ευθύνη,
οι υπόλοιποι φορείς -και το Υπουργείο Εσωτερικών, αλλά και η
Γενική Γραµµατεία Κοινοτικών Πόρων- επιµένουν, ότι η καθυ-
στέρηση οφείλεται στον Οργανισµό Εργατικής Εστίας. Πάντως,
το πρόβληµα ξεπεράστηκε.

Κυρία Πρόεδρε, οι εργαζόµενοι αυτοί απασχολούνται, όπως
λέει ο συνάδελφος, σε Κέντρα ∆ηµιουργικής Απασχόλησης Παι-
διών. Τα κέντρα αυτά επιχορηγούνται από το ΕΣΠΑ, από το Κοι-
νοτικό Πλαίσιο, δηλαδή και ειδικά η συγκεκριµένη δράση, που
έχει να κάνει µε την εναρµόνιση της επαγγελµατικής και της οι-
κογενειακής ζωής και πιο συγκεκριµένα, µε τη στήριξη των µη-
τέρων να παραµείνουν στην αγορά εργασίας, είναι ένα
πρόγραµµα που φέτος θα αγγίξει τα 102 εκατοµµύρια ευρώ, που
έχει προκαλέσει πάρα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον από εργαζόµε-
νες γυναίκες, µητέρες.

Τριάντα χιλιάδες περίπου έχουν υποβάλει τώρα αιτήσεις να
συµπεριληφθούν στο πρόγραµµα. Αυτό το πρόγραµµα απασχο-

λεί τα παιδιά των γυναικών που εργάζονται και συνεπώς, µε αυτό
τον τρόπο βοηθιέται η οικογένεια και ταυτοχρόνως, να παραµεί-
νει η σύζυγος στην επαγγελµατική ζωή.

Νοµίζω, ότι δεν ήταν σκόπιµο, κύριοι συνάδελφοι, πρώτα απ’
όλα να µονιµοποιήσουµε αυτούς τους εργαζόµενους. ∆εν κατα-
λαβαίνω το σκεπτικό σας. Βέβαια, έχετε ένα πολύ γενικότερο
σκεπτικό που εντάσσεται και αυτή η πρόταση.

Στο δικό µας σκεπτικό, όπως έχει διαµορφωθεί από τις σχετι-
κές πολιτικές της Κυβέρνησης και ειδικότερα του Υπουργείου
Εσωτερικών, δεν είναι να µονιµοποιούµε τους ανθρώπους που
µπορούν να προσφέρουν υπηρεσίες στο δηµόσιο, εργαζόµενους
µε άλλους τρόπους και άλλες µεθόδους. Ακόµα περισσότερο,
είναι εκτός πολιτικής µας να εντάξουµε αυτό το πρόγραµµα στο
Υπουργείο Υγείας ή σε κάποιο άλλο Υπουργείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Αν το εντάσσαµε σε ένα Υπουργείο, κύριε συνάδελφε, θα χά-

ναµε τα χρήµατα από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Τα χρήµατα από
την Ευρωπαϊκή Ένωση για την εναρµόνιση της οικογενειακής και
της επαγγελµατικής ζωής είναι 102 εκατοµµύρια στο πλαίσιο του
ΕΣΠΑ. Από το 2010 µέχρι το 2013 έχουµε αυτά τα 102 εκατοµ-
µύρια. Είναι πάρα πολλά τα χρήµατα αυτά, για να τα χάσουµε.

Συνεπώς η διατήρηση ζωντανού αυτού του προγράµµατος νο-
µίζω, ότι είναι µια πάρα πολύ καλή λύση. Χθες είχαµε την ευκαι-
ρία ως Υπουργείο σε µια συνέντευξη Τύπου για το ΕΣΠΑ να
κάνουµε συγκεκριµένη αναφορά στην πολιτική αυτή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν πρέπει να είστε
πολύ υπερήφανος που πληρώθηκαν οι εργαζόµενοι µετά από ένα
χρόνο. Έτσι ασφαλώς είναι. Πληρώθηκαν πριν από µια εβδο-
µάδα.

Όµως, το επίκεντρο της ερώτησης δεν ήταν µόνο η πληρωµή
των εργαζοµένων. Για µας, για µια ακόµη φορά αναδεικνύονται
οι τεράστιες ευθύνες των κυβερνήσεων και του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας ∆ηµοκρατίας για την απαράδεκτη κατάσταση που πραγ-
µατικά βιώνουν τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες και οι οικογένειές
τους. Τα άτοµα αυτά πραγµατικά χρειάζονται ιδιαίτερη φροντίδα
και µέριµνα και αντί για αυτό, αντιµετωπίζουν την αντιλαϊκή πο-
λιτική του δικοµµατισµού, που στέκεται εχθρικά απέναντι στις
ανάγκες των χιλιάδων οικογενειών που πραγµατικά υποφέρουν.

Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής είναι ότι χιλιάδες παιδιά µε
αναπηρίες, µε σοβαρές µαθησιακές δυσκολίες βρίσκονται εκτός
ειδικής αγωγής.

Έχουµε τέσσερις χιλιάδες ανάπηρους, κύριε Υπουργέ, από έλ-
λειψη µέτρων προστασίας και ασφάλειας στους χώρους δου-
λειάς, στο οδικό δίκτυο, στους χώρους άθλησης.

Κύριε Υπουργέ, από στοιχεία τα οποία δεν είναι δικά µας, µόνο
πεντακόσια παιδιά µε αυτισµό από τις τριάντα χιλιάδες πηγαί-
νουν σε ειδικά σχολεία. Υπάρχουν µόνο διακόσια κρεβάτια απο-
κατάστασης αναπήρων στη χώρα, όταν η ίδια η χώρα έχει
ανάγκη πάνω από δύο χιλιάδες.

Και αυτά τα διακόσια κρεβάτια, κύριε Υπουργέ, είναι στο λε-
κανοπέδιο της Αττικής, την ίδια ώρα που στον ιδιωτικό τοµέα εξε-
λίσσονται σχέδια δεκάδων εκατοµµυρίων ή και δισεκατοµµυρίων
ευρώ, µε κριτήριο το κέρδος από τον ανθρώπινο πόνο.

Τα αποτελέσµατα αυτής της αντιλαϊκής πολιτικής τα γνώρισαν
στο πετσί τους και οι εργαζόµενοι στα Κ∆ΑΠ του Αγρινίου και τα
εκατό παιδιά, κύριε Υπουργέ, µε ειδικές ανάγκες και οι οικογέ-
νειές τους. Ασφαλώς, η Τριχωνίδα και οι δήµοι είναι το όχηµα για
να περάσει και η πρόνοια στην ανταποδοτικότητα, µέσα από
αυτές τις εταιρείες που πραγµατικά δηµιουργούν όλη αυτή την
κατάσταση. Με ανταποδοτικότητα σήµερα, αύριο στην κυριολε-
ξία στον ιδιωτικό τοµέα, Άλλωστε, αυτό καταφάνηκε και χθες,
από το νοµοσχέδιο που ψηφίστηκε από το Υπουργείο Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, που µεταθέτει τις υπηρεσίες πρόνοιας
στις λαϊκές οικογένειες.

Άλλωστε, από την αρχή αυτός ήταν ο χαρακτήρας αυτών των
προγραµµάτων που αναφέρατε, από το ΕΣΠΑ, των προγραµµά-
των της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε εξαθλιωµένους εργαζοµένους,
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που να παρέχουν υποκατάστατα κοινωνικών υπηρεσιών σε πε-
ριορισµένο αριθµό ανθρώπων που το έχουν ανάγκη, για να διευ-
κολυνθούν οι γενικότεροι σχεδιασµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που συναποφάσισαν και υλοποιούν µε συνέπεια οι κυβερνήσεις
και του ΠΑΣΟΚ σήµερα και της Νέας ∆ηµοκρατίας χθες. Σχε-
διασµοί που έχουν στόχο τη συρρίκνωση των κοινωνικών δαπα-
νών και όπως είπα, τη µετακύλιση αυτών στις λαϊκές οικογένειες.
Σήµερα αυτό το κόστος καλύπτεται από την Εργατική Εστία.

Κύριε Υπουργέ, «κάνετε» µνηµόσυνα µε ξένα κόλλυβα! Τα χρή-
µατα της Εργατικής Εστίας είναι χρήµατα των εργαζοµένων. Γι’
αυτό το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας λέει ξεκάθαρα ότι αυτές
οι υπηρεσίες πρέπει να προσφέρονται και να καλύπτονται από
τον κρατικό προϋπολογισµό. Μπροστά σ’ αυτήν την απαράδεκτη
κατάσταση που επικρατεί, γιατί, κύριε Υπουργέ, πληρώθηκαν οι
εργαζόµενοι στα Κ∆ΑΠ του Αγρινίου, αλλά είναι απλήρωτοι στα
Κ∆ΑΠ του Μεσολογγίου για τέσσερις µήνες; Είναι απλήρωτοι σε
δεκάδες κέντρα σε όλη τη χώρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γι’ αυτό το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τους εργα-
ζόµενους, τις οικογένειές τους, τα άτοµα µε αναπηρίες να παλέ-
ψουν για µια άλλη πολιτική που θα υπηρετεί τις λαϊκές ανάγκες,
όπου δεν θα υπάρχει επιχειρηµατική δραστηριότητα στο χώρο
της πρόνοιας, άµεση ή συγκαλυµµένη, όπως αναφέρατε, µε πα-
ρέµβαση και των λεγόµενων «φιλανθρωπικών και Μη Κυβερνητι-
κών Οργανώσεων» και των δήµων.

Ιδιαίτερα τώρα µε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» αυτά τα κέντρα
πρέπει να ανήκουν στο ελληνικό κράτος. Στα άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, µε µαθησιακές δυσκολίες και µε βαριά νοητική καθυ-
στέρηση πρέπει να παρέχονται υπηρεσίες και να είναι στελεχω-
µένα από µόνιµο νοσηλευτικό προσωπικό που θα καλύπτει το
100% των αναγκών, όπως ανέφερε ο κρατικός προϋπολογισµός,
µε πλήρη δικαιώµατα των εργαζοµένων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Η υγεία και η πρόνοια, κύριε Υπουργέ, είναι κοινωνικό αγαθό.

∆υστυχώς, οι πολιτικές σας τη µετατρέπουν σε εµπόρευµα και
µάλιστα σε εµπόρευµα πανάκριβο για τις εργατικές οικογένειες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κυρία Πρόεδρε, στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να κα-
ταθέσω τα έγγραφα, τα οποία επικαλέστηκα, δηλαδή τα έγ-
γραφα της Εργατικής Εστίας, της Γενικής Γραµµατείας
Κοινοτικών Πόρων και του Υπουργείου Εσωτερικών, της ∆ιεύ-
θυνσης Οικονοµικών των ΟΤΑ, προκειµένου ο συνάδελφος να
ενηµερωθεί για το ότι για την καθυστέρηση ευθύνη έχει η Εργα-
τική Εστία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο Αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Είπα, ότι αυτοί οι είκοσι δύο εργαζόµενοι έχουν πληρωθεί και
θεωρώ, κυρία Πρόεδρε, ότι έχω απαντήσει στο ερώτηµα και ότι
ο κύριος συνάδελφος έκανε µια γενικότερη τοποθέτηση στην
οµιλία του. Βέβαια, µ’ αυτή την τοποθέτησή του µου έδωσε την
αφορµή να πάρω το λόγο στη δευτερολογία µου, προκειµένου να
σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι τα χρήµατα της Εργατικής Εστίας
είναι χρήµατα των εργαζοµένων. Αυτό είναι σωστό.

Ας δούµε, όµως, από πού προέρχονται αυτά τα χρήµατα. Αυτά
τα χρήµατα προέρχονται από τις εισφορές εργοδοτών και εργα-
ζοµένων, των κοινωνικών εταίρων, οι οποίοι κατά βάση διοικούν
και την Εργατική Εστία.

Προέρχονται, δηλαδή, από τις υψηλότερες εισφορές που
υπάρχουν στην Ευρώπη, κύριε συνάδελφε. Πρόκειται για εισφο-
ρές, οι οποίες είναι τόσο υψηλές, που πολλές φορές οι µικροί
επιχειρηµατίες, οι οποίοι δεν µπορούν να αντιµετωπίσουν τις συ-
νολικές δαπάνες της επιχείρησής τους, δεν τις πληρώνουν.

Από αυτές τις εισφορές –τις υψηλότερες, επαναλαµβάνω,
στην Ευρώπη- ένα µέρος –µικρότερο τώρα πια µε το νέο Ασφα-
λιστικό, µε το ν. 3833/2010 που ψηφίσαµε πριν από λίγο καιρό
και εισάγει το νέο Ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας- θα πηγαίνει
στον Οργανισµό Απασχόλησης Εργατικού ∆υναµικού και στην
Εργατική Εστία και το µεγαλύτερο θα παραµένει στο ΙΚΑ για τη
συνταξιοδοτική του δαπάνη και την κάλυψη της ιατροφαρµα-
κευτικής περίθαλψης. Άρα, πράγµατι πρόκειται για χρήµατα των
εργαζοµένων, από τις υψηλότερες εισφορές σε όλη την Ευρώπη.

Αυτά τα χρήµατα των εργαζοµένων και των εργοδοτών που
πηγαίνουν στην Εργατική Εστία, θα πρέπει να τα προφυλάξουµε
και να τα διαχειριστούµε µε τον πιο ορθολογικό τρόπο. Γι’ αυτό
και η ίδια η Εστία έχει κάνει µια προσπάθεια για να εξορθολογί-
σει τις δαπάνες της. Το έτος 2010 ήταν ένα έτος πιο εξορθολο-
γισµένων δαπανών.

Και συµφωνούµε πάρα πολλοί στην Αίθουσα αυτή –και δεν
αναφέροµαι µόνο στο κυβερνητικό κόµµα, αλλά ίσως και σε όλα
τα κόµµατα της Βουλής- ότι υπάρχει σοβαρή ανάγκη, να δούµε
και τις υπόλοιπες δαπάνες της Εργατικής Εστίας, ώστε αυτές να
γίνουν ορθολογικότερες.

Ευτυχώς, κύριε συνάδελφε, το αποθεµατικό της Εργατικής
Εστίας είναι σχετικώς καλό αποθεµατικό, σε σχέση µε άλλους
οργανισµούς. ∆ηλαδή, µπορεί να ανταπεξέλθει στις ανάγκες και
τις υποχρεώσεις της και να εφαρµόσει τα προγράµµατά της.
Έτσι εξηγούνται και τα πολλά προγράµµατα που κάνει φέτος, ει-
δικά στον κοινωνικό τουρισµό.

Συνεπώς τους επόµενους µήνες υπάρχει ανάγκη να συζητή-
σουµε στη ∆ιαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων για την Ερ-
γατική Εστία και τη διαχείριση των πόρων της και να δούµε τι
άλλο καλύτερο θα µπορούσαµε να κάνουµε και σε ορθολογικό-
τερη βάση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 6/19-7-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέ-
ριου Ροντούλη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε τον Οργανισµό Εργατικής Κατοικίας
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Ροντούλη έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε αλλεπάλληλα δηµοσιεύµατα του Τύπου, αλλά

και έντονες διαµαρτυρίες δικαιούχων πολιτών, η εκταµίευση χρη-
µάτων από το κονδύλι του προγράµµατος επιδότησης ενοικίου
έτους 2009 σηµειώνει απαράδεκτη καθυστέρηση.

Για παράδειγµα, στο Νοµό Λάρισας υπάρχουν δύο χιλιάδες
οκτακόσιοι (2800) εγκεκριµένοι δικαιούχοι του προγράµµατος,
εκ των οποίων οι δύο χιλιάδες διακόσιοι σαράντα (2.240) δεν το
έχουν λάβει, δηλαδή ένα ποσοστό της τάξεως του 80%.

Επιπροσθέτως, παρόµοια αδυναµία χρηµατοδότησης παρα-
τηρείται και στα στεγαστικά προγράµµατα του ΟΕΚ.

Ήδη, µάλιστα, η διοίκηση του οργανισµού έχει ειδοποιήσει
όλες τις περιφερειακές του υπηρεσίες να σταµατήσουν τη δια-
δικασία προώθησης των φακέλων και να πάψουν να λαµβάνουν
αιτήσεις ενδιαφεροµένων δικαιούχων, µέχρι νεοτέρας εντολής.

Επειδή, λοιπόν, οι εξελίξεις αυτές ανατρέπουν πλήρως τους
οικογενειακούς προϋπολογισµούς χιλιάδων εργαζοµένων και συ-
νταξιούχων, ερωτάται ο κύριος Υπουργός τα εξής:

1. Θα υλοποιηθεί το πρόγραµµα επιδότησης ενοικίου 2009 για
όλους τους εγκεκριµένους δικαιούχους και η έκδοση της σχετι-
κής υπουργικής απόφασης, προκειµένου να συνεχιστεί το πρό-
γραµµα επιδότησης ενοικίου και το 2010;

2. Πού οφείλεται η παρατηρούµενη οικονοµική δυσπραγία του
ΟΕΚ»;

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ροντούλη θα απαντήσει ο
Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Λοβέρδος.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε συνάδελφε, για
το ερώτηµα το οποίο θα απαντήσω κυριολεκτικώς. Θα µπω, λοι-
πόν, στην καρδιά του προβλήµατος.

Από το 2006 έως το 2009, έχουµε προγράµµατα και δράσεις
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του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας που αυξάνουν τις δαπά-
νες του σε ένα εκρηκτικό βαθµό. Από τα 650 εκατοµµύρια απο-
θεµατικό που είχε ο Οργανισµός το 2004 και 2005, φέτος είµαστε
στα 250 εκατοµµύρια! Αυτή η µείωση ήταν αποτέλεσµα της στα-
θερής αύξησης των εξόδων, σε σχέση µε τα έσοδα επί τέσσερα
χρόνια και του γεγονότος, ότι δεν είχαµε αλλαγή πλεύσης.
Έχουµε, λοιπόν, σταθερή αύξηση δαπανών. Από το 2005 τα δια-
θέσιµα µειώνονται. Επαναλαµβάνω, ότι φέτος τα διαθέσιµα είναι
στα 250 εκατοµµύρια, ενώ ήταν 650 εκατοµµύρια. Επιπλέον,
έχουµε αύξηση των δαπανών από κεφάλαια του ΟΕΚ για δάνεια
και χορήγηση ενοικίου. Το κατασκευαστικό πρόγραµµα του
έτους 2009 είναι µειωµένο στο 4,95%.

Επρόκειτο, κυρία Πρόεδρε, για µια διοίκηση τελείως παρά-
λογη, µια διοίκηση η οποία χωρίς να λαµβάνει υπ’ όψιν της τα
έσοδα που έχει, την οικονοµική κατάσταση του οργανισµού και
τι θα µπορούσε να κάνει, αύξανε τα προγράµµατα, κύριε συνά-
δελφε, για να φτάσουµε σήµερα στο σηµείο, να έχουµε 250 εκα-
τοµµύρια αποθεµατικό και την υποχρέωση να κάνουµε το
Μεσογειακό Χωριό στο Βόλο και τη Λάρισα και µετά να παρα-
χωρηθούν τα σπίτια σε δικαιούχους εργαζοµένους. Όλα αυτά
µας οδήγησαν στην εξής οικονοµική κατάσταση: Να έχουµε για
το έτος 2008 πρόγραµµα επιδότησης ενοικίου 150 εκατοµµυρίων
ευρώ, ενώ δεν έχω µιλήσει ακόµα για το έτος 2009. Επίσης,
έχουµε πρόγραµµα επιδότησης επιτοκίου για δάνεια, χρέος στις
τράπεζες περίπου 115 εκατοµµύρια ευρώ.

Κυρία Πρόεδρε, υπάρχει και σύλλογος, ο οποίος έχει πάρει
δάνεια, τα µέλη του οποίου δεν θέλουν να πληρώσουν τα λεφτά
τους. Το χρέος του οργανισµού στις τράπεζες είναι 115 εκατοµ-
µύρια ευρώ! Επίσης, υπάρχει πρόγραµµα για πολυτέκνους, τρι-
τέκνους κ.λπ. που είναι γύρω στα 110 εκατοµµύρια ευρώ, όπως
και πρόγραµµα µικροδανείων γύρω στα 70 εκατοµµύρια ευρώ.

Χωρίς, λοιπόν, να υπολογίζω το Μεσογειακό Χωριό, φτάνουµε
περίπου στα 590 εκατοµµύρια ευρώ, ενώ έχουµε αποθεµατικό
250 εκατοµµύρια ευρώ! Αυτή είναι η κατάσταση, κύριε συνά-
δελφε!

Έναντι, λοιπόν, αυτής της κατάστασης, είπαµε σε ό,τι αφορά
την επιδότηση ενοικίου, να αναστείλουµε την υποδοχή νέων αι-
τήσεων και όχι να µην ικανοποιήσουµε αυτούς για τους οποίους
είχαµε ήδη πάρει αποφάσεις. Αυτοί θα ικανοποιηθούν όλοι.
Υπάρχει βέβαια καθυστέρηση, αλλά θα ικανοποιηθούν όλοι. Αυτό
είναι κάτι που εγγυώµαι και µου δίνετε την ευκαιρία να το πω και
από αυτό το Βήµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Όµως, και σε ό,τι αφορά την επιδότηση ενοικίου, αλλά και σε
ό,τι αφορά τις υπόλοιπες δράσεις του οργανισµού, υπάρχει ανά-
γκη να µπει όχι ένα φρένο –φρένο δεν θα µπει- αλλά ένα όριο,
προκειµένου να έχουµε χρήµατα για να υλοποιήσουµε όσο το
δυνατόν περισσότερες δράσεις µπορούµε.

Υπάρχει το πρόβληµα των οφειλών του ΙΚΑ, υπάρχει και το
πρόβληµα των οφειλών του κράτους προς το ΙΚΑ, ο γνωστός
φαύλος κύκλος, που η Ελλάδα έλυνε µε τον εξωτερικό δανεισµό.
Τέλειωσαν αυτά και όλο το σύστηµα δυσκολεύεται.

Θέλω να δείτε µε κατανόηση, κύριε συνάδελφε, σε ποια κατά-
σταση βρισκόµαστε. Είναι πράξη ευθύνης η απόφαση που πήρε
η ∆ιοίκηση του ΟΕΚ και την οποία όχι µόνο καλύπτει, αλλά την ει-
σηγήθηκε το Υπουργείο στην κ. Κοτίδου, που διοικεί τον οργανι-
σµό.

∆εν είναι δυνατόν, όταν δεν έχεις, να κάνεις τον γενναιόδωρο.
Ο εξορθολογισµός είναι το αναγκαίο εργαλείο, για να ξαναγυρί-
σουµε σε καλύτερες µέρες, µέρες που εµείς έχουµε ζήσει ως
Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ τα προηγούµενα χρόνια, όταν κυβερνούσαµε
πριν από το 2004, όπου ο οργανισµός και αποθεµατικά πολλά
είχε και πολλά προγράµµατα έκανε.

Τώρα, η παράλογη, ξαναλέω, αντιµετώπισή του, η πελατειακή
αντιµετώπισή του, «δώσε προγράµµατα χωρίς να έχεις χρή-
µατα», έφερε την κατάσταση εκεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, να βάλουµε µια βάση στη συζήτηση κατ’

αρχήν. Νοµίζω ότι εκ προοιµίου κατανοείτε κι εσείς ότι η ερώ-
τηση δεν αποσκοπεί στο να στηλιτεύσουµε την Κυβέρνηση τη
στιγµή που κληρονόµησε µια κατάσταση πραγµάτων. Αποσκο-
πούµε στην έγκαιρη και έγκυρη ενηµέρωση των δικαιούχων του
Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας σε επίπεδο Υπουργού. Αυτή
είναι η πρόθεσή µας και η βούλησή µας.

Άρα, θα θέσω κι εγώ συγκεκριµένα ερωτήµατα, για να φύγει η
αγωνία από τον κόσµο και να ξέρει τι έχει να αντιµετωπίσει, τέλος
πάντων.

Συγκεκριµένο ερώτηµα νούµερο ένα. Τα στεγαστικά προ-
γράµµατα του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας, συµπεριλαµ-
βανοµένου και του προγράµµατος επιδότησης ενοικίου θα
υλοποιηθούν για τους εγκεκριµένους δικαιούχους έτους 2009;
Αν κατάλαβα καλά από την τοποθέτησή σας – και θα την επανα-
λάβετε, πιστεύω – όλα τα προγράµµατα του Οργανισµού Εργα-
τικής Κατοικίας εγκεκριµένων δικαιούχων έτους 2009 θα
υλοποιηθούν.

∆εύτερον, έρχοµαι στα προγράµµατα του 2010. ∆εν υπάρχει
– γνωρίζετε πολύ καλά – ούτε η υπουργική απόφαση, που συνή-
θως η υπουργική απόφαση υπογραφόταν τον Απρίλιο κάθε
έτους, προκειµένου να υλοποιηθούν τα προγράµµατα του Ορ-
γανισµού Εργατικής Κατοικίας.

Άρα, αντιλαµβάνοµαι ότι όσον αφορά τα προγράµµατα, το σύ-
νολο των προγραµµάτων του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας
έτους 2010 υπάρχει µια προοπτική παγώµατος, να το πω έτσι,
µια διάθεση παγώµατος από την πλευρά σας.

Εδώ όµως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να σας πω το εξής. Ότι
οι δικαιούχοι καταβάλλουν τις εισφορές τους, συνεχίζουν να κα-
ταβάλλουν τις εισφορές τους. Ένα αυτό. ∆ύο, έχουµε να κά-
νουµε µε ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, δηλαδή έχουµε
πολυµελείς οικογένειες, που καταλαβαίνετε ότι οι εξελίξεις θα
κλυδωνίσουν τον οικογενειακό τους προγραµµατισµό.

Βεβαίως σε µια δύσκολη οικονοµική συγκυρία όλοι µπορούµε
να κατανοήσουµε ότι ο Οργανισµός Εργατικής Κατοικίας µε
αυτά τα στεγαστικά του προγράµµατα θα πυροδοτούσε µια ανα-
πτυξιακή διαδικασία στον κατασκευαστικό τουλάχιστον τοµέα
της οικονοµίας. Άρα, αποτελεί µια αδήριτη αναγκαιότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και καταλήγω µε το τρίτο συγκεκριµένο ερώτηµα, την τρίτη
επισήµανση, κυρία Πρόεδρε, που αφορά τα δύο Μεσογειακά
Χωριά σε Βόλο και Λάρισα, προϋπολογισµού 150 εκατοµµυρίων
ευρώ.

Τώρα θα πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι όσο διάστηµα
αυτά τα Μεσογειακά Χωριά είναι στον αέρα, στον αέρα είναι και
η ίδια η διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων 2013. Άρα, πρέ-
πει κατ’ ανάγκη, αν θέλουµε να προχωρήσουν οι Μεσογειακοί
Αγώνες, να δούµε τι θα κάνουµε µε τα Μεσογειακά Χωριά.

Το δεύτερο που πρέπει να συγκρατήσετε είναι ότι αυτό που
περιµένουµε σε Λάρισα και Βόλο να µας µείνει ως προίκα απ’ αυ-
τούς τους Μεσογειακούς Αγώνες είναι αυτά τα Μεσογειακά
Χωριά, για τα οποία πρέπει να σηµειώσετε ότι υπάρχει µεγάλη
ζήτηση. Το τονίζω αυτό. Υπάρχει µεγάλη ζήτηση από την πλευρά
των εργαζοµένων σε Λάρισα και Βόλο. Και αν κατασκευαστούν,
αυτό θα µπορέσει ευχερώς να αποδειχθεί από τις εκατοντάδες
αιτήσεις που θα υπάρξουν µετά τους Μεσογειακούς Αγώνες και
αφού ολοκληρωθεί το έργο των Μεσογειακών Χωριών. Αυτό να
το συγκρατήσετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, θεωρούµε, κύριε Υπουργέ, ότι η Κυβέρνηση πρέπει να
ανοίξει τα χαρτιά της. Και όταν λέω η Κυβέρνηση, εννοώ ότι θα
πρέπει να γίνει µια υπουργικού επιπέδου σύσκεψη, µε συναρµο-
δίους Υπουργούς, µε σας δηλαδή, µε τον Υπουργό Υποδοµών,
µε τον Υπουργό Οικονοµικών, µε τον Υπουργό Τουρισµού-Πολι-
τισµού…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: … να βάλουµε όλα τα πράγµατα
κάτω και να µιλήσετε στον κόσµο ξεκάθαρα. Υπάρχει µεγάλη
αγωνία στους χιλιάδες Έλληνες πολίτες που πληρώνουν τις ει-
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σφορές τους στον ΟΕΚ και υπάρχει επίσης µεγάλη αγωνία στους
Θεσσαλούς πολίτες όσον αφορά τα Μεσογειακά Χωριά.

Σας τονίζω και πάλι, δεν θα κληρονοµήσουµε από τους Μεσο-
γειακούς Αγώνες τίποτε άλλο στη Θεσσαλία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Τη στιγµή δε που η ηλεκτροκίνηση – αναφέροµαι στο σιδηρό-

δροµο Λαρίσης-Βόλου- έχει µεταφερθεί στις ελληνικές καλέν-
δες, καταλαβαίνετε ότι µόνο αυτό θα µας µείνει ως κληρονοµιά
των Μεσογειακών Αγώνων, τα Μεσογειακά Χωριά.

Άρα, θεωρώ ότι θα καταβληθεί από την πλευρά της Κυβέρνη-
σης…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχει τελειώσει ο χρό-
νος σας, κύριε συνάδελφε. Παρακαλώ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: … η µεγίστη δυνατή προσπάθεια,
προκειµένου τουλάχιστον να προχωρήσει αυτό το έργο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο για να αναπτύξετε τη δευτερολογία σας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Κυρία Πρόεδρε, θα δώσω πολύ συγκεκριµένες
απαντήσεις.

Στεγαστικά προγράµµατα, επιδότησης ενοικίου…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αν µπορείτε, να τα αναφέρετε µε το

έτος, για να καταλάβει και ο κόσµος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Βεβαίως.
Στεγαστικά προγράµµατα, ειδικά της επιδότησης ενοικίου γι’

αυτούς που αιτήθηκαν το 2009: ναι. Για το νοµό Λαρίσης: ναι. Θα
καλυφθούν όλοι οι δικαιούχοι. Προγράµµατα 2010…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Συγγνώµη και ενοικίου;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Βεβαίως.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όλα θα καλυφθούν;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Βεβαίως, έκανα ειδική αναφορά στην επιδότηση
ενοικίου.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά το 2010. Έχουµε σταµατήσει, όπως
υπολογίζουµε, για τέσσερις περίπου µήνες το πρόγραµµα της
επιδότησης ενοικίου. Θα επιστρέψουµε, αλλά µετά από τετρά-
µηνο.

∆εν µπορώ να πω µε ακρίβεια, γιατί ο ΟΕΚ δεν µου δίνει
ακριβή αριθµό µηνών καθυστέρησης του προγράµµατος, που
έχει να κάνει µε τα στεγαστικά δάνεια. Θα ενηµερώσει ο ΟΕΚ
εντός των εποµένων ηµερών και θα ενηµερώσω κι εγώ την Εθνική
Αντιπροσωπεία, αγαπητέ συνάδελφε.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά το Μεσογειακό Χωριό, χαίροµαι που
µε διαβεβαιώνετε ότι θα υπάρξουν δικαιούχοι για να τους παρα-
χωρηθούν τα οκτακόσια σπίτια σε Λάρισα και Βόλο.

Σας διαβεβαιώνω ότι, µετά από επικοινωνία που είχαµε µε τον
Υπουργό Τουρισµού και τον Υπουργό Οικονοµικών πριν από
πέντε περίπου µήνες, είχαµε καταλήξει ότι οι Αγώνες θα γίνουν
και – εκεί είµαστε – ότι το Χωριό θα κατασκευαστεί.

Εµείς ζητάµε τα 157 εκατοµµύρια ως Υπουργείο Εργασίας.
∆εν σκεφτόµαστε επ’ ουδενί να τα δανειστούµε. Θέλουµε τα χρή-
µατα αυτά να είναι από τον κρατικό προϋπολογισµό, από το
Υπουργείο Οικονοµικών – έχουµε συζητήσει το θέµα µε τον κ.
Παπακωνσταντίνου – και αφού γίνουν οι Αγώνες, τα οκτακόσια
σπίτια σε Λάρισα και Βόλο να παραχωρηθούν σε αυτούς που
λέτε ότι υπάρχουν, στους εργαζοµένους.

Αυτή η λύση πρέπει νοµικά να ολοκληρωθεί, να γίνει ο διαγω-
νισµός δηλαδή εντός του τρέχοντος, ώστε από 1ης Ιανουαρίου
να αρχίσει η κατασκευή, για να είµαστε εντάξει και στις ηµερο-
µηνίες.

∆εν έχει µεταβληθεί σε κανένα σηµείο η κυβερνητική από-
φαση. Εµείς είµαστε λίγο πιο αυστηροί στο Υπουργείο Εργασίας,
γιατί δεν έχουµε δεχτεί να δανειστούµε αυτά τα 150 εκατοµµύ-
ρια και στη συνέχεια να τα αποπληρώνουµε. Γιατί τα χρήµατά
µας δεν επιτρέπουν να εµπλακούµε µε νέες δανειακές περιπέ-

τειες ή µε νέες προγραµµατικές καταστάσεις, που δεν θα µπο-
ρέσουµε να καλύψουµε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ο Υπουργός Οικονοµικών δέχεται;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): ∆ίπλα µου είναι ο Υφυπουργός, αλλά το θέµα το
χειρίζεται ο ίδιος ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Παπακωνσταντί-
νου, µε τον οποίο έχω συζητήσει.

Θέλω να σας ενηµερώσω και για µια λεπτοµέρεια, προχθές εί-
χαµε τη συνεδρίαση υπό τον κ. Σπυρόπουλο Ειδικής Επιτροπής,
στην οποία συµµετείχε και υπάλληλος του Υπουργείου Οικονο-
µικών για την επίλυση του θέµατος.

Τώρα, κυρία Πρόεδρε, για ένα θέµα συναφές µε τα θέµατα του
Υπουργείου, στα λίγα δευτερόλεπτα που έχω, να κάνω µια νύξη.
Έκανα από το Βήµα αυτό πριν από δύο µέρες µία ανακοίνωση.

Κύριε συνάδελφε, ήσασταν µέσα στην Αίθουσα, όταν µίλησα
σχετικά µε τις αποφάσεις διαιτησίας που έχουν ληφθεί µετά την
ψήφιση του ν. 3845/2010, που ενσωµάτωσε το µνηµόνιο στην ελ-
ληνική έννοµη τάξη, και αντιστρατεύονται την Εθνική Γενική Συλ-
λογική Σύµβαση, η οποία έδωσε για τα επόµενα τρία χρόνια,
εξασφαλίζοντας κοινωνική ειρήνη, ένα ποσοστό αυξήσεων ετη-
σίως 0,77%. Αυτή η στάση των κοινωνικών εταίρων, που εξα-
σφαλίζει σε αυτήν την τραγική συγκυρία εργασιακή ειρήνη, έγινε
δεκτή και εκτός Ελλάδος µε τρόπο θετικό.

Ενώ, λοιπόν, έχουµε αυτές τις προσπάθειες -το µνηµόνιο, την
απόπειρα εφαρµογής του, τις δυσκολίες, την Αντιπολίτευση
µέσα στη Βουλή, που λέει τις απόψεις της- ενώ εκείνοι οι νέοι
εταίροι –ειδικά οι εργαζόµενοι- υπερέβαλαν εαυτόν και κατάφε-
ραν –τους επιδοκιµάζουµε και τους συγχαίρουµε γι’ αυτό- να δώ-
σουν µια λύση εργασιακής ειρήνης, έχουµε ορισµένες κρατικές
ελληνικές διαδικασίες, οι οποίες ενδύονται το µανδύα του καλού,
για να δώσουν σε εµάς τάχα το µανδύα του κακού.

Και µετά την ψήφιση του µνηµονίου, µετά το ν. 3845/2010,
µετά την Εθνική Γενική Συλλογική Σύµβαση κατά τη διάρκεια
αυτής της βραχείας διαδικασίας των τεσσάρων εβδοµάδων, δί-
νουν αυξήσεις 1,5% και 2%. ∆εν είναι δυνατόν αυτός ο εµπαιγ-
µός! ∆εν µπορεί κάποιοι να κοροϊδεύουν κάποιους! ∆εν µπορεί
να κάνουµε µια εθνική προσπάθεια και κάποιοι να µη στοιχίζο-
νται! ∆εν µπορεί κάποιοι να µας κοροϊδεύουν, όχι φερόµενοι έξυ-
πνα, αλλά πονηρά! ∆εν είναι δυνατόν αυτή η κατάσταση να
συνεχιστεί!

Τι λέµε; Λέµε ότι σε αυτό το θέµα θα παρέµβουµε, όχι για να
καταργήσουµε τις συλλογικές συµβάσεις. Η Εθνική Γενική Συλ-
λογική Σύµβαση υπεγράφη στις 15 Ιουλίου, όχι για να καταργή-
σουµε τη διαιτησία. Για τη διαιτησία κάναµε συγκεκριµένη
αναφορά στο άρθρο 73 το ασφαλιστικού νόµου και θα επεξερ-
γαστούµε προεδρικό διάταγµα εντός των εποµένων ηµερών, για
να είµαστε εντάξει και στις προθεσµίες του ν. 3833, δηλαδή του
ασφαλιστικού νόµου που ψηφίσαµε πριν από λίγες εβδοµάδες.
Κάνουµε αυτήν την αγωνιώδη προσπάθεια, για να τη φέρουµε
σε πέρας. Όµως, δεν µπορεί κατά τη διάρκειά της να έχουµε τέ-
τοιου είδους υπονόµευση.

∆ιαβεβαιώνω τους συναδέλφους ότι λύσεις εκτός Συντάγµα-
τος δεν υπάρχει περίπτωση να πάρουµε. Η νοµοθετική παρέµ-
βαση θα είναι µια παρέµβαση στο πλαίσιο του Συντάγµατος. Η
νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας είναι γνωστή. Όλα
αυτά τα θέµατα τα ξέρουµε στην Ελλάδα από το 1987 και περί-
που είκοσι πέντε χρόνια παρακολουθούµε τη νοµολογία των δι-
καστηρίων. Ξέρουµε πως στέκονται στα δικαστήρια. Η
αναδροµικότητα, που κάποιοι στην Αίθουσα αυτή προσπάθησαν
να σχολιάσουν σε βάρος µας, είναι µια έννοια που και γνωρί-
ζουµε και σεβόµαστε. Τα όρια της αναδροµικότητας. Όλα θα
πάνε στο πλαίσιο του Συντάγµατος, στο πλαίσιο των νόµων. Όλα
θα πάνε σωστά.

Εκείνο που πάει λάθος, αγαπητέ συνάδελφε –και ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε, για το χρόνο- είναι ότι ενώ κάνουµε µια προ-
σπάθεια, ενώ βάζουµε τα δυνατά µας, ενώ προσπαθούµε να
εναρµονιστούµε η Κυβέρνηση µε τους κοινωνικούς εταίρους,
ώστε στον πολιτικό και κοινωνικό στίβο τα πράγµατα να πάνε
κατά το δυνατόν καλύτερα σε αυτήν την τραγική περίσταση, κά-
ποιοι κάνουν τον έξυπνο, δεν καταλαβαίνουν ποια είναι η συγκυ-
ρία και δρουν στο κενό, εκτός ιστορικού χρόνου.
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Αυτό δεν γίνεται! ∆εν θέλω να το χαρακτηρίσω αλλιώς. Σέβο-
µαι και τον εαυτό µου και τους ανθρώπους, αλλά αυτή η πορεία
δεν µπορεί να συνεχιστεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτικής ασφάλισης,
σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής, ορ-
γανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας και άλλες δια-
τάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 15 Ιουλίου 2010 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο συ-
νεδριάσεις.

Στη σηµερινή πρωινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέ-
διο επί της αρχής.

Πριν δώσω το λόγο στην εισηγήτρια της Πλειοψηφίας κ. Αφρο-
δίτη Παπαθανάση, σας ενηµερώνω ότι για τη σηµερινή συνε-
δρίαση από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο
Κοινοβουλευτικός του Εκπρόσωπος κ. Σπυρίδων Χαλβατζής ορί-

ζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Άγγελο Τζέκη και από το
ΛΑΟΣ ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Αστέριος Ροντούλης
ορίζει ως ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Παύλο Μαρκάκη και
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Αθανάσιο Πλεύρη.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία
Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Πριν ξεκινήσει η συζήτηση, θα ήθελα να καταθέσω ορισµένες
προσθήκες και αναδιατυπώσεις επί του νοµοσχεδίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα κατατεθούν στα
Πρακτικά και θα διανεµηθούν στους συναδέλφους.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βε-
βαίως, κυρία Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες προ-
σθήκες – αναδιατυπώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο τώρα έχει η ει-
σηγήτρια της Πλειοψηφίας κυρία Αφροδίτη Παπαθανάση για δε-
καπέντε λεπτά.

ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Κυρία Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί,
κύριοι συνάδελφοι, η διεθνής οικονοµική κρίση ανέδειξε τον κρί-
σιµο ρόλο των κεντρικών τραπεζών στη διασφάλιση της χρηµα-
τοπιστωτικής σταθερότητας και στη διαχείρισή της. Υπήρχε
λαθεµένα η εντύπωση ότι η ασφαλιστική αγορά δεν µπορεί να
προκαλέσει συστηµικό κίνδυνο. Είδαµε, όµως, τι έγινε στις Ηνω-
µένες Πολιτείες. Είδαµε από την κατάρρευση της «ING» ότι τε-
λικά η κατάρρευση µιας κακώς εποπτευόµενης ασφαλιστικής
εταιρείας µπορεί να οδηγήσει σε συστηµικό κίνδυνο.

Η κρίση, λοιπόν, ανέδειξε ζητήµατα ελέγχου και εποπτείας.
Ανέδειξε τη συζήτηση σχετικά µε το ποιο είναι το βέλτιστο υπό-
δειγµα εποπτείας αν και εκ του αποτελέσµατος είδαµε ότι δεν
υπήρξε αυτό το βέλτιστο υπόδειγµα. ∆εν υπήρξε ο βέλτιστος µη-
χανισµός ή η λύση, οπότε σήµερα καλούµαστε, ξανά, σε νέες
συνθήκες, να ανοίξουµε ξανά αυτήν την ατζέντα. Αυτό που προ-
κύπτει λοιπόν είναι ότι χρειάζεται ένας νέος προβληµατισµός για
ποια θα είναι για κάθε περιοχή, για κάθε χώρα η άριστη αρχιτε-
κτονική στην αγορά του ασφαλιστικού τοµέα της ιδιωτικής ασφά-
λισης.

Με το παρόν νοµοσχέδιο καλούµαστε να απαντήσουµε σε θέ-
µατα πολιτικής και στρατηγικών για την αρχιτεκτονική του συ-
στήµατος στο χρηµατοπιστωτικό και ασφαλιστικό τοµέα στη
χώρα µας. Παράλληλα οφείλουµε µε τον απαιτούµενο σεβασµό
στις χιλιάδες των οικογενειών που ταλαιπωρούνται από το κλεί-
σιµο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMERCIAL VALUE» να
εφαρµόσουµε µέτρα και πολιτικές, που, πρώτον, δεν θα επιτρέ-
ψουν στο µέλλον ανάλογο ενδεχόµενο και, δεύτερον, θα δώσουν
τις καλύτερες δυνατές λύσεις στις υπάρχουσες συνθήκες, τις
καλύτερες δυνατές εγγυήσεις στους ανθρώπους που επένδυσαν
σε αυτά τα χαρτοφυλάκια και ασφαλιστικά συµβόλαια κόπους
και θυσίες µιας ζωής.

Γιατί, δυστυχώς, δεν είναι λύση για µας να στείλουµε τους εξα-
πατηθέντες στα δικαστήρια για χρόνια. Πρόθεσή µας και πολι-
τική µας είναι στις συνθήκες που υπάρχουν να βρεθεί η καλύτερη
δυνατή λύση.

Τέσσερα είναι τα µεγάλα ερωτήµατα στα οποία απαντά η Κυ-
βέρνηση µε το παρόν νοµοσχέδιο.

Το πρώτο ερώτηµα σχετίζεται µε την επιθυµητή αρχιτεκτονική
στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Εδώ κυρίως καλούµαστε να
δούµε το θέµα της εποπτείας του κλάδου. Το κακό παράδειγµα
ήταν η κατάσταση, η έλλειψη συνολικής εικόνας εποπτείας, που
επέτρεψε στον Όµιλο «Ασπίδα» να δηµιουργήσει αυτή τη
«µαύρη» τρύπα στο σύστηµα. Αποδείχθηκε δηλαδή ότι η ΕΠΕΙΑ
δεν µπορούσε να κάνει τον ουσιαστικό έλεγχο που απαιτούνταν,
για να διασφαλίσει ότι η εταιρεία αυτή θα είχε τα αναγκαία απο-
θεµατικά που η ίδια θέσπιζε και προσδιόρισε. Την απάντηση στην
αδυναµία αυτή έρχεται να καλύψει η ρύθµιση µε την οποία το
ρόλο εποπτείας αναλαµβάνει η Τράπεζα της Ελλάδος.

Το δεύτερο ερώτηµα που απαντάµε µε το συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο είναι τι γίνεται µε τις πρόνοιες για τον τρόπο επίλυσης
των προβληµάτων που µπορούν να ανακύψουν µελλοντικά από
το κλείσιµο µιας ασφαλιστικής εταιρείας, που έχει ασφαλιστήρια
ζωής και, βεβαίως, πώς προστατεύεται ο καταναλωτής.

Η απάντηση εδώ έρχεται µε το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής. Με
την πρόβλεψη αυτή καλύπτεται ένα πολύ µεγάλο κενό, γιατί για
τα αυτοκίνητα υπάρχει το επικουρικό, ενώ και σε άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης υπάρχει πρόβλεψη για ανάλογο κεφά-
λαιο. Προστατεύει το χώρο της ιδιωτικής ασφαλιστικής αγοράς.
Πέρα από την εγγύηση την οποία παρέχει, αν για τον οποιοδή-
ποτε λόγο κλείσει η ασφαλιστική εταιρεία, υπάρχει ένας οργανι-
σµός που θα ασχοληθεί µε τη διαδικασία αναζήτησης αναδόχου
ασφαλιστικής εταιρείας που θα αναλάβει αυτό το χαρτοφυλάκιο
ζωής.

Για πρώτη φορά προβλέπουµε την εγκατάσταση επιτρόπου
µέσα σε µια ασφαλιστική εταιρεία, αν εκτιµηθεί από τον επόπτη
ότι η συγκεκριµένη ασφαλιστική αντιµετωπίζει προβλήµατα.

Σύµφωνα µε το νοµοσχέδιο, η κάλυψη του εγγυητικού κεφα-
λαίου ζωής ισούται µε το 100% κάθε ασφαλιστικής αποζηµίωσης

και µέχρι το ποσό των 30 χιλιάδων ευρώ ανά ασφαλιζόµενο, µε
εξαίρεση τις απαιτήσεις που πηγάζουν από συµπληρωµατικές
καλύψεις νοσοκοµειακής περίθαλψης και µε το ποσό των 60 χι-
λιάδων ευρώ ανά ασφαλιζόµενο για τις περιπτώσεις αποζηµιώ-
σεων θανάτου και µόνιµης ολικής αναπηρίας.

Για την εκπλήρωση του σκοπού του εγγυητικού κεφαλαίου επι-
βάλλεται τακτική εισφορά, η οποία καθορίζεται µε απόφαση της
Τράπεζας της Ελλάδος σε ποσοστό µέχρι 1,5% της συνολικής
ετήσιας παραγωγής ακαθάριστων καταχωρηµένων ασφαλιστη-
ρίων κλάδου ζωής.

Η εισφορά αυτή βαρύνει κατά 0,75% τις ασφαλιστικές εται-
ρείες και κατά 0,75% τους ασφαλιζόµενους και απαλλάσσεται
από φόρους ή τέλη.

Επίσης, µε το παρόν σχέδιο νόµου θέλουµε ουσιαστικά να
αντιµετωπίσουµε το µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα το οποίο δηµι-
ουργήθηκε από το κλείσιµο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της
«COMMERCIAL VALUE».

Ποιες είναι οι ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας εδώ; Αυτά που
έχουν συµβεί στην ασφαλιστική αγορά τα τελευταία χρόνια απο-
τελούν τον καθρέφτη της ανευθυνότητας της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας, της γενικότερης φιλοσοφίας και των επιλο-
γών της στον ευρύτερο χώρο της ασφαλιστικής αγοράς.

∆εν πήρε αποφάσεις, δεν επέβαλε πρόστιµα, ενώ ήξερε ποια
ήταν η κατάσταση. Αποτέλεσµα; Λίγες µέρες πριν από τις εκλο-
γές οι ασφαλισµένοι ενηµερώθηκαν ότι ανακαλούνται οι άδειες
των ασφαλιστικών εταιρειών, στις οποίες είχαν επενδύσει τους
κόπους µιας ζωής. Σήµερα για πρώτη φορά έρχεται η πολιτεία µε
ένα ξεκάθαρο νοµικό πλαίσιο να αντιµετωπίσει το πρόβληµα που
δηµιουργήθηκε.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αντιµετώπισε και αυτό το
θέµα µε περίσσια επιπολαιότητα. Έδινε κάτω από προϋποθέσεις
στον Υπουργό Οικονοµικών, µε βάση το άρθρο 17 του νόµου
3790 του 2009, τη δυνατότητα να δώσει κάποια λύση. Αυτό, στην
εξέλιξη των πραγµάτων –γιατί ακόµα αυτός ο νόµος είναι σε
ισχύ- είδαµε ότι δεν µπόρεσε να λειτουργήσει γιατί υπήρξε µια
χαοτική κατάσταση. Υπήρξε ένας επόπτης χαρτοφυλακίου ζωής,
που ανέλαβε τα καθήκοντά του µετά την απόφαση του Υπουργού
Οικονοµικών της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος όµως δεν µπο-
ρούσε να εκτελέσει τα καθήκοντά του. Και αυτό γιατί το νοµικό
πλαίσιο, που είχε περάσει, ήταν εντελώς ασαφές. ∆εν του έδι-
ναν, λοιπόν, το προσωπικό που απαιτούνταν, προκειµένου να ξε-
καθαρίσει ποιο χαρτοφυλάκιο είναι αυτό, στο οποίο αναφέρεται
και δεύτερον, να δει τι γίνεται µε τα αποθεµατικά, ώστε να υπάρ-
ξει µια διαφανής εξέλιξη στην κάθε εταιρεία.

Σήµερα, λοιπόν, επιχειρείται η θέσπιση ενός προστατευτικού
πλαισίου για τη ρύθµιση των εκκρεµοτήτων των ασφαλιστικών
εταιρειών «ΑΣΠΙΣ» και «COMMERCIAL VALUE». Έτσι, προβλέπε-
ται η κατάργηση των διατάξεων που πέρασε η Νέα ∆ηµοκρατία
µε το σχετικό νόµο, τον 3790/2009, αφού οι ρυθµίσεις αυτές ήταν
ανεπαρκείς και αντιφατικές, ενώ αµφισβητείται η συµβατότητά
τους προς την κοινοτική νοµοθεσία, ο καθορισµός της συγκε-
κριµένης διαδικασίας µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου ζωής σε
ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία ή κοινοπραξία ασφαλιστικών εται-
ρειών, που περιλαµβάνει σηµαντικά κίνητρα για την επίταξη της
µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου.

Ειδικότερα, προβλέπεται σε γενικές γραµµές µε µεγάλη λε-
πτοµέρεια ο τρόπος µεταβίβασης ή εκκαθάρισης του χαρτοφυ-
λακίου ζωής. Το µέρος της απαίτησης του ασφαλισµένου, που
δεν αναλαµβάνεται από τον ανάδοχο, ικανοποιείται κατά ποσο-
στό 70% από το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής που δηµιουργείται µε
τις διατάξεις του δεύτερου κεφαλαίου του παρόντος νόµου. Ση-
µειώνεται ότι λαµβάνεται ιδιαίτερη πρόνοια για την αντιµετώπιση
σοβαρών περιστατικών υγείας σε όσους δικαιούχους νοσοκο-
µειακών προγραµµάτων δεν είναι ασφαλισµένοι σε κάποιο φορέα
κοινωνικής ασφάλισης, παρέχοντας δωρεάν και άµεση κρατική
υγειονοµική περίθαλψη σε οποιοδήποτε νοσοκοµείο του ΕΣΥ
µέχρι την ολοκλήρωση της µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου. Σε
περίπτωση που δεν επιτευχθεί η µεταβίβαση του χαρτοφυλακίου,
όσοι διαθέτουν συµβόλαια των εταιρειών που έχουν κλείσει και
δεν είναι ασφαλισµένοι σε κάποιον άλλο φορέα, δύναται να
εντάσσονται µε απόφαση του Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής
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Αλληλεγγύης στις κατηγορίες των ατόµων που δικαιούνται δω-
ρεάν νοσοκοµειακή περίθαλψη µέχρι το χρόνο λήξης των συµ-
βολαίων τους.

Η εξαγορά των συµβολαίων αναστέλλεται για δύο χρόνια γιατί
υπάρχει η ανάγκη να δοθούν κάποια κίνητρα στις ασφαλιστικές
εταιρείες, οι οποίες θα αναλάβουν την αναδοχή. Το 1,5% υπέρ
του ιδιωτικού κεφαλαίου θα αποδώσει περίπου 34 εκατοµµύρια
ευρώ ετησίως. Όµως, για να ανταποκριθεί το εγγυητικό κεφά-
λαιο έναντι των ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», µπορεί να
συνάψει και δάνειο µε την εγγύηση του δηµοσίου. Αυτό είναι µια
διαδικασία που εξυπηρετεί και βραχυπρόθεσµα και µακροπρό-
θεσµα, γιατί όλοι αντιλαµβανόµαστε ότι οι απαιτήσεις που έχουν
οι ασφαλισµένοι δεν είναι όλες για µια συγκεκριµένη στιγµή ή για
την επόµενη χρονιά. Και από τη στιγµή που θα αρχίσουν να εξα-
γοράζουν τα συµβόλαιά τους, αυτά θα διαχέονται µέσα στο
χρόνο. Άρα, τα ποσά που θα συγκεντρώσουν από τις εισφορές,
συν εάν παραστεί κάποια ανάγκη, τα δάνεια που θα µπορούν να
πάρουν µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, θα τους δώ-
σουν τη δυνατότητα να ανταποκριθούν στο πρόβληµα που έχει
δηµιουργηθεί. Θα πρέπει βέβαια να υπάρξει η ελάχιστη, έστω,
πρόβλεψη για το τι θα γίνει σε περίπτωση που όλη αυτή η διαδι-
κασία δεν κυλίσει µε τη λογική και την πορεία που σήµερα θέ-
λουµε, αν δηλαδή δεν βρεθεί ανάδοχος.

Η κρίση ανέδειξε την αδυναµία και την έλλειψη συντονισµού
µεταξύ πολιτείας και εποπτικών αρχών, σε µια εποχή µε γρήγο-
ρες ταχύτητες. Και υπήρξε και το θέµα, αν υπήρξε σωστή και
υπεύθυνη πληροφόρηση και αν υπήρξε σωστή και υπεύθυνη διά-
χυση της πληροφόρησης, που είχε κάθε ανεξάρτητη αρχή. Γιατί
µε το παραδοσιακό µοντέλο των τριών εποπτικών αρχών, δηλαδή
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, της ΕΠΕΑΕ και της Τράπεζας
της Ελλάδας και την πολιτεία, είχαµε τέσσερις φορείς. Ο καθέ-
νας από αυτούς είχε ένα µικρό κοµµάτι πληροφορίας. Αυτή η κα-
τάσταση καλείται να αλλάξει. Και η απάντηση έρχεται µε τη
σύσταση του Συµβουλίου Συστηµικής Ευστάθειας, µε ρόλο τη
συνεχή διερεύνηση και προληπτική αντιµετώπιση εκτάκτων ή
ακραίων καταστάσεων και κρίσεων στο χρηµατοοικονοµικό
χώρο.

Τέλος, µε δύο άρθρα του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου αντιµε-
τωπίζεται το θέµα της ρύθµισης των νέων χρεών των νοσοκο-
µείων. Εδώ οφείλουµε όλοι να αναλάβουµε τις ευθύνες µας.
Υπάρχουν διαχρονικές αδυναµίες και στρεβλώσεις στο σύστηµα.
Βλέπουµε ότι από το 1997 και µετά βρισκόµαστε σ’ αυτό το ση-
µείο. Ζήσαµε την προκλητή έλλειψη στα νοσοκοµεία τις τελευ-
ταίες εβδοµάδες. Υπάρχει πλέον καθολική ανάγκη και απαίτηση
της κοινωνίας για εξυγίανση, επιτέλους, του συστήµατος, για να
γυρίσουµε σελίδα και να πιάσουν τόπο οι προσπάθειες που γί-
νονται και από την πλευρά του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, αλλά και οι προσπάθειες που κάνει ο ελληνικός
λαός. Υπάρχει ένα θεσµικό πλαίσιο, το οποίο δεν λειτούργησε.
Και από το 2007, µε το νέο σύστηµα της Επιτροπής Προµηθειών
Υγείας, είχαµε τελικά την εκτίναξη όλων των χρεών των νοσοκο-
µείων.

Για τους παραπάνω λόγους και για το λόγο ότι δεν µπορούµε
να αφήσουµε το σύστηµα υγείας στον εκβιασµό µεγάλο ή µικρό,
συστηµατικό ή όχι συγκεκριµένων εταιρειών, όσον αφορά τα πε-
ρίφηµα χρέη ήρθαµε το Νοέµβριο του 2009 και αποπληρώσαµε
αµέσως αυτά που µπορούσαµε. Μετά, όπως ξέρουµε όλοι καλά,
ήρθε η διαδικασία αντιµετώπισης της κρίσης, ήρθε το µνηµόνιο,
οπότε ερχόµαστε από το Νοέµβριο του 2009, όπου έγινε η
πρώτη πληρωµή, να ρυθµίσουµε τώρα τα υπόλοιπα χρέη εφό-
σον έχει εξασφαλιστεί η δανειοδότηση της χώρας.

Τι ερχόµαστε να ρυθµίσουµε και γιατί τα ρυθµίζουµε. Ρυθµί-
ζουµε χρέη από την 1-1-2005, δηλαδή την εποµένη της ρύθµισης
της τότε κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, µέχρι και τις 30-
12-2009. Αυτό σηµαίνει ότι είναι η συντριπτική χρονική περίοδος
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ένα µέρος είναι το
χρέος που αφορά τα ασφαλιστικά ταµεία, δηλαδή από τα 6,2 δι-
σεκατοµµύρια, τα 2,7 δισεκατοµµύρια είναι χρέη των ασφαλιστι-
κών ταµείων προς το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Από την
αποπληρωµή του 1,2 δισεκατοµµυρίου στα τέλη του ∆εκεµβρίου
µέχρι τα 6,2 δισεκατοµµύρια υπάρχουν και αυτά που ονοµάζουµε

«παράνοµα χρέη». Αυτό το πραγµατικό χρέος ξεπερνά κατά
πολύ τα 7 δισεκατοµµύρια αυτή την περίοδο. Ο τρόπος διακα-
νονισµού, µε τη µέθοδο που επελέγη, φτάνει σε µια έκπτωση, η
οποία ξεπερνά το 15%. Η ασφαλιστική δικλείδα που υπάρχει εδώ
είναι πώς, όταν ερχόµαστε και λέµε ότι εγκρίνουµε πλαίσιο για τη
ρύθµιση, συµπεριλαµβάνουµε τις γενικές γραµµές για τη ρύθ-
µιση και όχι την αρχή ότι ρυθµίζουµε κάθε πληρωµή. Είναι άλλο
το γενικό πλαίσιο που βάζει τους κανόνες της ρύθµισης. Αλλά
είναι αυτονόητο –και το δηλώνουµε µε σαφήνεια- πως όταν θα
έρθει η ώρα της ρύθµισης του κάθε τιµολογίου, θα υπάρξει έλεγ-
χος των παρέδρων και του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Άρα, λοιπόν,
δεν µιλάµε για παρανοµίες. Εδώ µιλάµε για περιπτώσεις όπου
υπήρχαν παρατάσεις ή εξωσυµβατικές αναθέσεις, οι οποίες
όµως είναι µέσα στο πλαίσιο της νοµιµότητας και εφόσον κατά
περίπτωση, στην εφαρµογή της γενικής ρύθµισης, έρθουν και
πάρουν την άδεια των παρέδρων και του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
∆εύτερον, όλες οι περιπτώσεις όπου υπήρχαν αισχροκέρδειες
και υπερτιµολογήσεις, θέλω να ξέρετε -και το γνωρίζετε κι εσείς-
ότι έχουν καταλήξει στον έλεγχο του Σ∆ΟΕ.

Ο δεύτερος στόχος που πρέπει να δούµε εδώ είναι ότι υπάρ-
χουν µικρές επιχειρήσεις στον κλάδο. Στις επιχειρήσεις αυτές,
οι οποίες είναι γύρω στις εκατό µε εκατόν πενήντα και είναι µι-
κροµεσαίες, αν δεν δοθούν άµεσα χρήµατα, κινδυνεύουν να κα-
ταστραφούν. Οπότε, σε αυτές τις επιχειρήσεις πρέπει να δοθεί
µια προτεραιότητα, για να µπορέσουν να λειτουργήσουν.

Ειδικότερα, οι οφειλές των ετών 2007 και 2008 µέχρι ύψους
200.000 ευρώ ανά προµηθευτή, εξοφλούνται µε µετρητά. ∆εύ-
τερον, µε οµόλογα εξοφλούνται οι λοιπές υποχρεώσεις από το
2007 και 2008, ύψους 1,1 δισεκατοµµυρίων ευρώ και 2,2 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ αντίστοιχα, καθώς και όλες οι υποχρεώσεις του
2009, ύψους περίπου 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Όσον αφορά τον ΟΠΑ∆. Εδώ υπάρχει ένα µεγάλο κενό. Και
αυτό το κενό είναι η έλλειψη νοµικής βάσης. Οι κοστολογήσεις,
που αφορούν τα ασφαλιστικά ταµεία και µάλιστα τον ΟΠΑ∆, πρέ-
πει µετά από έγκριση του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας, του
ΚΕΣΥ, να προβλέπονται µε βάση προεδρικό διάταγµα. Όλα τα
προηγούµενα χρόνια όµως δεν υπήρξε αυτό το προεδρικό διά-
ταγµα, όσον αφορά τα ορθοπεδικά υλικά. Υπήρχαν υπουργικές
αποφάσεις του Υπουργείου Υγείας, που όριζαν µε γνωµοδότηση
του ΚΕΣΥ. Άρα και εδώ µε την έλλειψη νοµικής βάσης καλούµα-
στε να βρούµε µια σωστή διατύπωση.

Καλώ, λοιπόν, τους συναδέλφους να ψηφίσουν το παρόν νο-
µοσχέδιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι ο Πρόεδρος

της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξιος Τσίπρας,
ορίζει για τη σηµερινή συνεδρίαση ειδική αγορήτρια τη Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

Το λόγο έχει τώρα ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Μά-
ριος Σαλµάς.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε, για δεκαπέντε λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επί του παρόντος σχεδίου

νόµου για την εποπτεία της ιδιωτικής ασφάλισης, τη σύσταση εγ-
γυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής και λοιπών θε-
µάτων, θα ήθελα να κάνω µερικές παρατηρήσεις.

Πρώτον, ως προς τη διαδικασία νοµοθέτησης που ακολουθή-
θηκε. Παρότι αντιλαµβάνοµαι ότι η Κυβέρνηση θεωρεί πολλά ζη-
τήµατα επείγοντα και φλέγοντα είτε γιατί πράγµατι είναι είτε γιατί
η ίδια τα θεωρεί, θα πρέπει εν τούτοις να σηµειώσω ότι σε καµ-
µία περίπτωση δεν επιτρέπεται να καταστρατηγεί τις παραδο-
σιακές διαδικασίες διαβούλευσης και νοµοθέτησης που
θεµελιώνουν και τεκµηριώνουν το δηµοκρατικό µας πολίτευµα.
Εάν δε η Κυβέρνηση ακολουθούσε αυτές τις αρχές και τον ορθό
κοινοβουλευτικό βηµατισµό, τότε ενδεχοµένως και να απέφευγε
πολλές από τις παλινωδίες, τις ολιγωρίες και τις παραφωνίες
στις οποίες κατά τους τελευταίους µήνες µονίµως επιδίδεται.

Ο κοινοβουλευτικός χειρισµός του εν λόγω σχεδίου νόµου
είναι χαρακτηριστικός του σχεδίου δράσης της Κυβέρνησης και
για το λόγο αυτό, κύριοι συνάδελφοι, θα σας φρεσκάρω τη
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µνήµη εξιστορώντας τον.
Το Σεπτέµβριο του 2009 επί κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-

τίας πτωχεύει η ναυαρχίδα του οµίλου «ΑΣΠΙΣ» αφήνοντας στο
δρόµο χιλιάδες ασφαλισµένους και µερικές εκατοντάδες εργα-
ζόµενους. Την υπόθεση αναλαµβάνει να διαχειριστεί η παρούσα
Κυβέρνηση και δεν θα σας κουράσω εδώ µε τον τρόπο χειρισµού
της τον οποίο όλοι εδώ γνωρίζουµε. Απλώς θα σας υπενθυµίσω
ότι ο παριστάµενος Υφυπουργός υπόσχεται νοµοθετική επίλυση
του θέµατος «ΑΣΠΙΣ» ήδη από το Νοέµβριο του προηγούµενου
έτους.

Κάπου το Φεβρουάριο του τρέχοντος έτους και χωρίς καµµία
διαβούλευση, ούτε ανοικτή, ούτε κλειστή, ούτε open govern-
ment, αλλά ούτε κοινοβουλευτική ή οποιαδήποτε άλλη, ανακοι-
νώνεται ότι ελήφθη απόφαση του Υπουργικού Συµβουλίου περί
διαλύσεως της περί δια νόµου συσταθείσας και από το ΠΑΣΟΚ
το 2004 λειτουργούσας Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλι-
σης και µεταφοράς των σχετικών αρµοδιοτήτων στην Τράπεζα
της Ελλάδας. Με άλλα λόγια έχουµε αφ’ ενός µεν µία υπόσχεση
για νοµοθετική πρωτοβουλία από τον Νοέµβριο του περασµένου
έτους και αφ’ ετέρου ένα τσαλαπάτηµα της νοµοθετικής εξου-
σίας από την εκτελεστική το Φεβρουάριο του τρέχοντος έτους,
το οποίο βέβαια έχει και ως συνέπεια τη θέση µίας εποπτικής
αρχής και µάλιστα του κρίσιµου χρηµατοοικονοµικού τοµέα υπό
αµφισβήτηση, εάν όχι υπό αίρεση και υπό προθεσµία. Άρα, µετά
από αυτά το σχέδιο νόµου που µόλις σήµερα εξετάζουµε επείγει
ήδη από το Φεβρουάριο του τρέχοντος έτους. Και επείγει πράγ-
µατι, όχι γιατί δεν υπήρχε κοινοβουλευτικά εγκεκριµένο νοµοθε-
τικό πλαίσιο για την αντιµετώπιση του ζητήµατος της «ΑΣΠΙΣ» ή
για την εποπτεία της ασφαλιστικής αγοράς, αλλά απλούστατα
γιατί αυτά δεν άρεσαν στην Κυβέρνηση. Και αφού δεν της άρε-
σαν, θα έπρεπε να περιµένουµε για να εισηγηθεί η Κυβέρνηση
κάτι καινούργιο.

Έτσι τελειώνει η πρώτη φάση νοµοθετικής δράσης της Κυ-
βέρνησης, που αποτελεί πάγια τακτική της και ονοµάζεται φάση
διαλύσεως της υφιστάµενης κατάστασης όποια και αν είναι αυτή.

Το Κοινοβούλιο στην πρώτη αυτή φάση νοµοθετικής δράσης,
δηλαδή στη φάση διαλύσεως δεν διαδραµατίζει παγίως κανέναν
ρόλο. Το Μάρτιο, λοιπόν, του τρέχοντος έτους και στο πλαίσιο
της διαδικασίας του άρθρου 36 του Κανονισµού της Βουλής ο
Υφυπουργός ενηµερώνει δήθεν τη ∆ιαρκή Επιτροπή Οικονοµι-
κών Υποθέσεων για τις νοµοθετικές του εισηγήσεις επί των ως
άνω θεµάτων. Και λέω δήθεν, γιατί δεν επρόκειτο, όπως όλοι θυ-
µόµαστε, για πραγµατική ενηµέρωση στην οποία να περιλαµβά-
νονται οι θέσεις, οι απόψεις, οι προβληµατισµοί ή οι εναλλακτικές
οδοί, ώστε να µπορέσει να υπάρξει ανοικτός και γόνιµος αλλά
και κοινωνικός διάλογος επ’ αυτών, αλλά κατ’ ουσία για µία ανα-
κοίνωση ότι το Υπουργείο επρόκειτο να ασχοληθεί µε τα δύο
αυτά ζητήµατα, «ΑΣΠΙΣ» και οργάνωση της ασφαλιστικής επο-
πτείας. Πληροφορία που ήδη τη γνωρίζαµε, όπως προανέφερα.

Έτσι τελειώνει και η δεύτερη φάση της νοµοθετικής δράσης
της Κυβέρνησης, που η ίδια ονοµάζει διαβούλευση. Ο ρόλος του
Κοινοβουλίου στη φάση αυτή είναι όπως καταδεικνύεται τυπικός.
Απλά τηρείται το άρθρο 36 του Κανονισµού της Βουλής.

Μετά, λοιπόν, το Μάρτιο που τα ζητήµατα αυτά είχαν γίνει
πλέον επείγοντα, για τον αποκλειστικό λόγο ότι η Κυβέρνηση
πλέον είχε εξωκοινοβουλευτικά και δια ανακοινώσεώς της δια-
λύσει ό,τι υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο υπήρχε για τη ρύθµισή
τους, η Κυβέρνηση σιγεί. Το θέµα επανέρχεται δια του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου περί τα τέλη Μάιου µε σχετική επερώτηση
που καταθέτουν, όπως θυµόµαστε, συνάδελφοι Βουλευτές για
το θέµα της «Ασπίδος» και τότε ο κύριος Υφυπουργός δεσµεύε-
ται ότι σε δύο εβδοµάδες το σχέδιο νόµου θα ήταν έτοιµο. Το
σχέδιο νόµου βέβαια δεν ήταν έτοιµο παρά ένα µήνα µετά και
συγκεκριµένα στις 28/6/2010 και µάλιστα το απόγευµα εκείνης
της ηµέρας, οπότε και η Κυβέρνηση το καταθέτει στο Κοινοβού-
λιο. Ορίζει δε ηµεροµηνία συζήτησής του στη ∆ιαρκή Επιτροπή
Οικονοµικών Υποθέσεων ουσιαστικά µιάµιση µέρα µετά και συ-
γκεκριµένα στις 31/6 και στις 1/7 και αυτά όταν για κατάθεση
τροπολογίας, όπως γνωρίζετε, κύριοι συνάδελφοι, επί παρα-
δείγµατι απαιτείται να υπάρχει τουλάχιστον διάστηµα τριών ηµε-
ρών ειδεµή δεν µπορεί να κατατεθεί η τροπολογία. Μήπως όµως

είναι γνωστό στο Κοινοβούλιο το περιεχόµενο του σχεδίου; Όχι.
Επρόκειτο περί επτασφράγιστου µυστικού, το οποίο δεν είχε
τεθεί σε καµµία επίσηµη κοινοβουλευτική ή άλλη διαβούλευση
πέραν της παρωδίας του Μαρτίου που όλοι θυµόµαστε.

Αξιοπερίεργο είναι επίσης ότι το εν λόγω σχέδιο νόµου δεν
αναρτήθηκε και δεν έχει σήµερα αναρτηθεί στην ιστοσελίδα του
Υπουργείου Οικονοµικών παρά µόνο την ηµέρα κατάθεσής του
στη Βουλή, ενώ δεν έχει ποτέ µέχρι σήµερα αναρτηθεί στο «κα-
µάρι» της δήθεν διαφάνειας της Κυβέρνησης, δηλαδή στην ιστο-
σελίδα του open government!

Αξιοπερίεργο είναι, επίσης, ότι τη δοµή της χρηµατοοικονοµι-
κής εποπτείας µε τη µεταφορά της ΕΠΕΙΑ στην Τράπεζα της Ελ-
λάδας η Κυβέρνηση δεν τη συζήτησε καθόλου όλο αυτόν το
χρόνο παρά µόνο µε την τρόικα. Ένα δηλαδή θέµα το οποίο θα
µπορούσε αλλά και θα έπρεπε να αποφασιστεί εθνικά και επί τη
βάσει µίας εκτεταµένης και καλά δοµηµένης διαβούλευσης,
όπως συµβαίνει σε όλα τα πολιτισµένα κράτη του κόσµου, η Κυ-
βέρνηση το συζήτησε µόνο µε την τρόικα. Αλλιώς δεν εξηγείται
πως περιλαµβάνεται στο περίφηµο µνηµόνιο. Ούτε βέβαια εξη-
γείται τι θέση έχει το θέµα αυτό στο µνηµόνιο, αφού κανένα οι-
κονοµικό ζήτηµα δεν υπήρχε είτε εάν διατηρείτο, είτε εάν
συγχωνεύονταν οι ΕΠΕΙΑ.

Έτσι τελειώνει και η τρίτη φάση νοµοθετικής δράσης της Κυ-
βέρνησης που αποδίδεται µε ακρίβεια µε τον όρο κατ’ επείγουσα
νοµοθέτηση κατ’ επιταγή του µνηµονίου.

Αυτά βέβαια δεν συµβαίνουν µόνο στο συγκεκριµένο σχέδιο
νόµου, το οποίο θα πρέπει να οµολογήσω ότι τουλάχιστον ο αρ-
µόδιος Υφυπουργός συζήτησε εκτενώς και ειλικρινώς µαζί µας
στην ∆ιαρκή Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, όπου όλοι υπερ-
βαίνοντας εαυτόν µέσα σε αυτούς τους χρόνους προσπαθήσαµε
για το καλύτερο.

Επίσης θα οµολογήσω ότι ο κύριος Υφυπουργός δέχτηκε καλή
τη πίστει αρκετές από τις ουσιώδεις και ορθές παρατηρήσεις
µας κάνοντας ό,τι µπορούσε να τις ενσωµατώσει και µάλιστα
εγκαίρως πριν από τη σηµερινή του συζήτηση στο Τµήµα.

Αλλά, κύριε Υφυπουργέ, αυτοί οι θεσµικοί υπερβατισµοί δεν
υπονοµεύουν µόνο τις δοµές της κοινοβουλευτικής και νοµοθε-
τικής λειτουργίας αλλά υπονοµεύουν το έργο όλων µας εδώ
µέσα που προσπαθούµε να κάνουµε τη δουλειά µας όσο πιο
υπεύθυνα µπορούµε.

Θα σας παρακαλούσα συνεπώς στο µέλλον να µην αντιµετω-
πίζετε –ως Κυβέρνηση µιλάω, όχι προσωπικά- τη νοµοθετική λει-
τουργία της χώρας ως πεδίο σπασµωδικών ενεργειών και να
αποκτήσετε επιτέλους για το καλό όλων µας αλλά πρωτίστως για
το καλό της χώρας µας κοινοβουλευτικό ρυθµό σταθερό και
ταχύ.

Τις δε διαδικασίες διαβούλευσης του νοµοθετικού έργου της
Κυβέρνησης όσο και τις κοινοβουλευτικές όσο και αυτές του
τύπου open government που ευαγγελίζεστε να τις οπλίσετε µε
συνέπεια και συνέχεια, ώστε να αποκτήσουµε κι εµείς ως Κοινο-
βούλιο εµπιστοσύνη ότι τηρούνται πραγµατικά οι θεσµοί και δεν
περιγράφονται απλώς.

Επί της ουσίας του σχεδίου νόµου τώρα. Το σχέδιο νόµου
όπως τελικά καταρτίστηκε και συζητείται σήµερα ρυθµίζει ου-
σιαστικά τα εξής θέµατα. Την ενσωµάτωση της ΕΠΕΙΑ στην Τρά-
πεζα της Ελλάδας και τη µεταφορά της αρµοδιότητας εποπτείας
του ασφαλιστικού κλάδου, τη ρύθµιση ή τέλος πάντων την από-
πειρα ρύθµισης του θέµατος της «Ασπίδος», τη σύσταση εγγυη-
τικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλειας ζωής, τη ρύθµιση των
οργανισµών αξιολόγησης της πιστοληπτικής ικανότητας και λοι-
πές διατάξεις του Υπουργείου Οικονοµικών και τη ρύθµιση για
τα χρέη των νοσοκοµείων έναντι των προµηθευτών τους και τη
νοµιµοποίηση των δαπανών µέχρι και τη δηµοσίευση του παρό-
ντος.

Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν πιστεύει και δεν ασπάζεται την πολι-
τική πρακτική για τη σύγκρουση και τις διαφωνίες για τη διαφω-
νία. Παρότι, λοιπόν, όπως προανέφερα, δεν υπήρξε ως όφειλε
να υπάρξει ουσιαστικός εθνικός διάλογος και διαβούλευση για τη
δόµηση της χρηµατοοικονοµικής εποπτείας της χώρας και συ-
νεπώς δεν αποδείχθηκε και δεν τεκµηριώθηκε ούτε ότι καλώς κα-
ταργείται η ΕΠΕΙΑ ούτε και το σηµαντικότερο ότι ορθώς δοµείται
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το εν λόγω νέο σύστηµα εποπτείας του ασφαλιστικού κλάδου,
εν τούτοις σε ένδειξη καλής πίστης προς την Κυβέρνηση και
µετά τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις που ο ίδιος ο Υφυπουργός επέ-
φερε µε δικές µας παρατηρήσεις στο άρθρο 1 του σχεδίου
νόµου, η Νέα ∆ηµοκρατία θα είναι θετική και θα στηρίξει το
πρώτο άρθρο του σχεδίου νόµου.

Θα ψηφίσουµε µεν θετικά, σύµφωνα µε τις προτάσεις σας,
κύριε Υφυπουργέ, αλλά περιµένουµε δε και αξιώνουµε τις εγ-
γυήσεις σας ότι θα ασκείτε έλεγχο και εποπτεία στην Τράπεζα
της Ελλάδος στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων σας και ότι θα φέ-
ρετε ακέραια την πολιτική ευθύνη για το πώς αυτή ασκεί την επο-
πτεία του ασφαλιστικού κλάδου σε όλες τις πτυχές της.

Θα φέρετε, κύριε Υφυπουργέ, συγκεκριµένα την ευθύνη να εγ-
γυηθείτε έναντι του ελληνικού Κοινοβουλίου, ότι κανένα τµήµα
της σήµερα ασκούµενης από την ΕΠΕΙΑ εποπτείας του ασφαλι-
στικού κλάδου δεν θα χαθεί, δεν θα υποβαθµιστεί και δεν θα κα-
ταστεί ανενεργό, προβληµατικό ή ατελές.

Θα φέρετε την ευθύνη και θα εγγυάστε ότι θα παρακολουθείτε
στενά το θέµα κι αν διαπιστώσετε –και δεν σας λείπουν προσω-
πικά οι τεχνοκρατικές δυνατότητες να το πράξετε- ότι ο σχεδια-
σµός δεν είναι σωστός ή χωλαίνει κάπου, θα έρθετε µε παρησσία
και τόλµη εδώ, σε εµάς, στο ελληνικό Κοινοβούλιο και όχι στην
τρόικα, και θα κάτσουµε να συζητήσουµε, επαναχαράσσοντας
εάν απαιτηθεί, το σύστηµα χρηµατοοικονοµικής εποπτείας χωρίς
εγωισµούς και µε αποκλειστικό γνώµονα το συµφέρον του ελλη-
νικού λαού.

Εµείς αντιλαµβανόµαστε την πρότασή σας, την οποία σήµερα
υπερψηφίζουµε ως προς το άρθρο 1, ως ένα νέο εγχείρηµα. Και
δεν θα σας ψέξουµε. Και το ψηφίζουµε σήµερα εδώ, µαζί σας,
ακριβώς για να µην υπάρξουν κάποιοι στο µέλλον που θα πουν
ότι φοβόµαστε να δώσουµε στήριξη σε κάτι που τολµάτε. Υπό
τις προϋποθέσεις, βέβαια, που προανέφερα.

Θεωρούµε την αρχιτεκτονική της χρηµατοοικονοµικής επο-
πτείας της χώρας τόσο από πλευράς προληπτικής εποπτείας -
εποπτείας, δηλαδή, της οικονοµικής και επιχειρηµατικής
ευρωστίας των χρηµατοοικονοµικών επιχειρήσεων- όσο και από
πλευράς εποπτείας των κανόνων συµπεριφοράς των επιχειρή-
σεων αυτών έναντι του καταναλωτή, ένα ζήτηµα µείζονος πολι-
τικής σηµασίας στο οποίο χωράνε όσοι επανασχεδιασµοί τυχόν
απαιτηθούν για τη διασφάλιση της αποτελεσµατικότητάς του.
∆εν χωράνε, όµως, καθόλου κοκοροµαχίες, διαξιφισµοί για το
θεαθήναι. Σε καµµία περίπτωση δεν χωρά αποτυχία που δεν οµο-
λογείται στο Κοινοβούλιο και δεν αντιµετωπίζεται.

Με τα δεδοµένα αυτά και πάντοτε πιστεύοντας ότι σε τέτοια
τεχνικά και δύσκολα σχήµατα το τέλειο µπορεί να απαιτήσει
χρόνο, κόπο και προσπάθεια, σας στηρίζουµε σε αυτή την πρό-
τασή σας. Θα απαιτήσουµε ειλικρίνεια από εσάς και εγγύηση για
την καλή πορεία της εποπτείας του ασφαλιστικού κλάδου.

Τα ίδια δεν µπορούν να ισχύσουν –και λυπούµαστε πολύ- για
το άρθρο 2 του σχεδίου νόµου. Σας αναγνωρίζουµε ότι κάνατε
µία µεγάλη προσπάθεια από πλευράς νοµοτεχνικής αρτιότητας.
Σας αναγνωρίζουµε, επίσης, ότι το πρόβληµα ήταν όντως µε-
γάλο. ∆εν το λύνετε, όµως. Και όχι µόνο δεν το λύνετε, αλλά πα-
ριστάνετε ότι το λύνετε. Και εξηγώ τι εννοώ.

Το θέµα έχει παλαιά περιπλοκή. Όταν εκλεγήκατε Κυβέρνηση,
βρήκατε ένα έτοιµο νοµοθετικό πλαίσιο, το οποίο επέλυε το ζή-
τηµα µε κάποια επιβάρυνση του δηµοσίου. Του δηµοσίου το
οποίο εσείς ο ίδιος µέσα στο παρόν σχέδιο νόµου που µας φέρ-
νετε προς ψήφιση, αναγνωρίζετε και µάλιστα µε άκοµψο, ας µου
επιτραπεί να το πω, τρόπο, ότι φταίει για ελλιπή εποπτεία. Είναι,
δηλαδή, υπόλογο το δηµόσιο κατά την εκπεφρασµένη και πλέον
µετά την ψήφιση του σχεδίου νόµου γνώµη σας, για αστική ευ-
θύνη, όπως λένε οι νοµικοί.

Επειδή, όµως, όταν εκλεγήκατε, δεν θέλατε να βάλετε το χέρι
στην τσέπη για τη συγκεκριµένη υπόθεση παρά την ευθύνη του
δηµοσίου –και αυτό είναι µία πολιτική επιλογή- επιλέξατε να
πείτε, τουλάχιστον, κάποιες όχι ακρίβειες. Είπατε ότι το πλαίσιο
ήταν αντικοινοτικό, κάτι που όλοι σήµερα ξέρουµε ότι δεν ισχύει.
∆εν θα επεκταθώ επ’ αυτού, γιατί το έχουµε συζητήσει επί µα-
κρόν στην αρµόδια επιτροπή και ποτέ δεν µπορέσατε να παρου-
σιάσετε ένα χαρτί που να λέει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση σας

ανέφερε πρόβληµα.
Μετά χρησιµοποιήσατε το δήθεν αντικοινοτικό πλαίσιο και

βγάλατε κανονιστική απόφαση η οποία εφαρµόστηκε πληµµελώς
και εις βάρος των ασφαλισµένων και του χαρτοφυλακίου γενι-
κότερα. Τέλος πάντων!

Καθυστερήσατε να διορθώσετε το δήθεν αντικοινοτικό πλαί-
σιο και τώρα πράγµατι το καταστήσατε φιλικό προς την Κοινό-
τητα, αφού βέβαια το δηµόσιο, που όπως οµολογείτε, φταίει, δεν
θα πληρώσει τίποτα και δεν θα σώσει κανέναν.

Άραγε, η Ολλανδία, η Γερµανία, η ∆ανία, το Βέλγιο, η Αγγλία
και τόσες χώρες που δεν αποζηµίωσαν ασφαλισµένους, αλλά
έσωσαν µε απευθείας ενίσχυση χρηµατοοικονοµικά ιδρύµατα,
έπαθαν κάτι από την Κοινότητα; Παρανόµησαν; Τιµωρήθηκαν;
Μήπως είµαστε «βασιλικότεροι του βασιλέως» ή µήπως απλώς
δεν λέµε την αλήθεια στον κόσµο για τις πραγµατικές πολιτικές
µας επιλογές, ώστε να τις ξέρουν και να τις εγκρίνουν ή να τις
απορρίπτουν όταν πρέπει;

∆εν θα µακρηγορήσω, σεβόµενος το χρόνο. Άλλωστε, τα θέ-
µατα αυτά τα συζητήσαµε εκτενώς και στη ∆ιαρκή Επιτροπή. Θα
σας θίξω µόνο ένα θέµα αρχής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ύο λεπτά την ανοχή σας, κυρία Πρόεδρε.
Το άρθρο 2 είναι συνδυασµός νοµιµοφανούς παρανοµίας, αι-

θεροβάµωνος προσεγγίσεως και, ας µου επιτραπεί η έκφραση,
όχι ευθείας προσέγγισης. Ένα παράδειγµα θα σας δώσω.

Στο άρθρο 2, παράγραφος 3, η περίπτωση θ’ αναγνωρίζεται
και νοµικά άκοµψη η αστική ευθύνη του κράτους που µπορεί να
πηγάζει, όπως λέει το σχέδιο νόµου, από οποιονδήποτε λόγο. Ο
λόγος που το δηµόσιο, όµως, αναγνωρίζει την ευθύνη του δεν
είναι, όπως θα περίµενε κανείς, για να τη ρυθµίσει, αλλά –ακού-
στε- για να απαλλαγεί από αυτή µε συγχωροχάρτι που δήθεν θα
σας δώσει ο καηµένος ο ασφαλισµένος εκβιαζόµενος νοµοθε-
τικά εάν ποτέ µεταβιβαστεί το χαρτοφυλάκιο, που πολύ καλά
γνωρίζετε σήµερα ότι δεν θα µεταβιβαστεί.

Ταυτοχρόνως, ξέρω πως σας στεναχωρώ. Κι εσείς, όµως, ξέ-
ρετε ότι η φράση «για οποιονδήποτε λόγο» που γράφεται στο
σχέδιο νόµου, δεν είναι τυχαία, αλλά αποσκοπεί –ανεπιτυχώς βέ-
βαια- να καλύψει τις πολλαπλές ευθύνες του κράτους που δεν
περιορίζονται, όπως θα έπρεπε αν είχατε δράσει εγκαίρως και
σωστά, στη µη ορθή εποπτεία των εταιρειών του οµίλου «ΑΣΠΙΣ»,
αλλά επεκτείνονται στις ολιγωρίες της κρατικής δράσης το διά-
στηµα του προηγούµενου δεκάµηνου που και το χαρτοφυλάκιο
απαξιώθηκε και –λυπάµαι που θα το πω- σε καµµία ακόµη ευθύνη
που δεν έχει γεννηθεί σήµερα και πηγάζει από το Σύνταγµα µε
την ψήφιση της συγκεκριµένης διάταξης.

Όσον αφορά το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής θεωρούµε ότι οι
σχετικές ρυθµίσεις κινούνται προς τη σωστή κατεύθυνση και θα
τις ψηφίσουµε. Παρ’ όλα αυτά, θέλουµε να λάβετε υπ’ όψιν σας
τη Λευκή Βίβλο και τα εγγυητικά κεφάλαια στον κλάδο των ασφα-
λίσεων που εξέδωσε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

∆εδοµένου ότι η σχετική ευρωπαϊκή πρόταση, που περιλαµ-
βάνεται στην εν λόγω βίβλο, αφορά ένα πολύ µικρότερο ποσό
από το 1,5% της ετήσιας παραγωγής ασφαλίστρων που επιβάλει
ως εισφορά το εγγυητικό κεφάλαιο, το σχέδιο νόµου καταργεί
ένα ποσοστό 0,2%, µε στόχο σχεδόν δεκαετίας να υπερβεί το
1,2%. Σας καλούµε να επανεξετάσετε τώρα ή στο άµεσο µέλλον
αυτό το θέµα.

Όπως καταλαβαίνετε, η διαφορά αυτή, σε µία δύσκολη ιδιαί-
τερα οικονοµικά συγκυρία για την Ελλάδα και συνεπώς και για
τις ελληνικές ασφαλιστικές επιχειρήσεις, θίγει άµεσα την αντα-
γωνιστικότητα των ελληνικών ασφαλιστικών προϊόντων, που θα
πωλούνται ακριβότερα από τα ευρωπαϊκά, ακόµα και εντός της
Ελλάδος και διακυβεύει την οικονοµική ευρωστία των ελληνικών
ασφαλιστικών επιχειρήσεων.

Με αυτά και επιφυλασσόµενος για το ξεχωριστό κοµµάτι των
θεµάτων της υγείας να αναφερθώ στη δευτερολογία και στην
κατ’ άρθρο συζήτηση, θα ήθελα να κλείσω την οµιλία µου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε,
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κύριε Σαλµά.
Το λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελος Τζέκης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την προη-

γούµενη εβδοµάδα ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο για την ίδρυση του
Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, µε το οποίο η Κυ-
βέρνηση –σύµφωνα, βέβαια, και µε τα όσα αναφέρει το µνηµό-
νιο- διασφαλίζει την κεφαλαιακή επάρκεια των τραπεζικών
οµίλων µε 10 δισεκατοµµύρια που προστέθηκαν στα 28 δισεκα-
τοµµύρια, τα οποία δόθηκαν µε την εγγύηση του ελληνικού δη-
µοσίου από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και σήµερα
µε του ΠΑΣΟΚ, ανοίγοντας παράλληλα το δρόµο για εξαγορές,
συγχωνεύσεις, ώστε να δηµιουργηθούν βιώσιµα τραπεζικά ιδρύ-
µατα που να αντέχουν στον ανταγωνισµό, δήθεν προς όφελος
των καταθετών, ξεκάθαρα όµως, όπως αποδεικνύει η ίδια η ζωή,
προς όφελος, την κερδοφορία των µεγάλων τραπεζικών οµίλων,
των µεγαλοµετόχων και σε βάρος του εργαζόµενου λαού.

Σήµερα, λοιπόν, µε το παρόν σχέδιο νόµου, γίνεται παρέµβαση
για τις ασφαλιστικές ιδιωτικές εταιρείες, όπως αναφέρει άλλω-
στε και η αιτιολογική έκθεση, για να αντιµετωπιστούν οι δύσκο-
λες εξελίξεις που σηµειώνονται στον ευρύτερο χρηµατοπιστω-
τικό τοµέα, που προκύπτουν από τη διεθνοποίηση των αγορών,
την αύξηση του ανταγωνισµού, που οδηγεί επιχειρήσεις του τρα-
πεζικού και ασφαλιστικού κλάδου σε συνεργασίες και µετοχικές
διασυνδέσεις.

Γι’ αυτό προωθείται η ενιαία εποπτεία από την Τράπεζα της
Ελλάδας, ώστε να αντιµετωπιστεί καλύτερα ο συστηµικός κίνδυ-
νος. Εκεί, άλλωστε, αποσκοπεί και η σύσταση του Συµβουλίου
Συστηµικής Ευστάθειας, ελπίζοντας έτσι η Κυβέρνηση, αλλά και
άλλα αστικά κόµµατα, όπως συνολικά και η Ευρωπαϊκή Ένωση,
ότι µπορεί να βγει αλώβητη η οικονοµία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, η οικονοµία της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Και βέβαια βγαίνει προς όφελος των µεγάλων επιχειρηµατικών
οµίλων των δυνάµεων του κεφαλαίου, αλλά όλες οι αντιλαϊκές
βάρβαρες σκληρές µεταρρυθµίσεις πέφτουν στις πλάτες του ελ-
ληνικού λαού. ∆ηλαδή όλο το ενδιαφέρον διαχρονικά των κυ-
βερνήσεων Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, αλλά και της
Ευρωπαϊκής Ένωσης ήταν και είναι η διασφάλιση των συµφερό-
ντων, η διασφάλιση της κερδοφορίας των ασφαλιστικών εται-
ρειών που δραστηριοποιούνται στον κλάδο της ιδιωτικής
ασφάλειας ζωής.

Είναι αποτέλεσµα, για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, του
κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής που θεωρεί τη ζωή εµπό-
ρευµα, κατ’επέκταση την υγεία τον πολιτισµό, τη σύνταξη κ.τ.λ.
που πρέπει βέβαια αυτό το εµπόρευµα, δηλαδή η ίδια η ζωή, να
µπει στη λογική της αγοράς του κέρδους.

Από την άποψη αυτή για εµάς η εποπτεία της ιδιωτικής ασφά-
λισης δεν είναι ζήτηµα που πρέπει να ενδιαφέρει τον εργαζόµενο
λαό. Το ζήτηµα για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι γιατί
να υπάρχει ιδιωτική ασφάλιση. Ξεκινάµε απ’ αυτό το κοµβικό ση-
µείο για να δείξουµε την πλήρη αντίθεσή µας στην διαχρονική
πολιτική των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας αλλά
και γενικότερα τις εξελίξεις της Ευρωπαϊκή Ένωση που δηµι-
ούργησε ένα ευνοϊκό έδαφος ανάπτυξης της ιδιωτικής ασφά-
λειας, αυτής δηλαδή της παρασιτικής επιχειρηµατικότητας στον
κλάδο ζωής. ∆ηλαδή, να υπάρχουν επιχειρήσεις που κερδίζουν
σε βάρος της ζωής, της υγείας και των συνταξιοδοτικών δικαιω-
µάτων του λαού.

Βέβαια, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι αρνητικές παρεµβά-
σεις διαχρονικά των κυβερνήσεων στα δικαιώµατα αυτά, δηλαδή
σε βάρος του επιπέδου διαβίωσης του εργαζόµενου λαού, των
συνταξιούχων -και σε αυτό το σηµείο θεωρούµε ότι είναι πρό-
κληση η θέση της Κυβέρνησης, η θέση δηλαδή του κ. Λοβέρδου
που λέει ότι µε νοµοθετική πρωτοβουλία η Κυβέρνηση θα απα-
γορεύσει κάθε αύξηση πέραν όσων λέει το µνηµόνιο και όσο έχει
υπολογίσει η κατάπτυστη συµφωνία της συµβιβασµένης ηγεσίας
της ΓΣΕΕ µε τους εργοδότες- και σε βάρος, του δικαιώµατος για
δωρεάν αναβαθµισµένη, σύγχρονη αποκλειστικά δηµόσια υγεία.

Χθες, συζητήθηκε µέσα στη Βουλή το σχέδιο νόµου για την

υγεία που από εκεί µέσα, βέβαια, βγαίνει το συµπέρασµα ότι και
τα δηµόσια νοσοκοµεία ως καθαρά πλέον επιχειρηµατικές µο-
νάδες, «ναι», θα εµπορευµατοποιήσουν παραπέρα το κοινωνικό
αγαθό που είναι η υγεία. Και αυτό το σηµείο µπορεί να συνδεθεί
µε όσα προβλέπει το άρθρο 27 του σχεδίου νόµου που αναφέρει
την εξόφληση προµηθειών των νοσοκοµείων και ρυθµίσεις θε-
µάτων σχετικών διαγωνισµών. Πώς άλλαξαν οι καιροί; Να θυ-
µίσω, λοιπόν, στον ελληνικό λαό που µας βλέπει και µας ακούει
ότι το ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση ήταν αντίθετο σε µία
προσπάθεια που έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία στα τελευταία της ως
κυβέρνηση. Ότι ξεσήκωσε, δηλαδή, έναν κυκεώνα προεκλογικού
θορύβου για να καταγγείλει την προηγούµενη κυβέρνηση. Σή-
µερα, όµως, κάνει ακριβώς το ίδιο και εδώ αποδεικνύεται ότι
ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία έχουν κοινή βασική επιχειρηµατο-
λογία ότι αυτό το κάνουν προς χάρη της λειτουργίας των νοσο-
κοµείων για τους ασθενείς να µην περικοπούν οι προµήθειες από
τους εµπόρους και ότι τα οφείλουν στους προµηθευτές. Μα,
αυτά τα οφείλατε και τα προηγούµενα χρόνια στους προµηθευ-
τές κ.λπ..

Έτσι, λοιπόν, το ίδιο το ΠΑΣΟΚ που από το πρωί µέχρι το
βράδυ καταγγέλλει ότι οι προµηθευτές κοστολογούν µε 200%,
300% και 500% τα υλικά, τα φάρµακα και όλα τα άλλα από τη µία
λέει αυτά και από την άλλη, βέβαια, φροντίζει για την αποπλη-
ρωµή αυτών των ποσών. Επιπλέον, βέβαια, µε αυτές όλες τις
ρυθµίσεις προωθείται η συγκέντρωση της αγοράς στους ισχυ-
ρότερους οµίλους, στις πολυεθνικές, οι οποίες καθορίζουν και
τις τιµές των προϊόντων που παράγουν. Άλλωστε, οι τρεις χαµη-
λότερες τιµές που αναφέρει, καθορίζονται και πάλι από τις πο-
λυεθνικές. Και θα πρέπει να σταµατήσει αυτό που διατυµπανίζει
η Κυβέρνηση ότι µε τον τρόπο αυτόν που προβλέπει το άρθρο 27
-και θα πούµε περισσότερα στην κατ’ άρθρον συζήτηση- ότι εξα-
σφάλισε 15% έκπτωση. Μα, αυτή η έκπτωση είναι µία µικρή πα-
ρωνυχίδα µπροστά στα τεράστια κέρδη των επιχειρηµατιών που
έχουν πάρει, µέσα από τη δοσοληψία τους µε τα δηµόσια νοσο-
κοµεία κέρδη δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Είναι µια φθηνή δικαιολογία, γιατί γίνεται νοµιµοποίηση ακρι-
βώς όσων προµηθειών έγιναν χωρίς διαγωνισµούς και βέβαια,
όταν υπάρχουν διαγωνισµοί, γίνονται από λίγους µεγάλους επι-
χειρηµατίες που γνωρίζουν πάρα πολύ καλά τι γίνεται µέσα και
στο Υπουργείο, τι γίνεται µέσα στα δηµόσια νοσοκοµεία και από
εκεί αποκοµίζουν τεράστια κέρδη. ∆εν υπάρχει, δηλαδή, τίποτε
άλλο πάρα µία ξεκάθαρη νοµιµοποίηση όσων κατήγγειλε προε-
κλογικά το ΠΑΣΟΚ.

Έτσι, λοιπόν, συνεχίζει σε βάρος του δικαιώµατος, όπως είπα,
για δωρεάν, αναβαθµισµένη και σύγχρονη αποκλειστικά δηµό-
σια υγεία και αυτή είναι η ξεκάθαρη θέση του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας. Υπάρχουν, όµως και πολιτικές που γίνονται
σε βάρος των συνταξιοδοτικών δικαιωµάτων του λαού και είναι
πρόσφατα τα µέτρα µέσα και από το µνηµόνιο όπου εκεί ο δη-
µόσιος χαρακτήρας της κοινωνικής ασφάλισης έχει µείνει πλέον
στο περιθώριο, έχει προωθηθεί ο κεφαλαιοποιητικός χαρακτή-
ρας της ασφάλισης και έτσι, ενισχύεται ο τρίτος πυλώνας που
προβλέπει τη γιγάντωση της ιδιωτικής ασφάλισης και µάλιστα σε
µία χώρα που το 1 εκατοµµύριο είναι τελείως ανασφάλιστο. ∆η-
λαδή, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε βάρος συνολικά της αν-
θρώπινης αξιοπρεπούς διαβίωσης αναπτύσσεται ο παρασιτικός
ρόλος των ασφαλιστικών επιχειρήσεων. Εποµένως, το νοµικό θε-
σµικό πλαίσιο τόσο της χώρας µας, όσο και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είναι «κοµµένο και ραµµένο» στα µέτρα των συµφερό-
ντων αυτών των επιχειρήσεων. Γι’ αυτό καµµία εγγύηση δεν εξα-
σφαλίζει τους εργαζοµένους στις εταιρείες αυτές. Γιατί
διαχρονικά οι κυβερνήσεις έχουν τους ελεγκτικούς µηχανισµούς
και την ευθύνη εποπτείας και λειτουργίας του ιδιωτικού ασφαλι-
στικού συστήµατος και πάντα δίνατε ως κυβερνήσεις τις διαβε-
βαιώσεις για εξασφάλιση των δικαιωµάτων των ασφαλισµένων,
όπως κάνατε και στο παρελθόν το 2004, µε την Επιτροπή Επο-
πτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης µε ν. 3229/2004 που τώρα τον κα-
ταργείτε και προπαγανδίζετε τη νέα εποπτεία.

Άλλωστε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, υπάρχουν πολλά πα-
ραδείγµατα που επιβεβαιώνουν τις ορθές εκτιµήσεις και θέσεις
του ΚΚΕ. Παραδείγµατος χάριν, «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». ∆εν είναι ένα
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πολιτικό οικονοµικό σκάνδαλο; Πού ήταν οι εποπτικές αρχές, πού
ήταν οι κυβερνήσεις; Γιατί άφηναν ελεύθερο το πεδίο δράσης
στο µεγαλοµέτοχο της εταιρείας να προβαίνει σε ενέργειες ιδιο-
τελούς σφετερισµού σε βάρος των εργαζοµένων και των εργα-
ζοµένων της εταιρείας; Και τέτοια παραδείγµατα, βέβαια, είναι
άφθονα και µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και διεθνώς
µέσα στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής.

Γιατί, δηλαδή, ο ιδιοκτήτης της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑΣ» δεν πλή-
ρωσε τίποτα µέχρι τώρα; Γιατί δεν παρενέβη το ελληνικό δηµό-
σιο, η Κυβέρνηση, ούτε ώστε να τον αναγκάσει να πληρώσει
αυτός, αλλά και οι άλλες ασφαλιστικές εταιρείες που βλέπουν
να αυξάνει το πεδίο δράσης; Είναι ακριβώς αυτό που λέµε ως
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ότι δεν υπάρχει καµµιά εξασφά-
λιση των ασφαλισµένων στις ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες.

Προωθεί, λοιπόν, και αυτό το σχέδιο νόµου τη συγκέντρωση
και συγκεντροποίηση στον κλάδο, γι’ αυτό εξασφαλίζει τον όποιο
ανάδοχο ενδιαφερθεί για εταιρεία της οποίας έχει γίνει ανά-
κληση της άδειας λειτουργίας. Παραδείγµατος χάριν, να πω ότι
µε υπουργική απόφαση οι απαιτήσεις των φορέων παροχής υπη-
ρεσιών -δηλαδή και τα δηµόσια νοσοκοµεία- σε ασφαλισµένους
περιορίζονται τουλάχιστον κατά 50%, δηλαδή σε βάρος του προ-
ϋπολογισµού των δηµοσίων νοσοκοµείων και κατ’ επέκταση του
κρατικού προϋπολογισµού.

Έχουµε µείωση των υφιστάµενων απαιτήσεων των ασφαλι-
σµένων ή των ποσών των καλύψεων και µάλιστα νοσοκοµειακά
συµβόλαια και προσαρτήµατα συµβολαίων ζωής ασφαλισµένων
που δεν κρίνονται ασφαλίσιµοι λόγω της ηλικίας και της κατά-
στασης της υγείας τους, συνεχίζουν από τον ανάδοχο µε αύ-
ξηση, όµως, του ασφαλίστρου, κατά 20%. Είναι µερικά, δηλαδή,
από τα παραδείγµατα και θα πούµε περισσότερα στην κατ’ άρ-
θρον συζήτηση.

Εποµένως ούτε µε το εγγυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλι-
σης ζωής παρέχεται φερεγγυότητα δράσης των συγκεκριµένων
µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων απέναντι στους ασφαλισµέ-
νους, που εν συντοµία, το ονοµάζετε –λέει- εγγυητικό κεφάλαιο
ζωής. Όχι, κύριοι. Είναι εγγυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλι-
σης ζωής, δεν µπορεί να έχει χαρακτήρα κοινωνικό αυτό το εγ-
γυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλισης ζωής.

Είναι καθαρά νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου. Περιέχει ιδιω-
τικά χαρακτηριστικά. Να το ονοµάσετε έτσι και όχι χάριν συντο-
µίας «εγγυητικό κεφάλαιο ζωής». Όπως πρέπει να ονοµαστεί,
έτσι πρέπει να το αφήσετε. Και µάλιστα, προβλέπει ασφαλιστική
κάλυψη µέχρι ποσού 25.000 ευρώ και µέχρι 50% αν είναι για απο-
ζηµίωση θανάτου και αναπηρίας. Και αν είναι παραπάνω από τα
25.000 ευρώ; Εκείνα ποιος θα τα πληρώσει;

Βέβαια υπάρχει το µεγάλο ζήτηµα των εισφορών. Ναι, είναι
1,5%. Το 50% θα το πληρώσει η ασφαλιστική εταιρεία και το άλλο
50% θα το πληρώσει ο ασφαλισµένος. Μα, ακριβώς εδώ είναι
αυτό που λέµε ότι όλη αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία διαχρο-
νικά των κυβερνήσεων είναι που ενισχύει τα συµφέροντα των µε-
γάλων επιχειρηµατικών οµίλων του κλάδου και βέβαια, πάντοτε
σε βάρος των ασφαλισµένων. Μάλιστα, ένα µεγάλο µέρος αυτών
των εισφορών, θα επενδυθούν και σε χρηµατοοικονοµικά προϊό-
ντα, παράγωγα κ.λπ., διακινδυνεύοντας, αν θέλετε, έτσι και τα
αποθεµατικά του συγκεκριµένου ταµείου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αποδείξαµε ότι η ιδιωτική ασφά-
λιση αν γιγαντώνεται είναι γιατί απαξιώνεται το ζήτηµα της ζωής
από κοινωνικό αγαθό, η υγεία, η πρόνοια, η σύνταξη, η κοινωνική
ασφάλιση γενικότερα και παραδίδονται στα χέρια των ιδιωτικών
ασφαλιστικών εταιρειών, για να βγάλουν µέσα από την εκµετάλ-
λευση της ίδιας της ζωής, ακόµη µεγαλύτερα κέρδη.

Επίσης µέσα στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου, στο άρθρο 21,
αναφέρεται ότι για τα οικονοµικά έτη 2010-2014 οι ετήσιες απο-
δόσεις υπέρ τρίτων του γενικού προϋπολογισµού του κράτους,
περιορίζονται στο 90% και το υπόλοιπο 10% αποτελεί δηµόσιο
έσοδο. Άρα, αυτά τα οποία παίρνει το κράτος δεν θα τα αποδώ-
σει στους φορείς, που τα δικαιούνται για να κάνουν και εκείνα
τον προϋπολογισµό τους. Μάλιστα λέτε ότι µε κοινή υπουργική
απόφαση, µπορεί να εξαιρούνται του περιορισµού οι ασφαλιστι-
κοί φορείς. ∆ηλαδή βάζετε µέσα σ’ αυτό τον περιορισµό και τους
ασφαλιστικούς φορείς.

∆εν έχετε το δικαίωµα, κύριοι! Το «µπορεί» είναι δυνητικό, που
σηµαίνει ότι αν θέλει η κυβέρνηση τους εξαιρεί, εάν δεν θέλει,
δεν τους εξαιρεί. Εδώ δηλαδή κάνετε πλιάτσικο στην περιουσία
που ανήκει στα ασφαλιστικά ταµεία.

Θέτει και άλλα ζητήµατα µε τις διατάξεις του το παρόν σχέδιο
νόµου. Όσον αφορά τον ΟΠΑ∆, συµφωνούµε ότι πρέπει να
υπάρξει υγειονοµική περίθαλψη και κάλυψη των υπαλλήλων της
Επιτροπής Ολυµπίων και Κληροδοτηµάτων. Αλλά επειδή είναι µία
επιτροπή που µπορεί να µην έχει µέλλον, θα πρέπει αυτό να
λυθεί µια και καλή για να µπορέσουν οι εργαζόµενοι να καλυ-
φθούν υγειονοµικά.

Όσον αφορά τις ρυθµίσεις θεµάτων του ΟΠΑ∆, πρόκειται για
µια προσπάθεια περιοριστικών µέτρων της Κυβέρνησης, όπου
περικόπτει δαπάνες και δικαιολογητικά. Αναφέρεται στο άρθρο
ότι όλες οι προηγούµενες δαπάνες υπολογίζονται, αλλά στο εξής
θα χρειάζονται προεδρικά διατάγµατα. Γνωρίζουµε βέβαια σε
ποια κατάσταση είναι ο ΟΠΑ∆.

∆εν έχουµε αντίρρηση µε το άρθρο όπου δίνει µια παράταση,
ιδίως για την υγειονοµική κάλυψη των εταιρειών «Αθηναϊκή Χαρ-
τοποιεία, SOFTEX Α.Ε.», «TVX Hellas AE», «ΑΓΝΟ Βιοµηχανία Γά-
λακτος ΑΕ» στη Χαλκιδική. Το πρόβληµα πλέον αυτό δεν
αντιµετωπίζεται µε µεµονωµένα προγράµµατα. Η µαζική ανεργία
και το κλείσιµο µεγάλων εργοστασιακών µονάδων, έχει πάρει
πλέον µορφές που πραγµατικά είναι δυσάρεστες για εκατοντά-
δες χιλιάδες εργαζοµένων. Και εδώ ακριβώς είναι το ζήτηµα για
µας.

Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχουµε καταθέσει κατ’ επα-
νάληψη ότι ο εργαζόµενος που χάνει τη δουλειά του, πρέπει να
καλύπτεται υγειονοµικά, πρέπει να καλύπτεται µε το επίδοµα
ανεργίας για όσο χρόνο θα είναι άνεργος και βέβαια, να του κολ-
λάµε τα ένσηµα. ∆εν µπορεί δηλαδή να γίνεται επιλεκτικά σε ανά-
λογους εργασιακούς χώρους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε τις εταιρείες αξιολόγησης. Είναι
µια κίνηση στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης –υπάρχει και ο
σχετικός κανονισµός- ότι πρέπει να δηµιουργηθούν µέσα στην
Ευρωπαϊκή Ένωση εταιρείες αξιολόγησης απέναντι στις εται-
ρείες αξιολόγησης, που είναι στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµε-
ρικής. Υπάρχει ένας έντονος ανταγωνισµός, γιατί αυτές οι
εταιρείες είναι που αξιολογούν οµόλογα κρατών, οµόλογα επι-
χειρήσεων. Και γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά τι παιχνίδια γίνονται
µέσα από τέτοιες αξιολογήσεις.

Όσον αφορά το άρθρο 26, που αφορά πιστωτικούς συνεται-
ρισµούς, καταναλωτικούς συνεταιρισµούς, αλλά και άλλους συ-
νεταιρισµούς, δεν είναι τίποτα άλλο από την µετατροπή τους από
συνεταιρισµούς σε κεφαλαιουχικές εταιρείες. Αργότερα θα
πούµε περισσότερα γι’ αυτό το ζήτηµα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε το παρόν σχέδιο νόµου νοµι-
µοποιείται κάθε αντιλαϊκή πολιτική, κάθε µεταρρύθµιση που ωφε-
λεί την κερδοφορία των δυνάµεων του κεφαλαίου. Αυτή, όµως,
η πολιτική δεν νοµιµοποιείται στη συνείδηση του εργαζόµενου
λαού. Γι’ αυτό, αυτό που λέει το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
για ανυπακοή σ’ αυτή την αντιλαϊκή µεταρρύθµιση, στις αντιλαϊ-
κές πολιτικές, δεν είναι σύνθηµα χωρίς ουσία. Πραγµατικά το ερ-
γατικό λαϊκό κίνηµα µε τη σωστή οργάνωσή του, µπορεί
πραγµατικά και να αντισταθεί και να διεκδικήσει αυτό τον τερά-
στιο πλούτο που παράγει. Και σας είπα και σας το λέω και τώρα
και ας ανοίξουµε µια συζήτηση µέσα στη Βουλή για να αποδει-
χθεί η ορθότητα των απόψεων και θέσεων του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, ότι ο τεράστιος πλούτος που παρήχθη στα
δέκα χρόνια, πάνω από 2,5 τρισεκατοµµύρια δραχµές, έχει κα-
ταλήξει, µέσα από διανεµητικά εργαλεία διαχρονικά των κυβερ-
νήσεων, στα ταµεία των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Άρα,
δικαιούται να διεκδικήσει αυτό τον τεράστιο πλούτο και βέβαια
πολύ περισσότερο να ανατρέψει εκείνες τις πολιτικές καταστά-
σεις που αυξάνουν την εκµετάλλευσή του µέσα από τους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους, µε κύρια, όµως, πολιτική ευθύνη διαχρονικά
των κυβερνήσεων και των κοµµάτων που υπερψήφισαν το µνη-
µόνιο και στηρίζουν τα µεγάλα συµφέροντα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δηλώνει για µια ακόµη
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φορά ότι σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα σταθεί χωρίς να κάνει βήµα
πίσω από τη διεκδίκηση του εργατικού λαϊκού κινήµατος γενικό-
τερα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την κατανόησή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και ένας κοµµουνι-

στής όταν λέει δυο λεπτά, πρέπει να τηρεί τα δυο λεπτά. Πρέπει
πάντα να είναι ειλικρινής.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Είναι ένα πολυνοµοσχέδιο, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειδικός
αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλος Μαρ-
κάκης.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ευτυχώς ό,τι λέει το ΚΚΕ δεν εφαρµόζεται, γιατί δεν θα ήµα-

σταν και σ’ αυτή την Αίθουσα τώρα.
Κύριε Υπουργέ, είναι αλήθεια ότι είναι πολύ δύσκολο να αντι-

µετωπίσουµε ένα νοµοσχέδιο µε τέσσερα κεφάλαια µέσα σε
πολύ λίγα λεπτά. Είναι πολύ λίγος ο χρόνος, γιατί η επεξεργασία
όλου του νοµοσχεδίου έγινε σε επιτροπές από άλλους συναδέλ-
φους. ∆υστυχώς, όµως, και οι προτάσεις των άλλων συναδέλ-
φων στις επιτροπές, δεν εισακούστηκαν από εσάς.

Γενικά θα έλεγα ότι πράγµατι µε τα τρία πρώτα κεφάλαια προ-
σπαθείτε να αντιµετωπίσετε προβλήµατα υπαρκτά και να προ-
σαρµοστείτε στις σηµερινές ανάγκες και εξελίξεις που
σηµειώνονται στον ευρύτερο χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Το ζη-
τούµενο είναι το κατορθώνετε αυτό ή µόνο το προσπαθείτε;
Ασφαλώς πρέπει να ασκήσετε αξιόπιστη εποπτεία στον τραπε-
ζικό κλάδο και πρέπει να αντιµετωπίσετε µε ειδική ρύθµιση τα
προβλήµατα που δηµιουργήθηκαν στην «ΑΣΠΙ∆Α» και στην
«COMMERCIAL». Το θέµα είναι ότι αυτοί οι άνθρωποι επί τόσα
χρόνια ταλαιπωρούνται, έχουν πληρώσει τις εισφορές τους και
τώρα έρχεται ένα νοµοσχέδιο που ουσιαστικά δεν τους ικανο-
ποιεί. Οι ρυθµίσεις είναι προσχηµατικές. Κανείς δεν πιστεύει ότι
θα βρεθούν εταιρείες για τη διαδοχή της ασφάλισης. Στην ουσία
θα οδηγηθούν στην εκκαθάριση. Και φυσικά, όπως αναφέρεται
και στο κεφάλαιο Β’, είναι επιβεβληµένο να συσταθεί εγγυητικό
κεφάλαιο που θα καλύπτει την ιδιωτική ασφάλιση. Αλλά πώς και
µε ποιες προϋποθέσεις, µε τι συµµετοχή;

Τέλος, η χώρα µας έστω και αργά, έπρεπε να θέσει ένα πλαί-
σιο εποπτείας οργανισµών, αξιόπιστης πιστοληπτικής ικανότη-
τας.

Όµως αποδείχθηκε στην πράξη ότι µόνο το πλαίσιο δεν αρκεί.
Αυτό όµως που µας προβληµατίζει ιδιαίτερα, κύριε Υπουργέ,

είναι οι διατάξεις του κεφαλαίου ∆’ και ιδιαίτερα τα άρθρα 24 και
27 που ρυθµίζουν δαπάνες για ορθοπεδικά προθέµατα και λοιπά
βοηθήµατα και µάλιστα όταν δεν περιλαµβάνονται στον κανονι-
σµό παροχών του δηµοσίου και πληρώθηκαν ή εκκρεµεί η πλη-
ρωµή τους και εσείς θέλετε να παρανοµήσει η Βουλή και να τα
εγκρίνει.

Έρχεται και το άλλο άρθρο, το άρθρο 27, για να καλύψουµε
ένα άλλο σκάνδαλο που γινόταν στα νοσοκοµεία µε τις παράνο-
µες προµήθειες, µε τις απευθείας αναθέσεις και τις υπερτιµολο-
γήσεις και λέτε να το τακτοποιήσουµε. Χρησιµοποιείτε δηλαδή
τον ίδιο όρο που χρησιµοποιήσατε και για τα αυθαίρετα, «τακτο-
ποίηση».

Νοµίζω ότι αυτά τα δύο άρθρα, κύριε Υπουργέ, αδικούν και
εσάς προσωπικά, γιατί έτσι κι αλλιώς αυτά τα άρθρα έπρεπε να
ήταν σε άλλο νοµοσχέδιο, στο νοµοσχέδιο υγείας που συζητή-
θηκε χθες στο Τµήµα. Μας δηµιουργείτε την εντύπωση ότι αυτά
τα άρθρα είναι προσχηµατικά, να έρθουν να κρυφτούν σ’ ένα νο-
µοσχέδιο, τα οποία περιλαµβάνουν θέµατα που έπρεπε να είναι
αντικείµενο σύστασης εξεταστικών επιτροπών. Για να διευκολύ-
νετε, λοιπόν, και τον εαυτό σας και τους συναδέλφους µέσα σ’
αυτή την Αίθουσα και για να µην αδικηθεί και το υπόλοιπο νοµο-
σχέδιο, κρίνουµε ότι αυτά τα δυο άρθρα πρέπει να τα αποσύ-
ρετε.

Αν προχωρήσουµε και κάνουµε ένα σχολιασµό για τα κεφά-
λαια του νοµοσχεδίου, θα πούµε κατ’ αρχήν ότι η κατάργηση της
Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης και η ταυτόχρονη
απόδοση του ρόλου που κατείχε στην Τράπεζα της Ελλάδος δεν
µας έχει πείσει ότι γίνεται µε σωστά κριτήρια. Εδώ επικρατεί η

άποψη αφού απέτυχε –αν απέτυχε- το προηγούµενο σύστηµα
εποπτείας, χωρίς κριτήρια να πάµε σε ένα άλλο σύστηµα.

Εδώ είναι σίγουρο ότι δεν πραγµατοποιήθηκε διερεύνηση των
αιτιών που κατέστησαν την επιτροπή αναποτελεσµατική, αν και η
επιτροπή αυτή ανέδειξε θέµατα και δηµιούργησε τις προϋποθέ-
σεις για να ελέγξει ασφαλιστικές εταιρίες και έρχεστε εσείς και
την καταργείτε.

Επίσης, δεν έχει πειστεί κανείς ότι η Τράπεζα της Ελλάδος θα
διαδραµατίσει άψογα τον εποπτικό της ρόλο. Αυτό συµβαίνει
διότι η Τράπεζα της Ελλάδος ήταν αυτή που ασκούσε εποπτικό
ρόλο στα δοµηµένα οµόλογα. Τι έγινε; Πάλι απέτυχε στο ρόλο
της και εµείς καλούµαστε να της δώσουµε τώρα έναν ακόµη
ρόλο, τον οποίο δεν ξέρει, διότι εποπτεία στα ασφαλιστικά συ-
στήµατα δεν ξέρει να ασκεί, ασκεί µόνο στις τράπεζες. Εποµένως
είναι ένας ρόλος που δεν ξέρουµε αν θα φέρει σε πέρας.

Είναι ένα πειραµατικό θέµα, διότι και στην Αµερική ακόµα
έχουµε κατακερµατισµένες εποπτικές αρχές και ερχόµαστε να
τις ενοποιήσουµε, αλλά και στην Ευρώπη εκεί που είχαν ενοποι-
ηµένες εποπτικές αρχές, από το 2012 τις διασπούν. Παρ’ όλα
αυτά και στην Αµερική και στην Ευρώπη, ενώ προσπαθούν να δη-
µιουργήσουν µηχανισµούς εποπτείας των ασφαλιστικών συστη-
µάτων δεν το κατορθώνουν, διότι θίχτηκαν σοβαρά από την
κρίση, ανεξαρτήτως των µοντέλων εποπτείας των αγορών που
εφαρµόστηκαν στη χώρα.

Κύριε Υπουργέ, η πρότασή σας δεν είναι η καλύτερη, αλλά κυ-
ρίως αποδυναµώνεται ο ρόλος σας ως Κυβέρνηση, διότι έτσι έρ-
χεστε και ενισχύετε έναν τοµέα ο οποίος θεωρείται αυτόνοµος
και ανεξάρτητος και θα έλεγα και ανεξέλεγκτος. ∆ιότι πρέπει να
υπάρχει µια άµυνα ακόµα και στη λειτουργία της εποπτείας που
θα ασκήσει η Τράπεζα της Ελλάδος, η οποία εποπτεία σήµερα
δεν υπάρχει.

Η Τράπεζα της Ελλάδος, λοιπόν, από τη στιγµή που γίνεται µο-
ναδικός παίκτης και απόλυτος κυρίαρχος στον τοµέα του ελέγ-
χου, πρέπει να υποβάλει ετήσιες εκθέσεις, να τις φέρνει στη
Βουλή για να γίνεται έλεγχος και της Τράπεζας της Ελλάδος για
το αν ασκεί σωστά την εποπτεία της. Το πρώτο στο οποίο πρέπει
να απαντήσετε, το οποίο θεωρώ ότι είναι τµήµα της κριτικής που
άσκησε στην επιτροπή ο κ. Πολατίδης, είναι το γεγονός ότι σε
µεγάλο βαθµό παραµένει όχι επαρκώς αιτιολογηµένη η κατάρ-
γηση της Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης.

Τώρα όσον αφορά τη ρύθµιση των εκκρεµών περιπτώσεων
που έχουν προκύψει από την ανάκληση αδείας ασφαλιστικών
εταιρών, όπως είναι η «ΑΣΠΙΣ», σας είπα και προηγουµένως ότι
δεν πιστεύουµε πως από τις διατάξεις που βάζετε θα βρεθεί ανά-
δοχος, άλλη ασφαλιστική εταιρία.

Κάνετε µια προσπάθεια που δεν θα οδηγήσει σε αποτέλεσµα,
διότι τα σοβαρά συµβόλαια έχουν µειωθεί και αυτά που µένουν
δεν λύνουν το πρόβληµα. Οι άνθρωποι είναι δυσαρεστηµένοι από
τη λύση που δίνετε και στο τέλος είναι σίγουρο ότι θα οδηγη-
θούν στην εκκαθάριση και από την εκκαθάριση θα προκύψουν
άλλα προβλήµατα που δεν θα οδηγήσουν στη λύση των προ-
βληµάτων αυτών των ανθρώπων πάρα πολλά χρόνια µετά.

Αυτό όµως που αποδείχθηκε είναι ότι δεν ήταν ικανοποιητική
η άσκηση του προληπτικού ελέγχου, όπως µας λέγατε και εσείς
και η Νέα ∆ηµοκρατία που απουσιάζει σήµερα από την Αίθουσα.
Εποµένως, το πρόβληµα παραµένει και δεν είναι ακόµη έτοιµο
να λυθεί ως προς την εποπτεία.

Βάζετε µάλιστα και κάποια κριτήρια για να επιλεγεί ο ανάδο-
χος. ∆εν βάζετε όµως συντελεστές βαρύτητας. Στην ουσία, δη-
λαδή, δεν πιστεύετε σε κάτι πιο ειδικό, για το πώς θα επιλεγεί ο
ανάδοχος, γιατί δεν πιστεύετε ότι θα υπάρξει ανάδοχος.

Στο κεφάλαιο Β’, που γίνεται η σύσταση του εγγυητικού κε-
φαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης, είχατε υποσχεθεί ότι το πλαφόν
των 25.000 ανά δικαιούχου ασφάλειας ζωής και µέχρι 50.000 για
τις αποζηµιώσεις θανάτου θα µπορούσατε να το αυξάνετε. ∆εν
βλέπουµε να έχετε τηρήσει αυτή την υπόσχεσή σας.

Όσον αφορά τις εισφορές υπέρ του εγγυητικού κεφαλαίου,
προβλέπεται ετήσια τακτική εισφορά υπέρ του εγγυητικού κε-
φαλαίου που καθορίζεται σε 1,5% και την επιµερίζονται και οι
ασφαλιστικές εταιρείες και οι ασφαλισµένοι. Αυτό όµως σηµαίνει
ότι µε το 1,5% που είναι µεγάλο σε σχέση µε τα ευρωπαϊκά δε-
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δοµένα, πιθανόν περιµένετε να έχουµε και άλλες υποθέσεις που
θα δηµιουργηθούν και θα χρειαστεί αυτό το κεφάλαιο για να
έχετε τις αποζηµιώσεις. Άρα, υποκρύπτετε ότι θα καλύψουµε τα
επόµενα χρόνια και άλλες ασφαλιστικές εταιρείες οι οποίες θα
οδηγηθούν σε αδιέξοδο;

Τέλος, ήθελα, κύριε Υπουργέ, να αναφερθώ στα επίµαχα
άρθρα, δηλαδή τα άρθρα που φέρνετε για να νοµιµοποιήσετε τις
παρανοµίες. Εδώ γίνονται συζητήσεις επί συζητήσεων για ξέ-
πλυµα «µαύρου χρήµατος». Και εσείς ζητάτε τώρα από τη Βουλή
να παίξει το ρόλο του «πλυντηρίου» για να ξεπλύνει το «µαύρο
χρήµα»; Αυτό δεν το καταλαβαίνω.

Έχουµε περιπτώσεις που έχει επέµβει ο εισαγγελέας για τους
γιατρούς που εµπλέκονται µε τα ορθοπεδικά. ∆εν το έχετε ακού-
σει αυτό; Υπάρχει µήπως καµµία διακοµµατική συµφωνία µε τη
Νέα ∆ηµοκρατία για να καλύψετε όλα τα προηγούµενα χρόνια,
συν το δικό σας εξάµηνο, ώστε να µπορέσετε να αντιµετωπίστε
τις παράνοµες αυτές ενέργειες;

Θα σας πω ότι στη Μαγνησία έχει εξελιχθεί ένα σκάνδαλο µε
«µαϊµού» ορθοπεδικά και «µαϊµού» συνταγές, ανθρώπους που
χρεώνουν ορθοπεδικά σε αυτούς που δεν ζουν, δηλαδή, στους
πεθαµένους. Αυτούς όλους θα τους αθωώσετε; Θα πλουτίζουν,
δηλαδή, οι παράνοµοι εις υγείαν των κορόιδων και θα «τρίβουν
την κοιλιά τους». Και θα δείτε, κύριε Υπουργέ, ότι στο τέλος θα
βρουν τον µπελά τους αυτοί που τους έπιασαν, δηλαδή αυτοί
που ανακάλυψαν την απάτη. ∆εν έχετε ακούσει το αίτηµα του κό-
σµου που λέει: «Φέρτε πίσω τα κλεµµένα»; ∆ηλαδή, αυτοί που
έκλεψαν, να περνάνε καλά και οι νόµιµοι να υποστούν τις συνέ-
πειες.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι είναι υποχρέωση του Κοινοβουλίου, εφό-
σον ψηφίσετε και αυτή τη διάταξη –δεν ξέρω αν έχετε την πλει-
οψηφία για να το ψηφίσετε- να υπάρξει ειδική εξεταστική
επιτροπή, η οποία θα εξετάσει τις δαπάνες που θα πληρωθούν,
θα διερευνήσει τη νοµιµότητά τους -και µε βάση το χρόνο κατά
τον οποίο ελήφθησαν οι δεσµεύσεις- και αν υπάρχουν υπερτι-
µολογήσεις, να κληθούν οι προµηθευτές να επιστρέψουν αυτά
που θα βρουν οι εισαγγελικές αρχές, αυτά δηλαδή που έχουν
πάρει παρανόµως.

Θα πρέπει να υπάρξει ρήτρα ότι το δηµόσιο δεν παραιτείται
από τις ευθύνες αποζηµιώσεων και από τις ευθύνες αναζήτησης
και επιστροφής των δαπανών.

Στο άρθρο για το δηµόσιο σχετικά µε το αν ο κανονισµός πα-
ροχών ενός ταµείου δεν προέβλεπε κάποιες δαπάνες, γεννώνται
τα ερωτήµατα. Πρώτον, γιατί έγιναν αυτές οι δαπάνες και, δεύ-
τερον, γιατί θα πρέπει να τις καλύψουµε σήµερα και µάλιστα ανα-
δροµικά; Αν επρόκειτο να τις καλύψουµε, αυτές έπρεπε να
καλυφθούν στην ώρα τους. Είναι ένα ερώτηµα που αφορά και
τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Αυτές οι δαπάνες, κυρία Υπουργέ, είναι 5,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Εµείς ζητάµε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τις
προµήθειες των νοσοκοµείων και δεν είναι δυνατόν να ψηφί-
σουµε τέτοιες παρανοµίες.

Από την αρχή που αναλάβατε την Κυβέρνηση, κλαψουρίζετε
ότι έχετε ένα µεγάλο έλλειµµα στη φαρµακευτική και υγειονο-
µική περίθαλψη. Προσπαθείτε να φέρετε νοµοσχέδια που να µει-
ώσουν τη φαρµακευτική και υγειονοµική δαπάνη. Έχουµε φθάσει
στον Ιούλιο του 2010, οι δαπάνες αυξάνονται. Μόλις τον Ιούνιο,
όχι µε την ψήφιση του νόµου για τις τρεις µικρότερες τιµές, η κ.
Κατσέλη έφερε αγορανοµική διάταξη και δεν έχει εφαρµόσει
ακόµα το νοµοσχέδιο που ψηφίσαµε.

Οι δαπάνες του δηµοσίου τραβούν την ανηφόρα. Μόνο στο
Νοµό Μαγνησίας από το 1.300.000 που ήταν η δαπάνη του δη-
µοσίου, ανέβηκε ακόµη 100.000. Άρα, δεν έχετε βρει ακόµη το
µηχανισµό για να κάνετε περικοπές, περιστολή των υπερβολών
και των δαπανών και έρχεστε επιπλέον και να τα νοµιµοποιήσετε.

Αυτή την ενέργειά σας, πραγµατικά, δεν µπορούµε να την αντι-
ληφθούµε. ∆εν µπορούµε να την ψηφίσουµε και εν πάση περι-
πτώσει πρέπει πειστικά να εξηγήσετε για ποιο λόγο φέρνετε
τέτοιες διατάξεις στη Βουλή, καλύπτοντας παρανοµίες και µάλι-
στα αναδροµικά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η ειδική
αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριοι Υπουργοί, τη
σηµερινή συζήτηση την παρακολουθούν πάρα πολλοί συµπολί-
τες µας από όλη τη χώρα είτε είναι ασφαλισµένοι είτε είναι ερ-
γαζόµενοι ασφαλιστικών εταιριών που αρκετοί από αυτούς το
απόγευµα, σε ένδειξη διαµαρτυρίας, θα έχουν συγκέντρωση έξω
από τη Βουλή, διότι δεν εξαπατήθηκαν µόνο από την ασφαλι-
στική τους εταιρεία, αλλά και από την ίδια την πολιτεία, η οποία
δεν είχε διασφαλίσει µε ισχυρό νοµοθετικό πλαίσιο τα εγγυητικά
κεφάλαια και τους εποπτικούς µηχανισµούς, τις ασφαλιστικές
εταιρείες του κλάδου ζωής.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι στη χώρα µας έχουν δαπανηθεί από
τους οικογενειακούς προϋπολογισµούς και µάλιστα από τα χα-
µηλά και µεσαία κοινωνικά στρώµατα πάρα πολλά χρήµατα για
ιδιωτική ασφάλιση στον κλάδο υγείας, ζωής και σύνταξης, διότι
το κοινωνικό κράτος είναι κατώτερο των περιστάσεων, µε ευθύ-
νες, βέβαια, διαχρονικές και δικοµµατικές.

Επίσης, αφού αναπτύχθηκαν οι ασφαλιστικές εταιρίες ελλεί-
ψει του κοινωνικού κράτους, όπως είπα, πολλοί συµπολίτες µας
δραστηριοποιήθηκαν στις ασφαλιστικές εταιρίες και έχουµε
αυτή τη στιγµή εργαζόµενους, αλλά και επαγγελµατίες, οι οποίοι
είναι χωρίς δουλειά και εκτεθειµένοι απέναντι στους πελάτες
τους. Σε µια ευνοµούµενη πολιτεία αυτά τα θέµατα θα έπρεπε
να είχαν προβλεφθεί.

Μεγάλες ευθύνες έχουν οι κυβερνήσεις και ΠΑΣΟΚ και Νέας
∆ηµοκρατίας για τη σηµερινή κατάσταση, αλλά η σηµερινή Κυ-
βέρνηση είναι αυτή που επέλεξε να µας φέρει σε κατάσταση
οµηρίας και σκληρής εποπτείας από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα, ζητώντας µάλιστα και στήριξη σε µια σειρά αντιλαϊκών
µέτρων που δεν έχουν ταίρι. Και είµαστε ακόµα στην αρχή.

Άλλωστε, τα µέτρα και το Πρόγραµµα Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης κατά τα άλλα υποθηκεύει το µέλλον της χώρας µέχρι το
2060. ∆ηλαδή καταδικάζει, εκτός από εµάς, τα παιδιά µας και τα
εγγόνια µας. Η φράση «στενός κορσές µας έγινε η τρόικα» δεν
αποτυπώνει την πραγµατικότητα, διότι από µόνη της η τρόικα
δεν θα µπορούσε να έχει λόγο και να µας σφίγγει συνεχώς τη
θηλιά στο λαιµό, ενώ µε τη συνεργασία της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ –και όσων στήριξαν µε την ψήφο τους τα απαράδεκτα
µέτρα του µνηµονίου- µπορεί να συγκυβερνά –αν όχι να κυβερνά-
και η Βουλή να καταντήσει ένα όργανο που απλά θα ενηµερώνε-
ται για ό,τι συναποφασίσει ο Πρωθυπουργός και ο Υπουργός Οι-
κονοµικών µε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και λοιπούς
εταίρους της τρόικας.

Μόλις χθες στην Ολοµέλεια ψηφίσατε ένα σχέδιο νόµου µε
τίτλο «Αναβάθµιση του ΕΣΥ» -είναι και η κυρία Υπουργός Υγείας
παρούσα-, χωρίς να υπάρχει χρηµατοδότηση, χωρίς να υπάρχει
καµµία δέσµευση πότε επιτέλους θα καλυφθούν τα χιλιάδες κενά
ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού στα δηµόσια νοσοκοµεία,
χωρίς να υπάρξουν υποδοµές, αλλά µε στόχο την εµπορευµα-
τοποίηση της δηµόσιας υγείας µε τη λειτουργία των απογευµα-
τινών ιατρείων που θα πληρώνουν οι πολίτες.

Από την άλλη, µέσα σε αυτό το σχέδιο νόµου που έχει κατα-
θέσει το Υπουργείο Οικονοµικών και συζητούµε σήµερα, έχετε
βάλει, κυρία Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, ρύθµιση για τις υπέ-
ρογκες νοσοκοµειακές δαπάνες, ώστε να εξοφληθούν προµή-
θειες φαρµακευτικού, υγειονοµικού, αλλά και χηµικών
αντιδραστηρίων υλικού, µε εντάλµατα ή οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου.

Εκχωρείτε τις απαιτήσεις των νοσοκοµείων έναντι των ασφα-
λιστικών ταµείων στο δηµόσιο, το οποίο –πέρα της υποχρηµα-
τοδότησης της υγείας και των ταµείων- χρωστά στα ασφαλιστικά
ταµεία και όλα αυτά ρυθµίζονται µε Κοινές Υπουργικές Αποφά-
σεις.

Έχουµε καταντήσει να είµαστε ως Κοινοβούλιο ένα σώµα τε-
λικά ενηµερωτικό, διότι οι κοινές υπουργικές αποφάσεις δεν είναι
νόµοι του κράτους, δεν περνάνε από την Εθνική Αντιπροσωπεία
και έτσι εµείς γινόµαστε απλοί θεατές. Πρέπει επιτέλους να στα-
µατήσει αυτή η κατάσταση.

Θεωρούνται ως νόµιµες όλες οι οφειλές, απόρροια συµβά-
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σεων, των νοσοκοµείων του ΕΣΥ που δηµιουργήθηκαν µέχρι και
την ψήφιση του παρόντος νόµου, παρόλο που πολλές από αυτές
έχουν απορριφθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο, λόγω του ότι έγι-
ναν, βεβαίως, µε απευθείας αναθέσεις.

Κύριε Υπουργέ, ποιος ευθύνεται για όλη αυτή την κατάσταση
και ζητάτε από τους πολίτες να συµβάλουν µε έκτακτες οικονο-
µικές εισφορές; Βλέπουµε ότι αυτή η κατάσταση πάει να παγιω-
θεί και θεωρείτε ότι οι πολίτες είναι συνυπεύθυνοι αυτής της
οικονοµικής κατάρρευσης, σε µια χώρα που τα συγκριτικά της
πλεονεκτήµατα θα περάσουν σε διεθνείς επιχειρηµατικούς οµί-
λους και πολυεθνικές και οι πολίτες της θα είναι ή άνεργοι ή επι-
σφαλώς εργαζόµενοι στους ξένους µεγαλοεπενδυτές.

Άλλωστε, οι άµεσες αποκρατικοποιήσεις είναι ο στόχος της
Κυβέρνησης, αντί να εξυγιάνετε και να ενισχύσετε το δηµόσιο
έλεγχο, να πατάξετε τη διαφθορά και την αδιαφάνεια και να προ-
σπαθήσετε να ανακτήσετε ό,τι έχει εκχωρηθεί. Κράτος της Ευ-
ρώπης τελικά είµαστε ή θα γίνουµε –γιατί εκεί οδηγούµαστε- µια
αποικία των ισχυρών; Αυτά θα πρέπει άµεσα να τα δείτε και να
µας τα απαντήσετε τι ακριβώς θέλετε να κάνετε.

Επανερχόµενη σε αυτά που ανέφερα προηγούµενα, µε αυτή
τη χρόνια παθογένεια του ΕΣΥ που συνεχώς βουλιάζει, αντί να
αλλάζει και την ανασφάλεια που διακατέχει τους πολίτες, οι τε-
λευταίοι ασφαλίστηκαν και στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και σε άλλες
εταιρίες.

Όµως, δεν είναι δουλειά του πολίτη η εποπτεία των εταιριών
και οι ασφαλιστικές δικλείδες, που θα πρέπει να έχουν οι συγκε-
κριµένες εταιρίες, για να µην κινδυνέψουν και τα κεφάλαια των
ασφαλισµένων και οι θέσεις εργασίας των εργαζοµένων. Αυτό
είναι δουλειά του κράτους. Τώρα έρχεστε ως πυροσβέστες να
καταστείλετε την πυρκαγιά, ενώ πριν την καταστολή υπάρχει και
η πρόληψη.

Βέβαια, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι οι επιχειρηµατίες που «βά-
ρεσαν κανόνι» ή άλλοι επιχειρηµατίες που θα «βαρέσουν κανόνι»
είχαν και έχουν ασυλία και µε ευθύνη και των δικών σας κυβερ-
νήσεων.

Η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας λίγο πριν
τις εκλογές του 2009 έκανε ένα νοµοθέτηµα, για να ξεφύγει από
µπλεξίµατα που πιθανώς θα είχε µε την περίπτωση της «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ». Έπειτα εσείς, µε τη σειρά σας, πήγατε να διαχειρι-
στείτε αυτή την «καυτή πατάτα» και το αποτέλεσµα της προ-
σπάθειάς σας είναι το σχέδιο νόµου που συζητούµε σήµερα.

Αυτό που κάνετε είναι να καταργείτε την Επιτροπή Εποπτείας
Ιδιωτικής Ασφάλισης και αναθέτετε την εποπτεία του ασφαλιστι-
κού κλάδου στην Τράπεζα της Ελλάδος. Αυτό µπορεί να έχει και
τα θετικά του, αλλά έχει και πολλές αρνητικές πλευρές.

Η Τράπεζα της Ελλάδος λειτουργεί µ’ έναν ανεξάρτητο τρόπο
και αυτό που πρέπει να γίνει είναι τελικά να λογοδοτεί στη Βουλή,
ώστε να υπάρχει ένας έλεγχος για το χειρισµό όλης αυτής της
κατάστασης, αλλά και γενικότερα για το ρόλο της Τράπεζας της
Ελλάδος στο χρηµατοπιστωτικό σύστηµα της χώρας µας.

Ανακαλούνται µέσα από αυτό το νοµοσχέδιο οι αποσπάσεις
από τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα στην ΕΠΕΙΑ. Όµως, το έµπειρο
αυτό προσωπικό και µε τους δικηγόρους της ΕΠΕΙΑ δεν κατευ-
θύνεται στην Τράπεζα της Ελλάδος, όπως είναι ανάγκη να γίνει.

Για µας θα ξανατονίσω ότι το πιο σηµαντικό είναι η αποτελε-
σµατικότητα, η εποπτεία και η διαφάνεια σε όλες αυτές τις υπο-
θέσεις. Μέσα από αυτό το νοµοσχέδιο επιχειρείται η αποζηµίωση
των ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» µε τρόπο απαράδε-
κτο και επί της ουσίας ανεφάρµοστο. Προβλέπεται ως λύση του
προβλήµατος, υποτίθεται, η µεταβίβαση των χαρτοφυλακίων
ζωής σε ανάδοχο εταιρεία. Η διαδικασία, βεβαίως, είναι γνωστή
µέσα από το σχέδιο νόµου και τα εν λόγω χαρτοφυλάκια θα ανα-
προσαρµοστούν, κατ’ αρχάς, έπειτα από εισήγηση του επόπτη
χαρτοφυλακίου ζωής, ο οποίος θα αναµορφώσει τις παροχές, µε
βάση τα προβλεπόµενα από το νόµο ανώτατα εγγυητικά επιτό-
κια.

Η Τράπεζα της Ελλάδος, ως νέα εποπτική αρχή του κλάδου
της ιδιωτικής ασφάλισης, θα απευθύνει στη συνέχεια δηµόσια
πρόσκληση για την πώληση του συνόλου ή µέρους του χαρτο-
φυλακίου και ο αγοραστής θα καταφύγει στο Εγγυητικό Κεφά-
λαιο Ζωής, για να καλύψει το έλλειµµα από τις υποχρεώσεις

αυτών των συµβολαίων και στα περιουσιακά στοιχεία που διαθέ-
τουν οι εταιρείες.

Στην περίπτωση, όµως, που δεν υπάρχει ενδιαφερόµενος ανά-
δοχος, οι ασφαλισµένοι θα ικανοποιηθούν αποκλειστικά από το
προϊόν της εκκαθάρισης, δηλαδή, µάλλον εκεί κατευθυνόµαστε.
Αν βρεθεί ανάδοχος, οι απαιτήσεις του ασφαλισµένου καλύπτο-
νται από το νεοσυσταθέν Εγγυητικό Κεφάλαιο κατά ποσοστό
70% για το µέρος της απαίτησης που δεν αναλαµβάνεται από
τον ανάδοχο και αυτό µέσω δανείου που θα λάβει το ταµείο του
Εγγυητικού Κεφαλαίου µε την εγγύηση του δηµοσίου.

Παραµένει, όµως, άγνωστο το επιτόκιο µε το οποίο θα δανει-
στεί το Εγγυητικό Κεφάλαιο, καθώς και το αν θα επιτραπεί στην
Κυβέρνηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση να προβεί στην παροχή
µιας τέτοιας εγγύησης.

Και θα ήθελα µια απάντηση σε αυτό, κύριε Υφυπουργέ, αν
είστε, βεβαίως, σε θέση να µας απαντήσετε τι θα γίνει σε αυτή
την περίπτωση και αν πρέπει να ερωτηθεί το ∆ΝΤ, που εδρεύει
στο Υπουργείο Οικονοµικών.

Επιπλέον, ο ανάδοχος θα δικαιούται και µέρος του προϊόντος
της εκκαθάρισης, οπότε η αποζηµίωση του ασφαλισµένου θα
φτάσει πάνω από 70%-75% των απαιτήσεών του, ανάλογα, βέ-
βαια, µε την αξία του ενεργητικού που θα λάβει ο ανάδοχος από
την εκκαθάριση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Σε περίπτωση τώρα που δεν βρεθεί ανάδοχος, πράγµα το
οποίο είναι και το πιο πιθανό, ο ασφαλισµένος θα ικανοποιηθεί
από το προϊόν της εκκαθάρισης, το οποίο, σύµφωνα µε προσω-
ρινές εκτιµήσεις, δεν θα ικανοποιήσει πάνω από το 10% έως 20%
των απαιτήσεων των ασφαλισµένων.

Επίσης, προβλέπεται ότι η Τράπεζα της Ελλάδος µπορεί να
αναστέλει την είσπραξη των απαιτήσεων των ασφαλισµένων
µέχρι και τρία χρόνια. Αυτή η δυνατότητα αναστολής, µετά και τα
παραπάνω, βεβαιώνει στους ασφαλισµένους ζηµιωθέντες της
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» ότι δεν θα εισπράξουν τελικά τίποτα από τα
χρήµατα που είχαν καταβάλει.

∆εν πρέπει, βεβαίως, να παραβλέψουµε τα παρακάτω: Πρώ-
τον, δεν δίνονται ουσιαστικά κίνητρα για να αναλάβει κάποια
εταιρεία ανάδοχος. Τουλάχιστον δεν φαίνεται µέσα από αυτό το
σχέδιο νόµου.

∆εύτερον, τα λεγόµενα χαρτοφυλάκια της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»,
δηλαδή, τα υγιή συµβόλαια τα έχουν ήδη πάρει µεγάλες εται-
ρείες του ασφαλιστικού κλάδου, οπότε αυτό που έχει αποµείνει
από τα συµβόλαια της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» είναι τα προβληµατικά
και δεύτερης κατηγορίας, τα οποία οι υπόλοιπες ασφαλιστικές
δεν έχουν κανένα λόγο να τα αναλάβουν. Γι’ αυτό και το σενάριο
να µην βρεθεί τελικά ανάδοχος είναι και το επικρατέστερο.

Τρίτον, η κάλυψη κατά 70% από το Εγγυητικό Κεφάλαιο των
απαιτήσεων των ζηµιωθέντων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» εγείρει
θέµα αντισυνταγµατικότητας, καθώς το νεοϊδρυθέν Εγγυητικό
Κεφάλαιο θα κληθεί να καλύψει αναδροµικές ζηµιές. Είναι βέ-
βαιο ότι οι ασφαλιστικές επιχειρήσεις δεν θα το δεχθούν και θα
προσφύγουν στα δικαστήρια, τα οποία πιθανότατα θα κρίνουν
το νόµο ως αντισυνταγµατικό.

Τέλος, πρέπει να τονιστεί ότι δεν υπάρχει καµµία ειδική πρό-
βλεψη για τους ανάπηρους ή για άτοµα µε ειδικές ανάγκες, τα
οποία θα αντιµετωπιστούν ακριβώς όπως και όλοι οι υπόλοιποι
ασφαλισµένοι. Εδώ δεν αναφέροµαι προφανώς στα νοσοκοµει-
ακά προγράµµατα, αλλά σε παροχές όπως οι συντάξεις, δηλαδή,
οι συντάξεις των αναπήρων θα αντιµετωπιστούν όπως και οι συ-
ντάξεις γήρατος, χωρίς καµµία απολύτως ειδική πρόβλεψη και
πρόνοια για τους ανθρώπους εκείνους, που έχουν αυξηµένα
προβλήµατα και ανάγκες.

Στο Β’ Κεφάλαιο καθορίζονται οι όροι σύστασης και λειτουρ-
γίας του Εγγυητικού Κεφαλαίου Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής.
Μέλη του θα είναι υποχρεωτικά όλες οι ασφαλιστικές επιχειρή-
σεις, που δραστηριοποιούνται στην Ελλάδα και για τη στήριξη
του Εγγυητικού Κεφαλαίου Ζωής επιβάλλεται µια τακτική ει-
σφορά 1,5% ετησίως επί των ακαθάριστων ασφαλίστρων ζωής.
∆ηλαδή, καθορίζετε την εισφορά αυτή, ενώ καταλαβαίνετε ότι το
ποσοστό αυτό είναι υψηλό, το οποίο το µοιράζετε από µισό στις
ασφαλιστικές εταιρείες και στους ασφαλισµένους.

Οι ασφαλισµένοι είναι αυτοί που πάλι θα κληθούν να πληρώ-
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σουν αυξηµένα ασφάλιστρα για να καλύψουν το 0,75%, κύριε
Υπουργέ, του κόστους εισφοράς προς την Τράπεζα της Ελλά-
δος που τους αναλογεί. Η κάλυψη που θα παρέχει το κεφάλαιο
αυτό θα είναι εξαιρετικά περιορισµένη, καθώς θα ανέρχεται στο
100% των απαιτήσεων των ασφαλισµένων, αλλά µέχρι του ποσού
των 30.000 ευρώ ανά δικαιούχο για τη συντριπτική πλειοψηφία
των περιπτώσεων και βεβαίως, µέχρι τα 60.000 ευρώ για τις απο-
ζηµιώσεις θανάτου και µόνιµης ολικής αναπηρίας.

Είναι προφανές ότι τα προαναφερθέντα ποσά των αποζηµιώ-
σεων είναι χαµηλά και δεν γνωρίζω αν έχετε σχέδιο αναπροσαρ-
µογής τους.

Στο Κεφάλαιο Γ’, µε τα άρθρα και τις διατάξεις του κεφαλαίου
αυτού, ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν τους Οργανισµούς
Αξιολόγησης Πιστοληπτικής Ικανότητας. Αρµόδια αρχή για την
εποπτεία ορίζεται η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. ∆εν έχουµε,
όµως, δείγµατα ορθής και αντικειµενικής εποπτείας της Επιτρο-
πής Κεφαλαιαγοράς και θεωρούµε ότι δεν θα επιτελέσει το έργο
που της έχει ανατεθεί µε τον καλύτερο τρόπο.

Στο ∆’ Κεφάλαιο συστήνεται Συµβούλιο Συστηµικής Ευστά-
θειας στο Υπουργείο Οικονοµικών, το οποίο θα έχει ως αποστολή
την ανάλυση, µελέτη και πρόληψη των κινδύνων που υπάρχουν
ή µπορεί να προκύψουν στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα.

Στο άρθρο 21 ορίζεται ότι οι ετήσιες αποδόσεις υπέρ τρίτων
του Γενικού Προϋπολογισµού του κράτους περιορίζονται στο
90% και το υπόλοιπο 10% θα αποτελέσει δηµόσιο έσοδο.

Θεωρείτε ότι µπορείτε να συνεχίζετε την οικονοµική πολιτική
εσόδων µε τέτοιους τρόπους πραξικοπηµατικούς, κύριε
Υπουργέ; Καταργείται η δυνατότητα που είχε µέχρι σήµερα το
∆Σ του ΟΠΑ∆ να παρεµβαίνει στις κοστολογήσεις ορθοπεδικών
ειδών, προθεµάτων και βοηθητικών µέσων. Μέσα από αυτό το
σχέδιο νόµου γίνεται.

Το θέµα των ρυθµίσεων των οφειλών των νοσοκοµείων, το
έθιξα στην αρχή της εισήγησής µου. ∆εν θα το ξαναπώ. Θέλω,
όµως, να πω ότι στο άρθρο 24, στην παράγραφο 5α’ λέτε ότι στο
τέλος της παραγράφου 3 του άρθρου 47 του ν. 2238/1994 προ-
στίθενται οι λέξεις «καθώς και το 60% των αποδοχών που λαµ-
βάνουν λόγω της υπηρεσίας τους στο εξωτερικό».

Αυτό είναι µια ρύθµιση που δεν υπήρχε στο αρχικό σχέδιο
νόµου και δεν ξέρω αν συµπεριλαµβάνεται στην έκθεση του Γε-
νικού Λογιστηρίου του Κράτους. Μπήκε εδώ. Είναι για τους δι-
πλωµατικούς ακόλουθους και για όσους είναι στο εξωτερικό.
Αυτό το 60%, το επιπλέον του 20% που τους βάζετε ως µια επι-
πλέον εισφορά τους, δεν ανταποκρίνεται στα έξοδα που έχουν
και στο ρόλο που έχουν, διότι αυτοί οι άνθρωποι έχουν φύγει από
το σπίτι τους, έχουν οικογένειες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ανάλογα µε τη χώρα που βρίσκονται είναι και το ποσοστό αυτό
και όσο παραπάνω χρήµατα δίνονται -γιατί είναι αυξηµένες οι
ανάγκες να καλύψουν τα έξοδα τους στη χώρα που βρίσκονται-
τόσο περισσότερα έσοδα θα έχει το Υπουργείο Οικονοµικών.
Γιατί το κάνετε αυτό; Θα ήθελα µια απάντηση.

Εµείς, λοιπόν, δεν µπορούµε να στηρίξουµε αυτό το νοµοσχέ-
διο επί της αρχής. Θα το καταψηφίσουµε και στην απογευµατινή
συζήτηση επί των άρθρων θα τοποθετηθούµε εκτενέστερα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Μπαίνουµε τώρα στη συζήτηση των συναδέλφων αγορητών.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Κεφαλονιάς

κ. Σπυρίδων Μοσχόπουλος.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελλιπής και

ταυτόχρονα δαπανηρή πληροφόρηση στον τοµέα των ασφαλι-
στικών αγορών έχει σαν αποτέλεσµα να αυξάνεται ο κίνδυνος,
έτσι ώστε κάποιοι καταναλωτές να αγοράζουν προϊόντα από
ασφαλιστικές εταιρείες, χαµηλότερης ποιότητας από εκείνης
που ανέµεναν. ∆ηµιουργείται έτσι η αναγκαιότητα για εποπτεία
και ταυτόχρονα η ανάγκη ύπαρξης κρατικής παρέµβασης.

Το ερώτηµα, λοιπόν, που τίθεται και ο προβληµατισµός είναι:

Ποιος πρέπει να είναι ο ρόλος της πολιτείας και µέχρι πού πρέ-
πει να φτάσει, έτσι ώστε από τη µια, να διαφυλαχθούν οι κατα-
ναλωτές από τα φαινόµενα αφερεγγυότητας που ανακύπτουν
λόγω των ατελειών που υπάρχουν στην αγορά και από την άλλη,
να µην οδηγήσει σε µείωση των κινήτρων για τις ασφαλιστικές
εταιρείες, προκειµένου να επιδιώκουν τη διατήρηση της φερεγ-
γυότητάς τους;

Οι ασφαλιστικές ρυθµίσεις που θα πρέπει, λοιπόν, να θεσπι-
στούν οφείλουν να βελτιώσουν τις επιδόσεις της αγοράς, να µει-
ώσουν το κόστος του κινδύνου, να διασφαλίσουν τον κάθε
καταναλωτή από αθέµιτες εµπορικές πρακτικές και να επιβάλουν
ένα καλύτερο πλαίσιο ελέγχου. Αυτό ακριβώς επιδιώκεται µε
υπεύθυνο και ουσιαστικό τρόπο µε την παρούσα νοµοθετική
πρωτοβουλία, έτσι ώστε να τεθούν οι βάσεις και οι κανόνες για
την αποτελεσµατικότερη λειτουργία του κλάδου και ταυτόχρονα
να αρθούν οι ατέλειες και οι αδυναµίες της αγοράς ασφάλισης
στη χώρα µας.

Είναι αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι στο παρελ-
θόν έχουν θεσπιστεί ρυθµίσεις για να διορθωθούν οι ατέλειες
της ασφαλιστικής αγοράς. Είναι αλήθεια, επίσης, ότι σε όλες τις
ανεπτυγµένες χώρες οι ασφαλιστικές εργασίες εποπτεύονται αυ-
στηρά.

Στη χώρα µας η αρµόδια εποπτική αρχή είναι η Επιτροπή Επο-
πτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης, η οποία εφαρµόζει την κρατική νο-
µοθεσία και έχει ως κύριους στόχους τη διασφάλιση των
συµφερόντων των ασφαλισµένων, τον έλεγχο τήρησης των ισχυ-
ουσών διατάξεων για τα αποθέµατα και τη φερεγγυότητα, την
ανάπτυξη του θεσµού της ιδιωτικής ασφάλισης και την αξιολό-
γηση της οικονοµικής κατάστασης, τη διαχείριση κινδύνων και
τη βιωσιµότητα των ασφαλιστικών εταιρειών που εποπτεύει.

Η πρώτη τοµή που γίνεται µε το παρόν σχέδιο νόµου είναι ότι
καταργείται αυτή η εποπτική αρχή και όλες οι αρµοδιότητές της
µεταφέρονται στην Τράπεζα της Ελλάδας και ασκούνται µε
πράξη του διοικητή ή οργάνου εξουσιοδοτηµένου από αυτόν.

Μ’ αυτόν τον τρόπο, υπάρχει καλύτερος συντονισµός στη δια-
δικασία εποπτείας των επιχειρήσεων του τραπεζικού και ασφα-
λιστικού κλάδου, λόγω ενιαίου διοικητικού κέντρου. Επίσης,
υπάρχει αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση του κινδύνου, λόγω
των αυστηρότερων ελέγχων που θέτει η Τράπεζα της Ελλάδας,
αλλά και της διάχυσης πληροφόρησης µεταξύ των οργάνων επο-
πτείας τραπεζών και ασφαλιστικών εταιρειών.

Για την πραγµατοποίηση όλων αυτών, προβλέπεται η κατάλ-
ληλη προετοιµασία. Έτσι, η Τράπεζα της Ελλάδας µε την προ-
σθήκη του εξειδικευµένου επιστηµονικού προσωπικού της
Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης αποκτά τις προϋπο-
θέσεις για να πετύχει το έργο που αναλαµβάνει, έχοντας υψηλό
βαθµό εµπειρίας και χαµηλό βαθµό παρεµβάσεων, αν θέλετε πο-
λιτικών ή και άλλων.

Το µεγάλο ζήτηµα που έχει προκύψει µε την ανάκληση της
άδειας λειτουργίας της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και αργότερα της
«COMMERCIAL VALUE» µε τις σηµαντικές πολιτικές, κοινωνικές
και οικονοµικές διαστάσεις αντιµετωπίζεται µε σοβαρότητα,
υπευθυνότητα και πάνω απ’ όλα πρακτικό αντίκρισµα, µε ιδιαί-
τερη προσοχή στην ανθρώπινη διάσταση του προβλήµατος.

Το προστατευτικό πλαίσιο που δηµιουργείται για τη ρύθµιση
των εκκρεµοτήτων των ασφαλιστικών εταιρειών που η άδειά τους
έχει ανακληθεί, προβλέπει την κατάργηση των διατάξεων που η
Νέα ∆ηµοκρατία πέρασε σε σχετικό νόµο, γιατί εκτός του ότι κρί-
θηκαν πως δεν είναι εναρµονισµένες µε την ευρωπαϊκή νοµοθε-
σία, ήταν ασαφείς, ανεπαρκείς και αναποτελεσµατικές. Στην
πράξη, δηλαδή, δεν έδιναν ουσιαστική λύση στα σηµαντικά προ-
βλήµατα που δηµιουργήθηκαν µε το κλείσιµο των ασφαλιστικών
εταιρειών και υπήρχε αδυναµία συντονισµού της εποπτικής
αρχής, του επόπτη εκκαθάρισης και του επόπτη χαρτοφυλακίου
ζωής.

Επίσης, το προστατευτικό πλαίσιο προβλέπει τον καθορισµό
συγκεκριµένης διαδικασίας µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου
ζωής σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία ή σε κοινοπραξία ασφα-
λιστικών εταιρειών, που περιλαµβάνει σηµαντικά κίνητρα, όταν
επιτευχθεί η µεταβίβαση του χαρτοφυλακίου.

Με άλλα λόγια, παίρνονται όλα εκείνα τα συγκεκριµένα µέτρα
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για την εκκαθάριση του χαρτοφυλακίου το διάστηµα ολοκλήρω-
σης της µεταβίβασης µε συµβατική αναµορφωµένη τιµή, την
απαλλαγή του φόρου και του τέλους µεταβίβασης των περιου-
σιακών στοιχείων του χαρτοφυλακίου ζωής. Στόχος της ρύθµι-
σης αυτής είναι να δοθεί µια ρεαλιστική και βιώσιµη λειτουργική
λύση µε δεδοµένη τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία της χώρας
µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόσφατη κατάρρευση του
Οµίλου «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMERCIAL VALUE», που
οδήγησε εκατοντάδες χιλιάδες κατόχους ασφαλιστηρίων ζωής
σε αδιέξοδο, ανέδειξε ακόµα περισσότερο την ανάγκη σύστα-
σης εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής.

Η δεύτερη, λοιπόν, τοµή που γίνεται µ’ αυτό το σχέδιο νόµου
είναι η σύσταση του εγγυητικού κεφαλαίου ζωής που προβλέπε-
ται µε το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου.

Αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία έρχεται να καλύψει ένα ση-
µαντικό κενό που υπάρχει στο χώρο της ασφάλισης. Έρχεται να
δώσει ουσιαστική προστασία στους ασφαλισµένους και να κα-
λύψει τα ασφαλιστήρια συµβόλαια ζωής στις περιπτώσεις πτώ-
χευσης της ασφαλιστικής εταιρείας ή αναστολής της άδειας
λειτουργίας της.

Αυτά τα κρατικά εγγυητικά κεφάλαια πολύ σωστά καλύπτουν
ορισµένες από τις υποχρεώσεις των αφερέγγυων ασφαλιστικών
εταιρειών προς τους ασφαλισµένους. Η µερική κάλυψη γίνεται
για να υπάρχει έντονο το ενδιαφέρον του ασφαλιζόµενου να ανα-
ζητεί ασφαλιστή υψηλής ποιότητας, αλλά ακόµα και για να έχουν
οι ασφαλιστές κίνητρα για να παρέχουν στους καταναλωτές
πλήρη και ολοκληρωµένη ενηµέρωση.

Η χρηµατοδότηση αυτού του ταµείου προβλέπεται να γίνεται
µε την τακτική εισφορά που επιβάλλεται στα µέλη του, το ύψος
της οποίας καθορίζεται από την Τράπεζα της Ελλάδας ή µε δα-
νειοδότηση και πλησιάζει το 1,5% κάθε συµβολαίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάτι ακόµα πολύ σηµαντικό που

προβλέπεται µ’ αυτό το σχέδιο νόµου και είναι η ανάσα, το οξυ-
γόνο για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας -που ρυθµίσεις για την ανα-
βάθµιση των υπηρεσιών που προσφέρει, ψηφίσαµε χθες- είναι η
ρύθµιση των υποχρεώσεων των νοσοκοµείων προς τους προµη-
θευτές για το χρονικό διάστηµα από Ιανουάριο του 2007 έως 31
∆εκεµβρίου 2009, οι ρυθµίσεις οικονοµικών απαιτήσεων των νο-
σοκοµείων έναντι του ΙΚΑ και άλλων ταµείων –Οίκου Ναύτου,
ΟΑΕΕ, ΟΠΑ∆, ΟΓΑ- και ταυτόχρονα η τακτοποίηση των δαπανών
για προµήθειες των νοσοκοµείων της τελευταίας τριετίας και η
καθιέρωση νέου τρόπου για τον καθορισµό της τιµής των προ-
µηθειών, για να αποφευχθεί η υπερτιµολόγησή τους.

Ακόµη σηµαντικότερη γίνεται αυτή η ρύθµιση, όταν µετά από
διαπραγµατεύσεις επιτυγχάνεται έκπτωση στις οφειλές σε τρί-
τους, που φτάνει το ποσοστό του 15%-20% προς όφελος του δη-
µοσίου, όταν µάλιστα αυτές οι οφειλές είναι δύο και τριών ετών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ρόλος µας δεν είναι να κά-
νουµε συνέχεια αναφορές στο παρελθόν και να παρακολου-
θούµε απαθείς προβληµατικές καταστάσεις. ∆εν είµαστε εδώ
µόνο για να καταγγέλλουµε τα κακώς κείµενα. Ο ρόλος µας είναι
να ενεργούµε και να λαµβάνουµε τα απαραίτητα νοµοθετικά
µέτρα που οδηγούν στην εξυγίανση, διασφαλίζουν το µέλλον, τη
σωστή λειτουργία της αγοράς, τη διαφάνεια και αποτρέπουν την
επανεµφάνιση φαινοµένων που έχουν αρνητικές επιπτώσεις στη
ζωή των πολιτών.

Ο ρόλος µας είναι να είµαστε αποτελεσµατικοί και χρήσιµοι,
όπως θα είµαστε και µε τη ψήφιση αυτού του σχεδίου νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Θε-
όδωρος Καράογλου, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-
µερα συζητούµε το σχέδιο νόµου που αφορά τον πολύπαθο
τοµέα της ιδιωτικής ασφάλισης στη χώρα µας. Ως εκ τούτου, η
φύση και ο χαρακτήρας αυτού του νοµοθετήµατος απαιτούν µία
ιδιαίτερη προσέγγιση, δεδοµένης της δύσκολης οικονοµικής κα-

τάστασης που διέπει την πατρίδα µας και ακόµα περισσότερο τα
ελληνικά νοικοκυριά.

Θεωρούσαµε, λοιπόν, ότι θα εξαντλούσατε την ευαισθησία
σας στην κατάρτιση αυτού του σχεδίου νόµου για ένα θέµα που
απασχολεί χιλιάδες Έλληνες πολίτες, ασφαλισµένους, ασφαλι-
στικούς υπαλλήλους, εργαζοµένους κλπ. Αντίθετα, φέρνετε ένα
σχέδιο νόµου στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε γρήγορο και απο-
σπασµατικό τρόπο, χωρίς να έχει υποστεί ιδιαίτερη επεξεργασία
και συζήτηση.

Το παράδοξο, όµως, του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου είναι
το γεγονός ότι περιλαµβάνει και θέµατα, τα οποία δεν σχετίζο-
νται µεταξύ τους. Ενώ, δηλαδή, τα δύο πρώτα κεφάλαια του σχε-
δίου νόµου ασχολούνται µε το θέµα της εποπτείας της ιδιωτικής
ασφάλισης και τη σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής
ασφάλειας ζωής αντίστοιχα, τα υπόλοιπα δύο –το τρίτο και το
τέταρτο κεφάλαιο- περιλαµβάνουν θέµατα, τα οποία είναι άσχετα
µε τα συζητούµενα, δηλαδή περιλαµβάνουν κανόνες για τους ορ-
γανισµούς αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας, ρύθµιση των
χρεών των νοσοκοµείων, παράταση δανείων του Ταµείου Παρα-
καταθηκών και ∆ανείων και άλλα θέµατα.

Κύριε Υπουργέ, εισάγετε ένα σχέδιο νόµου το οποίο έχει προ-
καλέσει αντιδράσεις. Γι’ αυτό το λόγο, έχουν κατατεθεί προβλη-
µατισµοί ακόµα και από Βουλευτές του κόµµατός σας, όταν
γινόταν η συζήτηση του σχεδίου νόµου στη ∆ιαρκή Επιτροπή Οι-
κονοµικών. Επιχειρείτε να δηµιουργήσετε ένα χρηµατοπιστωτικό
µοντέλο, το οποίο παρουσιάζει σηµαντικές αποκλίσεις τόσο από
το ιδεολογικό σας στίγµα όσο και από το κυβερνητικό σας πρό-
γραµµα.

Οι διεθνείς εξελίξεις στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα και γενικό-
τερα τα οικονοµικά δεδοµένα, όπως διαµορφώνονται διαρκώς το
τελευταίο διάστηµα, απαιτούν την άσκηση µιας ρεαλιστικής πο-
λιτικής.

Ο ασφαλιστικός κλάδος στη χώρα µας, άµεσα επηρεασµένος
από τις νέες διαµορφούµενες συνθήκες, επιζητά ουσιαστική ανα-
βάθµιση της εποπτείας του, τόσο σε ρυθµιστικό, όσο και σε ελε-
γκτικό επίπεδο.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας στο παρελθόν προσπά-
θησε να αντιµετωπίσει µια σειρά προβληµάτων και εµποδίων που
χαρακτήριζαν τον ασφαλιστικό τοµέα και συνακόλουθα τις επι-
χειρήσεις που τον απαρτίζουν.

Η κάλυψη, λοιπόν, επιτακτικών αναγκών αναδιάρθρωσης της
εποπτείας των ασφαλιστικών επιχειρήσεων οδήγησε στο παρελ-
θόν στη σύσταση της Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλι-
σης, γνωστή ως ΕΠΕΙΑ, την οποία έρχεστε εσείς τώρα µε το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο και αυτοµάτως την καταργείτε και
ακυρώνετε το ρόλο της.

Είναι κοινά παραδεκτό ότι η ΕΠΕΙΑ λειτούργησε ορισµένες
φορές µε καθυστερήσεις, αλλά κανείς δεν ακυρώνει τον αποτε-
λεσµατικό της ρόλο. Συγκεκριµένα, θα ήθελα να θυµίσω ότι από
το 2008 και µετά εµφάνισε απτά αποτελέσµατα, αναστέλλοντας
τη λειτουργία οκτώ ιδιωτικών ασφαλιστικών εταιρειών και επι-
βάλλοντας αύξηση µετοχικού κεφαλαίου 650 εκατοµµυρίων
ευρώ στις υπόλοιπες ασφαλιστικές εταιρείες.

Καταργείτε, λοιπόν, την ΕΠΕΙΑ, ισχυριζόµενοι ότι στην παγκό-
σµια και ευρωπαϊκή αγορά ο κανόνας επιβάλλει την ενιαία επο-
πτεία του τραπεζικού συστήµατος και της ιδιωτικής ασφάλισης
από την εκάστοτε κεντρική τράπεζα των κρατών, στην περίπτωση
της χώρας µας από την Τράπεζα της Ελλάδος.

Προσαρµόζοντας το ελληνικό µοντέλο στο διεθνές σκηνικό και
ακολουθώντας τη διεθνή τάση, επιλέγετε την κατάργηση της
ΕΠΕΙΑ και την υπαγωγή της εποπτείας του ασφαλιστικού κλάδου
στην Τράπεζα της Ελλάδος.

Η πραγµατικότητα, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν είναι αυτή. Η συ-
ντριπτική πλειοψηφία των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης δια-
θέτει χωριστές αρχές εποπτείας του τραπεζικού και
ασφαλιστικού κλάδου µε µόνη εξαίρεση τη Γαλλία, που έχει µία
κοινή αρχή ελέγχου.

Αυτό, λοιπόν, που συµπεραίνουµε είναι ότι µε το παρόν νοµο-
σχέδιο καταργείται µια σηµαντική αρχή, που εποπτεύει την
οµαλή και εύρυθµη λειτουργία των ασφαλιστικών επιχειρήσεων,
η οποία συστάθηκε το 2004 και λειτούργησε ουσιαστικά από το
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2007 έως το 2009 µε σηµαντικά αποτελέσµατα. Αδιαφορείτε για
το σηµαντικό προσωπικό που διαθέτει και απαξιώνετε την εµπει-
ρία του.

Άρα, ποιο είναι το πρόβληµα, κύριοι της Κυβέρνησης, και δια-
λύετε την ΕΠΕΙΑ; Γιατί επιλέγετε να χαθεί πολύτιµος χρόνος, πο-
λύτιµο προσωπικό και τεχνογνωσία και µάλιστα προχωράτε στην
απαξίωση του χαρτοφυλακίου της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της
«COMMERCIAL VALUE», ταλαιπωρώντας χιλιάδες ασφαλισµέ-
νους; ∆εν αντιλαµβάνεστε ότι διογκώνεται το πρόβληµα που
υπάρχει και µάλιστα, δεν έχετε σαφή και ξεκάθαρη θέση στο
θέµα των ασφαλισµένων που έχουν πληγεί από τις ασφαλιστικές
εταιρείες που έκλεισαν;

Με το νοµοσχέδιο που τώρα φέρνετε, ισχυρίζεστε ότι το κρά-
τος εγγυάται το 65% του κεφαλαίου των ασφαλισµένων, όταν για
το ίδιο ζήτηµα στο παρελθόν η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας είχε εγγυηθεί το 100% του κεφαλαίου της. Επιπροσθέτως,
όταν σας απευθύναµε το ερώτηµα γιατί το κράτος δεν εγγυάται
το 100%, µας απαντούσατε ότι η ρύθµιση για την εγγύηση του
κεφαλαίου των ασφαλισµένων κατά 100% είναι αντικοινοτική.

Πού λέει, κύριε Υπουργέ, ότι η κάλυψη κατά 100% είναι αντι-
κοινοτική, ενώ κατά 65% είναι συµβατή; Ακολουθείτε µια λάθος
τακτική σε µια δεδοµένη στιγµή, που οι περιστάσεις απαιτούν
υπευθυνότητα, συνέπεια λόγων, έργων και ειλικρίνεια. Ακόµη,
όµως, και στο ζήτηµα του χρέους των νοσοκοµείων εφαρµόζετε
µια αλαζονική πολιτική, που ούτε λίγο ούτε πολύ ζητάτε τη νοµι-
µοποίηση ίσως και παράνοµων δαπανών για τα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

∆εν πρόκειται για ένα θέµα που εξαντλείται µόνο σε λίγα λεπτά
της ώρας. Είναι ένα ζήτηµα που εγείρει µια ουσιαστική συζήτηση
και αντιµετωπίζεται µόνο µε ένα ρεαλιστικό σχέδιο και πρωτί-
στως µε τη ρήξη µε συµφέροντα και κυκλώµατα που λυµαίνονται
τα νοσοκοµεία της χώρας µας. Άλλωστε είναι γνωστός ο χορός
δισεκατοµµυρίων γύρω από τις προµήθειες φαρµάκων, που, δυ-
στυχώς, έχουν εκτοξεύσει τα χρέη των νοσοκοµείων.

Ενδεικτικά από την 1 Ιανουαρίου 2010 έως την 31 Μαΐου 2010,
δηλαδή σε διάστηµα µόλις πέντε µηνών, δηµιουργήθηκαν χρέη
ύψους 1,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ µε παράνοµες δαπάνες, τα
οποία εσείς τώρα µας ζητάτε να τα νοµιµοποιήσουµε. Αν αυτή η
νοµιµοποίηση δεν λέγεται παρανοµία, τότε πώς αποκαλείται, κύ-
ριοι της Κυβέρνησης; Μήπως θα πρέπει να θυµηθούµε την έκ-
φραση της κυρίας Βάσως Παπανδρέου στην αρµόδια Επιτροπή
Οικονοµικών, που είπε ότι δεν πρέπει να καταντήσουµε τη Βουλή
«πλυντήριο παρανοµιών»;

Κύριε Υπουργέ, η αδράνεια και η αναλγησία που επιδεικνύεται
για άλλη µια φορά είναι ο καθρέφτης του χαρακτήρα του παρό-
ντος νοµοσχεδίου. Είναι ένα νοµοσχέδιο προβληµατικό, δυσά-
ρεστο, µε έντονη χροιά παρανοµίας σε συγκεκριµένα ζητήµατα,
που απαρτίζεται, δυστυχώς, από άσχετα µεταξύ τους θέµατα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, ως ένα σοβαρό και υπεύθυνο κόµµα, επα-
νειληµµένως έχουµε διατυπώσει πλήθος προτάσεων και καταθέ-
σαµε σειρά ερωτήσεων στο αρµόδιο Υπουργείο, µε στόχο τη
διασφάλιση των συµφερόντων των ασφαλισµένων, την εµπέ-
δωση κλίµατος εµπιστοσύνης των καταναλωτών και την ευρύ-
τερη ανάπτυξη του θεσµού της ιδιωτικής ασφάλισης, στοιχεία τα
οποία, δυστυχώς, απέχουν µακράν από τη φύση του νοµοσχε-
δίου που εσείς καταθέσατε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καράογλου.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Μαυρουδής Βορίδης.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Να ξεκινήσω, συγχαίροντας τον προλαλήσαντα συνάδελφο

δια την ελευθερογνωµία του, διότι συνετάγη απολύτως µε τη
θέση που υποστήριξε ο εισηγητής του Λαϊκού Ορθοδόξου Συ-
ναγερµού ως προς τη µη χρεία καταργήσεως της ΕΠΕΙΑ, παρά
την άποψη του εισηγητού της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος είµαι
βέβαιος ότι και αυτός ενδοµύχως θα συµφωνούσε µε τον κ. Κα-
ράογλου και µε τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό. Κάποια από-
κλιση υπήρξε στην κεντρική γραµµή.

Εν πάση περιπτώσει, το σηµαντικό είναι ότι στο Κοινοβούλιο οι
Βουλευτές τοποθετούνται ατοµικά και εκφράζουν τη θέση τους.
Εµείς το επικροτούµε αυτό. Νοµίζω ότι είναι από τα σηµαντικό-
τερα σηµεία. Απλώς, εν προκειµένω, η κεντρική γραµµή υπάρχει
κίνδυνος να γίνει µειοψηφική, υπό την έννοια ότι είναι δύο οι εγ-
γεγραµµένοι Βουλευτές για τη Νέα ∆ηµοκρατία. Ήδη υπάρχει
µια απόκλιση της τάξης του 50% από την κεντρική γραµµή.

Άρα, υπεισέρχοµαι τώρα στο σχέδιο νόµου. Ο χρόνος είναι πε-
ριορισµένος. Εγώ δεν είµαι µέλος του συγκεκριµένου Τµήµατος
της Βουλής. ∆εν θα έχω δικαίωµα να µιλήσω στην επί των άρ-
θρων συζήτηση. Άρα, θα είµαι πολύ σύντοµος και συγκεκριµέ-
νος σε συγκεκριµένα σηµεία, που, κατά τη γνώµη µου, ρυθµίζει
αυτό το σχέδιο νόµου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά τη γνώµη µου αυτό το νο-
µοσχέδιο αδικεί την όποια προσπάθεια ήθελε να κάνει η Κυβέρ-
νηση. Αυτό ήταν ένα µεγάλο ζήτηµα.

∆εν είναι ένα µεγάλο ζήτηµα, µόνο γιατί είναι εκατοντάδες χι-
λιάδες οι ασφαλισµένοι που θίγονται από τη συγκεκριµένη κα-
τάσταση των δύο εταιρειών, της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της
«COMMERCIAL VALUE». ∆εν είναι σηµαντικό, µόνο γιατί είναι
εκατοντάδες τα εκατοµµύρια ευρώ που διακυβεύονται στη συ-
γκεκριµένη περίπτωση.

Είναι σηµαντικό το ζήτηµα –και εγώ απορώ πώς δεν γίνεται ευ-
ρύτερα αντιληπτό- διότι αυτό δηµιουργεί έναν τεράστιο κίνδυνο
εµπιστοσύνης στην ασφαλιστική αγορά.

Οι ασφαλιστικές συµβάσεις και δη οι ασφάλειες ζωής και δη τα
νοσοκοµειακά συµβόλαια είναι σχέσεις ζωής. Πληρώνεις τώρα
για µια αντιπαροχή που θα την πάρεις µετά από είκοσι-τριάντα
χρόνια.

Εάν διακυβευτεί αυτή η σχέση εµπιστοσύνης, η ίδια η ασφα-
λιστική αγορά πλήττεται. Και βέβαια, ακριβώς γι’ αυτό και απαι-
τείται αυξηµένη εποπτεία. Γιατί η ασφαλιστική αγορά,
πρωτίστως, πρέπει, βεβαίως, να ενδιαφέρει τις ασφαλιστικές
εταιρείες, αλλά επειδή είναι µια σηµαντική αγορά, πρέπει να εν-
διαφέρει και το κράτος. Γι’ αυτό το κράτος πρέπει να έχει αυξη-
µένη εποπτεία, ακριβώς γιατί αυτού του τύπου οι συµβατικές
σχέσεις δεν ολοκληρώνονται σε ένα ή δύο χρόνια, αλλά, όπως
είπα, είναι σχέσεις ζωής και προοπτικής. Άρα, χρειάζονται επο-
πτεία.

Ερώτηµα συγκεκριµένο προς την Κυβέρνηση: Το ελληνικό δη-
µόσιο –αφήστε τους επιµερισµούς, Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ-
έκανε καλά τη δουλειά του;

Κύριε Υφυπουργέ, έχω οµολογηµένη τη θέση σας. Έχω πα-
ρακολουθήσει την τοποθέτησή σας. Έχετε εσείς ο ίδιος κατα-
λογίσει σειρά πληµµελειών στην εποπτεία του ελληνικού
δηµοσίου, όχι επί Κυβερνήσεως ΠΑΣΟΚ, αλλά επί Κυβερνήσεως
Νέας ∆ηµοκρατίας. Άρα, έχετε οµολογηµένη θέση ότι το ελλη-
νικό δηµόσιο πληµµελώς επόπτευσε.

Άρα, ως θεσµική διαδοχή, ως Υφυπουργός πλέον των Οικονο-
µικών και όχι ως Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχετε µια ευθύνη:
Ηθική, αλλά, εγώ θα σας πω, και νοµική ευθύνη.

Πώς τη ρυθµίζετε εδώ; Αυτό είναι το ερώτηµα. Λέτε «θα κάνω
µία προσπάθεια» -αυτό λέει η ρύθµιση που φέρνετε- «να βρεθεί
ένας ανάδοχος». Εγώ λέω ξεκάθαρα: Μακάρι να βρεθεί ο ανά-
δοχος. Το εύχοµαι ολόψυχα. Τι θα γίνει εάν βρεθεί ο ανάδοχος;
Αν βρεθεί ο ανάδοχος και αφού ακολουθηθεί αυτή η διαδικασία
των δεκαοκτώ µηνών –των δώδεκα συν έξι- εν συνεχεία θα συµ-
φωνήσει να καταβάλει ένα ποσοστό από τα ασφαλίσµατα στους
ασφαλισµένους. Και εν συνεχεία, ιδρύεται µε το συγκεκριµένο
νόµο αυτό το εγγυητικό κεφάλαιο, το οποίο θα αναλάβει, έτσι
όπως το φέρνετε εδώ βελτιωµένα -από το 65% το πήγατε στο
70%- του υπολοίπου που δεν έχει καλυφθεί. Μάλιστα.

Θα απαντήσετε όµως στο κρίσιµο ερώτηµα; Ένα είναι το κρί-
σιµο ερώτηµα εδώ: τι γίνεται, αν δεν βρεθεί ο ανάδοχος; Εάν δεν
υπάρξει ενδιαφέρον; Εάν οι ασφαλιστικές εταιρείες πούνε «δεν
µας νοιάζει»; Τι θα γίνει για τους ασφαλισµένους, για την ασφα-
λιστική αγορά, για την αξιοπιστία του κράτους; Τι θα συµβεί; Και
απαντά το σχέδιο νόµου σας: Τίποτα. Στην εκκαθάριση. Αυτό
λέτε: Στην εκκαθάριση. Θα µπορούσε να αντιτείνει το επιχείρηµά
σας: «Και τι θέλετε να γίνει, κύριε Βορίδη; Να πληρώσει το κρά-
τος;». Εγώ, όπως ξέρετε, δεν σας λέω ποτέ τέτοια. Τι σας πρό-
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τεινα, όµως; Σας πρότεινα κάτι, κατά τη γνώµη µου, εύκολο και
σαφές: Αφού λέτε ότι το εγγυητικό κεφάλαιο θα µπει στο 70%
του υπολειποµένου ποσού από αυτό που θα αναλάβει ο ανάδο-
χος, γιατί το εγγυητικό κεφάλαιο µε την ίδια ακριβώς ρύθµιση
δεν µπαίνει και στο 70% του υπολειποµένου ποσού, από αυτό
που θα λάβουν µετά την εκκαθάριση; Ουδέν επαχθέστερον από
τη βασική ρύθµιση για το εγγυητικό κεφάλαιο, για δε το ελλη-
νικό δηµόσιο µηδενικό βάρος, πλην των εγγυήσεων. Εγγυήσεις
θα δώσετε για να δανειστεί το εγγυητικό κεφάλαιο, προκειµένου
να αποδώσει τα χρήµατα -περί αυτού πρόκειται- τα οποία θα
αποπληρωθούν εν συνεχεία από τις ασφαλιστικές.

Άκουσα κάτι περί αναδροµικότητας –το ανέφερε µία συνά-
δελφος από το ΣΥΡΙΖΑ- και περί αντισυνταγµατικότητας, που δεν
κατάλαβα. Σε ποιο άρθρο ακριβώς του Συντάγµατος αντίκειται
η συγκεκριµένη ρύθµιση; Που σηµαίνει ότι ιδρύεται ένα νοµικό
πρόσωπο, αυτό, µε νόµο, το οποίο πάλι µε νόµο, έχει αναλάβει
µία συγκεκριµένη δέσµευση. Τι το αντισυνταγµατικό έχει αυτό;
∆εν έχω παρακολουθήσει τι το αντισυνταγµατικό έχει αυτό.

Μπορεί, λοιπόν, κάλλιστα να γίνει αυτό. Ερώτηµα: Γιατί δεν το
φέρνετε; Για να ησυχάσει ο κόσµος. Εγώ θα σας πήγαινα και ένα
βήµα παραπέρα. Τους ζητάτε –εγώ υπό µίαν έννοια καταλαβαίνω
τη λογική- να παραιτηθούν, εφόσον αποδεχθούν αυτή τη διαδι-
κασία, από τις αξιώσεις κατά του ελληνικού δηµοσίου. Ας πούµε
ότι αυτό έχει µία λογική, υπό την έννοια ότι: κάπως σας ρυθµί-
ζουµε το θέµα, µην έρχεστε µετά να καταθέσετε και αγωγές ενα-
ντίον µας. Να το κλείσουµε. Γιατί όµως, αφού το ελληνικό
δηµόσιο δεν έχει βάλει ένα ευρώ, για να τους πάρετε αυτή την
παραίτηση δεν βάζετε και επιπροσθέτως, ως ελληνικό δηµόσιο,
ένα ποσοστό; Βάλτε ένα 5%, ένα 10% πάνω από αυτά που θα
δώσει ο ανάδοχος ή η εκκαθάριση, πάνω από αυτά που θα δώσει
το εγγυητικό κεφάλαιο. Ας βάλει και το ελληνικό δηµόσιο κάτι,
για να πει τι; Αυτά που λέγατε εσείς στην τοποθέτησή σας: ότι σε
τελευταία ανάλυση υπήρξε πράγµατι πληµµελής η εποπτεία. Γι’
αυτή την πληµµελή εποπτεία, που ουσιαστικά ευθύνεται για την
κατάσταση στην οποίαν περιήλθαν οι ασφαλισµένοι, το ελληνικό
δηµόσιο δεν θέλει να δώσει ούτε ένα ευρώ; Άρα, τι λέτε; Πηγαί-
νετε και κάνετε αγωγές σωρηδόν; Πηγαίνετε και διεκδικείτε -ου-
σιαστικά µε αδικοπρακτική βάση, µε το άρθρο 105 του
εισαγωγικού νόµου του Αστικού Κώδικα- από τα δικαστήρια τα
χρήµατά σας; Και αυτό είναι τώρα υπεύθυνη στάση πολιτείας;

Εγώ δεν λέω ούτε λαϊκισµούς ούτε να πληρώσει το ελληνικό
δηµόσιο ούτε να τα πληρώσουν όλα, ούτε τίποτα. Καταλαβαίνω
τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα. Σας κάνω όµως προτάσεις και
λύσεις σε µία κατεύθυνση εξισορρόπησης, αν θέλετε, των συ-
µπλεκοµένων εδώ µερών και βεβαίως, πρωτίστως και κυρίως,
στην κατεύθυνση της υπερασπίσεως των ανθρώπων, οι οποίοι
δεν φταίνε σε τίποτα. ∆ιότι ο ασφαλισµένος που έκανε ένα νο-
σοκοµειακό, είναι επιµελής πολίτης. Πλήρωσε για να έχει πρό-
σθετη ασφάλιση. Γιατί αυτός που έκανε µία ασφάλεια ζωής, είναι
επιµελής πολίτης. Ήθελε να διασφαλίσει την οικογένειά του. Και
εµπιστεύθηκε αυτά που του είπε η αρχή, το ελληνικό δηµόσιο
είτε όταν εποπτευόταν από το Υπουργείο Εµπορίου είτε, εν συ-
νεχεία, από την Επιτροπή Εποπτείας. Γιατί, λοιπόν, αυτός ο πο-
λίτης είναι αυτός ο µόνος που πρέπει να θιγεί τελικώς; Και ο
Ψωµιάδης κυκλοφορεί ελεύθερος. Το ελληνικό δηµόσιο δεν ανα-
λαµβάνει καµµία ευθύνη. Ποιος «θα πληρώσει τη νύφη»; Οι
ασφαλισµένοι.

Πάω στο επόµενο: Γιατί τρία χρόνια για να πληρωθούν τα
ποσά αυτά; ∆άνειο θα παρθεί. Γιατί δεν µπορεί να γίνει σε συ-
ντοµοτέρα χρονική περίοδο; Στους δεκαοκτώ µήνες, για παρά-
δειγµα. Στους δώδεκα µήνες. Γιατί δεν το βελτιώνουµε αυτό;

Επόµενη ερώτηση: Άντε και βρήκαµε ανάδοχο. Φερεγγυότητα;
Φανταστείτε το εξής απίθανο: Μετά από όλη αυτή τη διαδικασία,
πέρασαν οι δώδεκα µήνες, πέρασαν οι έξι µήνες, βρέθηκε ένας
ανάδοχος, έγινε ο διαγωνισµός, κέρδισε, ήρθε µετά από αυτή
την ανοιχτή πρόσκληση και ανέλαβε. Και την ώρα που αρχίζει να
πληρώνει, έρχεται και λέει «δεν µπορώ». Θα µπούµε σε νέα δια-
δικασία εκκαθαρίσεως; Θα µπούµε σε νέα διαδικασία πλέον ένα-
ντι του αναδόχου; Υπάρχουν κάποια πρόσθετα στοιχεία
συνεκτίµησης εδώ της φερεγγυότητας του αναδόχου, ώστε
κάπως να διασφαλίζεται ότι δεν θα πέσουµε στον ίδιο φαύλο

κύκλο και απλώς θα χάνεται χρόνος;
Επόµενο ερώτηµα ειδικά για τα νοσοκοµειακά: Με συγχωρείτε,

αλλά εγώ αυτό το θεωρώ από τα δραµατικότερα στοιχεία του νο-
µοσχεδίου. Νοσοκοµειακά. Και κάνετε την εξής ρύθµιση, στην
παράγραφο 6, όπου λέτε: «Όσοι ασφαλισµένοι διαθέτουν νοσο-
κοµειακό συµβόλαιο και δεν είναι ασφαλισµένοι σε κάποιον
φορέα κοινωνικής ασφάλισης, αυτοί καλύπτονται από τις ρυθµί-
σεις που ουσιαστικά τους εντάσσει στα άτοµα που δικαιούνται
δωρεάν νοσοκοµειακή περίθαλψη». Ωραία. Μέχρι πότε όµως; Βά-
ζετε χρονικό όριο, κύριε Υφυπουργέ: «Μέχρι την περάτωση της
διαδικασίας των παραγράφων 2 έως 5 του παρόντος». Πάλι δη-
λαδή πηγαίνουµε στη διαδικασία του αναδόχου. Ξαναρωτώ, λοι-
πόν: Αν δεν υπάρξει ανάδοχος και περατωθεί η διαδικασία
άκαρπος, αυτοί τι θα κάνουν; Επιστρέφουν να τα ψάχνουν στην
εκκαθάριση; Ποιος; Ο άνθρωπος δηλαδή µε τον καρκίνο; Ο άν-
θρωπος µε τα ανίατα νοσήµατα, ο οποίος ασφαλίστηκε, γιατί
ακριβώς δεν εντάσσεται καν σε φορέα κοινωνικής περίθαλψης;
Γι’ αυτή την περίπτωση µιλάµε τώρα. Γιατί ο εντεταγµένος πη-
γαίνει στο φορέα κοινωνικής περίθαλψης. Σε αυτόν λοιπόν τον
προνοητικό, ο οποίος είπε «ρε παιδιά, να ασφαλιστώ, γιατί δεν
εντάσσοµαι σε φορέα κοινωνικής περίθαλψης», τι του λέτε τώρα;
∆εν µε νοιάζει; Αυτή είναι η ρύθµιση που κάνουµε εδώ;

Επιτρέψτε µου να πω το εξής: Έχετε τη δυνατότητα –εγώ το
λέω ακόµα και τώρα- πραγµατικά, να µείνετε στην ιστορία για τη
ρύθµιση αυτή -και δεν υπερβάλλω. Γιατί; Γιατί είναι κεντρικό ζή-
τηµα το ζήτηµα της ασφαλιστικής αγοράς- αντιµετωπίζοντας όχι
πρόχειρα, όχι λαϊκίστικα, όχι για «να χαϊδέψουµε αυτιά», αλλά για
να µπορέσετε, πραγµατικά, να δώσετε λύση σ’ ένα µεγάλο ζή-
τηµα και κοινωνικό, αλλά εγώ θα σας πω, πρωτίστως και κυρίως,
οικονοµικό. Το ζήτηµα της ασφαλιστικής αγοράς είναι ζήτηµα οι-
κονοµικό.

Και εδώ απευθύνω δηµοσίως µία έκκληση προς τις ασφαλι-
στικές εταιρείες, για να ξέρουν το εξής: Οι ευθύνες τους απένα-
ντι στην κοινωνία και στο περιβάλλον, στο οποίο λειτουργούν,
είναι και ευθύνες κοινωνικές. Θα πληρώσουν και οι ίδιοι, εάν φέ-
ρονται ανάλγητα, εάν δείχνουν µειωµένη κοινωνική ευαισθησία.
Αλλά αυτή την κοινωνική ευαισθησία, πρωτίστως και κυρίως,
πρέπει να τη διαφυλάσσει η ελληνική πολιτεία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βορίδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αχαΐας, κ. Νικόλαος Τσούκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο λίγο χρόνο που έχω, κύριοι συνάδελφοι, θα περιοριστώ

στο τεράστιο πρόβληµα των εκατοντάδων χιλιάδων ασφαλισµέ-
νων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», στην εποπτεία της ασφαλιστικής
αγοράς από την Τράπεζα της Ελλάδος και το τι ακριβώς προ-
βλέπεται και από το ευρωπαϊκό πλαίσιο, που ισχύει ή που προ-
βλέπεται να ισχύσει.

Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, µετά από κυοφορία επικίν-
δυνη, για να µην πω εγκληµατική καθυστέρηση εννέα µηνών, από
τότε που έσκασε η υπόθεση «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», φέρνετε αυτό
το νοµοσχέδιο, προκειµένου, όπως ο ίδιος ισχυρίζεστε, κι εσείς
και η Κυβέρνησή σας να αµβλύνετε τις τεράστιες κοινωνικές, αν-
θρωπιστικές επιπτώσεις από το τεράστιο αυτό ζήτηµα. ∆υστυ-
χώς, όµως, ουσιαστικά το πρόβληµα το διατηρείτε και
εξακολουθεί να κακοφορµίζει. Πρέπει επιτέλους να αναλάβετε
τις ευθύνες σας ως υπεύθυνη πολιτεία, ως υπεύθυνο κράτος.

Το πρόβληµα είναι τεράστιο, κύριε Υφυπουργέ. Ήδη από το
Νοέµβριο απευθύνετε ένα µήνυµα προς όλους τους ασφαλισµέ-
νους, λέγοντάς τους ότι είστε υπεύθυνοι για την επιλογή που κά-
νατε όσον αφορά την ασφάλισή σας. Είναι µία ανάλγητη
πολιτική, την οποία δεν έρχεστε αυτήν τη στιγµή να καλύψετε. Η
ευθύνη της πολιτείας είναι διπλή. Η πρώτη ευθύνη είναι ότι επί
δεκαετίες είχε αφήσει ασύδοτη την ασφαλιστική αγορά. Ο κ. Βο-
ρίδης επί του συγκεκριµένου σηµείου ήταν σαφής. Παντελής
εποπτεία. Και δεν αναφέροµαι στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», αναφέ-
ροµαι σε δεκάδες εταιρείες οι οποίες έχουν πτωχεύσει ή έχει
ανακληθεί η άδειά τους.

Η δεύτερη ευθύνη, κύριε Υφυπουργέ, του ελληνικού δηµοσίου
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είναι ότι δεν φρόντισε εγκαίρως να συστήσει αυτό, το οποίο το
έχουµε βρει µπροστά µας σαν κράτος, τον θεσµό τελευταίας κα-
ταφυγής, δηλαδή τη δηµιουργία εγκαίρως του εγγυητικού κε-
φαλαίου ασφάλισης είτε ζωής είτε γενικών ασφαλίσεων, όπως
είναι το επικουρικό κεφάλαιο για τα οχήµατα. ∆ύο, λοιπόν, τε-
ράστιες θεσµικές ελλείψεις της πολιτείας τις καταλογίζετε στους
ασφαλισµένους.

Γιατί ήταν εγκληµατική η αµέλειά σας των εννέα µηνών; Γιατί
αφήσατε επί εννέα µήνες το χαρτοφυλάκιο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» να απογυµνώνεται από τα συµβόλαια «φιλέτα». Σύµφωνα
µε πληροφορίες το 40% µε 45% των πλέον παραγωγικών, επω-
φελών συµβολαίων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» παραχωρήθηκαν ή
απορροφήθηκαν από τα χαρτοφυλάκια άλλων εταιρειών και
αυτήν τη στιγµή έχει αποµείνει αυτό το οποίο οικονοµοτεχνικά,
ωφελιµιστικά οι άλλες εταιρείες θεωρούν ως µη επωφελές αυτό
που λέµε ότι είναι το ίζηµα, αυτό που δεν αποφέρει κέρδη.

Τι θα έπρεπε να κάνετε; Κάτι πάρα πολύ απλό. Να συνεννοη-
θείτε, να συµβιβαστείτε, να διαπραγµατευτείτε την εκχώρηση
όλου του πακέτου στις εταιρείες αυτές, οι οποίες απορρόφησαν
το φιλέτο των επωφελών ασφαλιστηρίων. Εκεί, λοιπόν, είναι η
κοινωνική ευθύνη των ασφαλιστικών εταιρειών και προς διαφύ-
λαξη και του κύρους της ασφαλιστικής αγοράς. ∆εν το κάνατε.
Σας κάνω την ερώτηση: Μπορείτε να το κάνετε µέχρι και σήµερα;
Η εκτίµηση είναι ότι, ναι, µπορείτε. Η εκτίµηση είναι ότι το ποσό
αυτών των συµβολαίων δεν υπερβαίνει τα 50 εκατοµµύρια περί-
που. Για ποιο λόγο, λοιπόν, δεν διαπραγµατεύεστε τώρα ή σε τε-
λευταία ανάλυση, γιατί δεν κάνετε δεκτή την πρόταση –εγώ δεν
θα διαφωνήσω µε την πρόταση του κ. Βορίδη- προς κάλυψη του
ποσού, το οποίο δεν θα καλυφθεί από το λεγόµενο plan a που
έχετε σαν σχέδιό σας, το οποίο, σηµειωτέον, κύριε Υφυπουργέ,
δεν πρόκειται να ευοδωθεί, όσον αφορά το χαρτοφυλάκιο των
500 εκατοµµυρίων, έτσι όπως θα διαµορφωθεί από τις εισφορές!
∆εν πρόκειται να υλοποιηθεί. Και σας πληροφορώ, ότι όποια
εταιρεία αναλάβει τη διαχείρισή του είναι βέβαιο ότι θα είναι αφε-
ρέγγυα, γιατί καµµία φερέγγυα εταιρεία δεν πρόκειται να ανα-
λάβει το χαρτοφυλάκιο των 500 εκατοµµυρίων, γιατί σύµφωνα
µε αρχικές εκτιµήσεις, το έλλειµµα της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» ίσως
να ξεπερνάει και το 1 δισεκατοµµύριο.

Πάµε, λοιπόν, στο plan b, το οποίο είναι η εκκαθάριση, όπου
εκεί δεν πρόκειται να πάρουν τίποτα οι ασφαλισµένοι. Τα διαθέ-
σιµα, σύµφωνα µε την πρώτη εκκαθάριση, είναι ελάχιστα. Αυτό
το οποίο δεν κάνατε ως υπεύθυνη πολιτεία –και δεν αναφέροµαι
µόνο στην Κυβέρνησή σας, για να είµαι ειλικρινής, οι ευθύνες
είναι τεράστιες από την προηγούµενη κυβέρνηση και από τις
προηγούµενες κυβερνήσεις, όσον αφορά τη διαµόρφωση θε-
σµικών εγγυητικών µηχανισµών, κυρίως όσον αφορά την τελευ-
ταία καταφυγή, αυτό που λέµε κάλυψη εγγυητικών κεφαλαίων-
είναι ότι δεν διαχειριστήκατε το έλλειµµα µε το σωστό τρόπο.

Όσον αφορά στην εποπτεία, η Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής
Ασφάλισης απεδείχθη κατώτερη των περιστάσεων. ∆υστυχώς,
αυτό απεδείχθη από τη στάση της στην εποπτεία της Ασπίδας.
Μία εποπτεία η οποία θα έπρεπε να είναι επαρκής και αποτελε-
σµατική τουλάχιστον έξι µήνες πριν την εµφάνιση του φαινοµέ-
νου αυτού. ∆εν ανταποκρίθηκε στις απαιτήσεις.

Ανάθεση της εποπτείας στην Τράπεζα της Ελλάδας. Κατ’
αρχάς, ναι. Όµως, έχετε ελέγξει, έχετε αντιµετωπίσει, έχετε αξιο-
λογήσει όλες τις επιπτώσεις από τη µεταφορά αυτής της επο-
πτείας στην Τράπεζα της Ελλάδας; Η Οικονοµική και Κοινωνική
Επιτροπή, κύριε Υφυπουργέ, σας προτείνει άµεση κατάρτιση των
υπουργικών αποφάσεων πριν και την ψήφιση του συγκεκριµένου
νοµοσχεδίου, µε την έννοια ότι δεν µπορεί να υπάρξει µεταβα-
τικά το παραµικρό θεσµικό κενό. Πρέπει αµέσως να εφαρµοστεί
η συγκεκριµένη διάταξη.

Όµως, το ερώτηµα είναι το εξής: Έχετε ζητήσει τη γνώµη της
Τράπεζας της Ελλάδας για τη συγκεκριµένη ρύθµιση, όπως απαι-
τεί ο νόµος και όπως αναφέρει και το Επιστηµονικό Συµβούλιο
στη σχετική του έκθεση; Ξέρετε, η γνώµη είναι απαραίτητη, προ-
κειµένου να λάβει και την ευθύνη η Τράπεζα της Ελλάδας ότι
µπορεί να υλοποιήσει τη συγκεκριµένη δέσµευσή της για έλεγχο.
Και θα µου επιτρέψετε, κύριε Υφυπουργέ, να σας πω ότι δυστυ-
χώς η συµπεριφορά της Τράπεζας της Ελλάδας σε σχέση µε τον

εποπτικό της ελεγκτικό της ρόλο µέχρι τώρα την έχει πλήξει ανε-
πανόρθωτα. ∆εν χρειάζεται να αναφερθώ στις διαπιστώσεις που
έχουν κάνει οι εξεταστικές επιτροπές της Βουλής για τον έλεγχο
διαχείρισης των κεφαλαίων εκ µέρους των τραπεζών στα µεγάλα
σκάνδαλα της χώρας. ∆εν χρειάζεται να αναφερθώ στην ανε-
πάρκεια της Τράπεζας της Ελλάδας προς αποτροπή επενδύσεων
των ασφαλιστικών αποθεµάτων από τα ασφαλιστικά ταµεία στα
δοµηµένα οµόλογα, που ήταν αρµοδιότητά της, δεν χρειάζεται
να αναφερθώ στο περίφηµο Τ3, Τ10 που απασχολεί αυτήν την
περίοδο. Είναι γεγονός ότι έχει υπερφορτωθεί η Τράπεζα της Ελ-
λάδας µε αρµοδιότητες εποπτικές. Μπορεί να ανταποκριθεί στις
συγκεκριµένες αρµοδιότητες; ∆εν µας το λέει πουθενά η Τρά-
πεζα της Ελλάδας.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε µε τη Λευκή Βίβλο. Κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε περιλάβει τις κατευθύνσεις της Λευκής Βίβλου στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο; Γιατί επίκειται έκδοση οδηγίας. Πολ-
λές χώρες ήδη έχουν εφαρµόσει αυτές τις ρυθµίσεις. Εµείς, ως
µηχανισµούς έσχατης λύσης, έχουµε τα εγγυητικά ταµεία, όπως
τα αναφέρει η Λευκή Βίβλος. Έσχατη λύση! Έχετε εξασφαλίσει
όλα τα προηγούµενα, ούτως ώστε να είναι έσχατη λύση αυτό;

∆εύτερον, η προστασία του καταναλωτή που θα παρέχεται
από τα εγγυητικά ταµεία να στηρίζεται στην αρχή του κράτους
καταγωγής. ∆ηλαδή, να καλύπτονται, όχι µόνο τα ασφαλιστήρια
συµβόλαια των εγχώριων ασφαλιστικών επιχειρήσεων, αλλά και
αυτών που πωλούνται από υποκαταστήµατα των τελευταίων
εγκατεστηµένων σε άλλα κράτη-µέλη. Το περιλάβατε; Νοµίζω
πως όχι. ∆εν ξέρω, µπορεί να µην το έχω προσέξει. Είναι και πρό-
ταση της ΟΚΕ, τα εγγυητικά ταµεία να καλύπτουν τον κατανα-
λωτή σε περίπτωση αφερεγγυότητας, όχι µόνο για την ασφάλεια
ζωής, αλλά και γενικών ασφαλίσεων. ∆εν το έχετε.

Τελειώνω µε το απαράδεκτο της επιβάρυνσης 1,5% των ασφα-
λιστικών εταιρειών για τη σύσταση του εγγυητικού κεφαλαίου.
Και δεν είναι ότι θεσπίζεται µόνο το 1,5% σε ετήσια βάση, αλλά
µετακυλύεται το µισό αυτού του ποσοστού στον καταναλωτή.

Και ξέρετε τι λέει η Λευκή Βίβλος; Πρέπει να ανέρχεται στο
1,2% των ακαθάριστων εγγεγραµµένων ασφαλίστρων µετά από
δεκαετή περίοδο και µε ετήσια εισφορά ύψους 0,12%, που θα
καταβάλλεται από τις εταιρείες. ∆εν αναφέρεται πουθενά επιβά-
ρυνση του καταναλωτή.

Μία αστοχία νοµοτεχνική θα αναφέρω και τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε, µε αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αλλά φτάσατε στο
ενδέκατο λεπτό.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Λέτε: «µε απόφαση της Τράπεζας
της Ελλάδος µέχρι 1,5%». «Μέχρι». ∆ηλαδή, θα µπορεί να είναι
λιγότερο. Πιο κάτω, όµως, καταµερίζετε το ποσοστό αυτό σε
0,75% για τις εταιρείες και τους ιδιώτες. ∆ηλαδή, είναι σαν να δί-
νετε κατεύθυνση στην Τράπεζα της Ελλάδος ότι πρέπει να είναι
1,5%. Γιατί δεν λέτε 50% της εισφοράς; Λέτε, 0,75%. 0,75% συν
0,75%, 1,5%. ∆ηλαδή, δεν µπορεί η Τράπεζα της Ελλάδος να επι-
βάλει 1%.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Αθηνών κ. Χρήστος Πρωτόπαπας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αναµφίβολα, οι περισσότεροι που είµαστε εδώ στην Αίθουσα

-αν όχι όλοι- θεωρούµε ως πρωτεύον το σύστηµα κοινωνικής
ασφάλισης. ∆εν παραγνωρίζουµε, όµως, τη σοβαρότητα που έχει
ως συµπληρωµατικό σύστηµα και το σύστηµα ιδιωτικής ασφάλι-
σης.

Η πολιτεία, λοιπόν, τι οφείλει; Οφείλει να παρέχει ένα σύστηµα
εγγυηµένο, ελεγµένο, σωστά ελεγχόµενο, ώστε να γνωρίζει και
ο πολίτης, ο οποίος θα θελήσει πέραν του συστήµατος κοινωνι-
κής ασφάλισης που οφείλουµε εµείς εκ του Συντάγµατος και εκ
της πίστης µας και της πολιτικής µας να παρέχουµε και κάτι συ-
µπληρωµατικό, ότι θα έχει τουλάχιστον µία ασφαλή πορεία σε
αυτό το θέµα και ότι θα αξιοποιήσει τα όποια χρήµατα διαθέτει.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι η σηµερινή προσπάθεια της Κυβέρνησης
είναι µία θετική και σοβαρή παρέµβαση και στο θέµα του ελέγχου
του συστήµατος ιδιωτικής ασφάλισης µε την ανάθεση του ρόλου
στην Τράπεζα της Ελλάδος, µε τη δηµιουργία του Εγγυητικού
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Κεφαλαίου. Και θα έλεγα ότι µε το σύστηµα το οποίο οικοδοµεί
η Κυβέρνηση µπορεί πράγµατι να εγγυηθεί σε όσους επενδύουν
τους κόπους τους, τα χρήµατά τους –πιθανά σε πολλούς είναι
και χρήµατα απαραίτητα για το µέλλον τους- στο σύστηµα ιδιω-
τικής ασφάλισης.

Χρειαζόµαστε ένα σύστηµα µε κανόνες και εγγυήσεις και σε
αυτό τον τοµέα, ένα σύστηµα που αρµόζει σε µία προηγµένη ευ-
ρωπαϊκή χώρα.

Νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο εδώ να κουβεντιάσουµε και κάποια
ζητήµατα επί της ουσίας και όχι, όπως έκανε ο εισηγητής της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος, δυστυχώς, παρά το ότι ψηφίζουν,
όπως είπαν, το κοµµάτι αυτό του νοµοσχεδίου, διέθεσε το 50%
του χρόνου της οµιλίας του –τον χρονοµέτρησα- σε µία άνευ ου-
σίας και περιεχοµένου διαδικαστικολογία -κενή περιεχοµένου- η
οποία τίποτα δεν έχει να προσφέρει.

Το θέµα δεν είναι διαδικασία, το θέµα είναι εξόχως ουσία. Είναι
θετική αυτή η παρέµβαση που κάνει η Κυβέρνηση σήµερα; Βε-
βαίως. Είναι θετική, κύριε Σαλµά, η παρέµβαση που κάνει η Κυ-
βέρνηση; Βεβαίως. Είναι µία σοβαρή παρέµβαση; Βεβαίως. Είναι
σε σωστή κατεύθυνση; Το είπατε ο ίδιος.

Αυτό, λοιπόν, πρέπει να κουβεντιάσουµε και όχι τα υπόλοιπα,
αν µπήκε το κείµενο στο open government ή δεν µπήκε. Χαίρω,
διότι είστε από τους λίγους ίσως εκείνους ή τους πολλούς –δεν
έχει σηµασία- οι οποίοι παρακολουθείτε µε τέτοια συνέπεια την
προσπάθεια που έκανε η Κυβέρνησή µας µε το open govern-
ment.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Πρωτόπαπα, µε
συγχωρείτε. Και στη συµφωνία πάντως, µένει χώρος για κριτικό
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ναι, αλλά ο κριτικός λόγος να είναι
επί της ουσίας, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αλλιώτικα, θα µιλού-
σαµε µε το «ναι – ναι» ή «ου – ου». Το λέω θεωρητικά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κριτικός λόγος,
όµως –τον οποίο κι εγώ θα χρησιµοποιήσω τώρα σε κάποιο θέµα-
πρέπει να είναι σε θέµατα ουσίας που αφορούν τον πολίτη και
όχι πότε κρεµάστηκε ακριβώς στο internet ο νόµος, αν ήταν µία
µέρα νωρίτερα ή µία µέρα αργότερα και να διαθέτουµε το 50%
της οµιλίας µας σε αυτό. Αυτά δεν αφορούν τον πολίτη. Αυτά εκ-
θέτουν το πολιτικό µας σύστηµα. Και είναι αυτά τα οποία δίνουν
δικαιώµατα σε ορισµένους, δεξιά και αριστερά. Και δεν εννοώ,
βέβαια, σε αυτή την Αίθουσα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Να τα πείτε σε αυτούς που τα κάνουν.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Σαλµά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρούµε, κύριοι

συνάδελφοι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κανονικώς δεν επιτρέπεται από τον

Κανονισµό, αλλά εφόσον πετάγεστε και ο Πρόεδρος δεν σας δια-
κόπτει –κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, µε όλη την αγάπη που
σας έχω, πρέπει να τον ανακαλέσετε στην τάξη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Προχωρήστε εσείς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Έρχοµαι, όµως, και σ’ ένα άλλο

θέµα, το οποίο είναι σοβαρό κι έχει θιχθεί ήδη από ορισµένους
συναδέλφους.

Έχουµε, κύριε Υπουργέ, τους ανθρώπους που έβαλαν τα
λεφτά τους στην «ΑΣΠΙΣ». Έχουν και ορισµένοι συνάδελφοι ανα-
φερθεί πριν. Είναι πάρα πολύς κόσµος αυτός ο οποίος πίστεψε
το κράτος. ∆εν λέω τη σηµερινή Κυβέρνηση, η οποία δεν φέρει
ευθύνη πράγµατι. Πίστεψε, όµως, την οργανωµένη πολιτεία.

Πίστεψε, λοιπόν, ότι εδώ έχουµε κάποιες εγγυήσεις, ότι εδώ
ελέγχουµε την κατάσταση. Άρα, λέει, εντάξει έχω το σύστηµα
κοινωνικής ασφάλισης, έχω τις ανησυχίες µου, έχω τα προβλή-
µατά µου, θα πάω στην «ΑΣΠΙΣ», είναι µία µεγάλη εταιρεία, µου
εγγυάται το κράτος ότι εν πάση περιπτώσει είναι µία εταιρεία, η
οποία έχει τα απαραίτητα κεφάλαια, έχει τη φερεγγυότητα, θα
πάω, θα βάλω τα λεφτά µου και θα ξέρω ότι κάποια στιγµή θα
πάρω κάποιες αποδόσεις, που καλώς ή κακώς έχω συµφωνήσει
όµως. Άρα, προσδοκώ κάτι.

Για το ότι οι προηγούµενες κυβερνήσεις και κυρίως η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας –µπορεί να υπάρχουν και παλαιό-
τερα ευθύνες, εγώ να µην το αρνηθώ- στο σηµείο αυτό δεν

έκαναν σωστά τη δουλειά τους, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία.
Κι εγώ θα πω ότι ήταν αβλεψία, αβελτηρία, καθυστέρηση, αδυ-
ναµία. Πάρτε το όπως θέλετε. Υπάρχει ένα πραγµατικό γεγονός:
∆εν έκαναν σωστά τη δουλειά τους. ∆εν χρωστάει, όµως, ο πο-
λίτης τίποτα.

Κάποια στιγµή, θα πρέπει το κράτος να έχει συνέχεια. Θα µου
πεις, δεν θα τα πληρώσει όλα η σηµερινή Κυβέρνηση. Ωραία, να
βρούµε µία λύση. Κάποια στιγµή, όµως, θα πρέπει το κράτος να
έχει µία συνέχεια. Και κάποια στιγµή, το κράτος θα πρέπει να έχει
και µία στοιχειώδη αξιοπιστία στα µάτια των πολιτών του.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι η ρύθµιση που κάνετε στο σηµείο αυτό –
σ’ ένα πολύ καλό νοµοσχέδιο κατά τα άλλα- έχει κάποια κενά.
∆ιότι λέει, εντάξει, αν ο ανάδοχος πάρει τα συµβόλαια κλπ., µε
την εκκαθάριση θα υπάρξει µία προσπάθεια αποζηµίωσης µετά.
Φοβάµαι ότι δεν θα είναι ικανή, δεν θα είναι αυτό που πρέπει. Θα
αφήσουµε εκτεθειµένους ανθρώπους. Και θα αφήσουµε πολ-
λούς συµπολίτες µας να έχουν χάσει ουσιαστικά τα λεφτά που
έβαλαν. Και σε αυτό έχουµε ευθύνη. Ως πολιτεία εννοώ. Και ξα-
ναλέω: Όχι η σηµερινή Κυβέρνηση, αλλά η πολιτεία έχει ευθύνη
σε αυτό.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι πρέπει να κάνετε µία πρόσθεση. Καταλα-
βαίνω ότι τα οικονοµικά είναι δύσκολα. Το σέβοµαι. Χρειάζεται,
όµως, µία πρόσθεση, έστω κι αν αυτή είναι µε ορισµένες προ-
βλέψεις.

Για παράδειγµα, θα µπορούσε το Εγγυητικό Κεφάλαιο, το
οποίο συστήνεται, να αναλάβει να καλύψει κάποια κοµµάτια, να
αναλάβει να προστατεύσει αυτούς τους πολίτες που έχουν χάσει
τα λεφτά τους.

Θεωρώ ότι πρέπει να καταβληθεί προσπάθεια στον τοµέα
αυτό, εξαντλώντας τις δυνατότητές µας, ώστε να µπορούµε αξιό-
πιστα να κοιτάµε τους πολίτες αυτούς στα µάτια. Μας στέλνουν
e-mail, µας στέλνουν fax, διαµαρτύρονται στα γραφεία µας.
Έχουν δίκιο. Είµαστε εκτεθειµένοι. Και νοµίζω ότι σε αυτό το ση-
µείο χρειάζεται η συµπλήρωσή σας, κύριε Υπουργέ. Και τη ζητώ.

Έρχοµαι σ’ ένα τελευταίο θέµα που θα θίξω, γιατί δεν έχω το
δικαίωµα -δεν είµαι στο Τµήµα- να µιλήσω στο συγκεκριµένο
άρθρο το απόγευµα. Ούτως ή άλλως, είναι µέρος του νοµοσχε-
δίου και θα το θίξω τώρα.

Θεωρώ ότι έχουµε µέσα µία πάρα πολύ καλή πρόσθεση. Είναι
το άρθρο που αναφέρεται στη ρύθµιση των χρεών των νοσοκο-
µείων. Γίνεται µία γενναία προσπάθεια από την Κυβέρνηση να
βρει µία λύση στα χρέη των παρελθόντων ετών. Και γίνεται µία
εξίσου γενναία προσπάθεια για να µη δηµιουργηθούν ισχυρά
χρέη από εδώ και πέρα.

Θα έλεγα ότι οι εκπτώσεις που πετύχαµε, που αρχίζουν από
15%, αλλά φτάνουν και το 20% σε πολλές περιπτώσεις- είναι οι
σηµαντικότερες που έχουν επιτευχθεί. Και είναι άδικο να λέµε
ότι νοµιµοποιούµε παράνοµες προµήθειες. Το αντίθετο. Έχουν
διαταχθεί έλεγχοι από το Υπουργείο Υγείας µέσω του Σώµατος
Επιθεωρητών. Αλλά, βεβαίως, έχει επιληφθεί δια του Εισαγγελέα
του Αρείου Πάγου και η ίδια η δικαιοσύνη και όσες παρανοµίες
θα αποδειχθούν και θα τιµωρηθούν και δεν θα πληρωθούν ή θα
ζητηθούν τα λεφτά πίσω αν έχουν πληρωθεί, αν υπάρξει καθυ-
στέρηση.

Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι έχει στείλει η κυρία Υπουργός
Υγείας το ΣΕΙΠ και γνωρίζουµε πολύ καλά ότι έχει παρέµβει ο Ει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου σε αυτή την ιστορία.

Εποµένως, γνωρίζουµε ότι κάνουµε τη ρύθµιση, γιατί είναι
θέµα ανάγκης να λειτουργήσουν τα νοσοκοµεία και να σταθούµε
µε θετικό τρόπο απέναντι στους ασθενείς συµπολίτες µας, οι
οποίοι προσδοκούν από το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Πετυχαί-
νουµε πάρα πολύ καλές εκπτώσεις, τέτοιες που ποτέ στο πα-
ρελθόν δεν είχαν επιτευχθεί. Ποτέ! Με όλες τις κυβερνήσεις.
Βεβαίως, υπάρχουν και οι εγγυήσεις, οι οποίες δίδονται από τους
ελέγχους, που έχουν προκηρυχθεί.

Και δεύτερον –και κλείνω- δεν θα συνεχιστεί αυτή η ιστορία.
Ήδη µειώσαµε τα φάρµακα και θα προχωρήσει η λίστα. Ήδη έχει
καθορίσει ο κ. Λοβέρδος από το Υπουργείο Εργασίας, στα ασφα-
λιστικά ταµεία ανώτατες τιµές στα αναλώσιµα. Ήδη δηµιουργεί-
ται το Παρατηρητήριο Τιµών και µπαίνει άρθρο µέσα στην
τροπολογία, το οποίο υποχρεώνει, µέχρι να ολοκληρωθούν οι
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διαγωνισµοί οι οποίοι ήδη έχουν προχωρήσει, να µην είναι ανώ-
τερες από τις τιµές του Παρατηρητηρίου οι προµήθειες, τις
οποίες εν τω µεταξύ κάνουν τα νοσοκοµεία. Ήδη κατοχυρώνεται
η ρήτρα των τριών φθηνότερων χωρών, ενώ δηµιουργούνται κω-
δικοί και οµογενοποιούνται για όλα τα προϊόντα.

Στόχος µας: Να εξοικονοµήσουµε πόρους. Στόχος µας: Να
χτυπήσουµε τη σπατάλη. Και από τους πόρους αυτούς, δίνοντας
ένα τέρµα στο πάρτι της σπατάλης, που γινόταν τα περασµένα
χρόνια -και υπάρχουν ονόµατα πολιτικών που τα άφησαν να διε-
ξάγονται αυτά κι ας µην έρχονται σήµερα να «µας ζητούν τα
ρέστα» µέσα από τις πολιτικές ηγεσίες του Υπουργείου Υγείας-
µέσα από αυτά, θα πάµε στην ποιοτική αναβάθµιση του συστή-
µατος υγείας, όπως ψηφίσαµε χθες και µε την ολοήµερη λει-
τουργία των νοσοκοµείων.

Για τους λόγους, αυτούς εκτιµούµε ότι θα πρέπει να ψηφιστεί
το νοµοσχέδιο στο σύνολό του, µε θετικό τρόπο και βεβαίως, µε
τη διόρθωση που νοµίζω ότι πολλοί θα ζητήσουν, κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Ο κ. Αστέριος Ροντούλης, Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού του Νοµού Λαρίσης, έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, δύο είναι τα ουσιώδη ζητήµατα του νο-

µοσχεδίου. Οι απευθείας αναθέσεις είναι το ένα ζήτηµα και το
δεύτερο ζήτηµα είναι αυτό των ασφαλιστικών εταιρειών που τους
αφαιρέθηκε η άδεια λειτουργίας. Θα ασχοληθώ, λοιπόν, µε τα
δύο αυτά ζητήµατα, προκειµένου να λάβει και µία απάντηση ο κ.
Πρωτόπαπας.

Έρχοµαι στο ζήτηµα των προµηθειών, των εξωσυµβατικών
προµηθειών, µε αναθέσεις. Εδώ, αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει
να πούµε ότι στήθηκαν δύο φάµπρικες. Φάµπρικα νούµερο ένα ή
πώς γινόταν το παιχνίδι, για να το πω διαφορετικά: η φάµπρικα
νούµερο ένα είναι η φάµπρικα των επειγουσών αναγκών.

Πώς στηνόταν το παιχνίδι; Στηνόταν ως εξής: γίνονταν διαγω-
νισµοί νοµοτύπως, τα πάντα κανονικά, αλλά, ω του θαύµατος,
υπήρχε µια πλειάδα ενστάσεων, ανεξέλεγκτων ενστάσεων και οι
διαγωνισµοί κατέπιπταν. Έρχονταν, λοιπόν, οι εκάστοτε διοική-
σεις των νοσοκοµείων και έλεγαν: εµείς τώρα πρέπει να καλύ-
ψουµε επείγουσες ανάγκες, τρέχουσες ανάγκες, πιεζόµεθα από
την πραγµατικότητα, άρα να προσφύγουµε στις εξωσυµβατικές
προµήθειες, στις απευθείας προµήθειες δηλαδή. Το αποτέλε-
σµα, αγαπητοί συνάδελφοι; Τα τελευταία πέντε χρόνια το 50%
των προµηθειών έγιναν µε τέτοιου είδους εξωσυµβατικές προ-
µήθειες.

Φάµπρικα νούµερο δύο: η φάµπρικα της αποκλειστικότητας.
Υπάρχει πόρισµα των Ελεγκτών ∆ηµόσιας Υγείας, που πιστοποιεί
την αλήθεια των λόγων µου. Και έχει δοθεί στον κ. Σήφη Βαλυ-
ράκη, τον Πρόεδρο της Επιτροπής που ασχολείται µε τη
«SIEMENS».

Τι καταδεικνύει το πόρισµα αυτό για τη φάµπρικα της απο-
κλειστικότητας; Καταδεικνύει, αγαπητοί συνάδελφοι, πως όταν
έµπαινε στο παιχνίδι των προµηθειών στα δηµόσια νοσοκοµεία η
«SIEMENS», δεν υπήρχε ανταγωνισµός. Για προµήθεια άνω των
τριακοσίων χιλιάδων ευρώ δεν υπήρχε καµµία ανταγωνιστική δια-
δικασία. Τι υπήρχε; Υπήρχε αυτό το εφεύρηµα της αποκλειστι-
κότητας κάποιων προµηθειών, προκειµένου οι προµήθειες αυτές
στο µέλλον να µπορούν να δικαιολογηθούν. Και µάλιστα, όταν
γίνονταν οι προµήθειες αυτές, καταγραφόταν µόνο το κόστος
του εξοπλισµού. ∆εν καταγραφόταν το κόστος των δαπανών συ-
ντήρησης του εξοπλισµού.

Φτάνουν, λοιπόν, στο σηµείο οι άνθρωποι αυτοί, οι Επιθεωρη-
τές ∆ηµόσιας Υγείας να λένε το εξής ότι είναι τόσο µεγάλο το
µέγεθος του πλουτισµού της «SIEMENS», είναι τόσο µεγάλη η
αντικειµενική ζηµιά που υπέστη το δµόσιο, που σηκώνουµε τα
χέρια, δεν µπορούµε να την επιµετρήσουµε.

Άρα, αγαπητοί συνάδελφοι, µια που έχουµε τώρα τα έργα και
τις ηµέρες της «SIEMENS» στα δηµόσια νοσοκοµεία από το 2002
µέχρι το 2009, σας θέτουµε – και απευθύνοµαι στους συναδέλ-
φους του ΠΑΣΟΚ – απευθείας το ερώτηµα: θα προχωρήσετε σε

σύσταση εξεταστικής επιτροπής; Γιατί άκουγα Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ το προηγούµενο διάστηµα να το παίζουν τζάµπα µάγκες,
να λένε δηλαδή ότι εµείς θα έρθουµε στην Αίθουσα και θα κατα-
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο αυτό λόγω των άρθρων 24 και 27 του
κεφαλαίου ∆’, που αναφέρεται στις προµήθειες.

Πού είναι αυτοί οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, οι τζάµπα µάγκες,
που τα έλεγαν αυτά το προηγούµενο διάστηµα; Και θα δεχθούν
την πρότασή µας αυτή, να συσταθεί εξεταστική επιτροπή για τις
απευθείας αναθέσεις των νοσοκοµείων; Ξεκάθαρη πρόταση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από τα έδρανα του ΠΑΣΟΚ)
Θα απαντήσετε µετά. Σας θίξαµε τώρα! ∆εν σας θίγουν αυτά

που κάνετε, σας θίγει το «τζάµπα µάγκας»! Σας θίγει το «τζάµπα
µάγκας», δεν σας θίγουν αυτά που κάνετε!

Και βεβαίως δηλώνω, κύριε Πρόεδρε, ότι για πολλοστή φορά
στην Αίθουσα αυτή λέµε: «πόθεν έσχες» σε όλους, επιµελητές,
γιατρούς, διευθυντές του ΕΣΥ. Και «πόθεν έσχες»,όχι για να τους
βάλουµε φυλακή. Λίγο µας ενδιαφέρει να µπουν φυλακή. Θα
τους ταΐζουµε κιόλας. Αυτό που µας ενδιαφέρει είναι η δήµευση
των περιουσιών τους. Να δηµευθούν οι περιουσίες. Αυτό ζητάει
ο ελληνικός λαός ∆ιότι έγιναν οι περιουσίες αυτές είτε µε τα φα-
κελάκια είτε µε τη µίζα µέσω των προµηθειών αυτών.

Έφερα και το Σύνταγµα, κύριε Πρόεδρε, εδώ, για να απευ-
θύνω το εξής ερώτηµα στους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και στην
Κυβέρνηση. Στο άρθρο 98 του Συντάγµατος, αξιότιµε κύριε Πρό-
εδρε, στην παράγραφο 1β’ προβλέπεται το εξής: ο έλεγχος συµ-
βάσεων µεγάλης οικονοµικής αξίας στις οποίες
αντισυµβαλλόµενος είναι το δηµόσιο ή άλλο νοµικό πρόσωπο
που εξοµοιώνεται µε το δηµόσιο από την άποψη αυτή, ανήκει
στην αρµοδιότητα του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κι εγώ τώρα ρωτάω: πώς θα ξεπεράσει η Κυβέρνηση τον σκό-
πελο του Ελεγκτικού Συνεδρίου; Εκτός κι αν το ίδιο το Ελεγκτικό
Συνέδριο, που οφείλει να εξετάσει και να ελέγξει τις συµβάσεις
αυτές, κάνει το θέµα «γαργάρα».

Εάν όµως πρόκειται να γίνει κάτι τέτοιο, σας επισηµαίνω το
εξής: όταν ήρθαν ανώτατοι δικαστικοί του Ελεγκτικού Συνεδρίου
στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων – ήσασταν παρών, αξιότιµε κύριε
Πρόεδρε – τους απηύθηνα το ερώτηµα, που είναι γραµµένο και
στα Πρακτικά: είναι δυνατόν ποτέ το Ελεγκτικό Συνέδριο να συ-
ναινέσει, να δώσει µέσω του ελέγχου του την άδεια -να το πω
έτσι- να γίνουν οι πληρωµές αυτές;

Και η απάντηση των ανωτάτων δικαστικών του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου, που τώρα περιµένω να δω την αντίδρασή τους, ήταν η
εξής: όχι, δεν είναι δυνατόν να δοθεί η έγκριση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου για την πληρωµή των απευθείας προµηθειών, των
εξωσυµβατικών προµηθειών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ένα λεπτό ακόµη. Άλ-
λωστε, είναι λίγοι οµιλητές. Να πάω στο άλλο θέµα. Ένα λεπτό,
θα χρειαστώ όχι παραπάνω, για να µην κάνω κατάχρηση και του
χρόνου.

Έρχοµαι στο θέµα των ασφαλιστικών εταιρειών «ΑΣΠΙΣ» κ.λπ..
Κοιτάξτε, έχουµε µια πραγµατικότητα. ∆εν αµφισβητείται η
πραγµατικότητα αυτή. Ποια είναι; Ότι οι εποπτικοί µηχανισµοί
της ελληνικής πολιτείας έχουν καταρρεύσει.

Και προσέξτε τώρα το κρίσιµο σηµείο, αγαπητοί συνάδελφοι:
οι ελεγκτικοί µηχανισµοί κατέρρευσαν, αφού πρώτα τι έκαναν;
Έδιναν πιστοποιητικά φερεγγυότητας αυτών των ασφαλιστικών
εταιρειών, παραπλανώντας τον πολίτη, τον καταναλωτή, στον
οποίον έλεγαν οι ασφαλιστικές αυτές εταιρείες «µην ανησυχείς,
όλα είναι καλά, είναι φερέγγυες, να το πιστοποιητικό». Άρα, πα-
ραπλάνησαν τον κόσµο.

Και το ερώτηµα είναι προς την Κυβέρνηση: θα υπάρξει ποινική
ευθύνη αυτών που υπέγραφαν αυτά τα πιστοποιητικά φερεγ-
γυότητας, παραπλανώντας τον κόσµο; Αυτό είναι το ερώτηµα και
αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Εµείς, λοιπόν, λέµε – ακούσατε και τους οµιλητές µας – ότι
από τη στιγµή που κατεδείχθη πολλαπλώς η ανικανότητα του
ελεγκτικού κρατικού µηχανισµού, θα πρέπει να υπάρξει και κά-
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λυψη όσο το δυνατόν µεγαλύτερη των ανθρώπων αυτών που
έχασαν τα χρήµατά τους, χωρίς, αν είναι δυνατόν, παρένθετους
αναδόχους. Εδώ έχουµε ευθύνη της πολιτείας και η πολιτεία
πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες της έναντι των πολιτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: µε αυτά που κά-
νετε – όχι εσείς, κύριε Υπουργέ, αλλά ως Κυβέρνηση – τα φά-
σκελα θα αρχίσουν να έρχονται σύννεφο. Γι’ αυτό, λοιπόν,
συνέλθετε. Βιώνουµε µια τραγική οικονοµική συγκυρία. Ο κό-
σµος δεν αντέχει αυτά τα µικροπολιτικά τερτίπια, που θέλετε να
τα περάσετε ως θετικές πράξεις.

Όχι, δεν είναι θετική ενέργεια αυτό που γίνεται, κύριε Πρωτό-
παπα. Θετικό θα ήταν, να βγει η ελληνική πολιτεία και να πει: κα-
τέρρευσαν οι ελεγκτικοί µου µηχανισµοί, αναλαµβάνω το κόστος
και από δω και πέρα φερεγγυότητα. Αυτό θα ήταν το έντιµο και
το σωστό.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ροντούλη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Φαντάζοµαι ότι έπρεπε να συµφω-
νήσετε µαζί µου. Πάντως εγώ συµφώνησα µε τον κ. Βορίδη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καθόλου. Είπα ότι δεν είναι θετική
ενέργεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, να τελειώ-
σει αυτός ο διάλογος.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από την Α’ Θεσσαλονί-
κης κ. Θωµάς Ροµπόπουλος.

ΘΩΜΑΣ ΡΟΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το προτεινόµενο σχέδιο νόµου

περιλαµβάνει ρυθµίσεις που αφορούν τον ασφαλιστικό και χρη-
µατοπιστωτικό κλάδο. Ρυθµίσεις των οποίων η απουσία τα τε-
λευταία χρόνια, στοίχισε, όπως αποδείχθηκε, ακριβά σε πάρα
πολλούς συµπολίτες µας. Ήταν η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ που το
2004 πήρε την πρωτοβουλία να προχωρήσει στην ίδρυση της
ΕΠΕΙΑ. Και πάλι σήµερα η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ παίρνει την
πρωτοβουλία να προχωρήσει στην αλλαγή του τοπίου της επο-
πτείας στο χώρο των τραπεζών και στο χώρο της ιδιωτικής ασφά-
λισης. Οι ανακλήσεις των αδειών των εταιρειών, όπως η «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» κ.λπ., εταιρείες στις οποίες οι ασφαλισµένοι είχαν
επενδύσει τους κόπους µιας ζωής, ήταν καταστροφικές και για
τους ίδιους τους ασφαλισµένους, αλλά και για τον ίδιο το θεσµό
της ιδιωτικής ασφάλισης. Το πρόβληµα είναι ότι στην πράξη ο
ασφαλιστικός χώρος ουδέποτε είχε ουσιαστική εποπτεία. Και γι’
αυτό, το µεγάλο βάρος το είχε το κράτος.

Είναι τεράστιες οι ευθύνες της προηγούµενης κυβέρνησης
που καθυστέρησαν τη λειτουργία της ΕΠΕΙΑ. Παράλληλα, τερά-
στια ερωτηµατικά εγείρονται για το ρόλο που έπαιξε η ΕΠΕΙΑ στο
διάστηµα µέχρι την ανάκληση της άδειας της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»,
όταν η τρύπα στα αποθεµατικά της εταιρείας ήταν τόσο µεγάλη,
που δεν δικαιολογεί την απραξία της ΕΠΕΙΑ το διάστηµα, που
αυτό το τεράστιο έλλειµµα είχε δηµιουργηθεί. Η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας τότε, προκειµένου να ηρεµήσει τα πνεύµατα,
ψήφισε προεκλογικά µια διάταξη, η οποία δεν µπορούσε να
εφαρµοστεί, αφού ήταν αντίθετη προς την κοινοτική νοµοθεσία.

Το παρόν σχέδιο νόµο στοχεύει στην επαναφορά της ηρεµίας
στην ασφαλιστική αγορά, µε την ανάθεση της εποπτείας σ’ έναν
οργανισµό µε κύρος, όπως η Τράπεζα της Ελλάδος. Παράλληλα,
θωρακίζει την αξιοπιστία του συστήµατος, µε τη σύσταση του εγ-
γυητικού κεφαλαίου ζωής, µε τη µορφή νοµικού προσώπου ιδιω-
τικού δικαίου.

Το σχέδιο νόµου δίνει απάντηση σε βασικά ζητήµατα του
ασφαλιστικού κλάδου. Προνοεί για τις εταιρείες που κλείνουν.
∆ηµιουργεί το εγγυητικό κεφάλαιο ζωής. Καλύπτεται το έλλειµµα
που υπήρχε. Έτσι, προστατεύεται ο χώρος της ασφαλιστικής
αγοράς, ενώ για πρώτη φορά προβλέπεται η εγκατάσταση επό-
πτη. Αντιµετωπίζει το κρίσιµο πρόβληµα, που δηµιουργήθηκε
από το κλείσιµο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», καθώς πρώτη φορά δη-
µιουργείται ένα ξεκάθαρο νοµικό πλαίσιο. Οργανώνει την επο-
πτεία µε τη δηµιουργία του Συµβουλίου Συστηµικής Ευστάθειας.

Εδώ, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να πω ότι οι άνθρωποι που
είχαν καταβάλει τα χρήµατά τους, κατά την άποψή µου, πρέπει
να αποζηµιωθούν εξ ολοκλήρου και όχι µε ποσοστό.

Με το Κεφάλαιο Α’ του προτεινόµενου νοµοσχεδίου, καταρ-
γείται η Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης και οι επιχει-
ρήσεις του τραπεζικού και ασφαλιστικού κλάδου υπάγονται στην
ενιαία εποπτεία της Τράπεζας της Ελλάδος. Η επιλογή αυτή θε-
ωρείται αυτονόητη, δεδοµένης της αύξησης των συνεργασιών
που παρατηρούνται µεταξύ των επιχειρήσεων του ασφαλιστικού
και του τραπεζικού κλάδου. Του ασφαλιστικού, ο οποίος έχει
έναν ενιαίο εποπτικό έλεγχο αυτών των επιχειρήσεων και είναι
αναγκαίος για τη διαφύλαξη των ισότιµων όρων του ανταγωνι-
σµού, αλλά και για την αποτελεσµατικότητα όλων αυτών των κιν-
δύνων. Η πράξη εποπτείας της ιδιωτικής ασφάλισης ασκείται µε
πράξεις του διοικητή ή άλλου εξουσιοδοτηµένου οργάνου της
Τράπεζας της Ελλάδος.

Με το άρθρο 2 καταργούνται εκείνες οι διατάξεις, που πέρα-
σαν από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, διατάξεις οι
οποίες επικρίθηκαν ως αντίθετες προς την κοινοτική νοµοθεσία
σε ό,τι αφορά στις κρατικές ενισχύσεις και ανεπαρκείς στην επί-
λυση σηµαντικών προβληµάτων, που δηµιουργήθηκαν από την
ανάκληση της άδειας ορισµένων ασφαλιστικών εταιρειών.

Επιπλέον, ορίζεται µεταβατική ρύθµιση για τις εκκρεµείς δια-
δικασίες των ασφαλιστικών εταιρειών, των οποίων η άδεια έχει
ανακληθεί. Καθορίζεται δε, µία σύντοµη διαδικασία, προκειµέ-
νου να µεταβιβαστεί το χαρτοφυλάκιο ζωής των υπό εκκαθάριση
εταιρειών, σε ανάλογη ασφαλιστική εταιρεία ή σε κοινοπραξία
ασφαλιστικών εταιρειών.

Με το Κεφάλαιο Β’ του προτεινόµενου νοµοσχεδίου, επιχει-
ρείται η κάλυψη ενός κενού που υπάρχει στον ασφαλιστικό
κλάδο, ο οποίος στερείται εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής
ασφάλισης ζωής. Εποµένως, το σχέδιο νόµου έρχεται να καλύ-
ψει ένα κενό που υπήρχε στο χώρο των ασφαλειών και συστήνε-
ται νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία
«εγγυητικό κεφάλαιο ιδιωτικής ασφάλισης ζωής», κατά το πρό-
τυπο του επικουρικού κεφαλαίου, το οποίο καλύπτει την ασφά-
λιση των αυτοκινήτων, όταν αυτά τυγχάνει να είναι ανασφάλιστα.

Με το Κεφάλαιο Γ’ του προτεινόµενου νοµοσχεδίου ορίζεται
η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ως αρµόδια εποπτική αρχή για την
επίβλεψη της τήρησης των διατάξεων του Κανονισµού 1060/2009
του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης Σε-
πτεµβρίου 2009 µε τους Οργανισµούς Αξιολόγησης Πιστοληπτι-
κής Ικανότητας.

Με το Κεφάλαιο ∆’ του προτεινόµενου νοµοσχεδίου ρυθµίζο-
νται θέµατα αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών.

Συνοψίζοντας το σχέδιο νόµου: Πρώτον, αποκλείει το φόρ-
τωµα της ζηµιάς στον Έλληνα φορολογούµενο, µε τη χρηµατο-
δότηση του ανοίγµατος των ασφαλιστικών εταιρειών µε
οποιαδήποτε µορφή από το δηµόσιο. ∆εύτερον, η ασφαλιστική
αγορά θα ωφεληθεί από την ανάκτηση και εµπέδωση της ασφα-
λιστικής πίστης και εποµένως, θα συµβάλει στη λύση του προ-
βλήµατος. Και τρίτον, δείχνει ιδιαίτερη ευαισθησία για όσους
διαθέτουν νοσοκοµειακά συµβόλαια, που δεν είναι πλέον ασφα-
λίσιµοι είτε λόγω ηλικίας είτε λόγω κατάστασης της υγείας τους.
Έτσι, τα νοσοκοµειακά συµβόλαια συνεχίζονται από τον ανά-
δοχο, αυξάνοντας τα ασφάλιστρα κατά ποσοστό µέχρι 20%, το
οποίο θα αναπροσαρµόζεται εφεξής, όπως και τα ασφάλιστρα,
των νοσοκοµειακών προγραµµάτων του αναδόχου.

Με το παρόν σχέδιο νόµου δίνεται µία συνολική λύση στα θέ-
µατα του ασφαλιστικού κλάδου και ταυτόχρονα, επιχειρείται η
αναβάθµισή του µέσω ρυθµίσεων, ώστε να ανταποκρίνεται στις
σύγχρονες συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί στην ασφαλιστική
αγορά και ο ασφαλιστικός κλάδος να ανακτήσει τη χαµένη αξιο-
πιστία του.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, στηρίζουµε το σχέδιο νόµου.
Και σας καλώ και εσάς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να το

ψηφίσετε.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροµπόπουλο.
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Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ από την Αττική κ. Πα-
ντελής Ασπραδάκης.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι τρέχουσες εξελίξεις στον πα-

γκόσµιο χρηµατοοικονοµικό τοµέα επηρεάζουν και αλλάζουν
αναµφίβολα το σκηνικό του ασφαλιστικού τοµέα. Η διεθνοποί-
ηση των αγορών και η ευρεία αύξηση του ανταγωνισµού, ανα-
δεικνύει την ανάγκη για την οργανωτική, λειτουργική και
διοικητική ανασυγκρότηση του κλάδου. Πρέπει να εφαρµοστούν
αποτελεσµατικότεροι όροι και ενιαίος εποπτικός έλεγχος για την
ορθή αντιµετώπιση του συστηµικού κινδύνου µε ισότιµους όρους
ανταγωνισµού.

Οι πρόσφατες ανακλήσεις αδειών ασφαλιστικών εταιρειών
έδειξαν τη διαχρονική αδυναµία των εποπτικών µηχανισµών να
διασφαλίσουν τη φερεγγυότητα της επιχείρησης. Το κλείσιµο
της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» ανέδειξε την ανάγκη για τη δηµιουργία
ενός ξεκάθαρου νοµικού πλαισίου εγγυητικού κεφαλαίου ζωής
για την κάλυψη του κενού στον ασφαλιστικό τοµέα. Έτσι, δηµι-
ουργήθηκε παράλληλα ένα τεράστιο κοινωνικό ζήτηµα, µε εµ-
φανή αντίκτυπο στους ασφαλισµένους της χώρας.

Οι πολίτες αµφιταλαντεύονται ανάµεσα στο άγχος και την ανα-
σφάλεια για το αν τελικά η ιδιωτική τους ασφαλιστική εταιρεία
είναι βιώσιµη και θα αντεπεξέλθει στη δίνη της πρωτοφανούς κρί-
σης, για το αν τα ασφάλιστρα µιας ολόκληρης ζωής δεν θα πάνε
χαµένα. Οι πολίτες θέλουν να ξέρουν ότι θα υπάρχει αυστηρή
εποπτεία, που θα παρέχει φερεγγυότητα στον ασφαλιστικό
κλάδο. Οι καταναλωτές σπάνια γνωρίζουν τα δικαιώµατα και τις
υποχρεώσεις τους. Η ελλιπής ενηµέρωση, σε συνδυασµό µε
τους δυσνόητους και ασαφείς συµβατικούς όρους, τους παγι-
δεύει σε συµβάσεις που δεν διασφαλίζουν τα συµφέροντά τους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε το παρόν
σχέδιο νόµου ανταποκρίνεται στις πραγµατικές διαστάσεις του
προβλήµατος, µε σκοπό και στόχο τη δραστική αντιµετώπιση των
εξελίξεων που παρατηρούνται στον ευρύτερο χρηµατοπιστωτικό
τοµέα. Για την ενίσχυση της αξιοπιστίας του κλάδου της ιδιωτι-
κής ασφάλισης, επιδιώκεται η δηµιουργία εγγυητικού κεφαλαίου
ζωής, το οποίο θα παρέχει κάλυψη στις περιπτώσεις που η ασφα-
λιστική επιχείρηση κηρύσσεται σε κατάσταση πτώχευσης ή ανα-
καλείται η άδεια λειτουργίας της για παράβαση του νόµου.

Με τα πρόσφατα παραδείγµατα της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της
«COMMERCIAL VALUE», όπου πολλοί ασφαλισµένοι βίωναν ξαφ-
νικά ανασφάλεια και αβεβαιότητα για το µέλλον τους, επιδιώκε-
ται οριστική λύση στο ζήτηµα που προέκυψε, λόγω και των
νοµοθετικών κενών και των αντιφατικών διατάξεων, που κάλυ-
πταν τη διαδικασία µε την ανάκληση της άδειας λειτουργίας των
εν λόγω εταιρειών.

Έτσι αποδείχθηκε η διαχρονική αδυναµία των εποπτικών µη-
χανισµών να προλαµβάνουν τέτοια φαινόµενα και έτσι αποκαλύ-
φθηκε η ανάγκη για περαιτέρω ενδυνάµωση του ελεγκτικού
συστήµατος.

Η προστασία των ασφαλισµένων, µε τη θέσπιση µέτρων και
κανόνων µεταβατικού και διαρκούς χαρακτήρα, είναι από τους
βασικούς στόχους του νοµοσχεδίου. Η αυστηρή κρατική επο-
πτεία είναι απαραίτητη, λόγω του ιδιαίτερου χαρακτήρα της
ασφάλισης, που συνοψίζεται στη διαχείριση των χρηµάτων τρί-
των προσώπων, δηλαδή των ασφαλιζόµενων και στην υποχρέ-
ωση καταβολής ασφαλίσµατος όταν και εφόσον επέλθει η
ασφαλιστική περίπτωση.

Βασικά σηµεία που κατευθύνουν το παρόν νοµοσχέδιο και τα
οποία εντείνουν την ασφάλεια και καταπολεµούν πιθανούς κιν-
δύνους είναι: Πρώτον, η κατάργηση της Επιτροπής Εποπτείας
Ιδιωτικής Ασφάλισης και η υπαγωγή της εποπτείας του ασφαλι-
στικού κλάδου στην Τράπεζα της Ελλάδος. Η Τράπεζα της Ελ-
λάδος διαθέτει την εµπειρία, την τεχνογνωσία και το κύρος για να
διαδραµατίσει αυτό τον καταλυτικό ρόλο.

∆εύτερον, η αναγκαιότητα οργάνωσης της εποπτείας µε τη
δηµιουργία του Συµβουλίου Συστηµικής Ευστάθειας. Τρίτον, µε
το νοµοσχέδιο προστατεύονται, µεταξύ άλλων, τα δικαιώµατα
των ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMER-
CIAL VALUE», οι οποίοι µπορούν να εξασφαλίσουν κάλυψη µέχρι
και 75% ή 80% των απαιτήσεών τους.

Το τελευταίο διάστηµα µιλήσαµε όλοι µε πολίτες, γείτονες,
γνωστούς -και εγώ στην Περιφέρεια Αττικής συνοµίλησα µε πολ-
λούς- που ήταν ασφαλισµένοι στις εν λόγω εταιρείες και είδαν τις
αρνητικές επιπτώσεις και το ζουν αυτοί και οι οικογένειές τους.

Τέταρτον, δηµιουργείται το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής και έτσι
καλύπτεται το έλλειµµα που υπήρχε στον ασφαλιστικό κλάδο για
την προστασία δραστηριοτήτων ασφάλισης ζωής, ενώ για πρώτη
φορά προβλέπεται εγκατάσταση επόπτη.

Πέµπτον, η νέα αρχιτεκτονική του χρηµατοοικονοµικού τοµέα
ενδέχεται να καλύψει γκρίζες ζώνες στις ασφαλιστικές αγορές.
Η διεθνής κρίση µπορεί, βέβαια, να αποδειχθεί µία ευκαιρία για
αλλαγή, ευκαιρία για ανασυγκρότηση του νοµοθετικού πλαισίου,
το οποίο θα προστατεύει επιχειρήσεις και ασφαλισµένους στην
επόµενη ενδεχόµενη δυσµενή οικονοµική συγκυρία.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι τελευταίες εξελίξεις στην ασφαλι-
στική αγορά επιδεινώθηκαν και µε τους λανθασµένους χειρι-
σµούς της προηγούµενης κυβέρνησης, που δεν έλαβε τα
κατάλληλα µέτρα για την προστασία των πολιτών.

Επιπλέον, θα ήθελα να προσθέσω ότι θα πρέπει να προβλε-
φθούν πρόσθετα µέτρα ελέγχου που θα απευθύνονται όµως
στην Τράπεζα της Ελλάδος. Έτσι θα εξασφαλιστεί η διαφάνεια
και θα εξυψωθεί το κύρος της ρύθµισης. Η απουσία των ρυθµί-
σεων στοίχησε ιδιαίτερα σε αρκετούς ασφαλισµένους και τις οι-
κογένειές τους. Οι συµπολίτες είδαν τους κόπους µιας
ολόκληρης ζωής να χάνονται, όταν λίγες µέρες πριν τις εκλογές
ανακλήθηκαν άδειες λειτουργίας. Στο δυσµενή, λοιπόν, οικονο-
µικό τοπίο που διανύουµε, πρέπει να προβλεφθούν µέτρα και
ρυθµίσεις που θα προστατεύουν τους πολίτες και θα λαµβάνουν
την ασφάλεια που επιζητούν.

Η πολιτεία πρέπει να µεριµνήσει γι’ αυτούς. Πρέπει να σταθεί
στο πλευρό του κάθε ασφαλισµένου για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος. Έτσι, µε το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, αφενός
µπαίνει τάξη στην ασφαλιστική αγορά, αφετέρου καλύπτονται οι
ασφαλισµένοι των εταιρειών που έκλεισαν. Επιπλέον, κατοχυ-
ρώνονται οι ασφαλιστικές εταιρείες που επένδυσαν σε οµόλογα
του ελληνικού δηµοσίου.

Όλες αυτές οι ρυθµίσεις αφοµοιώνουν τις σύγχρονες συνθή-
κες της αγοράς και το διεθνοποιηµένο περιβάλλον, µε κύριο
σκοπό την ενίσχυση της βιωσιµότητας της ιδιωτικής ασφάλισης
και της προστασίας του πολίτη.

Με αίσθηµα ευθύνης, δικαιοσύνης και εντιµότητας, η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουργός Γεώργιος Παπανδρέου
συνεχίζουν να υπερασπίζονται το δηµόσιο συµφέρον.

Για όλους αυτούς τους λόγους, φυσικά στηρίζω και την Κυ-
βέρνηση και το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ασπραδάκη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Αθανάσιος Παπαδόπουλος, Βουλευτής
Αχαΐας του ΠΑΣΟΚ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προστασία των συµπολιτών

µας που συναλλάσσονται µε τις ασφαλιστικές εταιρείες είναι το
κύριο µέληµα του παρόντος νοµοσχεδίου. Η πρόσφατη εµπειρία
της κατάρρευσης της «ΑΣΠΙΣ» και της «COMMERCIAL VALUE»
µας δίνουν ένα ζωντανό παράδειγµα για την αναγκαιότητα λήψης
δραστικών µέτρων.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που αντιµετωπίζει την πλέον δύ-
σκολη ελληνική πραγµατικότητα από τη Μεταπολίτευση µέχρι
σήµερα, κάνει τα αδύνατα δυνατά, προκειµένου να σταθεί στο
πλευρό των πολιτών. Κατανοούµε όλοι τη σηµασία που έχει η
ασφάλεια ως έννοια κοινωνική, προσωπική, πρακτική, αλλά και
ψυχολογική. Γι’ αυτό προχωρούµε στην ψήφιση ενός νοµοσχε-
δίου που στοχεύει στη διασφάλιση της οµαλής λειτουργίας των
ασφαλιστικών εταιριών, κατ’ επέκταση και των αποταµιεύσεων
των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχοντας ως µοναδικό στόχο την
αποτελεσµατικότερη λειτουργία του εποπτικού µηχανισµού, µε
τον νόµο αυτό ανατίθεται η υποχρέωση της εποπτείας της ιδιω-
τικής ασφάλισης στην Τράπεζα της Ελλάδος. Η επιλογή της Τρά-
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πεζας της Ελλάδος ως της καταλληλότερης για τη στέγαση της
εποπτικής αρχής δεν έγινε τυχαία. Επελέγη, κατ’ αρχάς διότι
αποτελεί έναν από τους πιο αξιόπιστους και ακλόνητα σταθε-
ρούς φορείς. Μεταφέροντας εκεί την εποπτεία, διασφαλίζουµε,
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, και την αξιοπιστία των ασφαλι-
στικών εταιρειών, µια αξιοπιστία που έχει ήδη κλονιστεί κατά
πολύ και οφείλουµε να αποκαταστήσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σύγχρονο χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα της χώρας µας και ιδιαίτερα ο ασφαλιστικός κλάδος
έχει δηµιουργήσει τις έκτακτες καταστάσεις που βιώνουµε σή-
µερα και τις οποίες είµαστε υποχρεωµένοι να αντιµετωπίσουµε.

Κυρίως µετά τις ανακλήσεις των αδειών σε αρκετές ασφαλι-
στικές εταιρείες κατά το πρόσφατο παρελθόν, έγινε φανερή η
αδυναµία των εποπτικών µηχανισµών του κράτους να αποτρέψει
αυτές τις καταστάσεις και, κατά συνέπεια, γίνεται περισσότερο
από επιτακτική η ανάγκη θέσπισης µέτρων προστασίας των
ασφαλισµένων πολιτών και της ενιαίας εποπτείας του τραπεζι-
κού και ασφαλιστικού συστήµατος.

Ο άµεσος κρατικός έλεγχος των ασφαλιστικών επιχειρήσεων
από την Τράπεζα της Ελλάδος και η ενιαία εποπτεία κατ’ επέ-
κταση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος αποτελεί το πρώτο
θετικό βήµα. Με τον τρόπο αυτό, η Τράπεζα της Ελλάδος θα έχει
τη συνολική εικόνα του συστήµατος και µε την εφαρµογή των
αυστηρών κανόνων της κοινοτικής νοµοθεσίας, ως προς το ύψος
και τη συγκρότηση των ιδίων κεφαλαίων, µπορεί να εγγυηθεί την
ενδυνάµωση της προληπτικής εποπτείας και την προστασία των
ασφαλισµένων. Η εποπτεία και ο έλεγχος πρέπει να έχουν χα-
ρακτήρα αδιάλειπτο.

Γι’ αυτό, πέρα από τη σκοπιµότητα της κατάργησης του ση-
µερινού φορέα εποπτείας, χρειάζεται να καθοριστούν συντοµό-
τατα οι πάσης φύσεως λεπτοµέρειες που σχετίζονται µε τη
µεταφορά της εποπτείας στην Τράπεζα της Ελλάδος, χωρίς να
δηµιουργηθεί οποιοδήποτε κενό εποπτείας και ελέγχου.

Ένας δεύτερος και εξίσου σηµαντικός λόγος είναι η ίδια η
φύση των ασφαλιστικών προϊόντων. Η σηµερινή πραγµατικότητα
µάς λέει ότι ασφαλιστικά και τραπεζικά προϊόντα έχουν όρια δυσ-
διάκριτα. Τι πιο λογικό, λοιπόν, από το να ελέγχονται και οι ασφα-
λιστικές εταιρείες από την Τράπεζα της Ελλάδος, που είναι
κατεξοχήν αρµόδια για τη λειτουργία του χρηµατοπιστωτικού συ-
στήµατος; Επιπλέον δε, χάρη στη νέα της θέση, η εποπτική αρχή
θα έχει στη διάθεσή της όλες τις πληροφορίες που χρειάζονται,
προκειµένου να ασκεί το έργο της µε επιτυχία.

Εδώ, κύριε Πρόεδρε, ήθελα να δηλώσουµε την ικανοποίησή
µας για την προσθήκη που έφερε ο κύριος Υπουργός σήµερα,
σχετικά µε τη µια από τις υπηρεσίες του ΕΠΕΙΑ, που τώρα µετα-
φέρεται και αυτή στην Τράπεζα της Ελλάδος. Πρόκειται για το
Κέντρο Πληροφοριών, το οποίο είναι υπεύθυνο, τόσο για τη συλ-
λογή των στοιχείων των ασφαλισµένων, όσο και για τη διάθεση
των στοιχείων αυτών προς οποιοδήποτε ενδιαφερόµενο.

Πράγµατι, η προσθήκη είναι σωστή, γιατί; ∆εν µεταφέρεται τε-
λικά στην Τράπεζα της Ελλάδος αυτή η αρµοδιότητα, διότι αφε-
νός η λειτουργία του δεν έχει να κάνει µε την εποπτική
διαδικασία, αφετέρου η ευρεία πρόσβαση που έχει το Κέντρο
Πληροφοριών στο κοινό, ίσως να µη συνάδει µε την ένταξή του
στην Τράπεζα της Ελλάδος.

Η ιδέα να ενταχθεί στο επικουρικό κεφάλαιο, του οποίου η δι-
οίκηση δηλώνει πρόθυµη να αναλάβει το Κέντρο και να το ανα-
βαθµίσει, νοµίζω ότι είναι η πιο ιδανική. Μ’ αυτό τον τρόπο θα
µπορεί να δοθεί µια οικονοµική διέξοδος στο επικουρικό κεφά-
λαιο, σε µια στιγµή που οι ανακλήσεις των αδειών του έχουν δη-
µιουργήσει σηµαντικά οικονοµικά προβλήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αξίζει να σταθούµε στη σύ-
σταση Εγγυητικού Κεφαλαίου Ζωής, που προβλέπεται στο νο-
µοσχέδιο. ∆εν πρόκειται για µια απλή νοµοθετική ρύθµιση, αλλά
για την ίδρυση ενός νέου θεσµού. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έρ-
χεται να καλύψει ένα µέγιστο θεσµικό κενό και να δηµιουργήσει
µια ασφαλιστική δικλείδα στον τοµέα της ασφάλειας ζωής. Έτσι,
στην περίπτωση που ανακαλείται η άδεια κάποιας ασφαλιστικής
εταιρείας, οι ασφαλισµένοι δεν θα διατρέχουν πλέον τον κίνδυνο
να µείνουν ξεκρέµαστοι.

Το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής αναλαµβάνει την υποχρέωση να

προβεί στις ενέργειες που θα εξασφαλίσουν τη µεταβίβαση του
χαρτοφυλακίου ζωής σε άλλη ασφαλιστική εταιρεία και αν αυτό
δεν καταστεί δυνατό, να καταβάλει στους ασφαλισµένους απο-
ζηµίωση που τους αντιστοιχεί.

Το ποσό της προτεινόµενης αποζηµίωσης είναι ύψους 30.000
ευρώ ανά ασφαλισµένο και 60.000 ευρώ για τις περιπτώσεις θα-
νάτου ή ολικής αναπηρίας. Μέχρι δε να µεταβιβαστεί το χαρτο-
φυλάκιο ζωής ή να λήξει το συµβόλαιο –σε περίπτωση µη
µεταβίβασης-, παρέχεται δωρεάν νοσηλεία στους εκάστοτε δι-
καιούχους νοσοκοµειακών προγραµµάτων µε έξοδα που επιβα-
ρύνουν το Υπουργείο Υγείας.

Θεωρώ ότι πρόκειται για µια µείζονος σηµασίας ρύθµιση, που
θα συνεισφέρει σηµαντικά στην αίσθηση εµπιστοσύνης του
ασφαλισµένου προς τις ασφαλιστικές εταιρείες, ενισχύοντας µε
αυτό τον τρόπο την επιχειρηµατική δραστηριότητα των εται-
ρειών. Η εγγύηση που παρέχεται µέσω αυτού του νέου θεσµού
του ασφαλισµένου συνιστά µια έµπρακτη απόδειξη της κοινωνι-
κής µορφής, που το ΠΑΣΟΚ επιθυµεί για την Ελλάδα.

Υπάρχει, βέβαια, εδώ ένα ζήτηµα, σε σχέση µε το ύψος των ει-
σφορών, προς το Ταµείο του Εγγυητικού Κεφαλαίου Ζωής, το
οποίο ανέρχεται στο 1,5 των ασφαλίστρων. Πιστεύω ότι πρέπει
να είµαστε πολύ προσεκτικοί ως προς τις απαιτήσεις µας απέ-
ναντι στις ασφαλιστικές εταιρείες και να διασφαλίσουµε µε κάθε
τρόπο ότι το ύψος των εισφορών είναι στα πλαίσια του δυνατού.

Θεωρώ βέβαιο, κύριε Υπουργέ, ότι η βιωσιµότητα των εται-
ρειών είναι στις προτεραιότητές σας και ότι αν κριθεί απαραί-
τητο, θα προβείτε στις ανάλογες αυξοµειώσεις των εισφορών
αυτών. Ενδεχοµένως µετά από µια διάρκεια δυο-τριών ετών που
θα καλυφθούν οι σηµερινές εκκρεµότητες, να ξανασυζητήσουµε
το θέµα στα πλαίσια αυτών που ισχύουν στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το άλλο µεγάλο ζήτηµα που θίγει αυτό το νοµοσχέδιο αφορά
τους ασφαλισµένους της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMER-
CIAL VALUE». Εδώ έχουµε να κάνουµε µ’ ένα πρόβληµα που έχει
ήδη δηµιουργηθεί και απαιτεί εξαιρετικά υπεύθυνους χειρισµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Είναι πολύ λογική και κατανοούµε στο έπακρο την πικρία, την

οργή, την έλλειψη εµπιστοσύνης των ανθρώπων, που βλέπουν
τις αποταµιεύσεις µιας ζωής να βρίσκονται στο κενό.

Με το παρόν σχέδιο νόµου προβλέπεται η κάλυψη των χαρτο-
φυλακίων των συγκεκριµένων ασφαλισµένων κατά 70% από το
εγγυητικό κεφάλαιο ζωής και κατά 30% από τους ίδιους τους
ασφαλισµένους. Καθίσταται έτσι ευκολότερη η δυνατότητα ανεύ-
ρεσης αναδόχου εταιρείας και αποκατάστασης των ζηµιωµένων
ασφαλισµένων. Επίσης θα ισχύσουν και γι’ αυτούς οι ρυθµίσεις
σχετικά µε τη δωρεάν νοσηλεία, ωσότου βρεθεί ανάδοχος εται-
ρεία.

Το κακό έχει γίνει και κανείς δεν µπορεί να γυρίσει το χρόνο
πίσω. ∆εν µπορούµε να εξαφανίσουµε το πρόβληµα, αλλά µπο-
ρούµε να το αντιµετωπίσουµε και θεωρώ πως τα µέτρα αυτά
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Κλείνοντας, παρά το ότι ο χρόνος δεν επαρκεί για να ανα-
φερθώ σε όλα τα σηµεία του νοµοσχεδίου, θέλω επιλεκτικά να
κάνω ιδιαίτερη µνεία στην παράταση που προβλέπεται για τις
επιχειρήσεις των πυρόπληκτων περιοχών, µιας και προέρχοµαι
και εγώ από ένα τέτοιο νοµό.

Στο άρθρο 21 παράγραφος 5 προβλέπεται η επιµήκυνση της
προθεσµίας υποβολής αιτήσεως για αναστολή επί διετία της
αποπληρωµής των δανείων που οι πυρόπληκτοι του 2007 έχουν
λάβει. Παρατείνεται, δηλαδή, η προθεσµία αυτή µέχρι 30/7/2010
αντί 15/4/2010 και έτσι δίνεται η δυνατότητα στους πυρόπλη-
κτους να υποβάλουν αιτήσεις, προκειµένου να καταστεί δυνατό
να καταθέσουν εµπροθέσµως αίτηση για την υπαγωγή τους στις
διατάξεις του νέου νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαδόπουλο.

Παρακαλείται η κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
στο Νοµό Ηρακλείου, να λάβει το λόγο.
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ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το προ-

τεινόµενο σχέδιο νόµου η Κυβέρνηση αλλάζει την εποπτεία της
ιδιωτικής ασφάλισης. Συστήνει το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ιδιωτικής
Ασφάλισης Ζωής. Εναρµονίζει το ελληνικό δίκαιο µε το κοινοτικό,
σχετικά µε τους οργανισµούς αξιολόγησης πιστοληπτικής ικα-
νότητας.

Ρυθµίζει θέµατα των συνεταιριστικών τραπεζών. Ρυθµίζει τα
δάνεια των δηµοσίων υπαλλήλων από το Ταµείο Παρακαταθη-
κών και ∆ανείων. Ρυθµίζει τα χρέη των νοσοκοµείων προς τους
προµηθευτές τους και αλλάζει τον τρόπο προµήθειας του φαρ-
µάκου προς όφελος των ασφαλιστικών φορέων και του πολίτη.

Αλλάζει την εποπτεία της ιδιωτικής ασφάλισης και των ασφα-
λιστικών εταιρειών, η οποία θα ασκείται πλέον από την Τράπεζα
της Ελλάδος, αφού καταργείται το νοµικό πρόσωπο δηµοσίου
δικαίου µε την επωνυµία «Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφά-
λισης», δηλαδή της αρµόδιας εποπτικής Αρχής που επόπτευε
µέχρι τώρα την ασφαλιστική αγορά στην Ελλάδα.

Η εποπτεία των ασφαλιστικών εταιρειών σωστά ανατίθεται
στην Τράπεζα της Ελλάδος που έχει και τα στελέχη και τη γνώση,
αλλά και το κύρος, να διενεργεί ουσιαστικούς και αυστηρούς
ελέγχους στην ελληνική ασφαλιστική αγορά.

Καταργούνται, επίσης, διατάξεις που ψήφισε η κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας και οι οποίες αντιβαίνουν στην κοινοτική νο-
µοθεσία περί κρατικών ενισχύσεων και οι οποίες αποδείχθηκαν
ανεπαρκείς για την επίλυση των προβληµάτων, που ανέκυψαν,
µετά την ανάκληση της άδειας λειτουργίας ορισµένων ασφαλι-
στικών εταιρειών.

Θεσπίζεται µε το άρθρο 2 ένα ρυθµιστικό προστατευτικό πλαί-
σιο για τις εν λόγω ασφαλιστικές επιχειρήσεις και καθορίζεται
συγκεκριµένη διαδικασία µεταβίβασης του χαρτοφυλακίου ζωής
σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία ή σε περισσότερες συνεργα-
ζόµενες ή µη ασφαλιστικές εταιρείες, µετά από συµβατική ανα-
µόρφωση των παροχών.

Κύριε Υπουργέ, σε αυτό το σηµείο σας κάνω έκκληση –γνω-
ρίζω την οικονοµική κατάσταση, όπως τη γνωρίζουµε όλοι- να
εξαντλήσετε ό,τι περιθώρια έχετε, προκειµένου να δώσουµε ό,τι
µπορούµε περισσότερο στους ανθρώπους, που είναι ασφαλι-
σµένοι και είναι θύµατα και αυτοί της µη ύπαρξης ελεγκτικών µη-
χανισµών –και του κ. Ψωµιάδη, ο οποίος κυκλοφορεί ελεύθερος
έξω, κύριε Υφυπουργέ και πρέπει να επιληφθούµε του θέµατος.

Θα πρέπει, λοιπόν, να δούµε πώς θα βοηθήσουµε όσο µπο-
ρούµε περισσότερο τους ανθρώπους, οι οποίοι είχαν εναποθέσει
τις αποταµιεύσεις και τα χρήµατά τους και τα ασφαλιστήρια
ζωής τους στην «ΑΣΠΙΣ».

Σωστά συστήνεται το νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου µε
την επωνυµία «Εγγυητικό Κεφάλαιο Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής»,
το οποίο τελεί υπό τον έλεγχο και την εποπτεία της Τράπεζας
της Ελλάδος, κατά το πρότυπο του επικουρικού κεφαλαίου, που
καλύπτει την υποχρεωτική ασφάλιση οχηµάτων.

Αυτά τα θέµατα, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας,
έπρεπε να έχουν λυθεί εδώ και πολλά χρόνια, διότι έπρεπε να
υπάρχει και εποπτεία και έλεγχος στην «ΑΣΠΙΣ» και έπρεπε να
έχετε ιδρύσει αυτό το ταµείο που σήµερα ιδρύουµε, το «Εγγυη-
τικό Κεφάλαιο Ιδιωτικής Ασφάλισης Ζωής», για να έχουµε απο-
φύγει την κατάσταση, στην οποία έχει περιέλθει σήµερα η
«ΑΣΠΙΣ» και όχι τόσα χρόνια να εκδίδετε από το Υπουργείο έγ-
γραφα, όπως αυτό το οποίο θα το καταθέσω στα Πρακτικά της
Βουλής, που λέει –το Υπουργείο Ανάπτυξης το έχει εκδώσει
19.12.2007- ότι η «ΑΣΠΙΣ» δεν έχει κανένα πρόβληµα.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρία Σκραφνάκη καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας παρακαλέσω πάλι –και εκπρο-
σωπώ σ’ αυτό και πολλούς Ηρακλειώτες που είναι στην «ΑΣΠΙΣ»-
να δείτε µε µεγαλύτερη επιείκεια και να βοηθήσετε όσο µπορείτε
περισσότερο τους ανθρώπους που είναι ασφαλισµένοι στην
«ΑΣΠΙΣ».

Επίσης, µε το νοµοσχέδιο αυτό ρυθµίζονται τα θέµατα επο-
πτείας των Οργανισµών Αξιολόγησης Πιστοληπτικής Ικανότητας.

Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ορίζεται ως η αρµόδια αρχή εφαρ-
µογής του εποπτικού πλαισίου που διέπει τους οργανισµούς αυ-
τούς.

Ρυθµίζονται τα σχετικά θέµατα µε τη διαδικασία εγγραφής των
Οργανισµών Αξιολόγησης Πιστοληπτικής Ικανότητας και τα θέ-
µατα κυρώσεων για τους οργανισµούς. Η Επιτροπή Κεφαλαια-
γοράς είναι η αρµόδια αρχή για την επιβολή διοικητικών
κυρώσεων ή εποπτικών µέτρων σε περίπτωση παραβίασης των
διατάξεων του κανονισµού.

Θεσµοθετείται το Συµβούλιο Συστηµικής Ευστάθειας, στο
οποίο συµµετέχουν η Τράπεζα της Ελλάδος και η Επιτροπή Κε-
φαλαιαγοράς για τη συνεχή παρακολούθηση της οικονοµίας.

Για τις ασφαλιστικές εταιρείες και για περιορισµένο χρονικό
διάστηµα λαµβάνεται πρόνοια, για την απόκλιση από τους κανό-
νες υπολογισµού της ασφαλιστικής τοποθέτησης για την αντι-
µετώπιση του κρισιµότατου προβλήµατος, που έχει
δηµιουργηθεί από τη συνεχιζόµενη µείωση της αξίας των οµο-
λόγων του ελληνικού δηµοσίου και στα οποία επενδύουν σαν θε-
σµικοί επενδυτές οι ασφαλιστικές επιχειρήσεις.

∆ίδεται η δυνατότητα στους δηµοσίους υπαλλήλους, οι οποίοι
έχουν πάρει δάνειο από το Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων,
να επιµηκύνουν τη διάρκεια αποπληρωµής των χορηγηθέντων,
αλλά και των νέων δανείων, ώστε οι δανειολήπτες δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι, να ανταποκριθούν στην αποπληρωµή των δανειακών τους
υποχρεώσεων, λόγω της µείωσης των αποδοχών τους. Υλοποι-
είται έτσι άλλη µια εξαγγελία του Πρωθυπουργού µας Γεωργίου
Παπανδρέου.

Σωστά εκσυγχρονίζεται το υφιστάµενο θεσµικό πλαίσιο, των
συνεταιριστικών τραπεζών, οι οποίες αναπτύχθηκαν σε µεγάλο
βαθµό τα τελευταία χρόνια και το νοµικό καθεστώς των αστικών
συνεταιρισµών που τους διέπει, είναι πια παρωχηµένο και αδύ-
ναµο να καλύψει τα πραγµατικά δεδοµένα που έχουν διαµορ-
φωθεί στο χώρο, προκειµένου οι συνεταιριστικές τράπεζες να
εξασφαλίσουν τη βιωσιµότητα και την ανταγωνιστικότητά τους.

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, σε αυτό το σηµείο να ανα-
φερθώ µε περηφάνια στο σπουδαίο έργο που επιτελούν οι συ-
νεταιριστικές τράπεζες και ιδιαίτερα η Παγκρήτια Συνεταιριστική
Τράπεζα, της οποίας είµαι ιδρυτικό µέλος -έφτιαξα µαζί µ’ έναν
άλλο συνάδελφο το καταστατικό της- και ήµουν µέλος της διοί-
κησης επί σειρά ετών.

Οι συνεταιριστικές τράπεζες, οι οποίες ξεκίνησαν πρόσφατα
στη χώρα µας, είναι ένας επιτυχηµένος θεσµός, που έτυχε της
εµπιστοσύνης και της αποδοχής των τοπικών κοινωνιών. Μάλι-
στα, η Παγκρήτια Τράπεζα έχει περίπου ογδόντα χιλιάδες µέλη
και διαθέτει το µεγαλύτερο δίκτυο καταστηµάτων στην Κρήτη,
µε πενήντα τρία καταστήµατα και οκτώ ακόµα εκτός νησιού. Έρ-
χεται πρώτη στις καταθέσεις στην Κρήτη, ενώ κατέχει την πρώτη
θέση στις χρηµατοδοτήσεις προς τις µικρές και µεσαίες επιχει-
ρήσεις του νησιού και έχει επιλεγεί σαν ενδιάµεσος φορέας από
την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων για τη χρηµατοδότηση
επενδυτικών σχεδίων από µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Αξίζουν συγχαρητήρια στη ∆ιοίκησή της και ιδιαίτερα στον
Πρόεδρό της κ. Γιάννη Λεµπιδάκη. Η Παγκρήτια Συνεταιριστική
Τράπεζα έχει συµβάλει τα µέγιστα στην ανάπτυξη της τοπικής
οικονοµίας, έχει στηρίξει οικογένειες για τις σπουδές και την
αποκατάσταση των παιδιών τους, έχει βοηθήσει τις επιχειρήσεις
µε κεφάλαια κίνησης, έχει χρηµατοδοτήσει δήµους και φορείς
για την εκτέλεση των έργων τους και των αναπτυξιακών τους
προγραµµάτων.

Γι’ αυτό, µε τις ρυθµίσεις του σηµερινού νοµοσχεδίου, σωστά
στηρίζουµε τις συνεταιριστικές τράπεζες, που όλες επιτελούν
λίγο-πολύ ανάλογο κοινωνικό έργο, για να ενισχύσουν την κε-
φαλαιακή τους βάση και να είναι βιώσιµες και ανταγωνιστικές σε
σχέση µε το τραπεζικό σύστηµα της χώρας.

Τέλος, σωστά ρυθµίζουµε τις υποχρεώσεις των νοσοκοµείων
προς τους προµηθευτές τους και βεβαίως, σωστές είναι οι ρυθ-
µίσεις για τις νέες προµήθειες φαρµάκων από τα νοσοκοµεία µε
τους νέους διαγωνισµούς.

Κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο αυτό, το οποίο είναι µεγάλο -
τριάντα πέντε άρθρα, είναι ένα νοµοσχέδιο-σκούπα, θα έλεγα-
ρυθµίζει πολλές εκκρεµότητες. Το ψηφίζω, είναι στη σωστή κα-
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τεύθυνση και καλώ και όλους τους συναδέλφους να το στηρί-
ξετε.

Σας ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ για την ανοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε εµείς,

κυρία Σκραφνάκη. Και ιδιαιτέρως ευχαριστούµε για τις χρήσιµες
και εύστοχες επισηµάνσεις -αποτελούσαν ενηµέρωση για τη
Βουλή- που κάνατε σχετικά µε την Παγκρήτια Τράπεζα.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Πρέπει να µεταφέρουµε την εµπειρία
µας για τα θέµατα αυτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ήταν εύστοχες και
χρήσιµες οι πληροφορίες και η ενηµέρωση που κάνατε.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλείται ο Βου-

λευτής Καβάλας του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης να λάβει το
λόγο.

Ορίστε, κύριε Τιµοσίδη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι µας έχουµε δεχθεί στα

γραφεία µας ανθρώπους που ήταν ασφαλισµένοι και στην
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και στην «COMMERCIAL VALUE».

Κοινός παρανοµαστής όλων είναι µια κραυγή αγωνίας. Μία
κραυγή αγωνίας, γιατί πέρα από το γεγονός ότι διακόσιες πενή-
ντα χιλιάδες και ίσως και παραπάνω άνθρωποι βρέθηκαν σε αυτή
την κατάσταση, πέρα από τα ασφαλιστήρια ζωής, πέρα από
άλλου είδους ασφαλιστήρια, ήσαν άνθρωποι οι οποίοι κατέθε-
σαν τις αποταµιεύσεις τους, τις οικονοµίες τους, γιατί ακριβώς
αυτές οι εταιρίες έδιναν πληροφορίες, έδιναν πολύ καλές συν-
θήκες αποταµίευσης και άρα, περισσότερα κέρδη.

Και θέλω να σας πω αυτό που µου έκανε ιδιαίτερη εντύπωση,
ότι η πλειοψηφία αυτών των ανθρώπων ήταν νέοι άνθρωποι,
αυτοί, δηλαδή, που αποταµίευαν τις οικονοµίες είτε τις δικές
τους είτε όσα έπαιρναν από τους γονείς τους, γιατί ακριβώς ήταν
άνθρωποι που µπορούσαν να παρακολουθήσουν τη νέα τεχνο-
λογία, τις νέες εξελίξεις και επένδυαν χρήµατα, γιατί πίστευαν
ότι ήταν µια καλή δυνατότητα επένδυσης. Αυτά τα όνειρα όλων
των ανθρώπων γκρεµίστηκαν ξαφνικά, όταν η «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»
έκλεισε.

Η διεθνής οικονοµική κρίση ανέδειξε, λοιπόν, τον κρίσιµο ρόλο
των κεντρικών τραπεζών, δηλαδή, τον κρατικό έλεγχο στην ουσία
στο κοµµάτι ακριβώς, ώστε να διασφαλίζεται η χρηµατοπιστω-
τική σταθερότητα και η διαχείριση ακριβώς αυτής της χρηµατο-
πιστωτικής σταθερότητας.

Ο τοµέας της ιδιωτικής ασφάλισης είναι ένας τοµέας πολύ
εκτεταµένος και αρκετά απλωµένος µέσα στην κοινωνική και
στην οικονοµική δραστηριότητα και εποµένως, γίνεται ακόµα µε-
γαλύτερη η ανάγκη ενός εποπτικού ελέγχου τέτοιου, ώστε να
διασφαλίζονται πράγµατα.

Και είναι αλήθεια ότι µέναµε όλοι µας µε την εντύπωση για την
ασφαλιστική αγορά -γιατί ακριβώς έδινε προνόµια, έδινε µπό-
νους, έδινε δυνατότητες να καλύπτει ο άνθρωπος ανάγκες που
δεν µπορούσε να καλύψει, αν θέλετε, η πολιτεία ή ο δικός του
ασφαλιστικός φορέας- ότι δεν υπάρχει φόβος συστηµικού κιν-
δύνου, δηλαδή, να καταρρεύσει αυτό το σύστηµα. Και είναι αλή-
θεια ότι αυτό διαπερνούσε, αν θέλετε, όλο το φάσµα της
κοινωνίας. Βεβαίως, σε αυτό συνέβαλαν οι ίδιες οι ασφαλιστικές
εταιρίες που επέλεγαν ανθρώπους που είναι ικανοί να µεταφέ-
ρουν ακριβώς αυτή την πληροφορία και όλα αυτά δηµιουργού-
σαν αυτή την «ασφάλεια».

Όµως, θέλω να παρατηρήσω, επίσης, ότι, αν κάτι προέκυψε
από την αµερικανική εµπειρία και ιδιαίτερα από την κατάρρευση
της «AIG», αυτής της µεγάλης ασφαλιστικής εταιρίας, είναι η κα-
τάρρευση µιας κακώς εποπτευόµενης ασφαλιστικής αρχής. Είναι
η κατάληξη η οποία οδήγησε σε αυτό το συστηµικό κίνδυνο, να
καταρρεύσει όλο το σύστηµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Αναδείχθηκε, λοιπόν, από αυτή την κρίση ακόµα καλύτερα η
αναγκαιότητα να υπάρξει µια αναθεώρηση και µια µελέτη του θέ-
µατος αυτού, έτσι ώστε τα ζητήµατα ελλιπούς ελέγχου και επο-

πτείας να είναι στην πρώτη σειρά, στην πρώτη διάταξη. Αναδεί-
χθηκε, δηλαδή, η ανάγκη για το ποιο µπορεί να είναι το βέλτιστο
υπόδειγµα εποπτείας. ∆ιότι αυτά που είχαµε αποδείχθηκαν και
ανεπαρκή, αλλά και αδύναµα να µπορέσουν να παρακολουθή-
σουν τις εξελίξεις και να προλάβουν τέτοιες καταστάσεις.
Έπρεπε, δηλαδή, να ανοίξει η ατζέντα κάποια στιγµή για µια νέα
συζήτηση, για µια νέα πρόταση και να ξεκινήσει ένας νέος προ-
βληµατισµός για το τι µέλλει γενέσθαι.

Τα µεγάλα ερωτήµατα που έρχεται να απαντήσει το παρόν νο-
µοσχέδιο -εγώ θα εστιάσω σε δυο-τρία από αυτά- είναι: Η επο-
πτεία από το κράτος της ασφαλιστικής αγοράς είναι πολύ
σηµαντική υπόθεση, γιατί ακριβώς η έλλειψη µιας συνολικής ει-
κόνας εποπτείας είναι εκείνη που επέτρεψε στον Όµιλο «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» να κάνει αυτή τη «µαύρη τρύπα» στο σύστηµα, γιατί
ακριβώς δεν υπήρχε αυτός ο συνεχής και ο πλήρης έλεγχος στα
οικονοµικά και στη διαχειριστική δυνατότητά της.

Η Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης, η ΕΠΕΙΑ, απο-
δείχθηκε ότι ήταν ανεπαρκής. Το παρόν νοµοσχέδιο έρχεται να
δώσει απάντηση σε αυτή την αδυναµία, αναθέτοντας το ρόλο
αυτό και την εποπτεία στην Τράπεζα της Ελλάδος. Και πιστεύ-
ουµε ότι θα γίνει καλύτερα από εκεί, γιατί θα υπάρξει µια ενιαία
πληροφόρηση.

Το δεύτερο θέµα που θέλω να πω είναι το θέµα µε τις πρό-
νοιες, για τον τρόπο, δηλαδή, που επιλύονται τα προβλήµατα
που µπορεί να ανακύψουν µελλοντικά από το κλείσιµο µιας
ασφαλιστικής εταιρίας και αυτό έχει να κάνει και µε τα ασφαλι-
στήρια ζωής και υγείας και πώς αυτά προστατεύονται. Το νοµο-
σχέδιο απαντά µε το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής. Μπορεί, δηλαδή
και από το 1,5% να µαζευτούν 34 εκατοµµύρια και αν κάποια
άλλη ασφαλιστική εταιρία θελήσει να παραλάβει αυτό, να έχει τη
δυνατότητα µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου να συνάψει
και δάνειο, ώστε να µπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις.
Και διασφαλίζεται, µάλιστα, σε πολύ υψηλό ποσοστό, µε 70% και
σε µερικές περιπτώσεις και 75% και 80% περίπου να αποδοθούν
πίσω αυτά τα χρήµατα. Έτσι θα δοθεί η δυνατότητα οι ασφαλι-
σµένοι από τις εταιρείες «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL
VALUE» να τύχουν τουλάχιστον κάποιας αποζηµίωσης.

Η κρίση ανέδειξε ακόµα την αδυναµία ή την έλλειψη συντονι-
σµού µεταξύ πολιτείας και εποπτικών αρχών σε µια εποχή µε
γρήγορες ταχύτητες και εποµένως, θα έπρεπε και η Επιτροπή
Κεφαλαιαγοράς και η ΕΠΕΙΑ και η Τράπεζα της Ελλάδας και η
πολιτεία να συντονιστούν. Και αυτό το πετυχαίνει το παρόν σχέ-
διο νόµου.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να αναφερθώ
ειδικά σ’ ένα άρθρο του σχεδίου νόµου, που αφορά στη ρύθµιση
χρεών στα νοσοκοµεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Πολλή συζήτηση, πολλή κουβέντα, πολλοί παλληκαρισµοί από
την πλευρά αυτών που δεν πρέπει. Και θα πρέπει να σιωπούν
τουλάχιστον αυτοί που έφτασαν αυτό το χρέος σ’ αυτά τα δυ-
σθεώρητα ύψη. Τα νούµερα είναι γνωστά και δεν χρειάζεται να
τα αναφέρω.

Τι έπρεπε να γίνει. Υπάρχει µια συνέχεια στην πολιτεία, όπως
υπάρχει και µια συνέχεια στη λειτουργία των νοσοκοµείων. Και
ζήσαµε κάποιες εβδοµάδες, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ,
αυτούς τους εκβιασµούς των εταιρειών που ήθελαν να δηµιουρ-
γήσουν ένα black out στα δηµόσια νοσοκοµεία. Έπρεπε το κρά-
τος, η πολιτεία να παρέµβουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς, λοιπόν, µ’ αυτή τη ρύθµιση που γίνεται λέµε τα εξής.
Ήδη ως νέα Κυβέρνηση το 2009 -το Νοέµβριο ή ∆εκέµβριο, αν
θυµάµαι καλά, κύριε Υπουργέ- όσα εντάλµατα ήταν εντάξει, πλη-
ρώθηκαν. Και θα συνεχίζαµε αυτήν την πολιτική ως οφείλαµε και
είχαµε χρέος, αν δεν προέκυπτε αυτή η µεγάλη αδυναµία της
χώρας να µπορεί να εξασφαλίζει δάνεια για την καθηµερινότητά
της, για την καθηµερινή της λειτουργία, µε αποτέλεσµα να
µπούµε σε µια άλλη φάση κάτω από το µνηµόνιο, το οποίο υπέ-
γραψε η χώρα. Έπρεπε, λοιπόν, να βρεθεί µία λύση.

Εµείς τι κάνουµε; ∆ιασφαλίζουµε το καλύτερο δυνατό ποσο-
στό µε 15% -και σε πολλές περιπτώσεις φτάνει και παραπάνω,
κύριε Υφυπουργέ- και δεσµευόµαστε για δύο πράγµατα. ∆ε-
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σµευόµαστε ότι αυτό το κακό, αυτή η ανωµαλία πρέπει να στα-
µατήσει και θα σταµατήσει. Και υπήρξαν παρεµβάσεις. Και το
Υπουργείο Υγείας και Πρόνοιας έχει πάρει αποφάσεις, ώστε να
γίνονται οι διαγωνισµοί µε την φαρµακευτική ουσία και µειώσεις
των τιµών µέσα από το Παρατηρητήριο Τιµών. Όµως, και το
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης έχει κάνει πα-
ρεµβάσεις, µε αποτέλεσµα να έχουµε πετύχει µειώσεις στο κό-
στος των φαρµάκων και των αναλώσιµων υλικών. Λοιπόν,
υπάρχουν πρωτοβουλίες, οι οποίες έρχονται να θωρακίσουν
αυτήν την αδυναµία, που µέχρι τώρα δεν µπορούσε η πολιτεία να
κάνει.

Και θα πρέπει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –κλείνω µ’ αυτό-
να απαντήσω σε όσους επικαλούνται το γεγονός ότι θα γίνει ονο-
µαστική ψηφοφορία για να αναλάβει ο καθένας τις ευθύνες του.

Εµείς δηλώνουµε ότι παρά το γεγονός πως και εµείς δυσκο-
λευόµαστε να πληρώσουµε παρατυπίες, υπερχρεώσεις και υπερ-
κοστολογήσεις, επιβάλλεται και είναι το καθήκον µας να
δώσουµε τη δυνατότητα στα νοσοκοµεία να λειτουργούν, αλλά
και από την άλλη θα ελέγχουµε την Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ,
ώστε όλοι αυτοί οι όροι να τηρηθούν και να µην ζήσουµε ξανά τέ-
τοιες καταστάσεις και να έρχεται κάθε φορά η Κυβέρνηση να κα-
λύπτει κενά, να καλύπτει υπερχρεώσεις και πράγµατα που κι
εµείς κατανοούµε ότι είναι δύσκολο να αποφασίσουµε να τα κα-
λύψουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω και σας ευχαριστώ.
Όµως, υπάρχει η δέσµευση –και χαίροµαι, κύριε Υπουργέ, για

τη διόρθωση που κατατέθηκε σήµερα το πρωί- ότι θα υπάρξει
έλεγχος. Κάθε φορά που θα πληρώνεται ένα τιµολόγιο, θα µπο-
ρεί να το ελέγχει και το Ελεγκτικό Συνέδριο, αλλά και εµείς, ώστε
να ελέγχουµε την πραγµατική τιµή και το πραγµατικό γεγονός,
που θα λέει κάθε ένα τιµολόγιο.

Σας ευχαριστώ, όπως ευχαριστώ και εσάς, κυρία Πρόεδρε, για
την ανοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Τιµοσίδη.
Το λόγο έχει ο κ. Εµµανουήλ Στρατάκης, Βουλευτής Ηρα-

κλείου του ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Στρατάκη, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζητούµε ένα πραγ-

µατικά πολύ σηµαντικό σχέδιο νόµου, όχι µόνο γιατί καταβάλλε-
ται µέσα από αυτό µια προσπάθεια να λυθεί ένα µείζον θέµα που
απασχολεί πολλές χιλιάδες ασφαλισµένους στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ» και την «COMMERCIALL VALUE», αλλά και γιατί διαµορ-
φώνουµε ένα καινούργιο πλαίσιο που αφορά αυτόν τον πολύ
σηµαντικό τοµέα της οικονοµίας µας.

Θέλω να πιστεύω ότι µέσα από τη διαδικασία που θα ψηφί-
σουµε σήµερα εδώ, αλλά και από τις νέες δοµές που θα δια-
µορφώσουµε, θα συµβάλουµε ώστε να µην παρουσιαστούν ξανά
φαινόµενα αυτής της µορφής, να µην υποχρεωθούν ξανά χιλιά-
δες ασφαλισµένοι να καταγράφουν τα παράπονά τους και να δια-
µαρτύρονται –τα οποία είναι χιλιάδες και τα παίρνουµε όλοι µας
µε e-mail και µε αλληλογραφία- για όλα αυτά, τα οποία έχουµε
ζήσει το προηγούµενο διάστηµα.

Βεβαίως, για να φτάσουµε εκεί, υπήρξαν ευθύνες. Και οι ευ-
θύνες ξεκαθαρίστηκαν και στην επιτροπή, κατά την ακρόαση των
φορέων, αλλά κάποια πράγµατα είναι πασιφανή, διότι υπήρξε και
µια κοροϊδία από την πλευρά της προηγούµενης κυβέρνησης.
Ψηφίστηκε, δηλαδή, ένας νόµος που έλεγε στους ασφαλισµέ-
νους ότι είναι διασφαλισµένοι 100%, αλλά δεν έλεγε αυτός ο
νόµος ότι ήταν υποχρέωση της πολιτείας, αλλά ότι η πολιτεία δύ-
ναται να καλύψει κάποια πράγµατα. Έλεγε, δηλαδή, ότι η πολι-
τεία «δύναται» και όχι ότι υποχρεωνόταν από το νόµο που
ψηφίστηκε.

Πέρασε, δηλαδή, η εντύπωση ότι δεν διατρέχουµε κανένα κίν-
δυνο, ακόµα κι αν έγιναν λάθη από την πλευρά των εποπτικών
αρχών. Στην ουσία, όµως, επρόκειτο για «στάχτη στα µάτια» των
ασφαλισµένων όλο εκείνο το διάστηµα που γινόταν αυτή η διερ-

γασία από τον τότε Υπουργό Οικονοµικών. Βέβαια, στη συνέχεια
αποδείχθηκε ότι ήταν µια µη πλήρης, µία ατελής –όπως θα µπο-
ρούσα να τη χαρακτηρίσω, για να µην χρησιµοποιήσω άλλο χα-
ρακτηρισµό- ρύθµιση, η οποία δεν κάλυπτε τους ασφαλισµένους.

Βεβαίως, αναδείχθηκαν και οι ευθύνες της Επιτροπής Επο-
πτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης, της ΕΠΕΙΑ, η οποία δεν έκανε, όπως
θα έπρεπε, τη δουλειά της. Είχε σηµαντικές παραλείψεις όλο
αυτό το διάστηµα, οι οποίες λόγω αδυναµίας ή λόγω µη λει-
τουργίας -όπως µας είπε ο Πρόεδρός της- για κάποιο διάστηµα,
έφεραν ένα αρνητικό αποτέλεσµα, το οποίο έρχεται σήµερα να
καλύψει στο µέτρο του δυνατού η παρούσα Κυβέρνηση µέσα και
από αυτές τις ρυθµίσεις. Αυτή είναι η πραγµατικότητα και δεν
πρέπει να την παραγνωρίζει κανείς.

Βεβαίως, γίνεται µια προσπάθεια να αλλάξουµε αυτό το σύ-
στηµα ελέγχου, η οποία θεωρούµε ότι γίνεται προς τη σωστή κα-
τεύθυνση, γιατί εντάσσουµε τον έλεγχο στην Τράπεζα της
Ελλάδος, που είναι ένας φορέας που έχει την εµπειρία, τη γνώση
και τις δυνατότητες και ενδεχοµένως θα µπορεί να κάνει αυτή τη
δουλειά καλύτερα απ’ ό,τι την έκανε η συγκεκριµένη Επιτροπή.
Βέβαια, µέσα από αυτή τη διαδικασία ευελπιστούµε ότι στο µέλ-
λον δεν θα υπάρξουν παρόµοια φαινόµενα ή παραλείψεις που
παρατηρήθηκαν όλο αυτό το διάστηµα, κατά το οποίο αρµόδια
για τον έλεγχο και την εποπτεία ήταν η Επιτροπή Εποπτείας Ιδιω-
τικής Ασφάλισης.

Αυτή είναι η κατάσταση που διαµορφώνεται και θα πρέπει να
πούµε ότι η Κυβέρνηση καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια.
Εµείς το κάναµε και στην επιτροπή, αλλά θα το κάνουµε και σή-
µερα. Θα παρακαλέσουµε, θα ζητήσουµε από τον Υπουργό να
εξαντλήσει όλα τα περιθώρια που υπάρχουν, ώστε πραγµατικά
να έχουν µια καλύτερη ασφάλιση στο µέλλον αυτοί οι άνθρωποι
που πίστεψαν σε κάποια πράγµατα, τα οποία ήταν εµφανή και οι
οποίοι θεωρούσαν ότι µπορούσαν να είναι αποταµιευτές µέσα
σε µια ιδιωτική ασφαλιστική εταιρεία και διέθεσαν τα χρήµατά
τους.

Θέλω να πιστεύω ότι η Κυβέρνηση θα εξαντλήσει –και το έχει
κάνει µέχρι στιγµής, τουλάχιστον ο κύριος Υπουργός έχει δείξει
και στην επιτροπή ότι αποδέχεται τέτοιες απόψεις- όλα τα περι-
θώρια που έχει, ώστε, πράγµατι, να δούµε πώς µπορούµε να λύ-
σουµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο αυτό το µέγα πρόβληµα
που απασχολεί πάνω από ένα εκατοµµύριο Έλληνες και το οποίο
θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ σηµαντικό και ότι θα πρέπει να το
αντιµετωπίσουµε µε το σωστό τρόπο.

Βεβαίως, το σχέδιο νόµου πέρα από την κατάργηση της ΕΠΕΙΑ
και την ανάθεση της εποπτείας στην Τράπεζα της Ελλάδας -που
όπως είπα και πριν είναι κάτι πολύ σηµαντικό- διαµορφώνει και
ένα εγγυητικό κεφάλαιο ασφάλισης ζωής που δεν υπήρχε µέχρι
σήµερα και το οποίο είναι εξίσου σηµαντικό.

Αν δεχθούµε ότι υπάρχει ανάλογο κεφάλαιο για τις καταθέσεις
και τις επενδύσεις –και κάτι που έχει σχέση µε την ασφάλεια των
αυτοκινήτων και µόνο αλλά δεν υπήρχε για τις ασφάλειες ζωής-
θεωρούµε ότι αυτή η συµπλήρωση, αυτό το κεφάλαιο που θα κα-
λύπτει αυτόν τον τοµέα είναι πάρα πολύ σηµαντικός, µε την έν-
νοια ότι στο µέλλον δεν θα δηµιουργηθούν παρόµοια
προβλήµατα. Εν πάση περιπτώσει, όµως, ακόµα κι αν δηµιουρ-
γηθούν, θα υπάρχει εκείνο το εγγυητικό κεφάλαιο το οποίο θα
καλύπτει αυτές τις περιπτώσεις και έτσι, δεν θα έχουµε παρό-
µοια προβλήµατα.

Βέβαια, θέλω να πιστεύω ότι δεν θα προκύψουν παρόµοια
προβλήµατα, γιατί ο έλεγχος που πρέπει να γίνεται στις ασφαλι-
στικές εταιρείες θα είναι αυτός που πρέπει να είναι και όχι αυτός
που γινόταν µέχρι πρότινος.

Βεβαίως, υπάρχουν και άλλα ζητήµατα που θίγονται στο ίδιο
σχέδιο νόµου όπως του Οργανισµού Αξιολόγησης της Πιστολη-
πτικής Ικανότητας και όλα αυτά που θεωρούµε ότι σε κάποιο
βαθµό είναι η αιτία πολλών προβληµάτων που δηµιουργούνται
σήµερα στο πλαίσιο της παγκοσµιοποίησης της αγοράς.

Και θέλω να πιστεύω ότι, πράγµατι, η Κυβέρνηση λειτουργεί
προς τη σωστή κατεύθυνση δηµιουργώντας και αυτόν τον και-
νούργιο οργανισµό αξιολόγησης, και πιστεύω ότι αυτή η διαδι-
κασία µπορεί στο µέλλον να µας δώσει τη δυνατότητα να
αποφύγουµε και να αποτρέψουµε αρνητικές εξελίξεις και, πράγ-
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µατι, ο καθένας να αξιολογείται, όπως πρέπει να αξιολογείται και
όχι µε το να υπηρετούν κάποιοι θεσµοί και φορείς άλλες σκοπι-
µότητες τις οποίες -για να µην κάνω ιδιαίτερες αναφορές-
έχουµε δει στο παρελθόν.

Θέλω και εγώ όσον αφορά στο τέταρτο κεφάλαιο του σχεδίου
νόµου που αναφέρεται στις άλλες διατάξεις, να πω ότι θεωρούµε
πάρα πολύ θετική τη ρύθµιση που αφορά τις συνεταιριστικές
τράπεζες.

Αναφέρθηκε προηγούµενα η συνάδελφος από τον ίδιο νοµό
κ. Σκραφνάκη στην Παγκρήτια Συνεταιριστική Τράπεζα που,
πράγµατι, είναι ένας φορέας της κοινωνικής οικονοµίας µε πάρα
πολύ µεγάλη συµβολή στην ανάπτυξη της οικονοµίας του νησιού
µε πολύ µεγάλη εµπιστοσύνη, µε επάρκεια κεφαλαίων και µε όλα
αυτά που αποτελούν τις βασικές προϋποθέσεις ενός πιστωτικού
φορέα για να κάνει καλά τη δουλειά του, να έχει την εµπιστοσύνη
των πολιτών και, βεβαίως, να δέχεται τις καταθέσεις των πολι-
τών.

Θέλω να τονίσω και εγώ ότι αυτή η ρύθµιση εξυπηρετεί και την
ΠΑΓΚΡΗΤΙΑ ΤΡΑΠΕΖΑ, που είναι η µεγαλύτερη συνεταιριστική
τράπεζα στην Ελλάδα.

Σε ό,τι αφορά τη ρύθµιση των χρεών των νοσοκοµείων, θέλω
και εγώ, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, να πω µια λέξη. Είναι
ένα θέµα πάρα πολύ σηµαντικό. Βεβαίως, είχαµε δει την προη-
γούµενη κυβέρνηση να υπόσχεται, κυρίως µε το νόµο του κ.
Αβραµόπουλου, ότι από κάποια στιγµή και µετά θα είχε λύσει το
πρόβληµα των προµηθειών. Τότε είχαµε επισηµάνει ότι αυτό το
νοµοσχέδιο που είχε ψηφίσει δεν µπορεί να εφαρµοστεί, όπως
και δεν εφαρµόστηκε και, βέβαια, φθάσαµε στο σηµερινό αδιέ-
ξοδο που πρέπει να λύσουµε.

Η πολιτεία δεν µπορεί να έχει στη µία περίπτωση ευθύνη και να
µην έχει στην άλλη. Έχει παντού ευθύνη και θεωρώ ότι η ρύθ-
µιση που επιβάλλει αυτήν τη στιγµή η Κυβέρνηση, µε τις µειώ-
σεις που πετυχαίνει και µε όλα αυτά που είναι προϋποθέσεις, για
να επιτευχθούν αυτές οι ρυθµίσεις και να εξοφληθούν αυτά τα
συγκεκριµένα τιµολόγια, είναι προς την καλύτερη κατά το δυνα-
τόν και σωστότερη κατεύθυνση. ∆εν µπορούµε να αφήσουµε
πράγµατα να διαιωνίζονται.

Θέλω να πιστεύω ότι µε τις νέες νοµοθετικές πρωτοβουλίες
θα λυθεί µία και διά παντός αυτό το θέµα και ότι θα τελειώνουµε
µε αυτήν τη γάγγραινα της ελληνικής οικονοµίας, που από τη µια
πλευρά είναι η σπατάλη, αλλά και από την άλλη η επιδροµή των
πιράνχας. Θέλω να πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι κάποια στιγµή
αυτή η ιστορία πρέπει να τελειώσει. Χαίροµαι που µπαίνει η αρχή
να τελειώσει µε Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, διότι κάποιοι άλλοι στη λο-
γική εξυπηρέτησης άλλων συµφερόντων δεν είχαν το θάρρος να
κάνουν αυτές τις τοµές.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Στρατάκη.

Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής Καβάλας του ΠΑΣΟΚ κ. Σάβ-
βας Εµινίδης.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά η

νοµοθετική δραστηριότητα που δείχνει αυτή η Κυβέρνηση στους
εννέα µήνες συνεχίζεται αδιάκοπα και στα θερινά Τµήµατα.

Σε καµµιά περίπτωση, όµως, αυτή η Κυβέρνηση δεν πρόκειται
να αιφνιδιάσει κανένα, καθώς τα νοµοσχέδια που είναι να περά-
σουν το καλοκαίρι στη Βουλή είναι γνωστά στις επιτροπές, ενώ
όλα τα µεγάλα και σηµαντικά νοµοσχέδια, όπως το ασφαλιστικό
και ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», πέρασαν µε την Ολοµέλεια της Βουλής.

Η σηµερινή Κυβέρνηση, λοιπόν, δεν βάζει αιφνιδιαστικά στα
θερινά Τµήµατα για ψήφιση είτε σχέδια νόµου, για τα οποία δεν
είχε προηγηθεί κανένας διάλογος, είτε, κυρίως, τροπολογίες,
όπως έκαναν οι προηγούµενες κυβερνήσεις, όπου περνούσαν
ακόµη και νύχτα τροπολογία, για να εξυπηρετήσουν διάφορα
συµφέροντα.

Βεβαίως, θυµάστε ότι πέρυσι τέτοιον καιρό έκλεισαν νύχτα τη
Βουλή, για να µη στείλουν Υπουργούς για διάφορα θέµατα, που
τώρα τρέχουν εξεταστικές για να κριθούν. Αυτές οι πρακτικές
και οι νοοτροπίες δεν έχουν θέση την παρούσα Κυβέρνηση.

Παρακολουθώντας, λοιπόν, τα άδεια έδρανα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και βλέποντας τον κατάλογο των οµιλητών, όπου δεν
υπάρχει οµιλητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, σκέφτοµαι την ένοχη
απουσία τους.

Η σηµερινή Κυβέρνηση, λοιπόν, αναζητά διέξοδο στα τόσα
αδιέξοδα που δηµιούργησε η κυβέρνηση Καραµανλή.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µια από τις πολλές –ειδικά το τελευταίο
διάστηµα- νοµοθετικές πρωτοβουλίες είναι του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, όπως το σηµερινό νοµοσχέδιο για την ιδιωτική ασφά-
λιση.

Με τις ρυθµίσεις που συζητάµε προσπαθούµε να δώσουµε
απάντηση σε ορισµένα ερωτήµατα, όπως ποιος είναι ο κατάλλη-
λος φορέας, για να ασκήσει εποπτεία στον ασφαλιστικό τοµέα,
τι γίνεται µε το συντονισµό και την ανταλλαγή πληροφοριών ανά-
µεσα στις εποπτικές αρχές και στην πολιτεία και πώς µπορούν να
εγγυηθούν οι πρόνοιες, όπως τα συνταξιοδοτικά συµβόλαια, τα
συµβόλαια υγεία, τα ασφαλιστήρια συµβόλαια ζωής, ώστε να
προστατευτούν, πραγµατικά, οι καταναλωτές από ενδεχόµενο
κλείσιµο µιας ασφαλιστικής εταιρείας στο µέλλον. Επίσης, υπάρ-
χει το ερώτηµα τι θα γίνει µε τους ασφαλισµένους στην «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» και την «COMMERCIAL VALUE».

Ο κατάλληλος φορέας, λοιπόν, για την άσκηση της εποπτείας
στον ασφαλιστικό τοµέα, µε τα σηµερινά δεδοµένα, ορίζεται στη
θέση της Επιτροπής Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης η Τράπεζα
της Ελλάδος, η οποία έχει συσσωρευµένη εµπειρία και τεχνο-
γνωσία από την εποπτεία του τραπεζικού τοµέα.

Για να υπάρχει επαρκής και αποτελεσµατικός συντονισµός και
συνεργασία ανάµεσα στις τρεις εποπτικές αρχές και στην πολι-
τεία συγκροτείται το Συµβούλιο Συστηµικής Ευστάθειας.

Η σηµερινή έλλειψη συνολικής εποπτείας, σε συνδυασµό µε
την έλλειψη του ουσιαστικού ελέγχου από τις εποπτικές αρχές
και το συντονισµό µεταξύ τους, ευθύνονται για το τεράστιο κοι-
νωνικό πρόβληµα που δηµιούργησαν µε πάνω από τριακόσιες χι-
λιάδες ασφαλισµένους στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και, δυστυχώς,
κληρονόµησε λίγο πριν από τις εκλογές αυτή η Κυβέρνηση.

Επιπλέον, δεν υπήρχε καµµία πρόβλεψη και προστασία στους
καταναλωτές µε τα ασφαλιστήρια συµβόλαια, εκτός από το επι-
κουρικό κεφάλαιο για τα ασφαλιστήρια των αυτοκινήτων.

Το έλλειµµα αυτό αντιµετωπίζεται πολύ σωστά σήµερα µε τη
σύσταση του εγγυητικού κεφαλαίου ζωής, κύριε Υπουργέ, στο
οποίο θα συνεισφέρουν εξίσου και οι ασφαλιστικές και οι κατα-
ναλωτές. Το εγγυητικό κεφάλαιο θα αναλαµβάνει τη διαδικασία
αναζήτησης αναδόχου ασφαλιστικής εταιρείας και την οµαλή
διαδικασία µεταβίβασης των χαρτοφυλακίων ζωής των υπό εκ-
καθάριση εταιρειών είτε για να αποζηµιώσει τους ασφαλισµέ-
νους.

Η εγγύηση της αποζηµίωσης περιλαµβάνει όλους τους κλά-
δους ζωής, µε εξαίρεση τις συµπληρωµατικές καλύψεις νοσο-
κοµειακής περίθαλψης και ισούται µε το 100% κάθε απαίτησης
από ασφάλιση ζωής έως 25.000 ευρώ ανά δικαιούχο και 50.000
για αποζηµιώσεις θανάτου και µόνιµης ολικής αναπηρίας.

Για τους κατόχους ασφαλιστικών προγραµµάτων της «ΑΣΠΙΣ
ΠΡΟΝΟΙΑ» που έµειναν ακάλυπτοι µετά την ανάκληση των εται-
ρειών, η λύση που προκρίνει το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, για
να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα κάτω από τις εξαιρετικά δύσκολα
δηµοσιονοµικές συνθήκες, είναι αναζήτηση νέων αναδόχων των
συµβολαίων, αφού γίνει η πρώτη προσαρµογή από τον επόπτη
χαρτοφυλακίου ζωής των ασφαλισµένων, µε βάση τα αποθεµα-
τικά που υπάρχουν και η κάλυψη του υπολοίπου ποσού από το
εγγυητικό κεφάλαιο ζωής σε ποσοστό 65%. Με αυτόν τον τρόπο
πιστεύω ότι θα καλυφθούν ως προς το αρχικό κεφάλαιο όλοι σε
ποσοστό 70% τουλάχιστον.

Ως προς το να δοθεί κίνητρο στις ασφαλιστικές εταιρείες,
ώστε να γίνουν οι νέοι ανάδοχοι των συµβολαίων, έχω να πω ότι
αναστέλλεται η δυνατότητα εξαγοράς τους για δύο χρόνια.

Ταυτόχρονα, υποχρεώνονται οι εταιρείες να αναλάβουν και
όσους θεωρούν ότι είναι µη ασφαλίσιµοι, λόγω ηλικίας ή προ-
βληµάτων υγείας.

Για την εξόφληση των απαιτήσεων που υπάρχουν σε φορείς
παροχής υπηρεσιών υγείας από νοσηλεία αυτών των ασφαλι-
σµένων προβλέπεται η διάθεση του 90% του υπάρχοντος κεφα-
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λαίου, µε την προϋπόθεση του περιορισµού των απαιτήσεων των
φορέων κατά ποσοστό 50%.

Αυτό που δεν προβλέπεται, όµως, κύριε Υπουργέ -και θα
ήθελα µια δική σας τοποθέτηση- είναι µια ρύθµιση για τους κα-
ταναλωτές που είχαν αγοράσει οµόλογα από την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ», τα οποία έληξαν στις 30 Ιουνίου. Θα ήθελα να δοθεί µία
απάντηση και σε αυτούς τους ανθρώπους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µε το νέο µοντέλο επόπτευσης, ελέγ-
χου και εγγύησης του ασφαλιστικού κλάδου που θεσµοθετείται
κλείνουν τα κενά που είχε η ελληνική νοµοθεσία και προστατεύ-
ονται πλέον τα χρήµατα που τοποθετούν οι καταναλωτές στην
ιδιωτική ασφάλιση.

Κλείνοντας, φυσικά, ψηφίζω το νοµοσχέδιο, ευελπιστώντας να
πετύχει το σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών για τη µεταβί-
βαση των συµβολαίων των ασφαλισµένων των εταιρειών που
ανακλήθηκαν και για να µην επαναληφθούν ποτέ ξανά στο µέλ-
λον τέτοια φαινόµενα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Εµι-
νίδη.

Παρακαλείται ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρατζαφέρης να
λάβει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Εξετάζουµε σήµερα ένα µείζον θέµα, το οποίο δεν είµαι σί-
γουρος ότι είναι η τελευταία φορά που το εξετάζουµε. Πρόκειται
για την ανοχή που έδειξε η πολιτεία µε όλες τις κυβερνήσεις απέ-
ναντι στους φορείς ιδιωτικής ασφάλισης. Ο κ. Ψωµιάδης είναι
προφανές ότι ήταν φίλος και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ. Μου έχει έρθει από τους θιγόµενους µια σειρά φωτο-
γραφιών από διάφορες κοινωνικές εκδηλώσεις και εγκαίνια όπου
είναι στη σειρά Υπουργοί και των δύο κοµµάτων για να «ασπα-
στούν τη δεξιά» του κ. Ψωµιάδη.

Είχατε επαφές! Γνωρίζατε! Κάνατε πληµµελή έλεγχο! Γιατί βε-
βαίως το τεράστιο κενό το οποίο υπήρξε, το χρέος -το οποίο
υπήρξε, µεγαλύτερο αναλογικά και από το δηµόσιο χρέος της
Ελλάδος- δεν το πήρατε χαµπάρι. Έγινε σε ένα µήνα; Όλο αυτό
το κενό του κ. Ψωµιάδη έγινε σε ένα µήνα; Σε δύο µήνες; Σε
τρεις µήνες; Όχι βέβαια. Επί σειρά ετών η πολιτεία δεν έκανε
σωστά τη δουλειά της. Η πολιτεία επέτρεπε ψευδή γεγονότα να
παρουσιάζονται ως αληθινά, µε στόχο και σκοπό και συνέπεια ο
ελληνικός λαός να πιστεύει ότι όλα είναι ρόδινα και να πηγαίνει
να καταθέτει τον οβολόν του, προκειµένου να ασφαλίσει τον
εαυτό του και την οικογένειά του σε µια εταιρεία, η οποία ήταν
τεράστια προβληµατική. Την ευθύνη, λοιπόν, την έχετε εσείς.
Εσείς –και τα δύο κόµµατα που ήσασταν στην εξουσία- που δεν
προστατεύσατε τον ελληνικό λαό από τέτοιες περιπτώσεις. Και
λέω ότι δεν είναι η µόνη.

Γιατί, λοιπόν, δεν επιτρέψατε στα όργανα να κάνουν σωστά τη
δουλειά τους; Γιατί υπήρχε αυτή η άτυπη προστασία του «µεγέ-
θους», που λεγόταν Ψωµιάδης. Ο οποιοσδήποτε άλλος Έλληνας
να είχε προβεί σε ενέργειες σαν κι αυτές που έκανε ο κ. Ψωµιά-
δης –θυµίζω την επιταγή- θα ήταν τώρα στον «Κορυδαλλό», µε
ό,τι σηµαίνει αυτό. Ο κ. Ψωµιάδης έτυχε µιας ευαρέσκειας και
από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, στα χέρια της οποίας
έσκασε η χειροβοµβίδα, αλλά βεβαίως και από εσάς. Τώρα, λοι-
πόν, είστε υπεύθυνοι. Θα αφήσετε τον κόσµο ακάλυπτο; Ένας, ο
οποίος πίστεψε ότι η πολιτεία έκανε σωστά τη δουλειά της, που
ήξερε ότι πάει καλά και βασιζόταν στο ότι η πολιτεία εγγυάται,
πλήρωνε τα χρήµατά του. Σήµερα προσπαθούµε να βρούµε τρό-
πους καλύψεως µέρους –που δεν ξέρουµε και πόσα είναι- όλων
αυτών των αναγκών που δηµιουργούνται.

Με αυτό που φέρνετε τώρα, κύριε Υπουργέ –και κατανοώ την
προσπάθειά σας να βρείτε µια λύση- κανείς από αυτούς που
αγωνιούν –και δεν είναι ένας και δύο- δεν ξέρουν τι θα πάρουν.
Θα καλυφθούν στο 70%; Στο 80%; Κανείς δεν ξέρει. Ξέρουν
απλώς ένα κλάσµα, το οποίο βγάζετε, χωρίς όµως να υπάρχει
µια εξασφάλιση. Ερώτηση: Εφόσον η κύρια ευθύνη, εκτός του
ποινικώς διωκόµενου κ. Ψωµιάδη, είναι και δική σας επειδή δεν

κάνατε σωστά τη δουλειά σας, για ποιο λόγο δεν αναλαµβάνουµε
ως πολιτεία µεγαλύτερη ευθύνη έναντι των θιγοµένων για να σώ-
σουµε, αν µη τι άλλο, τη δικιά µας αξιοπρέπεια, τη δικιά µας αξιο-
πιστία; Γιατί εµείς πρέπει να είµαστε σε µια παράλληλη πορεία
αναξιοπιστίας µε τον κ. Ψωµιάδη;

Καταλαβαίνω ότι τα οικονοµικά της χώρας δεν είναι τα καλύ-
τερα. Καταλαβαίνω σε ποια κατάσταση είµαστε. Αλλά νοµίζω ότι
θα µπορούσαµε να αναλάβουµε εµείς ένα µεγάλο -αν όχι όλο-
µέρος από το κεφάλαιο ευθύνης του κ. Ψωµιάδη µέσω των ελεγ-
χοµένων από το κράτος εταιρειών: Την Εθνική Ασφαλιστική, στο
βαθµό που την ελέγχει το κράτος. Να µεριµνήσετε να πάνε εκεί.

Ας πούµε ότι δεν έχει ανάδοχο αύριο το πρωί, ότι δεν ενδια-
φέρεται κάποιος. Είναι κουρασµένη η αγορά, δεν εξυπηρετεί,
δεν εµφανίζεται ανάδοχος. Τι γίνεται σε αυτήν την περίπτωση
που δεν έχουµε ανάδοχο, δεν εµφανίζεται κάποιος; Γιατί δεν λέτε
εσείς ότι στην περίπτωση, κατά την οποία δεν βρεθεί ανάδοχος,
αναλαµβάνει το κράτος, επηρεάζοντας τις ασφαλιστικές εται-
ρείες που µπορεί να επηρεάσει, να υπάρξει ανάδοχος µέχρι τόσο
τοις εκατό; Να υπάρχει ένα µίνιµουµ. Και από εκεί και πέρα να
είναι ελεύθερη η αγορά, αν θέλει, να µπορεί να προσπεράσει
αυτό το µίνιµουµ. Να πείτε εσείς, δηλαδή: «Καλύπτουµε µέχρι το
25% και µε το 56% ή το 75% φτάνουµε στο 83%, στο 86%», οπότε
θα είναι µικρότερη η ζηµιά. Αλλά από εκεί και πάνω ο ανάδοχος.
Αν δεν υπάρξει ανάδοχος πάνω από 25%, το παίρνει µια ασφα-
λιστική εταιρεία, ελεγχόµενη από το δηµόσιο. Βάλτε, λοιπόν,
αυτό το µίνιµουµ, το όριο, από το οποίο µπορεί κανείς να έχει
µια ελπίδα για αύριο το πρωί, για να ξέρει έτσι ο κόσµος ότι, αν
µη τι άλλο, µε τον τρόπο αυτό, µε το νόµο που φέρνει το Υπουρ-
γείο, µε το νόµο που εισηγείται ο κ. Σαχινίδης, έχω εξασφαλι-
σµένο το 25% και το 56% και το 75%. Τώρα δεν έχετε τίποτα. ∆εν
βγαίνει ανάδοχος.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι δεν καλύπτεται αυτό που ήταν στις προ-
θέσεις και στη διάθεσή σας να καλύψετε. Πρέπει να το σκεφτείτε
σοβαρά και να έρθετε µε µια τροπολογία, η οποία να δίνει ένα µί-
νιµουµ ελπίδας και προσδοκίας σε ανθρώπους, οι οποίοι δεν
έφταιξαν. Το µόνο φταίξιµό τους ήταν ότι εµπιστεύθηκαν την ελ-
ληνική πολιτεία ότι κάνει σωστά τη δουλειά της, ότι ελέγχει δη-
λαδή σωστά τις ιδιωτικές ασφάλειες.

Και αν ψάξετε καλά, κύριε Υπουργέ, θα δείτε ότι σε πορεία σαν
κι αυτή του Ψωµιάδη είναι και άλλες ιδιωτικές ασφάλειες. Πρέ-
πει, λοιπόν, να βρούµε εκείνο το πλαίσιο εξασφαλίσεως του κό-
σµου. Και δεν είναι ένας και δύο. Μιλάµε για εκατοµµύρια.

Και βεβαίως, πέρα από την ασφάλεια ζωής, είναι κι αυτός που
κάνει ασφάλεια ιατρική, για τα φάρµακα και τα νοσοκοµεία. Πα-
θαίνει αύριο το πρωί λευχαιµία. Παθαίνει καρκίνο. Αυτός ο άν-
θρωπος τι κάνει; ∆εν πρέπει να βρούµε µια πρόνοια; ∆εν πρέπει
να έχει την κάλυψη του δηµοσίου υπαλλήλου, να καλυφθεί, όπως
καλύπτεται ένας δηµόσιος υπάλληλος; Επαναλαµβάνω: Τι φταίει;
Αρρωσταίνει αύριο το πρωί. Τον αφήνουµε στο δρόµο; Του λέµε
«τρέχα στην τύχη σου, επειδή εµπιστεύθηκες την ελεύθερη οι-
κονοµία, την οποία πρεσβεύουν τα δύο µεγάλα κόµµατα της
εξουσίας;». Για ποιο λόγο, λοιπόν, αυτός ο άνθρωπος να έχει το
πρόβληµά του, να έχει τη στεναχώρια του, φανταστείτε και µια
µεγάλη αρρώστια από πάνω. Και ποιος σου εγγυάται ότι δεν θα
αρρωστήσεις; Νοµίζω ότι υπάρχουν µερικά πράγµατα, τα οποία
πρέπει να εξετάσετε µε µεγαλύτερη επιµέλεια. Και θέλουµε να
πιστεύουµε ότι µέχρι το τέλος της διαδικασίας θα αντιληφθεί η
Κυβέρνηση ότι δεν µπορεί να περιορίσει το ρόλο της, έτσι όπως
τον συντάσσει σήµερα αυτό το νοµοσχέδιο.

Το άλλο σκέλος είναι τα θέµατα µε τα νοσοκοµεία.
Κύριε Υπουργέ, πριν τα ακούσετε από εµάς, τα έχετε ακούσει

από την κ. Βάσω Παπανδρέου, που είπε «εγώ αυτό το πράγµα
δεν το αγγίζω». Γνωρίζουµε όλοι µας -εκτός αν υπάρχουν και κά-
ποιοι αφελείς ανάµεσά µας- ότι οι φαρµακοβιοµηχανίες έχουν
στήσει δεκαετίες τώρα πάρτι. Είπα –και το έχω πει και σε αυτήν
την Αίθουσα, το είπα και σε µια τηλεοπτική εκποµπή και βγήκε
τότε ο αρµόδιος Υφυπουργός και είπε «ναι»- ότι τριαξονικό πάρ-
καρε έξω από τον «Ευαγγελισµό» για να ξεφορτώσει πράγµατα.
Πάει ο υπάλληλος, παίρνει τα χαρτιά και το φορτηγό φεύγει,
όπως πάρκαρε. ∆εν κατέβασε ούτε ένα κουτί φάρµακα. Και λένε
«έγινε». Μου το κατήγγειλε γνωστός καναλάρχης. Και εγώ το
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είπα. Και άκουσα «ναι, έγινε. Κι επειδή έγινε;». Όλα αυτά δεν πρέ-
πει να τα ελέγξουµε; ∆εν ξέρουµε ότι γίνονται υπερτιµολογήσεις;

∆εν ξέρουµε, κύριε Υπουργέ, ότι γίνονται «εγκλήµατα»; Ξέρετε
ότι το απλό στεντ χρεώνεται περίπου 3.500 ευρώ; Ξέρετε ποια
είναι η πραγµατική του αξία; Ούτε 300 ευρώ. Ποια είναι η πρό-
τασή µας; Να πάει αύριο το πρωί ένας ελεγκτής του δικού σας
Υπουργείου και να ρωτήσει τα ιδιωτικά νοσοκοµεία. Πόσο πλη-
ρώνεις εσύ το στεντ; Τόσο. Ωραία. Γιατί στα δηµόσια νοσοκο-
µεία έχω µια χρέωση που είναι τρεις φορές επάνω;

Αφήστε δε ότι υπάρχουν επίορκοι ιατροί –και δεν το ακούτε
πρώτη φορά από εµένα και ευτυχώς που δεν είναι όλοι- που σου
βάζουν στεντ χωρίς να χρειάζεται, προκειµένου να βγάλουν τη
µίζα των 1.000 – 1.500 ευρώ.

Όλα αυτά έρχεστε τώρα και λέτε, δεν πειράζει, τα σβήνω,
σφουγγάρι, πληρώνω και επαίρεστε ότι θα πληρώσετε µε οµό-
λογα ενός έτους σε αυτούς. Όχι, κύριε Υπουργέ. Έπρεπε να
στείλετε τους πιο «αυστηρούς» από το Σ∆ΟΕ, να τους βάλετε
κάτω αυτούς τους δεκαπέντε και να δείτε πως θα έρχονταν πα-
ρακαλώντας να τους πληρώσετε το 30%, όχι αυτό που τους δί-
νετε.

Το ξέρουµε όλοι και το ξέρετε και εσείς. ∆εν µπορώ να κατα-
λάβω για ποιο λόγο υπήρξε αυτή η άτακτη υποχώρηση της Κυ-
βέρνησης έναντι των φαρµακοβιοµηχάνων που φορτώνουν εις
το ελληνικό φάρµακο τιµές τέσσερις και πέντε φορές επάνω.
Μόνο η ελληνική πολιτεία, κύριε Υπουργέ, να έπαιρνε τα φάρ-
µακα που χρειάζονται και τα οποιαδήποτε ιατρικά βοηθήµατα
από την Κύπρο, θα είχε µία εξοικονόµηση της τάξεως του 70%.
Εποµένως, λοιπόν, µε αυτήν την ανοχή που δείξαµε όλα αυτά τα
χρόνια, ερχόµαστε σήµερα µε την υπογραφή του Κοινοβουλίου
και λέµε «πάρτε τα».

Κύριε Υφυπουργέ, εάν δεν είχατε την πρόνοια να περάσει από
τη Βουλή µε τη δική σας πλειοψηφία, να ήσασταν σίγουρος ότι
αύριο το πρωί θα µπορούσε να δηµιουργηθεί διαδικασία εξετα-
στικής επιτροπής για τα λεφτά τα οποία παίρνουν. Πρέπει να κα-
ταλάβουν ότι ο ελληνικός λαός δεν µπορεί να πληρώνει τα
ανοµήµατα, τα εγκλήµατα ολίγων.

Και βεβαίως το ξέρετε ότι ελέγχονται πολλοί. Και δεν ελέγχο-
νται οι Υπουργοί Υγείας τόσο, όσο εκείνοι που έκαναν όλες τις
διαδικασίες. Και αυτές οι διαδικασίες ήταν και του Υπουργείου
Εµπορίου αλλά και των διοικητών των νοσοκοµείων, οι οποίοι
ποιοι ήταν; Αυτοί που ήταν πάντα! Βουλευτές που δεν εξελέγη-
σαν, ηµέτεροι κοµµατικοί. Έφυγαν οι ηµέτεροι κοµµατικοί της
Νέας ∆ηµοκρατίας και µπήκαν οι ηµέτεροι κοµµατικοί του
ΠΑΣΟΚ σήµερα. Αυτή είναι η δουλειά. Οι ίδιοι προµηθευτές, τα
ίδια λαδώµατα, οι ίδιες µίζες, οι ίδιες διαδικασίες, απλά αλλά-
ζουν τα πρόσωπα. ∆ηλαδή, «τα πήρατε εσείς µία χρονική πε-
ρίοδο, να τα πάρουµε εµείς µία άλλη χρονική περίοδο». Αυτά τα
χρήµατα είναι ευθεία διασπάθιση των χρηµάτων του δηµοσίου.
∆εν πρέπει να δοθούν. Πρέπει να προηγηθεί εξονυχιστική έρευνα
σε όλους από το Σ∆ΟΕ και εν συνεχεία καταβολή των χρηµάτων
και αφού προηγουµένως το κάθε τιµολόγιο, κύριε Υπουργέ, συ-
γκριθεί µε το τι υπάρχει σε άλλες χώρες. Θα βρείτε τη χώρα η
οποία πληρώνει το φθηνότερο φάρµακο και θα κάνετε σύγκριση.
Γίνεται πάρτι. Είναι το χειρότερο πάρτι, κύριε Υπουργέ, µετά
τους εξοπλισµούς, το οποίο το είδαµε και αυτήν την εβδοµάδα.
Θυµάστε, κύριοι συνάδελφοι, πόσες φορές έχω κάνει αναφορά
γι’ αυτό το θέµα στη Βουλή...

Θα πω άλλη µία φορά την ιστορία, ίσως επειδή επικαιροποιεί-
ται τώρα και υπάρχει ευαισθησία να κινηθείτε.

Ο υποψήφιος Πρόεδρος της Αµερικής John McCain ήταν Πρό-
εδρος της Επιτροπής Εξωτερικού Εµπορίου και το 1995 κάνο-
ντας έλεγχο σε κάποιες συµβάσεις βρίσκει από την
«LOCKHEED» δύο εταιρείες, µία «MATIN» και µία «ISABEL» να
έχουν πάρει 10% µίζες. Ταυτοχρόνως πιάνει και µία της Ταϊβάν.
Λέει στις κυβερνήσεις «στείλτε µου µία επιστολή για περαιτέρω
έλεγχο, για να φθάσω σε φυσικά πρόσωπα». Η Ταϊβάν έστειλε
την επιστολή και βεβαίως πήρε πίσω τα χρήµατα που είχε δώσει
όλα. Η Ελλάδα δεν έκανε. Παρ’ ότι ήταν η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας εκείνη που είχε πάρει και είχε υπογράψει και η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν το έκανε.

Ύστερα από δύο χρόνια πάλι ο John McCain κατά την ίδια ιδιό-

τητα βρίσκει 10% µίζες και µε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ για την ανα-
βάθµιση των ελικοπτέρων του Πολεµικού Ναυτικού. Και πάλι δεν
εστάλη ποτέ αυτή η επιστολή. Και τώρα βγαίνουν πάλι τα ίδια
πράγµατα από τις ίδιες εταιρείες µε τα F 16 και µε τα Leopard.

Θέλω να πιστεύω, πιστεύοντας και στην ευφυΐα αλλά και στην
ευαισθησία του συναδέλφου σας, κ. Βενιζέλου, ότι αυτήν τη
φορά θα υπάρξει το πολιτικό θάρρος να γίνει ο πλήρης έλεγχος
και η εκκαθάριση αυτών των εκκρεµοτήτων. ∆εν υπάρχει χειρό-
τερο πράγµα από το να πληρώνουµε µίζες για τα οπλικά συστή-
µατα στα οποία µπαίνουν τα παιδιά µας να είναι πληµµελή ή στο
φάρµακο το οποίο δίνουµε στο παιδί µας ή στον άνθρωπό µας
για να γίνει καλά.

Χρειάζεται περισσότερη σοβαρότητα, περισσότερο ήθος και
περισσότερη τόλµη, κύριε Υπουργέ. Σας παρακαλώ πολύ, προ-
σπαθήστε να αναδείξετε αυτά τα τρία στοιχεία, για να µπορέ-
σουµε επιτέλους να δώσουµε µία ελπίδα και προσδοκία στον
ελληνικό λαό ότι κάτι µπορεί να αλλάξει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Πρόε-

δρο του ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµικών, κ. Φίλιππος Σαχινί-

δης, να λάβει το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προλαλήσας Πρόεδρος του

ΛΑΟΣ κατέθεσε στη σηµερινή συζήτηση προβληµατισµούς για
το ποιος είναι ο ρόλος του κράτους στην εποπτεία του χρηµα-
τοοικονοµικού χώρου, για το ποιος είναι ο ρόλος του κράτους
στην προστασία του καταναλωτή. Ενώ µε βρίσκει σύµφωνο σε
πολλά από αυτά που είπε, θα ήθελα να επισηµάνω σε αυτό το
σηµείο, ότι ναι, η πολιτεία έχει ευθύνη για την εποπτεία στον χρη-
µατοοικονοµικό χώρο, γιατί τα προβλήµατα που µπορεί να δηµι-
ουργηθούν από µία ατελή λειτουργία είναι τεράστια και όσοι
έχουν ασχοληθεί λίγο µε την ιστορία του καπιταλισµού γνωρί-
ζουν ότι οι µεγαλύτερες κρίσεις ξεκίνησαν στο καπιταλιστικό σύ-
στηµα από κρίσεις που σχετίζονταν από τον τρόπο λειτουργίας
του χρηµατοοικονοµικού χώρου και το τίµηµα το πλήρωσαν κυ-
ρίως οι εργαζόµενοι και ήταν τεράστιο. Κρίσεις που διήρκησαν
πολλά χρόνια, κόσµος που έµεινε άνεργος, κόσµος που έχασε
περιουσιακά στοιχεία, κόσµος που εξοντώθηκε οικονοµικά. Βε-
βαίως πρέπει και η πολιτεία να αναλάβει τις ευθύνες της σε ό,τι
αφορά το ζήτηµα της προστασίας του καταναλωτή. Αλλά να µη
χαϊδεύουµε τον καταναλωτή και του λέµε ότι αυτός είναι άµοι-
ρος, ότι αυτός δεν θα πρέπει να κάνει την πρέπουσα έρευνα αγο-
ράς.

Βάλατε και ένα δεύτερο ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε. Ρωτήσατε,
πως διασφαλίζουµε τα συµφέροντα του Έλληνα φορολογούµε-
νου σε ό,τι αφορά τη ρύθµιση που φέρνουµε για τα νοσοκοµεία.
Θέσατε δίκαια έναν προβληµατισµό, µέχρι πότε η ελληνική
Βουλή θα καλείται µε την επιλογή που κάνει να ρυθµίζει µία σειρά
από ζητήµατα που προκύπτουν από τη λειτουργία των νοσοκο-
µείων. Και σας το λέω, διότι είστε κοινοβουλευτικός µε µακρά
εµπειρία και γνωρίζετε ότι στο παρελθόν στη Βουλή ήρθε ρύθ-
µιση το 1997, ήρθε ρύθµιση το 2001, το 2005. Και είναι και ένα
θέµα που έβαλα κατά τη συζήτηση στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων όταν πολλοί συνάδελφοι είπαν, «αµάν τι γίνεται». Ναι,
υπάρχει ένα πρόβληµα. ∆ιότι καίτοι στο παρελθόν χρειάστηκε
πολλές φορές η Βουλή να τοποθετηθεί πάνω στο ζήτηµα αυτό,
τελικά αποδείχθηκε ότι παρά τις παρεµβάσεις οι οποίες έγιναν,
δεν δόθηκε απάντηση σε αυτό το πρόβληµα. Και πολύ σωστά το
επισηµαίνετε και θεωρώ κι εγώ ότι είναι ευθύνη της δικής µας
της Κυβέρνησης να ξεκαθαρίσει ότι αυτό όχι µόνο δεν θα επα-
ναληφθεί άλλα δεν θα νοµιµοποιήσουµε όλους αυτούς οι οποίοι
δεν σεβάστηκαν τα χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου. Γι’
αυτό, κύριε Πρόεδρε, πριν ξεκινήσει η σηµερινή συζήτηση στη
Βουλή, η Κυβέρνηση έκανε µία προσθήκη, σύµφωνα µε την
οποία στις ανωτέρω προµήθειες θα γίνεται απολογιστικός έλεγ-
χος από την Επιτροπή Προµηθειών Υγείας ή από εξουσιοδοτη-
µένους από τούτο φορείς. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι δεν θα
επιτρέψουµε σε κανέναν να πιστέψει έστω και προς στιγµή ότι
θα πάει να εισπράξει τα χρήµατα και θα αποφύγει τον έλεγχο,
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διότι αυτό ουσιαστικά θα λειτουργούσε σε βάρος του ίδιου του
πολιτικού συστήµατος, σε βάρος της ίδιας της Κυβέρνησης, δη-
λαδή ότι νοµιµοποιεί πρακτικές, επιλογές, οι οποίες, πραγµατικά,
δεν µπορούν να ξεπεράσουν τα κριτήρια και τις αρχές ενός σω-
στού και υπεύθυνου ελέγχου.

Βάλατε και ένα τρίτο ζήτηµα για το ποίες θα είναι οι πρωτο-
βουλίες που θα πάρει η Κυβέρνηση προκειµένου να µην έχουµε
φαινόµενα διαφθοράς σε οτιδήποτε σχετίζεται µε τις προµήθειες
που κάνει η χώρα. ∆εν είναι τυχαίο ότι πολλές από τις επιλογές
του παρελθόντος έχουν οδηγήσει τη χώρα στο σηµείο αυτό. ∆εν
είναι τυχαίο ότι συσσωρεύτηκε ένα χρέος της τάξης των 300 δι-
σεκατοµµυρίων. Προφανώς κάτι δεν πήγαινε καλά τα προηγού-
µενα χρόνια. Και δεν αναφέροµαι στα πολύ λίγα προηγούµενα
χρόνια, αλλά γενικότερα κάτι δεν πήγαινε καλά και φθάσαµε στο
σηµείο αυτό. Κάτι δεν πήγαινε καλά και φθάσαµε ξαφνικά µέσα
σε µία χρονιά να ξεπεταχτεί το έλλειµµα στο 14%.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα, όµως, κι εσείς µε τη σειρά σας να
αναγνωρίσετε ότι αυτή η Κυβέρνηση, µε τις πρωτοβουλίες που
έχει πάρει, έχει δείξει ότι πραγµατικά δεν θέλει να κρύψει τίποτα.

Απλώς να σας υπενθυµίσω τι έλεγε ο σηµερινός Πρωθυπουρ-
γός της χώρας όταν ήταν στη θέση του Αρχηγού της αξιωµατι-
κής αντιπολίτευσης, απευθυνόµενος στον τότε Πρωθυπουργό
της χώρας, στον κ. Καραµανλή. Του έλεγε: «Κύριε Καραµανλή,
ελάτε να διερευνήσουµε όλες τις υποθέσεις. Να µατώσουµε.
Αλλά στο τέλος, θα βγούµε κερδισµένοι. Θα διασώσουµε την
τιµή του πολιτικού συστήµατος. ∆ιαφορετικά, ο κόσµος θα µας
πάρει µε τις πέτρες».

Ο κ. Καραµανλής τότε δεν άκουσε την έκκληση που απηύθυνε
σε αυτόν ο Αρχηγός της αξιωµατικής αντιπολίτευσης.

Σήµερα, από τη θέση του, ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ., ο Πρω-
θυπουργός της χώρας, τιµά αυτά τα οποία έλεγε ως Αρχηγός
της αξιωµατικής αντιπολίτευσης και όλα τα ζητήµατα που βρέ-
θηκαν στο επίκεντρο του αντιπολιτευτικού µας λόγου, τα έχει
φέρει εδώ στη Βουλή, να τα ερευνήσει σε βάθος η Βουλή.

Και πιστεύω ότι στα θέµατα στα οποία αναφερθήκατε, θα
υπάρξουν όλες οι πρωτοβουλίες ώστε να µην επαναληφθούν -
και όχι µόνο οι πρωτοβουλίες, αλλά και η ενίσχυση εκείνου του
θεσµικού πλαισίου και η ενίσχυση της διαφάνειας- φαινόµενα
σαν και αυτά που είχαµε στο παρελθόν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το σηµερινό νοµοσχέδιο η
Κυβέρνηση απαντά σε τέσσερα ερωτήµατα.

Το πρώτο ερώτηµα, το οποίο είναι, αν θέλετε, κι ένας προ-
βληµατισµός µε διεθνή αναφορά, γεννήθηκε από την πρόσφατη
κρίση: Ποια είναι η άριστη αρχιτεκτονική για την εποπτεία στον
χρηµατοοικονοµικό χώρο;

Το δεύτερο ερώτηµα: Πώς διασφαλίζουµε τα συµφέροντα των
καταναλωτών οι οποίοι είναι ασφαλισµένοι σε ασφαλιστικές εται-
ρείες των οποίων µπορεί για τον οποιοδήποτε λόγο να ανακλη-
θεί η άδεια λειτουργίας τους;

Το τρίτο ερώτηµα: Πώς προστατεύουµε τα συµφέροντα των
ασφαλισµένων δύο συγκεκριµένων εταιρειών των οποίων η άδεια
λειτουργίας ανακλήθηκε και που τυπικά µέχρι σήµερα, µια πρω-
τοβουλία προστασίας των συµφερόντων τους προέκυψε από µία
νοµοθετική ρύθµιση που έγινε από την προηγούµενη κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας µε το ν. 3790/2009;

Τέταρτον: Πώς ενισχύουµε το συντονισµό µεταξύ της Κυβέρ-
νησης και των ανεξάρτητων εποπτικών αρχών, έτσι ώστε να δια-
σφαλίζεται ότι σε συνθήκες κρίσης θα λαµβάνονται έγκαιρα
σωστές αποφάσεις για την προστασία των πολιτών, για την προ-
στασία των καταναλωτών, για την προστασία της οικονοµίας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν ακόµα κορυφωθεί η διε-
θνής κρίση, που συγκαταλέγεται όπως ανέφερα και προηγουµέ-
νως σε µία από τις τρεις µεγαλύτερες του καπιταλιστικού
συστήµατος κατά τους τελευταίους τρεις αιώνες, είχε αρχίσει να
αναδύεται ένας προβληµατισµός για το πώς θα επιτευχθεί η στα-
θερότητα στον τραπεζικό και χρηµατοπιστωτικό κλάδο, αλλά και
το πώς θα αποφευχθούν οι κίνδυνοι αυτοί που επηρεάζουν τη
σταθερότητα ευρύτερων συστηµάτων της οικονοµίας.

Θα πρέπει να σας πω σε αυτό το σηµείο ότι η προσοχή και ο
προβληµατισµός όλων όσων προσπάθησαν να απαντήσουν σε
αυτό το ερώτηµα, εστιάστηκαν πρωτίστως στα συστήµατα επο-

πτείας του χρηµατοπιστωτικού χώρου. Σε αυτά αποδίδονται δυ-
σλειτουργίες, ασάφειες και γκρίζες ζώνες όσον αφορά τις αρ-
µοδιότητες και την κατανοµή τους, ρυθµιστικά κενά,
καθυστερήσεις και έλλειψη συντονισµού στο πλαίσιο της διαχεί-
ρισης της πρόσφατης κρίσης, µε αποτέλεσµα τις γνωστές, ση-
µαντικές, αρνητικές επιπτώσεις στην πραγµατική οικονοµία.

Και είναι πραγµατικά αξιοσηµείωτο ότι τέθηκε πάλι ο προβλη-
µατισµός σχετικά µε την οργάνωση της εποπτείας του πιστωτι-
κού τοµέα καθώς –και θέλω να σας υπενθυµίσω εδώ- από τις
αρχές της δεκαετίας του ’80 είχαµε µία σειρά από εξελίξεις που
αφορούσαν το ποια είναι η άριστη αρχιτεκτονική του χρηµατο-
οικονοµικού χώρου. Και ως αποτέλεσµα αυτών των προβληµατι-
σµών είχαµε προχωρήσει σε ριζικές αλλαγές σε όλο τον κόσµο.

Αν, όµως, κάτι συσσωρεύσαµε ως εµπειρία από την πρόσφατη
κρίση, είναι ότι: Πρώτον, δεν υπάρχουν άριστα υποδείγµατα επο-
πτείας -γι’ αυτό και σήµερα όλα τα συστήµατα εποπτείας του πα-
ρελθόντος είναι υπό καθεστώς πλήρους επαναξιολόγησης- και
ότι σήµερα δεν υπάρχει κάποιο αποδεκτό υπόδειγµα. ∆ηλαδή,
παλιά λέγαµε, για παράδειγµα, ότι το σύστηµα εποπτείας το
οποίο έχει το Ηνωµένο Βασίλειο έχει κάποια θετικά χαρακτηρι-
στικά και πολλές χώρες υιοθετούσαν συστήµατα εποπτείας ανά-
λογα µε αυτό που είχε το Ηνωµένο Βασίλειο, το οποίο ήταν
πλήρως συγκεντρωµένο. Κάποιοι άλλοι πίστευαν, για παρά-
δειγµα, ότι καλύτερο είναι το πλήρως αποκεντρωµένο και κατα-
κερµατισµένο σύστηµα εποπτείας το οποίο υπήρχε στις
Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής.

Αυτό το οποίο σήµερα µπορούµε να πούµε είναι ότι δεν υπάρ-
χει ένα υπόδειγµα εποπτείας αναφοράς το οποίο θα µπορούσε
να ληφθεί υπ’ όψιν.

Έτσι, λοιπόν, το θέµα αυτό τίθεται σήµερα εκ νέου, προς επα-
ναξιολόγηση, καθώς βασικό συµπέρασµα της πρόσφατης κρί-
σης, όπως είπα, είναι η ενίσχυση της εποπτείας και η ρύθµιση
του χρηµατοπιστωτικού τοµέα στο σύνολό του.

Σκοπός είναι να ενδυναµωθεί η προληπτική διάσταση στην
εποπτεία και να καταστούν εφικτές οι κατάλληλες πολιτικές και
παρεµβάσεις που θα αποµακρύνουν τις πιθανότητες αποσταθε-
ροποίησης του πιστωτικού συστήµατος.

Σήµερα το τοπίο στον χρηµατοπιστωτικό χώρο είναι σαφώς
πολυδιάστατο.

Κύριο χαρακτηριστικό είναι η διεθνοποίηση των αγορών, η αύ-
ξηση του ανταγωνισµού και η χρήση περίπλοκων χρηµατοοικο-
νοµικών προϊόντων.

Επιπλέον, ένας διαρκώς αυξανόµενος αριθµός από τους δρα-
στηριοποιούµενους στον χρηµατοπιστωτικό τοµέα οµίλους επι-
χειρήσεων, ακόµα κι αν µε βάση την κύρια δραστηριότητά τους
κατατάσσονται είτε στον τραπεζικό είτε στον ασφαλιστικό κλάδο,
προσφέρει προϊόντα και υπηρεσίες και χρησιµοποιεί τεχνικές και
δίκτυα προώθησης που εµπεριέχουν συναφή χαρακτηριστικά και
οµοειδείς κινδύνους.

Ερχόµαστε, λοιπόν, µπροστά σε µία σηµαντική διαπίστωση: Η
πολυπλοκότητα του συστήµατος δηµιουργεί µία δυναµική ανά-
πτυξης νέων κινδύνων. Αυτοί ακριβώς οι κίνδυνοι που χαρακτη-
ρίζουν τέτοιους οµίλους απαιτούν ένα συντονισµένο και ενιαίο
εντοπισµό, επιµέτρηση, αξιολόγηση και διαχείριση.

Η πρόσφατη κρίση ανέδειξε, επίσης, ξεκάθαρα τον κρίσιµο και
ταυτόχρονα αναγκαίο ρόλο των κεντρικών τραπεζών στη δια-
σφάλιση της χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας όχι µόνο όσον
αφορά τον τοµέα της προληπτικής εποπτείας, αλλά και τη δια-
χείριση της κρίσης.

Εδώ θα ήθελα να σηµειώσω ότι παρά την έκταση και τη διάρ-
κεια της κρίσης, οι κεντρικές τράπεζες ανταποκρίθηκαν όπου
χρειάστηκε και µε τα µέτρα που έλαβαν, µε τη σηµαντική ρευ-
στότητα που παρείχαν στις τράπεζες, συνέβαλαν καθοριστικά
στην άµβλυνση της κρίσης.

Έτσι, σε επίπεδο κρατών – µελών η παρατηρηθείσα στην
πράξη αδυναµία αποτελεσµατικής συνολικής διαχείρισης εκ µέ-
ρους των υφισταµένων οργανωτικών εποπτικών σχηµάτων της
χρηµατοπιστωτικής κρίσης, οδήγησε σε κινήσεις ενοποίησης της
εποπτείας πιστωτικών ιδρυµάτων και ασφαλιστικών επιχειρή-
σεων και ενίσχυσης του εποπτικού ρόλου των κεντρικών τραπε-
ζών.
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Ήδη καταγράφονται τέτοιες κινήσεις µε χαρακτηριστικότερη
την περίπτωση της Γαλλίας. Πρόσφατα, την Άνοιξη του 2010,
ενοποιήθηκε ο έλεγχος τραπεζών και ασφαλιστικών επιχειρή-
σεων στο πλαίσιο µιας νέας αρχής προληπτικού ελέγχου, η
οποία λειτουργεί υπό την κεντρική τράπεζα.

Αντίστοιχα, σηµαντικές αλλαγές στη διάρθρωση του συστή-
µατος εποπτείας προανήγγειλε πρόσφατα, µόλις τον Ιούνιο του
2010, η νέα κυβέρνηση του Ηνωµένου Βασιλείου.

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι το Ηνωµένο Βασίλειο εγκατα-
λείπει το σχήµα των τριών πυλώνων εποπτείας στο οποίο συµ-
µετείχαν η FSA, η Τράπεζα της Αγγλίας και το Υπουργείο
Οικονοµικών.

Στο επίκεντρο της αναθεώρησης, η οποία προγραµµατίζεται
να ολοκληρωθεί µέχρι το τέλος του 2012, ενισχύει την εξουσία
και τις αρµοδιότητες της Τράπεζας της Αγγλίας.

Εκτός από τις τρέχουσες ευθύνες της για τη νοµισµατική πο-
λιτική, η κεντρική τράπεζα θα αναλάβει την παρακολούθηση και
την αποτροπή των συστηµικών κινδύνων και την καθηµερινή επο-
πτεία του συνόλου του χρηµατοπιστωτικού τοµέα µέσω µιας
νέας αρχής η οποία θα υπάγεται, στην Τράπεζα της Αγγλίας.

Αντίστοιχες εξελίξεις, όµως, σηµειώθηκαν και στην Ιρλανδία,
όπου η Κυβέρνηση της Ιρλανδίας ενέκρινε σχέδιο νόµου βάσει
του οποίου αναµορφώνονται οι θεσµικές δοµές και η οργάνωση
της χρηµατοοικονοµικής εποπτείας στην Ιρλανδία. Καταργείται η
προηγούµενη δοµή που ήθελε την κεντρική τράπεζα να έχει την
ευθύνη της χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας, ενώ η ευθύνη της
χρηµατοπιστωτικής εποπτείας είχε ανατεθεί σε ξεχωριστή αρχή.
Και οι δύο αυτές αρµοδιότητες ανατίθενται πλέον στην κεντρική
τράπεζα.

Πάνω στο θέµα αυτό έγινε αρκετή συζήτηση από συναδέλ-
φους και στην Επιτροπή των Οικονοµικών Υποθέσεων, όπου τέ-
θηκε το ερώτηµα, γιατί η Κυβέρνηση παίρνει την πρωτοβουλία,
καταργεί την ΕΠΕΙΑ και φέρνει την ΕΠΕΙΑ στην Τράπεζα της Ελ-
λάδος; Ποια άλλη χώρα –ρωτήθηκα από τους Βουλευτές της
Αντιπολίτευσης- παίρνει ανάλογες πρωτοβουλίες;

Νοµίζω ότι µε τα παραδείγµατα τα οποία σας ανέφερα µόλις
τώρα, αποδεικνύονται ή, αν θέλετε, επιβεβαιώνονται δύο πράγ-
µατα: Πρώτον, ότι διεθνώς υπάρχει µία κινητικότητα σε ό,τι
αφορά τα ζητήµατα της εποπτείας. ∆εύτερον, ότι αυτήν τη
στιγµή δεν έχουµε ένα άριστο υπόδειγµα εποπτείας στο οποίο η
χώρα µας θα καλούνταν από κάποιο, καλόπιστο παρατηρητή των
όσων συµβαίνουν στον χρηµατοοικονοµικό χώρο, να το ακολου-
θήσει. Είµαστε, δηλαδή, κι εµείς, µαζί µε τις υπόλοιπες χώρες, σε
µία διαδικασία αναζήτησης για το ποια είναι η άριστη αρχιτεκτο-
νική της εποπτείας. Ακολουθούµε ένα δρόµο γιατί πιστεύουµε
ότι µε βάση τις ιδιαιτερότητες της χώρας µας, αυτός ο δρόµος
είναι καταλληλότερος και απαντά στα προβλήµατα της Ελλάδος.

Θέλω να πω σε αυτό το σηµείο ότι η ανάθεση στην Τράπεζα
της Ελλάδος και της εποπτείας της ιδιωτικής ασφάλισης δια-
σφαλίζει πως η ασκούµενη από µία αρχή κατά ενιαίο τρόπο επο-
πτεία θα έχει στη διάθεσή της σε καθηµερινή και συνεχή βάση
την πολύτιµη εµπειρία της κεντρικής τράπεζας στο πεδίο της δια-
σφάλισης της χρηµατοπιστωτικής σταθερότητας.

Η µεταφορά της εποπτείας της ιδιωτικής ασφάλισης στην Τρά-
πεζα της Ελλάδος επιτρέπει την καλύτερη προσέγγιση της µα-
κροπροληπτικής εποπτείας µε τη µικροπροληπτική εποπτεία. Το
όφελος είναι να βελτιώνεται η εικόνα και η αντίληψη κατά τρόπο
ενιαίο των θεµάτων που σχετίζονται µε την παρακολούθηση του
χρηµατοπιστωτικού τοµέα.

Έτσι γίνεται αποτελεσµατικότερη η αναγνώριση, µέτρηση και
αξιολόγηση των κινδύνων του συστήµατος, ο καλύτερος συντο-
νισµός και η αµεσότερη λήψη αποτελεσµατικών µέτρων για τους
περιορισµούς τους σε περιπτώσεις σηµαντικών επαπειλούµενων
διαταραχών, έτσι ώστε να αµβλύνονται οι επιπτώσεις στην πραγ-
µατική οικονοµία.

Αλλά και η βελτίωση της αποτελεσµατικότητας της µικροπρο-
ληπτικής εποπτείας µε τη διεύρυνση της εστίασης της καθηµε-
ρινής εποπτείας και στις ασφαλιστικές επιχειρήσεις θα
λειτουργήσει και αυτή επικουρικά στον κοινό στόχο, που είναι η
εύρυθµη λειτουργία των αγορών και η προστασία του κατανα-
λωτή και των οικονοµιών του.

Άλλωστε είναι γνωστό ότι τα πιστωτικά ιδρύµατα και οι ασφα-
λιστικές επιχειρήσεις είναι οι φορείς της αγοράς που κατ’ εξοχήν
συγκεντρώνουν την αποταµίευση του κοινού. Πρόσφατο παρά-
δειγµα, χαρακτηριστικό τουλάχιστον στη χώρα µας, είναι και η
περίπτωση του οµίλου «ΑΣΠΙΣ» και των ασφαλιστικών εταιρειών
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE».

Ένα από τα κυριότερα προβλήµατα τα οποία δηµιουργήθηκαν
στη λειτουργία των συγκεκριµένων επιχειρήσεων και που ουσια-
στικά δείχνει ποιες είναι οι αδυναµίες για να εποπτεύσεις επιχει-
ρήσεις οι οποίες ανήκουν σε σύνθετους χρηµατοοικονοµικούς
οµίλους, είναι η εξαιρετικά περιπεπλεγµένη δοµή του οµίλου,
που του παρείχε τη δυνατότητα να κινείται στις γκρίζες εποπτι-
κές ζώνες συναρµοδιότητας της ΕΠΕΙΑ και της Τράπεζας της Ελ-
λάδος.

Λαµβάνοντας, λοιπόν, υπ’ όψιν τα παραπάνω κρίθηκε αναγκαία
η ανάληψη του εποπτικού ρόλου των ασφαλιστικών εταιρειών
από την Τράπεζα της Ελλάδος και η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τρά-
πεζα µε γνώµη της, που έδωσε στις 23 Απριλίου του 2010 είναι
θετική µε το ζήτηµα αυτό και λέει ότι στην περίπτωση της ενσω-
µάτωσης της ΕΠΕΙΑ στην Τράπεζα της Ελλάδος βελτιώνεται η
αποτελεσµατικότητα της εποπτείας, ενισχύεται η σταθερότητα
του χρηµατοοικονοµικού συστήµατος και η αποτελεσµατικότερη
αποτροπή ή ο µετριασµός των συστηµικών κινδύνων.

Αντίστοιχα θετική γνώµη αναφορικά µε το γενικό πνεύµα του
νοµοσχεδίου και µε την πρόταση ενσωµάτωσης της ΕΠΕΙΑ στην
Τράπεζα της Ελλάδος κατατέθηκε και από την ΟΚΕ.

Σε ό,τι αφορά τα άλλα ερωτήµατα στα οποία καλείται να απα-
ντήσει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα πρέπει να πω ότι µια
πρόνοια που παίρνει η Κυβέρνηση, ακριβώς επειδή συνειδητο-
ποιεί ποια είναι τα προβλήµατα τα οποία µπορούν να δηµιουρ-
γηθούν από την ανάκληση της άδειας λειτουργίας µιας
ασφαλιστικής επιχείρησης, είναι η δηµιουργία ενός εγγυητικού
κεφαλαίου.

Και επειδή ακούστηκαν πολλά γύρω από το ζήτηµα αυτό, αρκεί
να σας πω ότι στις περισσότερες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης δεν υπάρχουν ανάλογα εγγυητικά κεφάλαια. ∆εν λέω ότι δεν
υπάρχουν σε όλες, αλλά υπάρχουν πάρα πολλές χώρες στις
οποίες δεν υπάρχουν εγγυητικά κεφάλαια. Είναι όµως κάτι που
σήµερα, µετά και τις πρόσφατες πρωτοβουλίες που πάρθηκαν
σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Επιτροπής, και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
αναγνωρίζει ως αναγκαιότητα.

Έρχεται, θα έλεγα, και σε ευρωπαϊκό επίπεδο µε πολύ µεγάλη
καθυστέρηση. Όµως η ελληνική Κυβέρνηση ήδη είχε πάρει τις
πρωτοβουλίες να προχωρήσει στη δηµιουργία του εγγυητικού
κεφαλαίου ζωής, που σκοπός του είναι η διατήρηση και η µετα-
βίβαση του συνόλου ή µέρους του χαρτοφυλακίου ζωής µιας
υπό εκκαθάριση ασφαλιστικής εταιρείας σε άλλη ασφαλιστική
εταιρεία.

Σε κάθε όµως περίπτωση προτεραιότητα είναι η µεταβίβαση
του χαρτοφυλακίου ζωής και η ανάληψή του από άλλη ασφαλι-
στική εταιρεία. Αυτός κατά τη δική µας άποψή είναι ο µόνος ου-
σιαστικός και αποτελεσµατικός τρόπος να διασφαλίσουµε τα
συµφέροντα των κατόχων ασφαλιστηρίων, δηλαδή να δηµιουρ-
γήσουµε ένα µηχανισµό που να ευνοεί και να καθιστά ευκολό-
τερη την αναδοχή του χαρτοφυλακίου ζωής.

Η διαδικασία µετάβασης ή εκκαθάρισης του χαρτοφυλακίου
ζωής καθορίζεται από το νέο νοµοσχέδιο. Ως καταληκτική ηµε-
ροµηνία ολοκλήρωσης της διαδικασίας µεταβίβασης του χαρτο-
φυλακίου ζωής ορίζεται το ένα έτος µετά τη δηµοσίευση του
νόµου. Σε περίπτωση µη περάτωσης της διαδικασίας µεταβίβα-
σης µέσα στην προθεσµία αυτή, η διαδικασία ολοκληρώνεται αυ-
τοδίκαια και το χαρτοφυλάκιο ζωής τίθεται και αυτό στην
ασφαλιστική εκκαθάριση.

Βέβαια, άκουσα από πολλούς συναδέλφους να καταθέτουν
τον προβληµατισµό τους για τις πρόνοιες που περιλαµβάνει το
νοµοσχέδιο και οι οποίες απαντούν στο τι γίνεται µε όλους αυ-
τούς οι οποίοι είχαν ασφαλιστεί στην εταιρεία «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑ».

Άκουσα όλες αυτές τις ηµέρες που κάναµε τη συζήτηση στην
Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων τις απόψεις που κατατέθηκαν
από διαφόρους συναδέλφους. Και πολλές φορές άκουσα τις
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απόψεις οι οποίες κατατέθηκαν ως µια διαδικασία ελέγχου της
Κυβέρνησης, όπου λέγεται ότι η Κυβέρνηση δεν εφάρµοσε τον
προηγούµενο νόµο, το ν.3790/2009.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Για να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα πράγµατα: ό,τι έχει κάνει η
Κυβέρνηση µέχρι και σήµερα που συζητούµε µέσα σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα για τον τρόπο αντιµετώπισης των προβληµάτων που
προκύπτουν από την ανάκληση της άδειας λειτουργίας της
«ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της «COMMERCIAL VALUE» εδράζεται
στις πρόνοιες που έχει ο ν.3790.

Και επειδή είµαι σίγουρος ότι πολλοί από τους συναδέλφους
που συζητούνε σήµερα στη Βουλή δεν έχουν µελετήσει µε προ-
σοχή τις πρόνοιες, θα ήθελα να σας ζητήσω να προσέξετε πρώ-
τον, τι προέβλεπε αυτός ο νόµος. Αυτός ο νόµος δεν µπορούσε
να παράξει τα αναµενόµενα αποτελέσµατα και να λειτουργήσει
προς όφελος των ασφαλισµένων της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και της
«COMMERCIAL VALUE» και αισθάνθηκε την ανάγκη η Κυβέρ-
νηση να πάρει µια νέα πρωτοβουλία και να έρθει να απαντήσει.
Και µε αυτό θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, την οµιλία µου.

Λένε πολλές φορές οι συνάδελφοι από τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι,
ξέρετε κάτι: «µε τη νοµοθετική πρόβλεψη του καλοκαιριού του
2009 εµείς δίναµε τη δυνατότητα να καλυφθεί πλήρως το
άνοιγµα που είχαν οι ασφαλισµένοι στην «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ»».
Ουδέν αναληθέστερο.

∆ιαβάζω τι λέει ο νόµος: «µε απόφαση του ανωτέρω Υπουρ-
γού, δηλαδή του Υπουργού Οικονοµικών, κατόπιν πρότασης της
ΕΠΕΙΑ, η οποία καθορίζει το συνολικό άνοιγµα των ως άνω χαρ-
τοφυλακίων, δύναται να παρέχεται υπό προϋποθέσεις υπέρ της
αναδόχου ασφαλιστικής επιχείρησης εγγύηση του ελληνικού δη-
µοσίου ή, σε περίπτωση µη ανεύρεσης αναδόχου, εγγύηση υπέρ
των ασφαλισµένων, η οποία δεν υπερβαίνει το ως άνω άνοιγµα».

Τι λέει, δηλαδή, µε απλά λόγια; Ότι υπάρχει ένας επόπτης χαρ-
τοφυλακίου, προσδιορίζει το άνοιγµα, ενηµερώνει την ΕΠΕΙΑ και
αµέσως µετά η ΕΠΕΙΑ προτείνει στον Υπουργό Οικονοµικών πώς
ακριβώς µπορεί να αντιµετωπίσει το ζήτηµα.

Να ξεκινήσω, λοιπόν, από το πρώτο ερώτηµα: έχει δώσει ο
επόπτης χαρτοφυλακίου εικόνα για το ποιο είναι το άνοιγµα;
Απάντηση: όχι. Έχει πάρει η ΕΠΕΙΑ τέτοια πληροφόρηση και
έδωσε στον Υπουργό Οικονοµικών ποιο είναι το άνοιγµα του χαρ-
τοφυλακίου ζωής; Όχι.

Εποµένως, εφ’ όσον δεν συντρέχουν οι προϋποθέσεις που ορί-
ζει ο νόµος, κατά ποίον τρόπο εγκαλείται η Κυβέρνηση ότι δεν
υπηρέτησε τις προβλέψεις που είχε πάρει ο νόµος της Νέας ∆η-
µοκρατίας; Θα ήταν δόκιµη κριτική, θα ήταν βάσιµη η κριτική που
ασκείται από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, αλλά και από όλους
τους άλλους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης απέναντι στην Κυ-
βέρνηση, αν πληρούνταν οι προϋποθέσεις που ορίζει ο νόµος.

Ήρθε εδώ ο επικεφαλής της ΕΠΕΙΑ και είπε, «ξέρετε κάτι, εγώ
κατέθεσα στην Κυβέρνηση στοιχεία για το ποιο είναι το άνοιγµα
χαρτοφυλακίου ζωής και η Κυβέρνηση δεν προχώρησε στις επό-
µενες ενέργειες». Όχι, βέβαια. Αλλά υπάρχει και κάτι άλλο.
Αφού, λέει ο νόµος, καταθέσει η ΕΠΕΙΑ τα στοιχεία σχετικά µε το
άνοιγµα, η Κυβέρνηση υπό προϋποθέσεις δύναται να παράσχει
εγγυήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Άρα και αυτό είναι ένας ακόµη µύθος που έπλασε η προηγού-
µενη Κυβέρνηση παραµονές εκλογών, λέγοντας ότι η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε εγγυηθεί ότι θα αναλάβει όλο το
άνοιγµα. ∆ιότι, αν ήθελε πραγµατικά να το κάνει, δεν θα έλεγε
«δύναται υπό προϋποθέσεις». Θα έλεγε ότι µόλις ενηµερωθεί για
το άνοιγµα του χαρτοφυλακίου ζωής από τον επόπτη, την επό-
µενη µέρα εγγυάται για το σύνολο του ανοίγµατος.

Γιατί πήγε και κρύφτηκε πίσω από το «δύναται» και από το
«υπό προϋποθέσεις»; Γιατί ήταν ένα νοµοσχέδιο το οποίο ήρθε
παραµονές εκλογών. Και υπήρχε ένα ακροατήριο, υπήρχε ένα
εκλογικό κοινό, στο οποίο έπρεπε να απαντήσει η Νέα ∆ηµο-
κρατία και στην προσπάθειά της να απαντήσει, πήγε και κρύ-
φτηκε πίσω από το «δύναται» και πίσω από το «προϋποθέσεις».

Με αυτό κλείνουµε τη συζήτηση για το αν η Κυβέρνηση εφάρ-

µοσε αυτά που προέβλεπε ο νόµος, για το αν η προηγούµενη κυ-
βέρνηση είχε πραγµατικά διάθεση να αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα, το οποίο δηµιουργήθηκε µε την ανάκληση των αδειών
των δύο συγκεκριµένων εταιρειών.

Γι’ αυτό, σας παρακαλώ, όταν συζητάµε σε αυτήν τη Βουλή
και βλέπετε κιόλας ότι υπάρχει µια καλόπιστη διάθεση από την
Κυβέρνηση, να είµαστε ειλικρινείς, να συζητούµε πάνω στα
πραγµατικά δεδοµένα και να µην λέµε γενικά ότι η Κυβέρνηση
θα έπρεπε να κάνει αυτό.

Και επίσης, εκείνο που λέγεται και δεν µπορώ να το καταλάβω
είναι το εξής: προσέρχονται στο Βήµα Βουλευτές της Αντιπολί-
τευσης και ζητούν από την Κυβέρνηση τα εξής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Ζητώ συγγνώµη για την κατάχρηση του χρόνου.
Ζητούν από την Κυβέρνηση τα εξής: Μη βάλετε επιβάρυνση

στα ασφάλιστρα, γιατί αυτό θα δηµιουργήσει πρόβληµα στην
ασφαλιστική αγορά. Μην αυξήσετε τους φόρους, αλλά να ανα-
λάβει το ελληνικό δηµόσιο όλες τις δαπάνες που συνεπάγεται το
άνοιγµα.

Ποιον κοροϊδεύουµε εδώ µέσα; Είναι δυνατόν να κληθεί το ελ-
ληνικό δηµόσιο να καλύψει µε δαπάνες του Έλληνα φορολο-
γούµενου το συνολικό ποσό -όποιο ποσό προσδιορίσει ο
επόπτης χαρτοφυλακίου, µπορεί να είναι 400 εκατοµµύρια, 500
εκατοµµύρια, 600 εκατοµµύρια, 700 εκατοµµύρια- και να µην
προχωρήσουµε σε αύξηση της φορολογίας και να µην προχω-
ρήσουµε και σε αύξηση των ασφαλιστηρίων; Πώς θα γίνει αυτό;
Ποιος θα τα καλύψει αυτά; Ποιον κοροϊδεύουµε όταν διατυπώ-
νουµε τέτοιες προτάσεις εδώ µέσα;

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Πλήρωσε τίποτα ο Ψωµιάδης;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

συνάδελφε, θα σας απαντήσω και σ’ αυτό το ζήτηµα. Αυτήν τη
στιγµή σε ό,τι αφορά τουλάχιστον το Υπουργείο Οικονοµικών,
έγιναν όλες οι αναγκαίες ενέργειες, όλοι οι έλεγχοι. Και τα στοι-
χεία που έχει βρει το Υπουργείο Οικονοµικών, έχουν δοθεί στον
εισαγγελέα. Αυτήν τη στιγµή ξέρετε ότι υπάρχει σε εκκρεµότητα
µια έρευνα, η οποία διεξάγεται από τις δικαστικές αρχές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, επειδή θεωρώ ότι οι
περισσότεροι από σας επεσήµαναν, πραγµατικά, ότι υπάρχει ένα
κενό, µια αδυναµία, να αναφέρω το εξής. Η Κυβέρνηση, έχει
δώσει τη δυνατότητα στους ασφαλισµένους της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟ-
ΝΟΙΑΣ» µόλις βρεθεί ανάδοχος, να καλύψουν και σηµαντικό
µέρος από το υπόλοιπο των απαιτήσεων. ∆ιότι σε ό,τι αφορά το
χαρτοφυλάκιο, και θέλω σε αυτό το σηµείο να διορθώσω έναν
συνάδελφο που δεν κατάλαβε την πρόνοια του νοµοσχεδίου, που
θα µεταβιβαστεί σε ανάδοχο ασφαλιστική εταιρεία, θα έχει προ-
σαρµοσµένο ενεργητικό και παθητικό και εποµένως, θα υπάρ-
χουν κίνητρα να το αναλάβει.

Σε ό,τι αφορά το υπόλοιπο, είχα δεχθεί προτάσεις που έγιναν
από συναδέλφους Βουλευτές και είχα πει ότι θα δώσουµε µέχρι
και το 70% του υπόλοιπου ποσού. Το υπόλοιπο 30% είναι κάτι το
οποίο δεν θα µπορέσει να το καλύψει ο ασφαλισµένος, αλλά µε
τις πρόνοιες που υπάρχουν, ποσοστό πάνω από 75% του συνό-
λου των απαιτήσεων κάλλιστα θα µπορούσε να καλυφθεί.

Λέω, λοιπόν, ότι τηρώντας στάση ευθύνης η Κυβέρνηση και
απαντώντας στα αιτήµατα που έβαλαν Βουλευτές απ’ όλες τις
πτέρυγες –άκουσα Βουλευτές από το ΠΑΣΟΚ, άκουσα Βουλευ-
τές από τη Νέα ∆ηµοκρατία, άκουσα και τον Πρόεδρο του
ΛΑΟΣ.- η Κυβέρνηση, πραγµατικά, ανταποκρίνεται στο αίτηµα,
το οποίο τέθηκε και θα καλύψουµε ως ένα βαθµό –την καταθέτω-
µε µία προσθήκη όλους εκείνους τους ασφαλισµένους των εται-
ρειών «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» και «COMMERCIAL VALUE» σε περί-
πτωση που τελικά δεν βρεθεί ανάδοχος ασφαλιστική εταιρεία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Γιατί εµείς µε αυτήν την ενέργεια αυτό το οποίο θέλουµε να

δείξουµε, είναι ότι η Κυβέρνηση έχει την πρόθεση να λύνει τα
προβλήµατα και να ακούει τους Βουλευτές µέσα στο Κοινοβού-
λιο. Γιατί κάποιοι πρόσφατα µίλησαν για εκβιαζόµενους Βουλευ-
τές. ∆εν υπάρχουν εκβιαζόµενοι Βουλευτές, υπάρχουν
Βουλευτές που συστρατεύονται και βοηθούν την Κυβέρνηση να
παίρνει τις σωστές αποφάσεις.
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Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχει ζητήσει το λόγο

ο Πρόεδρος κ. Καρατζαφέρης. Αµέσως µετά, θα έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω µια διευ-

κρίνιση σ’ αυτό που είπε ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα έχει το λόγο ο κ.

Καρατζαφέρης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μας είπε ο κύριος Υπουργός ότι

θα καταθέσει πρόταση…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Πρόε-

δρε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τουλάχι-

στον το Προεδρείο ας ζητήσει την άδεια και από τον Κοινοβου-

λευτικό Εκπρόσωπο. Έχω ζητήσει το λόγο µε το που έκλεισε την
οµιλία του ο κ. Σαχινίδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να µας διαβάσει
ο κύριος Υπουργός…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆ιακόπτετε τον Πρόε-
δρο; Είστε σε αταξία. Ο κύριος Υπουργός είπε ότι έχει µια προ-
σθήκη. Θα την καταθέσει για τα Πρακτικά και θα διανεµηθεί. Η
Προεδρεύουσα µου είπε ότι έχει ζητήσει το λόγο ο Πρόεδρος κ.
Καρατζαφέρης και προηγείται να κάνει την παρέµβασή του.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα προ-
σθήκη, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίστε, κύριε Κα-
ρατζαφέρη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Εν πάση περιπτώσει, µπορούµε να διαφω-
νούµε και να τσακωνόµαστε στην Αίθουσα όταν υπάρχει µία
στείρα αντίληψη και µια αγκύλωση. Όταν υπάρχει ένα ευήκοον
ους που, εν πάση περιπτώσει, έρχεται αµέσως µετά τις τοποθε-
τήσεις των Βουλευτών και κάνει µια ρύθµιση, ας είναι καλοδε-
χούµενη. Να τη διαβάσουµε πρώτα και εν συνεχεία ας γίνει
οποιαδήποτε κριτική. Τουλάχιστον είναι µιας µορφής ρύθµιση.
∆εν έµεινε στο αγκυλωµένο κείµενο, το οποίο µας έδωσε χθες.

Μιλήσατε, κύριε Υπουργέ, και κάνατε µια µεγάλη σύγκριση µε-
ταξύ ηµών και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Σας αδικεί, όλους µας αδι-
κεί. Συγκρίνετε, δηλαδή, µε ό,τι χειρότερο πέρασε τον εαυτό
σας. ∆εν θα βγείτε έτσι µπροστά. Ο σκοπός είναι να µπορέσετε
να έχετε µια ποιότητα εργασίας που να ικανοποιεί το µίνιµουµ
των προσδοκιών του ελληνικού λαού. Μην κάνετε σύγκριση µε
αυτό το οποίο σήµερα είναι κατηγορούµενο, όχι µόνο στη συ-
νείδηση του ελληνικού λαού, αλλά και µε όλες αυτές τις εξετα-
στικές επιτροπές.

Είναι θλιβερό βέβαια και οµολογώ και εγώ, ότι πρέπει να «µα-
τώσουµε». Και να µατώσουµε και εµείς, οι οποίοι δεν έχουµε καµ-
µία συµµετοχή. Ίσως το µόνο κόµµα το οποίο δεν ήταν µέσα στο
Κοινοβούλιο για να έχει τέτοια συµµετοχή, είναι το δικό µας. ∆ε-
χόµαστε όµως να καταθέσουµε και εµείς το δικό µας αίµα αν
πρόκειται να βγούµε από αυτήν την αναξιοκρατία, η οποία επι-
κρατεί σήµερα.

Ήταν θλιβερή χθες η εικόνα του Γενικού ∆ιευθυντού του
πρώην Πρωθυπουργού του κ. Αγγέλου σχεδόν να συλλαµβάνε-
ται. Οι 400.000 ευρώ είναι τεράστιο ποσό για περιορισµό από τη
χώρα. Βούιξαν χθες όλα τα διεθνή δίκτυα! ∆εν είναι εικόνα αυτή!
∆εν είναι ευρωπαϊκή χώρα αυτή! ∆εν είναι εικόνα ο ισχυρότερος
άνδρας της χώρας µετά από ένα χρόνο, σήµερα να είναι εκεί!

Και ξέρετε τι µε ενόχλησε; Με ενόχλησε ότι ο άνθρωπος ήρθε
σε τόσο δύσκολη θέση, γιατί αισθάνθηκε εγκαταλελειµµένος,
που απαρνήθηκε όπως ο Πέτρος το Χριστό. Και είπε «δεν ήµουν
εγώ, απλώς ένας συνεργάτης ήµουν εκεί µέσα». ∆ηλαδή, όταν
φθάνουµε σε αυτά τα σηµεία, νοµίζω ότι κάνουµε κακή διδαχή
στους πολίτες. Πρέπει κάποια στιγµή να ξεκαθαρίσουµε πώς
έγινε ό,τι έγινε, υπήρξε µια περίοδος που µπήκαν ανάµεσά µας
άνθρωποι επίορκοι που κατέκλεψαν τον ελληνικό λαό και να τρα-
βήξουµε µια γραµµή και να προχωρήσουµε προς τα εµπρός. ∆ια-
φορετικά δεν µπορούµε.

Στο πλαίσιο αυτό, θέλω να ρωτήσω, επειδή ακριβώς είναι το
δικό σας Υπουργείο: Η µήνυση που καταθέσατε το Φεβρουάριο
-και έµαθα ότι υπήρξαν ευρήµατα από τη δικαιοσύνη- και έχει
φύγει από τον Άρειο Πάγο για να έρθει εδώ προκειµένου να συ-
ζητήσουµε αν θα γίνει εξεταστική επιτροπή, για την οικονοµία,
πού ακριβώς βρίσκεται; ∆εν µπορείς να έχεις πληροφορίες ότι
έχει φύγει και κάπου καθυστερεί. Καθυστερεί στο Υπουργείο ∆ι-
καιοσύνης; Έχει έρθει εδώ και δεν έχει ανακοινωθεί ακόµη; Πού
είναι αυτή η ιστορία; Γιατί νοµίζω πως ό,τι άλλο συζητάµε για
εξεταστικές επιτροπές, µπροστά στο κεφάλαιο της οικονοµίας
είναι απλώς πληµµέληµα...

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μαρκόπουλος έχει το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα φθάναµε σ’ αυτό το νοµοσχέδιο
είµαι σίγουρος, γιατί ο κύριος Υφυπουργός έχει πολλά και σο-
βαρά ζητήµατα να ασχοληθεί. Και δεν θα φθάναµε στην εποπτεία
της ιδιωτικής ασφάλισης αν δεν είχαµε την αστοχία των δύο
ασφαλιστικών εταιρειών. Όλη η ιστορία ξεκίνησε από την επιτα-
κτική ανάγκη να δικαιώσουµε ή να µη δικαιώσουµε περίπου οκτα-
κόσιες χιλιάδες ασφαλισµένους που έχασαν τα δικαιώµατά τους
τα ώριµα, τα µελλοντικά, τα άµεσα, το δικαιώµατά τους στη σύ-
νταξη, την ασφάλεια ζωής, την οποία έχουν. Αυτή ήταν η αφετη-
ρία από την οποία ξεκίνησε ο αρµόδιος Υφυπουργός να δέχεται
την πίεση της κοινωνίας πρώτα και µετά των κοµµάτων, από την
ώρα που ανέλαβε το Υπουργείο.

Μας υποσχέθηκε, λοιπόν, το Νοέµβριο. Μετά υποσχέθηκε το
∆εκέµβριο. Μετά υποσχέθηκε το Φεβρουάριο. Έγινε µια ακρόαση
περίπου το Μάρτιο για τη συζήτηση γι’ αυτό το σχέδιο νόµου και
φθάσαµε αισίως στο Α’ Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής .

Κύριε Υπουργέ, το ήµισυ του εγκλήµατος έχει τελεστεί. Ποιο
είναι το ήµισυ του εγκλήµατος; Τα φιλέτα των ασφαλιστικών εται-
ρειών που κλείσανε, έφυγαν, πέταξαν, τα πήραν οι ανταγωνιστές.
Και το ξέρετε πολύ καλά αυτό, το λέει η απλή λογική δηλαδή.
∆εν είναι ανάγκη να το µάθετε. Άρα, έφυγε το θετικό πρόσηµο
των ισολογισµών των ασφαλιστικών εταιρειών και άρα, δεν θα
βρεθεί ανάδοχος. Είναι πολύ απλή η συλλογιστική. Ανάδοχος
βρίσκεται όταν κανείς δεν πάει να πάρει µόνο τα χρέη, αλλά πάει
να πάρει και το φιλέτο, δηλαδή και τις εισπράξεις. Άρα, το ήµισυ
του εγκλήµατος, η καθυστέρηση των εννέα µηνών –επτά µήνες
θέλετε, έξι µήνες θέλετε- έχει τελεστεί µε τη δική σας απόφαση.
Είναι δική σας η καθυστέρηση.

Τώρα, λοιπόν, έρχεστε εδώ, αφού πρώτα έγινε µια επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας και ούτε λίγο ούτε πολύ
είπατε ότι το κράτος δεν πρόκειται να εγγυηθεί τίποτα.

Μας φέρατε ένα νοµοσχέδιο στο οποίο εµµένατε στην αρχική
σας απόφαση, ότι δηλαδή η εγγυοδοσία του κράτους θα έχει την
προϋπόθεση του αναδόχου και χρειαστήκατε είκοσι πέντε ολό-
κληρα λεπτά οµιλίας και µια εξαιρετικά καλή θεωρητική κατάρ-
τιση περί της αποτυχίας της εποπτείας του καπιταλιστικού
συστήµατος διεθνώς, πανευρωπαϊκά και στην Ελλάδα για να µας
πείτε στο τέλος ότι κάτι θα φέρετε το οποίο δεν µας το έχετε
φέρει.

Εγώ, λοιπόν, δεν θα σας χειροκροτήσω, γιατί το 50% του «κα-
τάγµατος» των συµφερόντων οκτακοσίων χιλιάδων ατόµων, αλλά
και της προοπτικής της εταιρείας, το φέρατε. Θα σας χειροκρο-
τήσω για το επόµενο, αν δω ότι πραγµατικά είναι στη κατεύθυνση
µιας πραγµατικής εγγυοδοσίας και σ’ ένα ποσοστό που θα ανα-
γνωρίζει έστω τώρα το κράτος την αστική του ευθύνη για αυτά
που χάθηκαν, γιατί το κράτος, η πολιτεία έχει αστική ευθύνη.

Εδώ δεν είναι µια απλή εποπτεία η οποία απέτυχε. Θα µου επι-
τρέψετε να σας πω ότι αυτά που µας είπατε µπορεί να ισχύουν
για άλλες χώρες του εξωτερικού, αλλά δεν ισχύουν για αυτήν
την περίπτωση των δύο εταιρειών. Εδώ πρόκειται περί διαφθο-
ράς, περί πλαστογραφίας εγγράφων, περί συγκάλυψης περί
απείθειας. Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της ASPIS BANK πήρε την
εντολή από την ΕΠΕΙΑ να κρατήσει χρήµατα και πήγε και τα
έδωσε.

Υπάρχουν πολλές και πολλαπλές ευθύνες. Έγινε µπάζα, κύριε
Υπουργέ, και το ξέρετε. Αλίµονο, δεν έχετε εσείς την ευθύνη.
Υπάρχει επίσης ένα έλλειµµα άνω των 400 εκατοµµυρίων στην
εταιρεία. Έπρεπε να περάσουν εννέα µήνες για να το αντιλη-
φθείτε; Όχι, είναι προφανές. Γιατί το κάνατε; ∆εν ξέρω. Εσείς θα
απαντήσετε.

Είναι βέβαιο ότι η πορεία και η ιστορία σας δεν λέει ότι έχετε
κάποια συµφέροντα σε ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες, στην
πραγµατικότητα όµως κατορθώσατε να βοηθήσετε την απόλυτη
ουσιαστική πτώχευση του ό,τι είχε παραµείνει από αυτές τις δύο
εταιρείες. Λοιπόν, δεν δικαιούστε εδώ να σας χειροκροτούν διότι
καθυστερήσατε υπερβολικά, τόσο υπερβολικά, που δεν θα µπο-
ρούσε να γίνει τίποτε περισσότερο.

Μας µιλήσατε εδώ ακόµα και για την ευθύνη των καταναλω-
τών. Μα οι καταναλωτές, κύριε Υπουργέ, έχουν µια πολιτεία απέ-
ναντί τους την οποία πρέπει να εισακούουν, να εγγυάται η
πολιτεία και αυτοί να πείθονται. Έτσι λειτουργούν τα κράτη.

Εδώ συνέβη το εξαιρετικά αντίθετο. Αν υπάρχουν επίορκοι, αν
υπάρχουν άνθρωποι δηλαδή που δεν έπαιξαν καλά το ρόλο τους,
εδώ είναι η δικαιοσύνη, έχετε όλο το δικαίωµα να κάνετε αυτό
που νοµίζετε. Θα ήµαστε µαζί σας για τον οποιονδήποτε, από το
2002 µέχρι και τη χθεσινή µέρα.

∆εν δικαιούστε όµως, παραδείγµατος χάριν, να λέτε ότι το τε-
λευταίο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών του κ. Πα-
παθανασίου για τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών εταιρειών και
για τη δυνατότητα της εγγυοδοσίας του ελληνικού δηµοσίου, δεν
σας αφαιρούσε το δικαίωµα να κάνετε αυτό που µας είπατε προ-
φορικά πριν από λίγο –και που θα το καταθέσετε- πριν από εννέα
µήνες.
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Γιατί δεν το κάνατε; Γιατί δεν κάνατε τη δυνατότητα; Αυτό κά-
νετε τώρα. Τη δυνατότητα την κάνετε σχέδιο νόµου. Τρεις γραµ-
µούλες ήταν και δεν χρειαζόταν κιόλας καν σχέδιο νόµου, ούτε
τροπολογία πουθενά. Αυτό που κάνετε τώρα να το κάνατε τότε.
Γιατί δεν το κάνατε; ∆εν αντιλαµβάνεστε τις δικές σας ευθύνες;
∆εν µπορείτε δηλαδή να καταλάβετε ότι αυτή η καθυστέρηση
των εννέα µηνών θα αποφέρει την µη αναδοχή αυτής της εται-
ρείας;

∆εύτερον, τι προστασία ιδιωτικού ασφαλιστικού συστήµατος
είναι αυτή όταν εσείς για κάθε εταιρεία η οποία δεν πηγαίνει
καλά για τον οποιονδήποτε λόγο, βάζετε εδώ µια εγγυοδοσία, αν
υπάρχει αναδοχή. ∆εν υπάρχει κράτος, δεν υπάρχει αστική ευ-
θύνη, δεν υπάρχει τίποτα. Αυτό µας λέγατε µέχρι τώρα στο σχέ-
διο νόµου και θα δούµε τι διαφορετικό ενδεχοµένως να κάνετε.

Γιατί αυτήν την εταιρεία και όποιες άλλες εταιρείες δεν τις βά-
ζετε σε εκκαθάριση εν λειτουργία αν πτωχεύσουν ή αποτύχουν;
Έχετε και αυτό το δικαίωµα. Και αν δεν το έχετε απόλυτα µε το
νοµικό καθεστώς, κάντε το τώρα. Μια εταιρεία η οποία φεύγει, η
οποία χρησιµοποιεί τα χρήµατα των πολιτών, η οποία εποπτεύε-
ται από το κράτος, θα συµφωνήσουµε να πάει στην Τράπεζα της
Ελλάδος. Μαζί σας είµαστε σ’ αυτό.

Το στηρίζουµε αυτό, ακόµα και αν υπάρχουν τελευταία συζη-
τήσεις για την Τράπεζα της Ελλάδος ότι είναι λίγο έτσι, λίγο αλ-
λιώς. Εµείς το στηρίζουµε. Και την Τράπεζα της Ελλάδος το
κράτος να την επηρεάσει λίγο περισσότερο. Τουλάχιστον η Τρά-
πεζα της Ελλάδος δεν υποχωρεί ούτε σε κοµµατικές αντιπαρα-
θέσεις ούτε σε άλλα ζητήµατα.

Γιατί, λοιπόν, δεν βάζετε εδώ ότι όποια εταιρεία αποτυγχάνει
να µπαίνει σε εκκαθάριση εν λειτουργία; ∆ιότι η εκκαθάριση µε
παύση λειτουργίας είναι η απόλυτη κατάρρευση της εταιρείας.
Ούτε αυτό το κάνετε. Άρα, πώς προστατεύετε τις ιδιωτικές εται-
ρείες;

∆εν καταλαβαίνετε ότι µ’ όλο αυτόν το σάλο που έχει δηµι-
ουργηθεί, το πρώτο «κάταγµα» που θα έρθει είναι στην ίδια τη
θεωρητική κατάρτιση και την υπεραξία της ιδιωτικής ασφάλισης,
που είναι ένας πυλώνας για την κοινωνία στην Ελλάδα; Ούτε
αυτό το αντιλαµβάνεστε. Τουλάχιστον από τα γραφόµενα και
αυτά που υπογράφετε στο σχέδιο νόµου, εγώ δεν καταλαβαίνω
ότι, πραγµατικά, αντιλαµβάνεστε πώς αυτό µπορεί να γίνει.

Κύριε Υπουργέ, ειλικρινώς είχατε πολύ µεγάλη ευκαιρία να εγ-
γράψετε ιστορικά µια µεγάλη τοµή στην ιδιωτική ασφάλιση. Την
έχετε ακόµα µέχρι το τέλος αυτού του νοµοσχεδίου, µέχρι το
απόγευµα που θα τελειώσουµε. Έχετε δηλαδή ιστορικά την ευ-
θύνη όσον αφορά την ιδιωτική ασφάλιση, την ώρα που το δηµό-
σιο ασφαλιστικό σύστηµα υποφέρει υπερβολικά και παράγει
ανασφάλεια για τους πολίτες, για όσους αντέχουν οικονοµικά,
να δηµιουργήσετε έναν πυλώνα.

Θα µπορούσατε επίσης, ως Κυβέρνηση, να ενισχύσετε εκείνες
τις εταιρείες που η ΕΠΕΙΑ µέχρι τώρα γνώριζε, διότι όφειλε να
γνωρίζει τι δεν πήγαινε καλά, όπως έγινε στη Βρετανία, στο Βέλ-
γιο και την Ολλανδία. Μπορούσατε επίσης στη συζήτηση του
µνηµονίου που διαπραγµατευτήκατε, χωρίς να κάνετε Συµβού-
λιο Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας, όταν το ζήτησε
ο Αντώνης Σαµαράς για λογαριασµό της Νέας ∆ηµοκρατίας, να
διαπραγµατευτείτε -εκτός από τα 10 δισεκατοµµύρια από τα 110
δισεκατοµµύρια που θα δανειστεί η χώρα στην τριετία για την
ενίσχυση του ασφαλιστικού συστήµατος- και 1, 2 δισεκατοµµύ-
ρια, 3 το πολύ –δεν θα χρειάζονταν παραπάνω όπως εκτιµούµε-
για την ενίσχυση την πιθανή, τη δυνατότητα που σας έδινε ο
νόµος –τον οποίο σήµερα κατηγορείτε- των ιδιωτικών ασφαλι-
στικών εταιρειών που έχουν πρόβληµα.

∆εν το κάνατε. ∆εν το γνωρίζατε; Το γνωρίζατε. Είναι αδύνα-
τον να µην το γνωρίζατε. ∆εν το επιλέξατε. ∆εν το διαπραγµα-
τευτήκατε. Είναι µεταξύ αυτών των πολλών που δεν
διαπραγµατευτήκατε.

Εκεί είναι η ανεπάρκεια της σηµερινής Κυβέρνησης. ∆εν είναι
ούτε στην εντιµότητα ούτε στη σύλληψη των πραγµατικών προ-
βληµάτων, σε τίποτα από αυτά. Μακριά από εµάς! Είναι στο γε-
γονός ότι δεν διαπραγµατευτήκατε τα ουσιαστικά προβλήµατα
που σήµερα απασχολούν την κοινωνία. Ένα από αυτά ήταν µπρο-
στά σας. Το ξέρατε από την πρώτη µέρα. Η τελική διαπραγµά-

τευση έγινε τον Απρίλιο. Εσείς πού ήσασταν ως Κυβέρνηση; Από-
ντες! Παραδοµένοι!

Τώρα τι θα πούµε στις οκτακόσιες χιλιάδες ανθρώπους και
εσείς και εµείς; Τι θα πούµε; Ότι απέτυχε και έσκασε στα χέρια
σας γιατί εσείς είστε άτυχος; ∆εν είναι απάντηση. Υπάρχουν συµ-
φέροντα εδώ, εννοώ µικροσυµφέροντα ανθρώπων, προσµονή,
προσδοκία, καταθέσεις.

∆εν φτάνει όµως µόνο αυτό. Εδώ βλέπω µπροστά µου, στην
Έκθεση της ∆ιεύθυνσης Επιστηµονικών Μελετών της Βουλής,
ότι υπάρχει και σοβαρότατη ένσταση για το γεγονός ότι η µετα-
βίβαση, η αναδοχή, η πώληση µιας ασφαλιστικής εταιρείας υπό-
κειται υποχρεωτικά σε ΦΠΑ. Εσείς γράφετε µέσα ότι εξαιρείται
των νόµων. Εδώ, λοιπόν, η αντίστοιχη επιτροπή της Βουλής λέει
ότι προβλέπεται ΦΠΑ και ότι δεν ισχύει η συγκεκριµένη οδηγία
την οποία εσείς επικαλείστε.

Και αναρωτιέµαι. Τόσους µήνες είναι δυνατόν ένα Υπουργείο
Οικονοµικών να έχει τέτοιες όπως αυτή, για το άρθρο 2 παρά-
γραφος 5, η ένσταση από τη ∆ιεύθυνση Μελετών της Βουλής; Τι
κάνουµε εδώ; Και δεν είναι µόνο αυτό, είναι και άλλα. Θα τα πω
τώρα, όχι στα άρθρα.

∆ιαβάζω, παράγραφος 8 του άρθρου 2. «Ο επόπτης χαρτο-
φυλακίου δεν υπέχει ποινική ευθύνη ούτε προσωποκρατείται
ούτε υπέχει οποιαδήποτε άλλη ευθύνη για χρέη της ασφαλιστι-
κής επιχείρησης προς το δηµόσιο ή τους φορείς κοινωνικής
ασφάλισης, ανεξάρτητα από το χρόνο βεβαίωσής τους». ∆ηλαδή
ο επόπτης και τώρα και αύριο δεν έχει καµµία ευθύνη σε µια εται-
ρεία που έχει κλείσει που έχει εκκαθαριστεί; Τι είδους νοµοθε-
σία είναι αυτή; Και γιατί να τη στηρίξουµε αυτή τη νοµοθεσία;

Κύριε Υπουργέ, το σχέδιο νόµου δεν ικανοποιεί ούτε οι προ-
θέσεις της Κυβέρνησης ικανοποιούν σ’ αυτόν τον τοµέα, γι’ αυτό
δεν θα το ψηφίσουµε, εκτός από το άρθρο 1 ουσιαστικά. Περι-
µένουµε τις αλλαγές και εκτιµούµε ότι αντιλαµβάνεστε την αγω-
νία όλων των Βουλευτών. Από όλους τους Βουλευτές όλων των
κοµµάτων της Βουλής ακούστηκαν τα ίδια πράγµατα µε διαφο-
ρετική ένταση. ∆εν έχει καµµία σηµασία. Πρέπει όµως να κάνετε
τις δικές σας διορθώσεις, τις οποίες περιµένουµε.

Περνάω στο θέµα των προµηθειών των νοσοκοµείων. Θα σας
πω µόνο µια κουβέντα. ∆εν µπορεί, κύριε Υπουργέ, ένα πολύ µε-
γάλο κοµµάτι των προµηθειών των νοσοκοµείων, που είναι
«SIEMENS», να είναι στην Εξεταστική Επιτροπή της «SIEMENS»
βουνά ολόκληρα προς εξέταση και εκτίµηση και πιθανή κατηγο-
ρία και την ίδια στιγµή στη Βουλή να καλούµεθα να ψηφίσουµε,
οι Έλληνες Βουλευτές, αυτό που στην άλλη Αίθουσα όταν πη-
γαίνουµε πρέπει να το κατηγορήσουµε. Αυτά δεν γίνονται. Απο-
φασίστε. Ή οι προµήθειες είναι σωστές ή δεν είναι σωστές.

Εσείς τα έχετε πει και τα µεν και τα δε. Εποµένως η ευθύνη
είναι αποκλειστικά δική σας. Εµείς είµαστε εδώ για να συµβάλ-
λουµε, όχι για να ψάξουµε να βρούµε ενόχους ή να βάλουµε αν-
θρώπους στη φυλακή ή να στήσουµε εξεταστικές επιτροπές.

Είµαστε, όµως, εδώ για να υπηρετήσουµε το οικονοµικό συµ-
φέρον της χώρας και να υπακούσουµε θετικά στο δηµόσιο διά-
λογο, ο οποίος υπάρχει έξω απ’ αυτήν την Αίθουσα, σε ό,τι
αφορά την αποτελεσµατικότητα του πολιτικού συστήµατος της
χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα ήθελα να ανακοι-

νώσω προς το Σώµα ότι οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµι-
κών, Εξωτερικών και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου
Κατανόησης (Memorandum of Understanding/MOU) µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Υπουργείου Μεταφορών της ∆ηµοκρατίας της Σλοβενίας για τη
συνεργασία της Ελληνικής Υδρογραφικής Υπηρεσίας και της
Σλοβενικής Ναυτιλιακής ∆ιεύθυνσης».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστος Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Τελικά, φαίνεται ότι εν µέσω θέρους η πολιτική υποκρισία βα-

σιλεύει. ∆ιαφορετικά, δεν µπορώ να χαρακτηρίσω εκείνους οι
οποίοι προσποιούνται ότι δεν κατάλαβαν τίποτα και δεν µπορώ
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να χαρακτηρίσω επίσης, εκείνους οι οποίοι ενδιαφέρονται δήθεν
για την κατάσταση στο χώρο της υγείας, εκείνους οι οποίοι εν-
διαφέρονται για τη διαφάνεια, για την τιµωρία των ενόχων εκεί
όπου είναι πιστοποιηµένα σκάνδαλα και την ίδια στιγµή χρησι-
µοποιούν ως επιχείρηµα το γεγονός ότι γίνεται διερεύνηση –λέει-
της υπόθεσης της «SIEMENS» και ως εκ τούτου δεν µπορούν να
συµφωνήσουν στη ρύθµιση των χρεών.

Επειδή αυτή η υποκρισία κάποτε πρέπει να τελειώνει, εγώ
θέλω να καλέσω τους αγαπητούς συναδέλφους να µας πουν
ακριβώς –γιατί έχουν ευθύνη να το έχουν υπολογίσει- ποιο είναι
το κόστος της µη ρύθµισης και το κέρδος υπέρ του δηµοσίου
συµφέροντος –δηλαδή ποιο είναι το κέρδος της µη ρύθµισης
υπέρ του δηµοσίου συµφέροντος- τι σηµαίνει µη ρύθµιση και τι
ακριβώς σηµαίνει για το δηµόσιο συµφέρον, τι σηµαίνει για τα
κρατικά νοσοκοµεία, για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Αφού µας πουν αυτό, να µας πουν και ποιο θα είναι το κέρδος,
σε αυτήν την περίπτωση της µη ρύθµισης των χρεών, για τα ιδιω-
τικά νοσοκοµεία, για τις ιδιωτικές κλινικές, για τον ιδιωτικό χώρο
της υγείας, για να τελειώνει αυτή η παραφιλολογία.

Γιατί έχω την αίσθηση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι γύρω
από την υπόθεση «ρύθµιση χρεών», παίζουµε τις κουµπάρες. Και
εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να παίζουµε τις κουµπάρες. Θα
µιλήσουµε τη γλώσσα της αλήθειας και αυτό πράττουµε. Αν θέ-
λετε τόσο απροκάλυπτα να σταθείτε υπέρ των συµφερόντων των
ιδιωτικών κλινικών και του ιδιωτικού τοµέα της υγείας, είναι ζή-
τηµα πολιτικής επιλογής. Κάντε το! Εµείς θα συνεχίσουµε να
υπερασπίζουµε...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Προφανώς δεν καταλα-
βαίνετε τι λέµε! Μας ερµηνεύετε, κύριε Παπουτσή, έτσι απροκά-
λυπτα;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Με συγχωρείτε, σας προκαλώ, λοι-
πόν, να µας πείτε ποιο είναι το κόστος της µη ρύθµισης!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι το ίδιο ακριβώς...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σηµαίνει κλείσιµο των κρατικών νο-

σοκοµείων, ναι ή όχι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ...και για το δηµόσιο και

για τα ιδιωτικά, διότι τα ιδιωτικά τα πληρώνουν τα ασφαλιστικά
ταµεία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σηµαίνει πλήρη απαξίωση του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας; Σηµαίνει υποβοήθηση των ιδιωτικών νο-
σοκοµείων; Σηµαίνει ότι βάζετε πλάτη στα ιδιωτικά συµφέροντα!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, βέβαια!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αυτό σηµαίνει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μαρκόπουλε,

παρακαλώ µη διακόπτετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και σηµαίνει πρακτικά αυτό που σας

λέω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κάνετε λάθος, διότι τα

ιδιωτικά νοσοκοµεία...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν κάνω κανένα απολύτως λάθος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ...τα πληρώνουν τα ασφα-

λιστικά ταµεία, δηλαδή το δηµόσιο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η αντίδρασή σας ακριβώς αυτό δεί-

χνει. ∆είχνει ότι επιδιώκετε µε κάθε τρόπο την απαξίωση του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ...και τη δηµιουργία υπερκερδών για

τον ιδιωτικό τοµέα της υγείας. Αυτό ακριβώς πράττετε και να τα
αφήσετε τα υπόλοιπα!

∆εύτερον, όσον αφορά τον κ. Καρατζαφέρη, ο κ. Καρατζαφέ-
ρης υιοθετεί τα πάντα. Θεωρεί τα πάντα, ό,τι ακούγεται στο διε-
θνές στερέωµα, ως δεδοµένο. Ασκεί πολιτική επί αυτών που
υιοθετεί ο ίδιος και τα θεωρεί ως δεδοµένα. Απαξιώνει τις εξε-
ταστικές διαδικασίες της Βουλής.

Αµφισβητεί την ετοιµότητα και βεβαίως την πολιτική βούληση
της Κυβέρνησης και του Κοινοβουλίου και έτσι αισθάνεται απο-
λύτως ικανοποιηµένος κατερχόµενος εκ του Βήµατος, γιατί πέ-
τυχε το στόχο του που είναι σταθερά ο ίδιος: η απαξίωση του
Κοινοβουλίου, η απαξίωση της πολιτικής, η απαξίωση των κοµ-
µάτων και βεβαίως εκ των πραγµάτων και η απαξίωση της Κυ-

βέρνησης, την πολιτική της οποίας –κατά τα άλλα- θα ήθελε να
στηρίξει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποτε πρέπει να τελειώνουµε
µε την υποκρισία. Όσον αφορά τη Νέα ∆ηµοκρατία, νοµίζω ότι
κάποτε πρέπει και εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να βά-
λετε ένα τέλος σε αυτό, το οποίο επιχειρείτε συστηµατικά τους
τελευταίους εννέα µήνες που βρίσκεστε στην Αντιπολίτευση,
όπου προσποιείστε ότι δεν γνωρίζετε τίποτα για το έγκληµα. Τί-
ποτα δεν ξέρατε! Τίποτα απολύτως.

Επιπλέον, τον τελευταίο καιρό, αποθρασυνόµενοι, κάνετε και
κάτι άλλο. Καπηλεύεστε την ανθρώπινη αγωνία και το κάνετε επί-
σης µε συστηµατικό τρόπο, ενώ όλος ο ελληνικός λαός γνώρισε,
γνωρίζει, ζει, βιώνει τώρα, σήµερα, εδώ που µιλάµε, την εγκλη-
µατική αδιαφορία των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας τα
προηγούµενα χρόνια.

Έχω παρατηρήσει δε έκπληκτος το πολύ µεγάλο ενδιαφέρον
της Νέας ∆ηµοκρατίας για την υπόθεση της «ΑΣΠΙΣ». Και προ-
σωπικά ο κ. Μαρκόπουλος λάβρος κάθε φορά που ανέρχεται στο
Βήµα –θυµάµαι και σε µια προηγούµενη συζήτηση- επιτίθεται
εναντίον της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ γιατί –λέει- δεν έκανε
αυτά, τα οποία δεν έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία επί πέντε χρόνια!

Αυτό µου θυµίζει το ανέκδοτο µε τον Τοτό, ο οποίος λέει στον
οδηγό του αυτοκινήτου «έλα, έλα, έλα πίσω» και µόλις τρακάρει
το αυτοκίνητο πίσω, του λέει «έλα, βλάκα, να δεις τι έκανες!».

∆εν καταλαβαίνω ακριβώς τι κάνετε. Σας είχα θέσει ένα ερώ-
τηµα, στο οποίο δεν πήρα ποτέ απάντηση, ακριβώς για το θέµα
του οµίλου «ΑΣΠΙΣ» στην προηγούµενη συζήτησή µας. Θα το
επαναφέρω, γιατί κάποτε, πραγµατικά, πρέπει να τελειώνουµε.

Το υπηρεσιακό έγγραφο µε αριθµό πρωτοκόλλου 6685 από το
∆ΕΚ Αθηνών το οποίο έφθασε την 10η Φεβρουαρίου του 2005
στις αρµόδιες υπηρεσίες, δηλαδή τη ΦΑΕ Αθηνών, στη ∆ΟΥ Γλυ-
φάδας και Κηφισιάς, τι έλεγε; Έλεγε ότι έπρεπε να ελέγξετε την
περίπτωση του κ. Ψωµιάδη, εις απάντηση µάλλον των διαδικα-
σιών που είχαν ξεκινήσει για τον έλεγχο της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Οι υπηρεσίες βρήκαν ότι ήταν εκτεθειµένη η ασφαλιστική εται-
ρεία. Τι λέει το έγγραφο αυτό; «Κατόπιν προφορικής συνεννόη-
σης µε τον Υφυπουργό, σταµατάµε την ανακοίνωση των
αποτελεσµάτων και των επιπτώσεων, τις οποίες θα είχε ο κ. Ψω-
µιάδης.» Αυτό ήταν το 2005.

Έκτοτε, µέχρι σήµερα, η Νέα ∆ηµοκρατία, η οποία έκανε πλά-
τες για να δηµιουργηθεί ένα τεράστιο οικονοµικό και πολιτικό
σκάνδαλο εις βάρος της ζωής των ανθρώπων, έρχεται σήµερα
και παριστάνει τον τιµητή. Κάπου πρέπει να τελειώνει αυτή η
ιστορία. Κάπου πρέπει να τελειώνει!

Και πότε το κάνει αυτό η Νέα ∆ηµοκρατία; Τη στιγµή που προ-
σπαθούµε να βάλουµε τάξη και την ηµέρα που ο Υπουργός, ακρι-
βώς αποδέχεται τα αιτήµατα όλων των συναδέλφων, όλων των
πτερύγων της Βουλής, µέσα στο πλαίσιο της µεγάλης κοινωνι-
κής ευαισθησίας την οποία έχει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το έχει δηλώσει από την πρώτη
στιγµή, ότι παρά το γεγονός ότι έχουµε δηµοσιονοµική στενό-
τητα, παρά το ότι η χώρα βρίσκεται στην πιο δύσκολη περίοδο
αυστηρής δηµοσιονοµικής επιτήρησης, παρ’ όλα αυτά, η Κυ-
βέρνηση θα εξαντλούσε κάθε δυνατότητα, προκειµένου να κα-
λύψει τους απλούς ανθρώπους που επένδυσαν στην «ΑΣΠΙΣ» το
δικό τους βιός και τις οικονοµίες µιας ζωής.

Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση σήµερα και το κάνει και αυτό
στα όρια –σας το λέω εγώ- της νοµιµότητας του µνηµονίου, δη-
λαδή της συµφωνίας µε το µνηµόνιο και αυτό γιατί –είµαι από-
λυτα βέβαιος- θα ακουστούν δηµοσιονοµιστικές φωνές από την
πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και θα ρωτούν «αυτό εγγράφεται,
στο έλλειµµα ή όχι;».

Σπεύδω να το πω, βεβαίως, γιατί γνωρίζω ακριβώς την πρα-
κτική της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό πράττουν. Πιέζουν, πιέζουν,
πιέζουν και µετά λένε «ορίστε, αυξάνονται τα ελλείµµατα». Από
πού θα εγγραφούν, λοιπόν, αυτές οι πιστώσεις;

Παρ’ όλα αυτά, η Κυβέρνηση σήµερα παίρνει την πολιτική ευ-
θύνη και δηλώνει ότι µπορεί να εξασφαλίσει εκείνους, οι οποίοι
δεν θα καλυφθούν από τον ανάδοχο. Όµως, στέκοµαι σ’ αυτό το
θέµα «ανάδοχος». Τι είδους παιχνίδι είναι αυτό ακριβώς; Σε ποι-
ους κάνουµε πλάτες, για να αγοράσουν µισοτιµής; Πώς προεξο-
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φλούµε ότι δεν πρόκειται να υπάρξει ανάδοχος; Τι είδους σύ-
στηµα είναι αυτό το οποίο παίζει η Νέα ∆ηµοκρατία;

Ξέρετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για πολλά χρόνια στο
χώρο της υγείας γενικότερα, στο χώρο του ασφαλιστικού συ-
στήµατος, αφεθήκατε να παίζετε µόνοι σας µε δική µας ευθύνη,
µε ευθύνη του ΠΑΣΟΚ κυρίως, όχι όµως στο θέµα «ΑΣΠΙΣ».

Ειδικά στο θέµα της «ΑΣΠΙΣ», εδώ και έξι χρόνια οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ είναι εκείνοι οι οποίοι θέλουν το θέµα. Οι Βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ είναι αυτοί οι οποίοι ανέδειξαν αυτό το σκάνδαλο. Οι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ ήταν αυτοί οι οποίοι έκρουσαν τον κώ-
δωνα του κινδύνου. Οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ είναι αυτοί οι
οποίοι έκαναν ερώτηση στον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, τον κ. Κα-
στανίδη για το ποια είναι η αντίδραση του Υπουργείου ∆ικαιο-
σύνης όσον αφορά το γεγονός ότι ο κ. Ψωµιάδης κυκλοφορεί
ελεύθερος. Ναι, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ.

Από πού και ως πού, λοιπόν, εσείς νοµιµοποιείσθε σήµερα και
βρίσκετε και αντλείτε επιχειρήµατα, για να έρθετε να επιτεθείτε
εναντίον του ΠΑΣΟΚ, ότι δήθεν «έκανε πλάτες» στην υπόθεση
Ψωµιάδη ή ότι η Κυβέρνηση επέδειξε αµέλεια, όταν από την
πρώτη στιγµή ήταν εκείνη η Κυβέρνηση η οποία δηµιούργησε
µέσα στο πλαίσιο της νοµιµότητος κάθε δυνατή συνθήκη, νέα
συνθήκη -γιατί περί νέας συνθήκης επρόκειτο- προκειµένου να
διασφαλιστούν τα συµφέροντα των ασφαλισµένων.

Μιλάµε για τα «φιλέτα». Κάνετε και προπαγάνδα κιόλας.
«Έχουν πουληθεί», λέει, «τα φιλέτα» -εννοεί τα ασφαλιστικά φι-
λέτα- ο κ. Μαρκόπουλος. Τώρα ποιος θα τα πάρει;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν το ξέρετε; Για ρωτή-
στε. Αφού το ξέρετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως και το ξέρω. Φυσικά και το
ξέρω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ το αγόραζα;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Φυσικά και το ξέρω.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ε, τότε; Επειδή το λέω;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, ίσα-ίσα. Όχι, άλλο λέω. Σας

υπενθύµισα το ανέκδοτο µε τον Τοτό. Κάνετε λάθος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας πω το άλλο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επαναλαµβάνετε. Κάνετε επανά-

ληψη. Εµείς το λέγαµε αυτό. Εµείς επισηµαίναµε τον κίνδυνο ότι
θα πουληθούν τα φιλέτα.

Εγώ προσωπικά το έκανα αυτό, κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τότε γιατί δεν βάλατε εγ-

γυοδοσία όταν δεν είχατε το µνηµόνιο;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εγώ προσωπικά το έλεγα. Σας πα-

ρακαλώ πολύ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εξήµιση µήνες χωρίς το

µνηµόνιο και τώρα λέτε ότι είστε ήρωες, επειδή βάλατε την εγ-
γυοδοσία στα όρια του µνηµονίου. Αυτό το πράγµα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τι µας λέτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Νοµίζω ότι υπάρχει κάποια σύγχυση.

Είναι άλλο πράγµα η δηµιουργία νέων θεσµών στο πλαίσιο της
εποπτείας της ασφαλιστικής αγοράς και άλλο πράγµα η ρύθµιση
που αφορά την περίπτωση «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Κάνετε µεγάλο
λάθος. Και τόση ώρα που σας παρακολουθώ, επιχειρείτε µε συ-
στηµατικό τρόπο να δηµιουργήσετε σύγχυση στην Αίθουσα, εάν
δεν έχετε εσείς ο ίδιος. Όχι, δεν έχετε. Είµαι απόλυτα βέβαιος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πάλι καλά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γνωρίζετε το θέµα. Και το γνωρίζετε,

µάλιστα, πάρα πολύ καλά το θέµα, γι’ αυτό και σας αποδίδω σκο-
πιµότητα, επειδή ακριβώς σας αναγνωρίζω…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό θα το πάρετε πίσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γι’ αυτό ακριβώς επειδή γνωρίζετε

πολύ καλά το θέµα…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια είναι η σκοπιµότητά

µου;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Μαρκόπουλε!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Το µοναδικό συµφέρον που υπηρετεί

η ελληνική Κυβέρνηση σήµερα είναι τα συµφέροντα του ελληνι-
κού λαού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα έπρεπε να ντρέπεστε!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας επαναλαµβάνω, λοιπόν, επειδή

ακριβώς γνωρίζετε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Προσπαθείτε να καλύ-

ψετε την ευθύνη σας…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποια ευθύνη;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μαρκόπουλε!
Κύριε Παπουτσή, σας παρακαλώ, ένα λεπτό!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποια ευθύνη, κύριε Μαρκόπουλε; Για

ποιο θέµα; Που αποκαλύψαµε ένα τεράστιο σκάνδαλο; Τότε, λοι-
πόν;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για τη σκοπιµότητά µου.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Επαναλαµβάνω: Γνωρίζετε; Εάν γνω-

ρίζετε, τότε εκεί έχετε σκοπιµότητα. Εάν δεν γνωρίζετε την υπό-
θεση, τότε λυπάµαι πάρα πολύ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έπεα πτερόεντα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Καλά, εντάξει.
Επαναλαµβάνω, λοιπόν: Γνωρίζετε την υπόθεση; Εάν τη γνω-

ρίζετε, τότε ξέρετε πολύ καλά τις διαστάσεις αυτού του µεγά-
λου σκανδάλου, που ξέρετε πολύ καλά ότι ήταν ένα σκάνδαλο
ενδονεοδηµοκρατικό, από την αρχή µέχρι το τέλος, από τους
πρωταγωνιστές µέχρι τους διαχειριστές, ναι ή όχι; Και αν πράγ-
µατι ήταν αληθή όλα αυτά τα οποία λέγατε, τότε θα χαιρόµουν
πάρα πολύ αν θα υπήρχε µια εξεταστική επιτροπή, για να δούµε
πώς ακριβώς διενεργήθηκαν οι έλεγχοι γύρω από την υπόθεση
αυτή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κάντε την!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όµως, έτσι και αλλιώς, επειδή η επο-

πτεία στην ασφαλιστική αγορά είναι ένα ζήτηµα αρχής για τη νέα
οικονοµία την οποία δηµιουργούµε στη χώρα και τις νέες δοµές
της οικονοµίας τη οποία δηµιουργούµε στη χώρα στο πλαίσιο
της ευρωπαϊκής αγοράς, αυτά είναι θέµατα τα οποία θα συζητη-
θούν. Και θα συζητηθούν πάρα πολύ καλά όχι µόνο οι ελλείψεις
στον τοµέα της εποπτείας, αλλά και η υπολειτουργία των υπαρ-
χόντων θεσµών, των εποπτικών θεσµών στην οικονοµία µας σε
όλο το φάσµα της λειτουργίας της οικονοµίας στο πλαίσιο της
εξεταστικής επιτροπής για την οικονοµία.

∆εν ξέρω πού ακριβώς βρίσκεται η υπόθεση στην οποία ανα-
φέρθηκε ο κ. Καρατζαφέρης. Ένα είναι βέβαιο, ότι η πρόταση
για την εξεταστική επιτροπή είναι κατατεθειµένη στη Βουλή και
περιµένει να πάρει τη σειρά της. Εξάλλου δεν κατάλαβα σήµερα
τον κ. Καρατζαφέρη γιατί τόσο µεγάλο ενδιαφέρον για την επί-
σπευση αυτής της συζήτησης, όταν ήταν εκείνος ο οποίος λά-
βρος επετίθετο εναντίον της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ που είχε
την πρόθεση να ξεκινήσει µε πρώτη την εξεταστική επιτροπή για
την οικονοµία.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Εκείνη τη χρονική στιγµή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εκείνη τη χρονική στιγµή, πριν από

µερικούς µήνες.
Τώρα, λοιπόν, αυτή η χρονική στιγµή φτάνει. ∆ιότι φτάνει µε τη

λήξη των άλλων εξεταστικών επιτροπών. Και αµέσως µετά έρχε-
ται η εξεταστική επιτροπή για την οικονοµία. Και µέσα στο πλαί-
σιο εκείνης της εξεταστικής επιτροπής, τότε θα συζητήσουµε για
το πώς λειτούργησαν οι εποπτικοί µηχανισµοί της αγοράς και
στον ασφαλιστικό τοµέα και στον τραπεζικό τοµέα και στον
τοµέα των ασφαλιστικών ταµείων.

Το σκάνδαλο των οµολόγων ήδη βρίσκεται σε εξέλιξη. Ξεκί-
νησε η εξεταστική επιτροπή, αλλά το θέµα της λειτουργίας των
εποπτικών µηχανισµών του κράτους είναι θέµα ανοικτό, το οποίο
θα συζητηθεί µε κάθε ευθύνη και µε πολλή µετριοπάθεια, αλλά
οπωσδήποτε µε µια δέσµευση: «Όλη η αλήθεια στο φως».

Μέχρι τότε, όµως, ας βοηθήσουµε τουλάχιστον στα θετικά
αυτής της προσπάθειας, σε αυτά που εκ των πραγµάτων πρέπει
να συµφωνήσουµε. ∆ιότι, όσο και αν φωνάζει ο κ. Μαρκόπουλος
και όσο και αν διαµαρτύρονται οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, µια είναι η ουσία, ότι έχω την αίσθηση ότι και η Νέα ∆η-
µοκρατία, όπως και τα άλλα κόµµατα, όλοι συµφωνούν ότι πρέπει
να βάλουµε τάξη. Όλοι συµφωνούν ότι πρέπει να υπάρξει επο-
πτεία παντού και στον ασφαλιστικό τοµέα και στις τράπεζες και
στην αγορά. Και σ’ αυτήν την κατεύθυνση τουλάχιστον η δική
µας Κυβέρνηση είναι απολύτως δεσµευµένη και στρατευµένη.
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Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Επί προσωπικού;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν υπάρχει προσωπικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα ήθελα λίγο να ορ-

γανώσουµε την κουβέντα.
Κύριε Πλεύρη, επειδή µίλησε ο Αρχηγός σας, θα µιλήσει ο κ.

Λαφαζάνης µετά, για να ακουστεί και η άλλη άποψη.
Επί προσωπικού το λόγο έχει τώρα ο κ. Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο αξιότι-

µος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, αφού µε απο-
κάλεσε λάβρο, που δεν το θεωρώ υβριστικό, παρακαλώ, είπε στο
πρόσωπό µου…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μα προς τον κ. Καρατζαφέρη…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν το θεωρώ υβριστικό,

κύριε Παπουτσή. ∆εν πειράζει. Αφήστε µε να µιλήσω, να µε ακού-
σετε λιγάκι. Προσπαθώ να συνεννοηθώ µαζί σας.

Είπε ότι µε αυτά που είπα σαν τοποθέτηση ικανοποιώ συµφέ-
ροντα και ιδιαίτερα στην ασφαλιστική αγορά. Επειδή αυτό δεν
επιτρέπεται ούτε για πρόσωπο -προφανώς δεν συµβαίνει, δεν
έχω καµµιά σχέση- αλλά ούτε και για τα κόµµατα, διότι κινδυ-
νεύουµε στην ανασφάλειά µας και στην αγωνία µας, κύριε Πα-
πουτσή, τον πολιτικό διάλογο εδώ, αντί να τον κρατήσουµε ψηλά
και ψηλότερα ακόµα από ότι ήταν στο παρελθόν, να τον κατη-
φορίσουµε.

Παρακαλώ, λοιπόν, το Προεδρείο να συστήσει στον κ. Πα-
πουτσή να πάρει πίσω και να διαγραφεί από τα Πρακτικά «η εξυ-
πηρέτηση ιδιωτικών συµφερόντων». ∆ιότι διαφορετικά
αντιλαµβάνεστε ότι θεωρώ εαυτόν θιγµένο και για λογαριασµό
µου και για λογαριασµό της Κοινοβουλευτικής Οµάδας την οποία
εκπροσωπώ.

Η συζήτηση γίνεται ακόµα και σε υψηλούς τόνους µόνο και
µόνο για να ικανοποιήσει το αυτονόητο, συµφέροντα ανθρώπων,
συµπολιτών µας και το δίκαιο και το σωστό, όχι, όµως, το να προ-
σπαθούµε να συγκαλύψουµε την ανεπάρκεια αποφάσεων, όταν
δεν υπήρχε το µνηµόνιο, πετώντας πυροτεχνήµατα στον αέρα.

Αν θέλετε, κύριε Παπουτσή, να πυροβολήσετε τα δικά σας
πόδια και του κόµµατός σας, κάντε το, αλλά όχι υβρίζοντας την
άλλη παράταξη.

Και κάτι άλλο: Αν υπάρχουν προσωπικές ευθύνες, επειδή εί-
πατε για κάτι χαρτιά, µελών της εκτελεστικής εξουσίας, παρα-
καλώ και η δικαιοσύνη είναι εδώ και έχετε όλο το δικαίωµα να το
κάνετε. Εµείς δεν είµαστε εδώ ως πολιτική δύναµη για να απο-
λογηθούµε για κανέναν ξεχωριστά, παρά µονάχα να µιλάµε για
πολιτικές. Το ξεκαθαρίζω για λογαριασµό της Νέας ∆ηµοκρατίας
µιας και διά παντός.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Παπου-

τσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είχα καµµία προ-

σωπική αιχµή προς τον αξιότιµο συνάδελφο Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ. Μαρκόπουλο.

Αναφέρθηκα σε πολιτικά ζητήµατα και αναφέρθηκα στο ερώ-
τηµα: Ποιο είναι, όχι για την ασφαλιστική αγορά, αλλά για τις
ρυθµίσεις των χρεών των νοσοκοµείων…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και για τα δυο είπατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποιο είναι το κόστος της µη ρύθµι-

σης. Σύµφωνα µε τη δική µου θεώρηση -και αυτή ακριβώς προ-
έβαλα, θέτοντας ερωτήµατα- η µη ρύθµιση χρεών των δηµοσίων
νοσοκοµείων λειτουργεί εκ των πραγµάτων αντικειµενικά -ή όπως
θέλετε πάρτε το- υπέρ του ιδιωτικού τοµέα της υγείας. Υπάρχει
αµφισβήτηση επ’ αυτού; Αν υπάρχει αµφισβήτηση, να το συζη-
τήσουµε. Πάντως αυτή ήταν η πρόθεσή µου.

Όσον αφορά το δεύτερο σκέλος για την ασφαλιστική αγορά,
επειδή γνωρίζω ότι ο κ. Μαρκόπουλος είναι άριστος γνώστης της
υπόθεσης «ΑΣΠΙΣ», τον έχω παρακολουθήσει και σε άλλες αγο-

ρεύσεις του επ’ αυτού, ξέρω ότι γνωρίζει αυτό το θέµα, επέµενα
-ότι γνωρίζει το θέµα και εφόσον γνωρίζει- εγώ και πάλι και όχι
κανένας άλλος, αλλά εγώ -επιτρέψτε µου να έχω αυτό το δικαί-
ωµα- θεωρώ ότι υπάρχει σκοπιµότητα.

Η σκοπιµότητα δεν σηµαίνει ότι εξυπηρετείτε κάποια συµφέ-
ροντα, κύριε Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το είπατε αυτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, µε συγχωρείτε. ∆εν υπήρχε ανα-

φορά στη συγκεκριµένη. Η σκοπιµότητα εδώ πέρα έχει σχέση µε
πολιτική στόχευση.

Έχετε µία σκοπιµότητα που έγκειται στο πώς θα ακυρώσετε
την προσπάθεια του ΠΑΣΟΚ και της Κυβέρνησής µας σε ένα
θέµα που είναι εξαιρετικά ευαίσθητο, σε ένα θέµα που αποτελεί
σκάνδαλο, ένα σκάνδαλο 100% ενδονεοδηµοκρατικό από τους
πρωταγωνιστές µέχρι τους χειριστές….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τα σκάνδαλα στη δικαιο-
σύνη, κύριε Παπουτσή και όχι µέσα στην Αίθουσα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι! Το θέµα είναι λήξαν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και γι’ αυτό το λόγο αποσαφηνίζω,
κύριε Πρόεδρε, ότι σ’ αυτές τις περιπτώσεις δεν βοηθάει στην
υπόθεση η σύγχυση η οποία προκαλείται από τέτοιου είδους
εµπλοκές στη συζήτησή µας. Εδώ έχουµε πολύ καθαρά πράγ-
µατα. Πρέπει να δώσουµε λύσεις σε ένα πρόβληµα το οποίο είναι
ακανθώδες.

Η υπόθεση «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ» ήταν µία βόµβα την οποία πα-
ρέλαβε στα χέρια της η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ από τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Ήταν αποτέλεσµα µιας πρακτικής την οποία
ακολούθησε η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε ευθύνες
των Υπουργών, οι οποίοι έκαναν πως δεν καταλάβαιναν.

Από εκεί και πέρα, έχουµε µπροστά µας τα ζητήµατα της επο-
πτείας της ασφαλιστικής αγοράς που είναι θεσµικές παρεµβά-
σεις και στα οποία έχω την αίσθηση και την ελπίδα να
συµφωνούµε όλοι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, ζητή-

σατε να παρέµβετε. Θέλετε το λόγο τώρα ή να µιλήσει πρώτα ο
κ. Λαφαζάνης;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Για να
µη δηµιουργήσω πρόβληµα, ας µιλήσει πρώτα ο κ. Λαφαζάνης,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο, λοιπόν, έχει
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Λαφαζάνης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λυπάµαι πάρα πολύ, κύριε Πρό-
εδρε, διότι πάνω στα ερείπια µιας κοινωνίας και πάνω στην κα-
τάρρευση δικαιωµάτων και κάθε προοπτικής σ’ αυτήν τη χώρα,
δυστυχώς συνεχίζονται οι δικοµµατικές φάρσες άνευ ουσίας και
άνευ ουσιαστικού διακυβεύµατος.

Κύριε Υπουργέ, ο τόπος χρειάζεται ένα ισχυρό, δηµόσιο, κοι-
νωνικό ασφαλιστικό σύστηµα. Όµως, αυτό το οδηγήσατε πλέον
σε διάλυση και πολύ φοβάµαι ότι έρχονται κι άλλα µέτρα που θα
του δώσουν τη χαριστική βολή.

Σε καµµία περίπτωση η ιδιωτική ασφάλιση δεν είναι η απά-
ντηση σε ένα δηµόσιο κοινωνικό ασφαλιστικό σύστηµα. Όµως,
µε τη νοµοθετική σας παρέµβαση εδώ όχι µόνο δεν δίνετε –και
δεν µπορεί να δοθεί- µια απάντηση µέσω της ιδιωτικής ασφάλι-
σης σε µείζονα θέµατα που αφορούν τις υπηρεσίες υγείας και
τις συντάξεις των πολιτών, αλλά επιτείνετε την ανασφάλεια
ακόµα περισσότερο από αυτή που ενδηµεί ήδη στο χώρο της
ιδιωτικής ασφάλισης.

Φέρατε µία ρύθµιση –αυτή µε τον ανάδοχο- η οποία ξέρατε ότι
είναι ανεφάρµοστη. Και ο κ. Παπουτσής πρέπει να γνωρίζει ότι
όποιος το λέει αυτό, δεν εξυπηρετεί κανένα ιδιωτικό συµφέρον
–αλίµονο- αλλά λέει την αλήθεια. ∆ιότι εάν υπήρχε η δυνατότητα
αναδόχου, θα είχε προχωρήσει αυτή η διαδικασία αρκετό καιρό
πριν.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Χωρίς
να υπάρχουν αποτελέσµατα…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα είχατε φέρει ρυθµίσεις εδώ,
θα τα είχατε κάνει –νοµίζω- µια χαρά.

Ξέρατε ότι µ’ αυτήν τη ρύθµιση που κάνατε, δεν υπάρχει ανά-
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δοχος ή, για να µην είµαι εντελώς απόλυτος, είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο να βρεθεί. Άλλωστε, γι’ αυτό κάνατε και τη νέα παρέµβασή
σας και εννοώ την προσθήκη που κάνατε νοµοθετικά για τους
ασφαλισµένους. Αν βλέπατε ότι προχωράει η υπόθεση του ανα-
δόχου, δεν θα κάνατε αυτήν την προσθήκη. Προφανώς και εσείς
βλέπετε τα αδιέξοδα και απαντάτε µε «προσθήκη-τροποποίηση»,
προκειµένου να καθησυχάσετε τους ασφαλισµένους.

Αντί, λοιπόν, να αναπτύξετε αυτήν την τροποποίηση από αυτό
το Βήµα – αφού µιλήσατε περίπου είκοσι πέντε λεπτά- την πα-
ραλείψατε εντελώς και µας τη φέρατε µε ένα χαρτάκι, ενώ απο-
τελεί ένα από τα µείζονα θέµατα του σχεδίου νόµου.

Ας δούµε, λοιπόν, τι λέει αυτή η τροποποίηση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Για να

καταλάβω, κύριε Λαφαζάνη, εσείς είστε κατά της τροποποίησης
ή υπέρ; Μιλάτε τόση ώρα και δεν έχω καταλάβει αν είστε υπέρ ή
κατά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα πρέπει να µιλήσω, κύριε
Υπουργέ, για να καταλάβετε! Αν δεν µιλήσω, δεν θα καταλάβετε
αν είµαι υπέρ ή κατά. Έχετε λίγη υποµονή, σας παρακαλώ.

Εδώ, λοιπόν, λέει το εξής: «Το µέρος της απαίτησης από
ασφάλιση που δεν ικανοποιείται από το προϊόν της ασφαλιστι-
κής εκκαθάρισης ικανοποιείται κατά ποσοστό 70% από το Εγ-
γυητικό Κεφάλαιο Ζωής και εφαρµόζονται οι διατάξεις της
περίπτωσης θ’ της παραγράφου 3 αυτού του άρθρου».

Και εµείς πάµε στα γρήγορα µέσα στην Αίθουσα για να κατα-
λάβουµε περί τίνος πρόκειται.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το έχουν
συζητήσει και οι συνάδελφοι…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Υπουργέ, συζή-
τησαν οι συνάδελφοι –δεν ξέρω ποιοι συνάδελφοι- αλλά εγώ
πρέπει να αναλύσω αυτό το πράγµα µέσα σε δύο…

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και ο συ-
νάδελφος κ. Τσούκαλης το συζήτησε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,
σας παρακαλώ να µη γίνονται διακοπές χωρίς την άδεια του Προ-
εδρείου.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα δεν έχω αντιδικία µε τους συ-
ναδέλφους! ∆εν καταλαβαίνω γιατί παρεµβαίνετε, κύριε
Υπουργέ! Λέω ότι εγώ πρέπει να καταλάβω τι λέτε µέσα σε δευ-
τερόλεπτα, προκειµένου να πάρω και θέση.

Λέει, λοιπόν, η προσθήκη το εξής: «…ικανοποιείται κατά πο-
σοστό 70% από το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής…». Το Εγγυητικό
Κεφάλαιο Ζωής δεν έχει ούτε 1 ευρώ. ∆εν έχει ούτε 1 ευρώ,
κύριε Τσούκαλη!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Σωστό!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα ιδρύεται! Πού θα βρει τα

λεφτά να πληρώσει; Λέτε –όπως φαντάζοµαι και αν δεν κάνω
λάθος- ότι θα πάει σε δανεισµό. Ποιος δανείζει ένα εγγυητικό κε-
φάλαιο που δεν έχει ούτε 1 ευρώ; Θα το δανείσει κανένας, κύ-
ριοι; Κανένας απολύτως! «Θα» συγκεντρώσει κάποια λεφτά στο
µέλλον.

Και εδώ µιλάµε όχι για την προηγούµενη διάταξη, αλλά γι’
αυτήν την διάταξη για την οποία τα λεφτά είναι πολλά. Τα λεφτά
είναι πολλά! ∆εν πρόκειται να το δανείσει κανείς.

Και προκειµένου να δανειστεί το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής,
έρχεται, λέει, το δηµόσιο και λέει «εγώ προσφέρω την εγγύησή
µου». «Προσφέρω εγγύηση», για να δανειστεί, κύριε Παπουτσή,
το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής. Από πού θα δανειστεί το Εγγυη-
τικό Κεφάλαιο Ζωής; Από την αγορά, φαντάζοµαι. ∆εν θα πάει
στο χρηµατοδοτικό µηχανισµό Ευρωπαϊκής Ένωσης-∆ΝΤ, στο
επιτόκιο αυτό. Θα δανειστεί από την αγορά.

Ξέρετε πόσο θα δανειστεί το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής µε εγ-
γύηση του δηµοσίου προστρέχοντας αυτήν την περίοδο στην
αγορά; Φαντάζοµαι να έχετε υπ’ όψιν σας τα spread που κυ-
ριαρχούν, καθώς αναγράφονται καθηµερινά.

Άρα, κύριε Υπουργέ, στέλνετε το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής -
προκειµένου να καλύψει τα λεφτά- να δανειστεί µε ένα πάρα
πολύ υψηλό –υψηλότατο, θα έλεγα- τοκογλυφικό επιτόκιο. Αυτήν
τη στιγµή δεν θέλω να αναφέρω ένα συγκεκριµένο νούµερο, γιατί
µπορεί να χαρακτηριστώ και λίγο υπερβολικός. Όµως, εσείς τα
ξέρετε καλύτερα. Εποµένως το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής θα

δουλεύει µια ζωή για να πληρώνει τόκους.
Ύστερα, αυτή η εγγύηση του δηµοσίου θα εγγραφεί στο δα-

νεισµό; Έχετε τη δυνατότητα να παρέχετε τέτοιου είδους εγ-
γυήσεις αυτήν την περίοδο; Έχετε τέτοια δυνατότητα; ∆ιότι
βλέπω ότι στον ΟΣΕ δεν µπορείτε να δώσετε εγγυήσεις. Σας το
απαγορεύουν. Στην ΕΘΕΛ, στις συγκοινωνίες πάλι δεν µπορείτε
να δώσετε εγγυήσεις. Έχετε δυνατότητα να εγγυάστε -το έχετε
εξετάσει αυτό;-για να δανείζεται το Εγγυητικό Κεφάλαιο Ζωής;

Μήπως εδώ, λοιπόν, φέρνετε µία ρύθµιση η οποία στην ουσία
είναι ανεφάρµοστη και αναποτελεσµατική και δεν µπορεί να έχει
προοπτική και γρήγορα θα καταπέσει; Και το 70% θα το πληρώ-
σετε τώρα; Αν ευοδωθούν όλα αυτά που έθεσα –τα ερωτήµατα
και οι επιφυλάξεις- θα το πληρώσετε τώρα ή µετά από τρία χρό-
νια;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ό,τι λέει
ο νόµος. Μετά από τρία χρόνια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μετά από τρία χρόνια. Εποµέ-
νως δεν µιλάµε για 70%. Μετά τα τρία χρόνια, τα πράγµατα θα
είναι πολύ πιο διαφορετικά και εποµένως η κάλυψη την οποία δί-
νετε και σ’ αυτήν την περίπτωση και αν όλα πάνε καλά δεν είναι
καθόλου 70%. Κλείνω προς το παρόν αυτό το κεφάλαιο.

Το δεύτερο σηµείο είναι ότι καταργείτε την ΕΠΕΙΑ, την επι-
τροπή εποπτείας ιδιωτικής ασφάλισης και παραπέµπετε την επο-
πτεία της ιδιωτικής ασφάλισης στην Τράπεζα της Ελλάδας. ∆εν
κατάλαβα γιατί το κάνετε αυτό. Γιατί η Τράπεζα της Ελλάδας θα
επιτύχει εκεί που απέτυχε η επιτροπή εποπτείας ιδιωτικής ασφά-
λισης, όταν η Τράπεζα της Ελλάδας δεν έχει και καµµιά εµπειρία
και καµµιά ειδική στελέχωση. Και απ’ ό,τι καταλαβαίνω εδώ για
να κάνει αυτήν τη δουλειά, µάλλον θα χρησιµοποιήσει το προ-
σωπικό της καταργούµενης ΕΠΕΙΑ.

Από εκεί και πέρα η Τράπεζα της Ελλάδος είναι ανεξάρτητη.
Θα ασκεί, λοιπόν, υπό αυτό το καθεστώς της ανεξαρτησίας τον
έλεγχο; ∆εν θα υπάρχει κυβερνητική εποπτεία στον έλεγχο; Θα
µας λέτε τότε «∆εν έχουµε καµία ευθύνη, διότι η Τράπεζα της
Ελλάδας είναι ανεξάρτητη και δεν µπορείτε να χρεώσετε στην
Κυβέρνηση οτιδήποτε»;

Ποιος είναι ο κοινοβουλευτικός έλεγχος πάνω σε αυτήν την
εποπτεία; Ποιες δεσµεύσεις υπάρχουν γι’ αυτόν τον έλεγχο;
Αυτά είναι µείζονα και σοβαρά θέµατα που µένουν ανοικτά και
για τα οποία δεν υπάρχουν επαρκείς απαντήσεις.

Να προσθέσω και κάτι άλλο, πριν πάω στη ρύθµιση που κά-
νετε για τα χρέη των νοσοκοµείων. Εδώ κάνετε ένα πολύ µεγάλο
δώρο στις ασφαλιστικές εταιρείες. Και δεν είναι µόνο το δώρο.
Είναι και οι συνέπειες και οι προεκτάσεις που µπορεί να έχει.

Βλέπω ότι λέτε στο νοµοσχέδιο πως τα οµόλογά τους δεν θα
αποτιµώνται στις τρέχουσες τιµές, αλλά στις τιµές κτήσης.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν είναι
οµόλογά τους. Τα έχει εκδώσει το δηµόσιο και αυτοί τα έχουν
στο χαρτοφυλάκιό τους.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επίσης, σε εξαιρετικές περιπτώ-
σεις κρίσεων του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, µε απόφαση
της εποπτικής αρχής, επιτρέπεται ο υπολογισµός των οµολόγων
του ελληνικού δηµοσίου, ως στοιχείου περιθωρίου φερεγγυότη-
τας και ασφαλιστικής τοποθέτησης, να γίνεται µε βάση την αξία
κτήσης του.

Αυτό τι σηµαίνει, κύριε Υπουργέ;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆ιαβά-

στε ξανά σε ποια οµόλογα αναφέρεστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Του ελληνικού δηµοσίου.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Εντάξει,

χαίροµαι.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Για τα οικονοµικά έτη χρήσης

2009-2010 επιτρέπεται ο υπολογισµός των οµολόγων το ελληνι-
κού δηµοσίου µε την αξία κτήσης, χωρίς την έκδοση ειδικής από-
φασης της εποπτικής αρχής. Γιατί το κάνετε αυτό; Έτσι εκτιµάτε
τη φερεγγυότητα του περιθωρίου και της ασφαλιστικής τοποθέ-
τησης µε τιµές που είναι ανύπαρκτες και δεν είναι αυτό µια προ-
σφορά που κάνετε στις ασφαλιστικές εταιρείες, ένα µεγάλο
δώρο, ιδιαίτερα σε αυτήν τη συγκυρία;

Και εγώ σας ρωτώ: Πώς έχουµε εξασφάλιση της ασφαλιστι-
κής τοποθέτησης και του περιθωρίου φερεγγυότητας µε τέτοιου
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είδους αποτιµήσεις, οι οποίες δεν έχουν καµµία απολύτως σχέση
µε την πραγµατικότητα;

Βεβαίως, το µέγα θέµα που προκύπτει απ’ αυτό το νοµοσχέδιο
µαζί µε τα άλλα, φυσικά, που πρόσθεσα είναι οι ρυθµίσεις όλων
των παρανοµιών που κάνετε σε σχέση µε τα χρέη των νοσοκο-
µείων, προµήθειες κ.λπ.. Παίρνετε ένα σφουγγάρι και λέτε «όλα
νόµιµα» και τα πληρώνουµε, όπως τα πληρώνουµε. ∆ιότι ο τρό-
πος αποπληρωµής που κάνετε, εάν και εφόσον –υποτίθεται- ήταν
σωστές οι προµήθειες και ήταν εύλογες οι τιµές και οι διαδικα-
σίες, είναι απαράδεκτος τρόπος. Το δηµόσιο δεν µπορεί να απο-
πληρώνει µε αυτόν τον τρόπο, εφόσον, βεβαίως, δεν υπάρχουν
σκάνδαλα στις προµήθειες και οι προµήθειες δεν υπολογίζουν
στην τελική τους διαµόρφωση και τον τρόπο αποπληρωµής.

Φεύγω, όµως, απ’ αυτό το θέµα και λέω: «Με ποιο δικαίωµα
κάνετε όλη αυτήν τη σκούπα και το σφουγγάρι;» Και δεν κάνετε
µόνο το σφουγγάρι αυτό για τα παλαιότερα. Εδώ βλέπω ότι λέτε
πως για λόγους διασφάλισης του δηµοσίου συµφέροντος και
προστασίας της δηµόσιας υγείας θεωρούνται νόµιµες οι δαπά-
νες που απαιτούνται για την εξόφληση υποχρεώσεων που απορ-
ρέουν από προµήθειες του νοσοκοµείου του εθνικού
συστήµατος και οι οποίες δηµιουργήθηκαν µέχρι την κατάθεση
του παρόντος νόµου στη Βουλή.

Όλες οι προµήθειες νόµιµες µέχρι την κατάθεση του παρό-
ντος νόµου στη Βουλή, κύριε Παπουτσή! Του παρόντος νόµου,
µέχρι τώρα ό,τι έγινε είναι νόµιµο. Πώς είναι νόµιµο; Επειδή το
λέτε εσείς; Επειδή το λέει ο νόµος; Ποιος αποφασίζει το νόµιµο;
Ο εκάστοτε Υπουργός αποφασίζει για τον εαυτό του ότι οι προ-
µήθειες που έγιναν στην περίοδό του είναι νόµιµες µε µια διά-
ταξη που έρχεται εδώ και την ψηφίζει η πλειοψηφία της Βουλής;
Έτσι γίνονται αυτά τα πράγµατα; Έτσι θα προχωρήσει αυτός ο
τόπος;

Λείπει η αρµόδια Υπουργός Υγείας, η οποία –δεν έχω κάτι προ-
σωπικό µαζί της- είναι η καθ’ ύλην αρµόδια να µας πει, γιατί φέρ-
νει αυτήν τη διάταξη που αφορά τη θητεία της. Στη θητεία της
έγιναν δεκάδες προµήθειες και λέει ότι όλες είναι νόµιµες.

Βλέπω εδώ –και σε κάθε διαγωνισµό για το µέλλον- ότι οι τιµές
θα διαµορφώνονται µε υπεύθυνη δήλωση αυτού που κάνει την
προσφορά για τις τρεις χαµηλότερες τιµές των προϊόντων ή των
υπηρεσιών που προσφέρουν στα άλλα κράτη µέλη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Αλλιώς –λέει- δεν θα είναι παραδεκτή η προ-
σφορά που κάνει, εάν η υπεύθυνη δήλωση δεν είναι σωστή. ∆εν
κατάλαβα!

Εγώ, δηλαδή, που κάνω την προσφορά θα φέρνω και υπεύ-
θυνη δήλωση για το ποιες είναι οι τρεις χαµηλότερες τιµές στην
Ευρωπαϊκή Ένωση; Έτσι θα γίνεται ο έλεγχος και η διαµόρφωση
των τιµολογίων; Και αν λέω ψέµατα στην υπεύθυνη δήλωση,
απλώς δεν θα είναι παραδεκτή η προσφορά µου; Αυτά που γί-
νονται µε το άρθρο 27 είναι απαράδεκτα πράγµατα και σκανδα-
λώδη! Γι’ αυτό θα σας παρακαλέσω να το πάρετε πίσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εγώ θα σας παρα-
καλέσω να ολοκληρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, ή µάλ-
λον ήδη τελείωσα. ∆εν έχω τίποτα άλλο να πω. Είναι προφανές
για όλους αυτούς τους λόγους που εξήγησα ότι θα καταψηφί-
σουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Επιφυλασσόµεθα στην κατ’ άρθρον
συζήτηση να τοποθετηθούµε σε όλα τα άρθρα, ένα προς ένα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, θα περιµένετε και τον τελευταίο Κοινοβου-

λευτικό Εκπρόσωπο, πριν πάρετε το λόγο;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν µπό-

ρεσα να καταλάβω αν ο κ. Λαφαζάνης είναι θετικός ή αρνητικός
πάνω στην πρόταση την οποία έκανα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μην ανοίγετε τη συ-
ζήτηση πάλι από την αρχή!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν πρόκειται να καταλάβετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είµαι

ίσως µειωµένης επάρκειας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού έχει το λόγο

για έξι λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς, θα ήθελα

να απαντήσω σε αυτά που είπε ο αξιότιµος Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής, αναφορικά µε τη σηµερινή
θέση του Προέδρου του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερµού.

Ποια είναι η πραγµατικότητα; Όταν άνοιξε το θέµα για την Εξε-
ταστική της Οικονοµίας, αυτό που είχαµε πει τότε ως κόµµα –για
να θυµίσουµε, ήταν η περίοδος Ιανουάριος-Φεβρουάριος και δεν
ξέραµε αν η Ελλάδα πτωχεύει, δεν υπήρχε µηχανισµός στήρι-
ξης, τα spread ήταν πάνω από τις πεντακόσιες µονάδες και
υπήρχε µία χαοτική κατάσταση- ήταν ότι εκείνη τη χρονική
στιγµή δεν έπρεπε να άνοιγε η Εξεταστική Επιτροπή για την Οι-
κονοµία.

Και τι κάναµε, κύριε Παπουτσή; Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού υπέβαλε µια µηνυτήριο αναφορά για την
παραποίηση στοιχείων. Έχει σχηµατιστεί δικογραφία από την
όγδοη πταισµατοδίκη, έχει φθάσει στον εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου και είναι να διαβιβαστεί στη Βουλή –αν δεν έχει ήδη δια-
βιβαστεί- από στιγµή σε στιγµή. Οπότε πήγαµε ένα βήµα παρα-
πάνω θεσµικά και δίνουµε τη δυνατότητα στο ΠΑΣΟΚ αύριο µε το
καλό, που θα είναι η δικογραφία εδώ και έχει τις τριάντα υπο-
γραφές –γιατί εµείς δεν τις έχουµε- να κάνουµε προκαταρκτική
για το θέµα της οικονοµίας.

Εκείνη, όµως, τη χρονική στιγµή, που η Ελλάδα έψαχνε χρή-
µατα, να ξεκινούσαµε µια εξεταστική και να λέγαµε για τα
«άπλυτα» της χώρας και παράλληλα να ζητούσαµε δανεικά, ήταν
κάτι ανεύθυνο. Τώρα πια δεν αντιµετωπίζουµε τέτοιο θέµα.
Έχουµε µπει σε µια διαδικασία ρύθµισης. Άρα µπορεί να ανοίξει
όλο αυτό το θέµα.

Κύριε Υπουργέ, δεν θα αντιµετωπίσουµε εµείς µε µικροψυχία
τις αλλαγές που έχετε κάνει. Πραγµατικά, είναι στη σωστή κα-
τεύθυνση. ∆ιότι αν ακούσουµε όλο το σκεπτικό που αναλύθηκε
προηγουµένως, ούτως ή άλλως αυτά τα χρήµατα κάπως πρέπει
να βρεθούν. Θα δανειστεί τώρα το συγκεκριµένο κεφάλαιο, θα τα
δώσει το κράτος; Κάπου πάντως πρέπει να βρεθούν. Ή λέµε, λοι-
πόν, ότι δεν βρίσκουµε τα χρήµατα, άρα, κανένας δεν παίρνει τί-
ποτα ή λέµε ότι νοµοθετικά πάµε σε µία ρύθµιση.

Ο συνάδελφος κ. Βορίδης σας επεσήµανε ότι έπρεπε να µπει
και περίπτωση που δεν θα βρίσκαµε τον ανάδοχο. Πραγµατικά
αυτό το ρυθµίζετε. Παραµένει, βέβαια, το κενό, κύριε Υπουργέ:
Και τα τρία έτη, που τα θεωρούµε πολύ µακρό χρονικό διάστηµα,
αλλά και η απουσία ανάληψης ενός ποσοστού από το κράτος.

Άκουσα την αρχική σας τοποθέτηση, κύριε Υπουργέ, και µου
φάνηκε ότι ήταν λίγο φιλελεύθερη, οφείλω να πω. ∆ιότι µας εγκα-
λέσατε για τον καταναλωτή. Αυτό οφείλω να πω δεν είναι σοσια-
λιστική προσέγγιση. Η σοσιαλιστική προσέγγιση λέει πάντα ότι
το κοινωνικό κράτος οφείλει να προστατεύσει και τον κατανα-
λωτή, που δεν είναι προσεκτικός. Ενώ η φιλελεύθερη αντίληψη
λέει ότι ο καταναλωτής είναι υπεύθυνος, αποφασίζει και κάνει τις
επιλογές του. Στη συγκεκριµένη όµως περίπτωση η ευθύνη είναι
του κράτους. Και γιατί λέµε ότι πρέπει να αναλάβει ένα κοµµάτι
της ευθύνης που του αναλογεί;

Η απάντηση είναι η εξής και ειπώθηκε εδώ πέρα και από τον κ.
Τσούκαλη, ειπώθηκε και από άλλους συναδέλφους: Εάν το κρά-
τος είχε δράσει έγκαιρα, δύο πράγµατα θα είχαν συµβεί: Θα µπο-
ρούσαµε να είχαµε πιάσει περιουσιακά στοιχεία, που έφυγαν. Και
το άλλο, το πιο σηµαντικό είναι ότι έφυγαν συµβόλαια-φιλέτα
από την «ΑΣΠΙΣ». Θα ήταν τελείως διαφορετική η ρύθµιση για
µια ανάδοχη εταιρεία, εάν υπήρχαν και τα καλά συµβόλαια και
της λέγαµε «έλα να πάρεις τα καλά και θα πάρεις και κάποια που
είναι προβληµατικά». Ό,τι ήταν καλό, έχει φύγει. Αυτό είναι µια
πραγµατικότητα.

Και δεν θα διαφωνήσω µε αυτά που είπε ο κ. Παπουτσής.
Πράγµατι συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ, όπως και από άλλα κόµ-
µατα, έκαναν ερωτήσεις. Το θέµα είναι όµως αν η Κυβέρνηση
είχε τα απαιτούµενα αντανακλαστικά να προλάβει µια τέτοια δια-
δικασία. Μακάρι, λοιπόν, να βρεθούν ανάδοχες εταιρείες. Αλλά
αυτές οι ανάδοχες εταιρείες δεν έχουν πλέον το πολύ µεγάλο
όφελος για να πάρουν συµβόλαια που δεν ήταν ελκυστικά τη
στιγµή που «έσκασε» το θέµα της «ΑΣΠΙΣ». Προφανώς, δυσχε-
ραίνουν την όλη διαδικασία. Έρχεστε, λοιπόν, τώρα εσείς και,
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πραγµατικά, δίνετε µια ελπίδα σε αυτούς τους ανθρώπους ότι,
εάν τυχόν δεν έχουµε ανάδοχη εταιρεία, έχουµε µια ρύθµιση µε
κάλυψη έως 70%.

Με τις αλλαγές που έχετε κάνει, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, θεω-
ρούµε ότι τουλάχιστον το άρθρο 2 βρίσκεται στην κατεύθυνση
που επιθυµούµε. Επιφυλασσόµεθα βέβαια. Και αν κάνατε και τα
γενναία βήµατα που σας λέµε παραπάνω στο θέµα της τριετίας
και της συµµετοχής του δηµοσίου, θα ήταν η απόλυτη κάλυψη
στο µέτρο του εφικτού.

Εµείς ωστόσο, κύριε Υπουργέ, διαφωνούµε επί της αρχής του
νοµοσχεδίου όχι µόνο για τα θέµατα των φαρµάκων –αυτά από
µόνα τους θα ήταν λόγος να καταψηφίσουµε επί της αρχής το
νοµοσχέδιο και αδικείτε την όλη προσπάθειά σας µε το να βά-
ζετε σε αυτό το νοµοσχέδιο τη ρύθµιση των προµηθειών- αλλά
και γιατί δεν έχουµε πειστεί, παρά την τοποθέτησή σας και το
γαλλικό µοντέλο, που αναφέρατε και που είναι το µοναδικό µο-
ντέλο που υπάρχει, για ποιο λόγο θα πρέπει να είναι ο ίδιος ελε-
γκτικός φορέας που θα ελέγχει και το τραπεζικό και το
ασφαλιστικό σύστηµα.

Αντιθέτως, κύριε Υπουργέ, όπως λειτούργησε το θέµα ακόµα
και στην «ΑΣΠΙΣ», θεωρώ ότι δεν ήταν τόσο µεγάλο πρόβληµα
εντοπισµού από την αρχή όσο ότι δεν υπήρξαν τα απαιτούµενα
αντανακλαστικά από την ελληνική πολιτεία στη συνέχεια. ∆εν µας
έχετε πείσει γιατί πρέπει να πάµε στον έλεγχο από την Τράπεζα
της Ελλάδος. Οπότε, όπως καταλαβαίνετε, έχουµε βασική δια-
φορά επί αυτού του θέµατος και δεν µπορούµε επί της αρχής να
ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, ακούγοντας τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας ∆ηµοκρατίας, διαπιστώνω ότι τρεις οµιλητές πήραν το
λόγο από τη Νέα ∆ηµοκρατία και είχαµε τρεις διαφορετικές θέ-
σεις. Όταν τελείωσε ο κ. Καράογλου, ο κ. Βορίδης είπε δύο οµι-
λητές, δύο θέσεις. Τώρα έχουµε τρεις οµιλητές, τρεις θέσεις.
Γιατί το λέω αυτό; Ο κ. Σαλµάς είπε ότι ψηφίζει το άρθρο 1 και
3, ο κ. Καράογλου ουσιαστικά µε τον τρόπο που τοποθετήθηκε
δεν ψηφίζει κανένα άρθρο και ο κ. Μαρκόπουλος είπε ότι ψηφί-
ζει µόνο το άρθρο 1.

Ειλικρινά, συντονιστείτε και πείτε µας τι τελικά ψηφίζετε και τι
δεν ψηφίζετε. Ούτως ή άλλως, θα καταγραφεί.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Θα σας απαντήσουµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ωραία.

Απλώς το επισηµαίνω.
∆εκατέσσερα λεπτά οµιλίας είχαµε από τον Κοινοβουλευτικό

Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας και δεν αισθάνθηκε την ανά-
γκη να απαντήσει σε δύο απλά ερωτήµατα, τα οποία έθεσα.

Κύριε Μαρκόπουλε, θα τα επαναλάβω. Σας ρωτώ, επειδή ανα-
ζητήσατε ευθύνες και σας άκουσα να µιλάτε για cherry picking,
ότι κάποιες ασφαλιστικές εταιρείες πήγαν και άρπαξαν τα καλύ-
τερα συµβόλαια κ.λπ.. Σας ρωτώ ξανά: Από την ηµέρα που το
ΠΑΣΟΚ έχει την ευθύνη για την κυβέρνηση, από τις 5 Οκτωβρίου,
ήρθε η ΕΠΕΙΑ να πει στην Κυβέρνηση «ορίστε, αυτό είναι το
άνοιγµα του χαρτοφυλακίου, σας παρακαλούµε αξιοποιήστε την
πρόνοια του νόµου;». Το έκανε; Όχι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς το Νοέµβριο είπατε
ότι θα καταθέσετε νόµο. Μόνοι σας το σκεφθήκατε;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Μαρκόπουλε, απορία ψάλτου βηξ, λένε αυτοί που γνωρίζουν.
Σας έθεσα τα ερωτήµατα και εσείς δεν απαντήσατε. Υπάρχει
κενό. Εσείς λέτε ότι µε τις πρόνοιες…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα παρακαλούσα

πάρα πολύ, κύριε Μαρκόπουλε και κύριε Υπουργέ. Είναι τέσσε-
ρις σχεδόν η ώρα. Πρέπει να ολοκληρώσουµε τη διαδικασία. ∆εν
θα µετατρέψουµε τη συζήτηση σε διάλογο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, να συ-
στήσετε στον Υπουργό να µιλάει στο Προεδρείο. Όχι σε µένα.
Εάν συστήσετε στον Υπουργό να απευθύνεται στο Προεδρείο,
δεν θα απαντώ. Αν απευθύνεται σε µένα, θα του απαντώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σε όλους το λέω. ∆εν
µπορείτε όµως να διακόπτετε, χωρίς την άδεια του Προεδρείου.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το δεύ-
τερο ερώτηµα που έµεινε αναπάντητο, κύριε Πρόεδρε, ήταν το
εξής: Μια κυβέρνηση, η οποία νοµοθετεί παραµονές των εκλο-
γών και θέλει να λύσει ένα πρόβληµα, γιατί αισθάνεται την ανά-
γκη να κρυφτεί πίσω από τη χρήση δύο λέξεων, που ουσιαστικά
καθιστούν ανέφικτο το εγχείρηµα να στηρίξει αυτούς που υποτί-
θεται ότι θέλει να στηρίξει; Χρησιµοποιεί τις λέξεις «δύναται» και
«υπό προϋποθέσεις να παράσχει εγγύηση». Εάν πραγµατικά
υπήρχε πρόθεση, αυτές οι δύο λέξεις δεν θα έπρεπε να υπάρ-
χουν στο νοµοσχέδιο. Τι αποδεικνύει αυτό; Ότι δεν υπήρχε η πο-
λιτική βούληση να λυθεί το πρόβληµα.

Άκουσα προηγουµένως µια αποστροφή στην οµιλία του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και θα
ήθελα, ειλικρινά, να το διευκρινίσει αυτό. Είπε ότι µε τις ενέρ-
γειές µου ευνοήθηκαν κάποιοι από το χώρο των ασφαλιστικών
εταιρειών.

Τι εννοείτε, κύριε συνάδελφε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας απαντήσω.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα

ήθελα πάρα πολύ να µου πείτε τι ακριβώς εννοείτε. Εγώ όµως
θα ήθελα να σας αντιστρέψω το ερώτηµα. Το γεγονός ότι εκ του
αποτελέσµατος αποδεικνύεται ότι κάποιες εταιρείες θα έπρεπε
το κράτος να τις είχε κλείσει και δεν θα έπρεπε να λειτουργούν
γιατί φαίνεται ότι δεν πληρούσαν προϋποθέσεις και η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν είχε ενεργήσει, ως όφειλε, ποιους
ακριβώς εξυπηρετούσαν οι παραλείψεις της κυβέρνησης της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Είναι θέµα, το οποίο δεν θα αναπτύξω άλλο,
γιατί το ανέπτυξε ήδη ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος, ο κ.
Παπουτσής.

Κύριε Λαφαζάνη, θέσατε ένα ερώτηµα για το αν, πραγµατικά,
υπάρχει η πρόθεση να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα. Να σας
επισηµάνω δύο πράγµατα: Πρώτον, ότι οι απαιτήσεις που υπάρ-
χουν σε βάρος των ασφαλιστικών εταιρειών δεν λήγουν ταυτό-
χρονα. Άρα, δεν γεννώνται οι απαιτήσεις την ίδια ηµέρα. Οι
απαιτήσεις γεννώνται σε βάθος χρόνου. Το λέω επειδή θέσατε
ένα ερώτηµα ότι η Κυβέρνηση κατά βάθος δεν θέλει να λυθεί το
πρόβληµα διότι, αν ήθελε να λυθεί το πρόβληµα, θα έπαιρνε µια
σειρά από πρωτοβουλίες. ∆εύτερον –και απαντώ εδώ σε κάποιον
άλλο συνάδελφο, αν δεν απατώµαι στον κ. Πλεύρη: Τα τρία χρό-
νια που βάλαµε είναι το µέγιστο για να περιοριστούν οι δυνατό-
τητες εξόφλησης των συµβολαίων. Και το βάλαµε αυτό, γιατί,
πραγµατικά, θέλουµε µέσα σε αυτά τα τρία χρόνια, το εγγυητικό
κεφάλαιο να έχει τη δυνατότητα να µπορέσει να µαζέψει τα χρή-
µατα εκείνα, µε τα οποία θα πληρώσει. Και επιπρόσθετα, του δί-
νουµε τη δυνατότητα να δανειστεί µε την εγγύηση του ελληνικού
δηµοσίου.

Θέσατε ζήτηµα λογοδοσίας της Τράπεζας της Ελλάδος για τα
θέµατα του ιδιωτικού ασφαλιστικού τοµέα. Βεβαίως. Υπάρχει
µέσα στο νοµοσχέδιο η πρόνοια, η οποία λέει ότι η Τράπεζα της
Ελλάδος ετοιµάζει και καταθέτει έκθεση στην Βουλή των Ελλή-
νων…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι αυτό λογοδοσία;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν είναι

λογοδοσία το να έρχεται εδώ πέρα, το να µπορεί να κληθεί εδώ
πέρα ο ∆ιοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος και να λογοδοτεί;
∆εν ξέρω πώς την αντιλαµβάνεστε εσείς τη λογοδοσία.

Και θέσατε κι ένα ζήτηµα των οµολόγων του δηµοσίου, τα
οποία αντιµετωπίζουµε µε ένα συγκεκριµένο τρόπο µέσα από το
νοµοσχέδιο. Αυτό γίνεται για να προστατεύσουµε τα συµφέρο-
ντα του ελληνικού δηµοσίου. ∆ιότι σε διαφορετική περίπτωση οι
ασφαλιστικές εταιρείες θα πουλούσαν τα οµόλογα του ελληνι-
κού δηµοσίου και θα κατακρατούσαν οµόλογα άλλων χωρών, τα
οποία έχουν µεγαλύτερη σταθερότητα και µικρότερη µεταβλη-
τότητα. Αυτήν την περίοδο, ακριβώς επειδή τα οµόλογα του ελ-
ληνικού δηµοσίου είχαν παρά πολύ µεγάλες διακυµάνσεις στις
τιµές τους, είχαν κίνητρα να µην βάζουν τα αποθεµατικά τους σε
οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Και είχαν και πολλές προτρο-
πές όσες από αυτές είναι θυγατρικές εταιρειών του εξωτερικού
να επενδύουν τα διαθέσιµά τους όχι σε οµόλογα του ελληνικού
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δηµοσίου, αλλά σε οµόλογα άλλων χωρών. Εποµένως, δεν εξυ-
πηρετώ κανενός τα συµφέροντα. Εάν σας άκουγα σε αυτό που
λέτε, ουσιαστικά θα εξυπηρετούσα τα συµφέροντα του γαλλικού
και του γερµανικού δηµοσίου, διότι αυτές οι ασφαλιστικές εται-
ρείες θα επένδυαν τα χρήµατά τους, µιας και είναι θυγατρικές
γαλλικών και γερµανικών εταιρειών, σε οµόλογα του γαλλικού
και του γερµανικού δηµοσίου.

Κι ένα κλείσιµο, επειδή εγκαλούµαι για τις απόψεις µου.
Είναι το πατερναλιστικό κράτος, αυτό το οποίο φροντίζει πριν

από τον πολίτη για τον πολίτη, κύριε Πλεύρη. Εµείς αυτό που
λέµε είναι ότι εάν αφήναµε τελικά να τα κάνει όλα το κράτος,
τότε δεν θα χρειαζόταν να έχουµε δέκα εταιρείες, από τις οποίες
θα επέλεγε ο πολίτης. ∆εν θα χρειαζόταν να έχουµε ούτε δέκα
τράπεζες ούτε δέκα ασφαλιστικές εταιρείες. Θα αρκούσε µια.
Θα πήγαινε ο πολίτης, θα έλεγε «δεν χρειάζεται να επιλέξω,
αφού την τιµή και την ποιότητα την έχει διασφαλίσει το κράτος».
Εποµένως, ποιος ο λόγος να έχουµε δέκα ασφαλιστικές ή δέκα
τραπεζικές εταιρείες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι µε αυτήν τη νοµοθε-
τική παρέµβαση λύνουµε και αντιµετωπίζουµε προβλήµατα που
σχετίζονται µε την εποπτεία του χρηµατοοικονοµικού χώρου,
αλλά ταυτόχρονα απαντάµε και στο µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα
που δηµιουργήθηκε µε την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ».

Είναι µία παρέµβαση, η οποία ήρθε µεν µε κάποια καθυστέ-
ρηση, αλλά δίνει µία ουσιαστική απάντηση σε αυτά τα µεγάλα
προβλήµατα µε τα οποία η Κυβέρνηση βρέθηκε αντιµέτωπη από
την επόµενη της ανάληψης της ευθύνης διακυβέρνησης της
χώρας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Κύριοι συνάδελφοι, υπήρχε η συµφωνία, θα έλεγα, να µη δευ-
τερολογήσετε οι εισηγητές.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τι είναι αυτά, κύριε Πρόεδρε; Τι συµφωνή-
σαµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Σαλµά, το Προ-
εδρείο είναι εδώ και κατά καιρούς, µε την άδεια του Τµήµατος,
αλλάζει κάποια πράγµατα. Πιθανόν δεν ήσασταν στην Αίθουσα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Είπατε συµφωνία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν µπορώ ούτε τη

φράση να πω;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Είπατε συµφωνία, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Να ολοκληρώσω τη

φράση µου. ∆εν πρόλαβα να πω άλλη λέξη παρακάτω.
Γι’ αυτό, λοιπόν, η διαδικασία θα συνεχιστεί κανονικά. Όσοι εκ

των συναδέλφων θέλουν, θα πάρουν το λόγο να δευτερολογή-
σουν. ∆εν έχει συµφωνίες για το απόγευµα και περισσότερο
χρόνο. Κάθε φορά που παίρνετε το λόγο, µιλάτε πάνω από πέντε
λεπτά, παραπάνω από το χρόνο σας και µετά ζητάτε και δευτε-
ρολογίες.

Θα ξεκινήσουµε µε τους εισηγητές.
Η κ. Παπαθανάση έχει το λόγο.
ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Ήθελα να πω ότι ολοκληρώνο-

ντας την κουβέντα επί της αρχής, νοµίζω ότι πρέπει να καταλή-
ξουµε σε τρία βασικά σηµεία.

Το ένα σηµείο είναι η πολιτική σε σχέση µε τις αγορές. Είναι
ένα σηµείο που επανέρχεται στην κουβέντα, όταν έχουµε νοµο-
σχέδια µε οικονοµικό αντικείµενο κι έχει να κάνει µε το µύθο που
λέµε και το ότι ο µύθος αυτοελέγχου των αγορών έχει οδηγήσει
τελικά σε µία κατάρρευση, σε µία κατάσταση µη ορθολογικής
διαχείρισης των πραγµάτων. Κι εδώ πρέπει να µπει ξανά το θέµα,
η πολιτική πάνω από τις αγορές.

Το δεύτερο σηµείο που καταλήγει η κουβέντα είναι το «ελλη-
νικό φαινόµενο», δηλαδή γιατί, δυστυχώς, ερχόµαστε και πάλι να
δούµε τρία, τέσσερα βασικά ζητήµατα. Το ένα είναι τα χρέη των
νοσοκοµείων και το δεύτερο είναι το τι έχει συµβεί µε τις δύο
ασφαλιστικές εταιρείες, την «ΑΣΠΙΣ» και την «COMMERCIAL
VALUE». Τα δύο, όµως, επόµενα σηµεία έχουν να κάνουν µε µία
τακτική πλειοδοσίας που δεν πρέπει να αναπτύξουµε εµείς εδώ
ως Βουλευτές ή ως πολιτικές παρατάξεις απέναντι σε κοινωνικά

προβλήµατα ή απέναντι σε καταστάσεις κρίσης, όπως των αν-
θρώπων που έχουν χάσει τα χρήµατά τους.

Ένα τέταρτο σηµείο έχει να κάνει µε τις πολιτικές ευθύνες που
πρέπει να αναλάβουµε. Σαφώς πρέπει να µπει ένα τέρµα σε αυτό
που λέµε διαδικασία δηµιουργίας χρεών και κολυµπήθρα του Σι-
λωάµ η ελληνική Βουλή, η οποία έρχεται να λήξει τα θέµατα
αυτά.

Ο γενικός κανόνας, όµως, δεν πρέπει να µας αφήνει χωρίς να
µπορούµε να δούµε τα ειδικά ζητήµατα. Και τα ειδικά ζητήµατα
είναι ότι αυτήν τη στιγµή πρέπει να µπει ένα γενικό πλαίσιο και
κάθε τιµολόγιο, κάθε σύµβαση θα πρέπει να περάσει από τον
έλεγχο του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Και αυτό είναι κάτι που
σαφώς ορίζεται.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε την «ΑΣΠΙΣ» και τον κόσµο που
αγωνιά αυτήν τη στιγµή. Και σαφώς κι εµείς ως Κοινοβούλιο
οφείλουµε να σταθούµε απέναντι στην αγωνία αυτή.

Οφείλουµε να σταθούµε, όµως, υπεύθυνα και όχι σε µία λο-
γική πλειοδοσίας, σε καταστάσεις κρίσης να δίνουµε ή να υπο-
σχόµαστε τα πάντα. Αυτό είναι λάθος τακτική. Είναι κάτι το οποίο
δεν πρέπει να συνεχίσουµε.

Το τέταρτο σηµείο έχει να κάνει µε την ανάληψη των ευθυνών
µας. Για την κατάσταση αυτή ευθύνονται και οι προηγούµενοι και
ίσως και οι πιο προηγούµενοι. Απλώς δεν πρέπει να συνεχίσουµε
την κατάσταση αυτή σε εµάς σήµερα, σε ένα νέο λόγο, κάνοντας
ότι δεν καταλαβαίνουµε τι συνέβαινε τα προηγούµενα χρόνια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κυρία Παπαθανάση.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάριος
Σαλµάς.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το παρόν νοµοσχέδιο, όπως είπα και στην εισήγησή µου το

πρωί, έχει και δύο διατάξεις που αφορούν τις ρυθµίσεις των
χρεών των νοσοκοµείων, τη νοµιµοποίηση αναδροµικά των πα-
ράνοµων προµηθειών.

Επ’ αυτού θα ήθελα να κάνω και την εξής τοποθέτηση, κύριε
Πρόεδρε:

∆υστυχώς, στις µέρες που ζούµε, όπου ο Εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου έχει δώσει εντολή στους Εισαγγελείς Πρωτοδι-
κών να ελέγξουν τις προµήθειες των νοσοκοµείων, βρισκόµαστε,
κατά τη γνώµη µου, µπροστά σε ένα θέµα τεράστιας ηθικής τά-
ξεως που διεπράχθη από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Και αυτό
είναι οι προµήθειες των νοσοκοµείων.

Σας µιλώ, κύριε Πρόεδρε –και αφορά τον Υπουργό Οικονοµι-
κών που παρευρίσκεται στην Αίθουσα- για το εξής θέµα: Προ-
µήθειες των νοσοκοµείων ύψους 1,8 δισεκατοµµυρίων ευρώ από
τον Οκτώβριο µέχρι σήµερα έγιναν παράνοµα. Και ζητείται από
αυτό το νοµοσχέδιο, από το άρθρο 27, ζητείται από τη Βουλή να
το νοµιµοποιήσει. Και προφανώς δεν ακούσατε ούτε τους Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ ούτε την πρώην Υπουργό, την κ. Βάσω Πα-
πανδρέου, που είπε ότι δεν δικαιούστε να µετατρέψετε τη Βουλή
σε πλυντήριο παράνοµων προµηθειών, δεν ακούσατε τον κ. Να-
σιώκα, τον κ. Κουρουµπλή. Εγώ θα πω ότι τυχαία δεν βρίσκονται
στο Α’ Θερινό Τµήµα. Αυτό, όµως, δεν µε ενδιαφέρει.

Αυτό που µε αφορά είναι ότι σήµερα καλείται η Βουλή να νο-
µιµοποιήσει παράνοµες προµήθειες ύψους 1,8 δισεκατοµµυρίων
ευρώ µέχρι και την κατάθεση, κύριε Πρόεδρε, του παρόντος νο-
µοσχεδίου. ∆ηλαδή, η ρύθµιση των χρεών γίνεται µέχρι
31.12.2009. Απαραίτητη προϋπόθεση, για να πληρωθούν αυτά
τα χρέη είναι η νοµιµοποίηση των προµηθειών που έγιναν µε
απευθείας αναθέσεις µέχρι τις 31.12.2009.

Η Κυβέρνηση, όµως, δεν κάνει αυτό. Φέρνει να νοµιµοποιή-
σουµε όλες τις παράνοµες προµήθειες που έγιναν µέχρι και την
κατάθεση του παρόντος νοµοσχεδίου, δηλαδή, µέχρι και τέλος
Ιουνίου. Τι δηλώνει, δηλαδή, η Κυβέρνηση; Ότι γίνονταν παρά-
νοµες προµήθειες όλο αυτό το διάστηµα.

Και, βεβαίως, πώς να µην γίνονται παράνοµες προµήθειες,
όταν η Κυβέρνηση αυτή λειτούργησε από την πρώτη της µέρα,
χωρίς θεσµικό πλαίσιο;

Πρέπει να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι τα προηγούµενα χρόνια
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γινόταν κατάχρηση ενός άρθρου, της παραγράφου 2, του άρ-
θρου 7, του ν.2995/2001, όπου εκεί µιλούσε κατ’ εξαίρεση µε
υπουργικές αποφάσεις, µε ανώτατες τιµές, απευθείας αναθέ-
σεις. Κι εκεί, ίσως, έγινε κατάχρηση από κάποιες διοικήσεις των
νοσοκοµείων, των νοσηλευτικών ιδρυµάτων.

Από τις 9 Αυγούστου καταργήθηκε αυτή η διάταξη. Και η και-
νούργια Κυβέρνηση ανέλαβε µε µόνο θεσµικό πλαίσιο το νόµο
περί προµηθειών του 2007, που ουσιαστικά έδινε στην Επιτροπή
Προµηθειών Υγείας τη δικαιοδοσία των προµηθειών.

Κάνει τα εξής λάθη η Κυβέρνηση. Πρώτον, ακυρώνει το διοι-
κητικό συµβούλιο της Επιτροπής Προµηθειών, η οποία µέχρι και
τις 17 Μαρτίου είναι ακέφαλη και χωρίς διοικητικό συµβούλιο.
∆ηλαδή, το θεσµικό πλαίσιο το ακύρωσε.

∆εύτερον, µε οδηγία της Υπουργού Υγείας στις 9 Οκτωβρίου
έρχεται εντολή στις διοικήσεις των νοσοκοµείων και τις υγειονο-
µικές περιφέρειες να προµηθεύονται µε απευθείας αναθέσεις,
όταν τους καταργεί το δικαίωµα να κάνουν διαγωνισµούς. Και
αυτό επαναλαµβάνεται στις 25 Μαΐου από την Επιτροπή Προµη-
θειών, όπου ξανάρχεται στις διοικήσεις των νοσοκοµείων και
τους λέει, να προµηθεύεστε µε απευθείας διαπραγµατεύσεις,
δηλαδή απευθείας αναθέσεις, καταργώντας κάθε κοινοτική νο-
µοθεσία, κάθε εθνική νοµοθεσία.

Κύριε Πρόεδρε, είµαστε σε ένα σπουδαίο θέµα ηθικής τάξεως.
Αποφεύγω τη λέξη «σκάνδαλο». Και την αποφεύγω, λόγω της
κρισιµότητας των ηµερών.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θα ήθελα να σας παρακαλέσω, κύριε
Υπουργέ, να ξαναδείτε, µετά την επιφύλαξη που είχαµε στην επι-
τροπή, την επαναδιατύπωση και το ξεκαθάρισµα του ποιες προ-
µήθειες είναι νόµιµες, ποιες πρέπει να πληρωθούν και ποιες όχι,
που δεν είδαµε καµµία βελτίωση. Σας παρακαλώ µη βάλετε
ακόµη και την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ σε µία τόσο
µεγάλη περιπέτεια να απολογείται, γιατί ξέπλυνε παράνοµες
προµήθειες.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα επανέλθω το απόγευµα
επί των άρθρων σε αυτό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Παπου-

τσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε

να κάνω µία παρέµβαση στο σηµείο αυτό, διότι ο κ. Σαλµάς επα-
νειληµµένως διά του Τύπου, στις παρεµβάσεις του στα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης, εδώ στη Βουλή, εκδηλώνει ένα πολύ µεγάλο
ενδιαφέρον για την Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ, ψευ-
δολογώντας, όµως. Και, µάλιστα, ψευδολογώντας κατά βάναυσο
τρόπο, προσβάλλοντας το κύρος των συναδέλφων µου, προ-
σβάλλοντας τις προθέσεις τους, προσβάλλοντας την πολιτική
πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, αγνοώντας την πραγµατική βάση
της πολιτικής πρωτοβουλίας της Κυβέρνησης και καλύπτοντας
σωρευτικά τη σκανδαλώδη διαχείριση της Νέας ∆ηµοκρατίας
στον τοµέα της υγείας, στην οποία εξάλλου υπηρέτησε και ο
ίδιος.

Επαναλαµβάνω, ουδείς έχει το δικαίωµα να ερµηνεύει τις δη-
λώσεις των συναδέλφων µου όσον αφορά θέµατα ηθικής τά-
ξεως. Και πολύ περισσότερο, δεν επιτρέπουµε σε οποιονδήποτε,
ο οποίος µε απόλυτο τρόπο συµµετείχε στην ευθύνη της διαχεί-
ρισης του συγκεκριµένου τοµέα µε σκανδαλώδη διαχείριση, να
αµφισβητεί τις προθέσεις του ΠΑΣΟΚ όσον αφορά τη ρύθµιση
των δικών του ανοµηµάτων. ∆ιότι περί αυτού πρόκειται!

Σε κάθε περίπτωση, όµως, κύριε Πρόεδρε, δεν επιτρέπουµε,
επίσης, πολύ περισσότερο στη Νέα ∆ηµοκρατία να αµφισβητεί
τις προθέσεις των Υπουργών αυτής της Κυβέρνησης, όταν έρ-
χεται εδώ ακριβώς να διαφυλάξει το δηµόσιο συµφέρον και προ-
καλώντας συζητήσεις επί συζητήσεων είτε στο πλαίσιο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου είτε στο πλαίσιο της νοµοθετικής
πρωτοβουλίας, δίνοντας εξηγήσεις διαρκώς ως µη όφειλε, πρέ-
πει να πω, σε ορισµένα σηµεία, κυρίως προσπαθώντας να καλύ-
ψει τη νοµιµότητα των πράξεων της διοίκησης, όχι των
Υπουργών, η οποία έµαθε να λειτουργεί λόγω της πεντάχρονης
πολιτικής απραξίας της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.
∆ιότι αυτό συνέβαινε. Ο κ. Σαλµάς υπηρέτησε το χώρο της

υγείας και τον υπηρέτησε ως Υφυπουργός. ∆εν είδα, όµως, τότε
να ενδιαφέρεται και να θέτει ερωτήµατα στον Υπουργό του για
ποιο λόγο δεν λειτουργεί το προεδρικό διάταγµα και λειτουργεί
η διοίκηση µε βάση τα προεδρικά διατάγµατα που ορίζει τους
κανονισµούς.

Γελάτε έτσι; Ρωτώ, λοιπόν, γιατί επιτρέπατε µόνο µε τις απο-
φάσεις του ∆ιευθυντού του Γραφείου του Υπουργού; Για ποιο
λόγο;

Σας παρακαλώ, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, µην επιτρέπετε σε
ψευδολογούντες συναδέλφους να δηµιουργούν σύγχυση την
ώρα που λείπουν οι αρµόδιοι Υπουργοί.

Στα θέµατα που αφορούν τη δηµοσιονοµική ρύθµιση, στα θέ-
µατα, δηλαδή, που αφορούν τις ρυθµίσεις των χρεών αυτών, ο
Υπουργός είναι εδώ, είναι ο αρµόδιος Υπουργός και επ’ αυτού
µπορεί να απαντήσει και να δώσει πολύ καθαρές απαντήσεις, κυ-
ρίως δε στο σκέλος για το ποιο είναι το κέρδος για το δηµόσιο.
Πού λειτουργεί υπέρ του δηµοσίου συµφέροντος και πού όχι.

Όσον αφορά, όµως, το θέµα της υγείας, το απόγευµα κατά τη
συζήτηση επί των άρθρων, όπου θα είναι παρούσα η αρµόδια
Υπουργός, είµαι απόλυτα βέβαιος ότι ο κ. Σαλµάς µε τον ίδιο
τόνο και το ίδιο ύφος θα θελήσει να συνεχίσει αυτήν την ωραία
βεντέτα την οποία έχει αρχίσει εδώ και πάρα πολύ καιρό.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο επί
προσωπικού θέµατος..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Νοµίζω ότι δεν υπάρ-
χει. Αλλά επειδή επιµένετε, έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Μου δώσατε το λόγο επί προσωπικού, κύριε Πρόεδρε, γιατί µε

είπε ψεύτη, είπε ότι ψευδολογώ.
Τρία λεπτά επί του Κανονισµού, κύριε Πρόεδρε, για την ανα-

φορά αυτή.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Παπουτσής,

ο οποίος έρχεται πάντα να υποστηρίξει ειδικά τα νοµοσχέδια του
Υπουργείου Υγείας, θα πρέπει να καταλάβει ότι δεν είπε στην
αναφορά του ούτε ένα σηµείο στο οποίο αναφέρθηκα µε νού-
µερα, στοιχεία και αριθµούς ότι είναι ψευδή. Εάν µπορεί να δια-
ψεύσει ένα στοιχείο µου, να το κάνει, είτε αυτός είτε η κυρία
Υπουργός το απόγευµα.

Κύριε Παπουτσή, προφανώς δεν ξέρετε σε ποιον µιλάτε. Σας
λέω ευθέως στη Βουλή -και σπάνια Υπουργός που έχει διατελέ-
σει µπορεί να το πει αυτό- ότι δεν έχω αφήσει ούτε 1 ευρώ στις
αρµοδιότητές µου εις τη διάδοχό µου κ. Γεννηµατά. Να τη ρω-
τήσετε και όταν θα είστε µπροστά µου, απαιτώ να έχετε τον ίδιο
σεβασµό και αν θέλετε, κάντε κι εσείς την ίδια δήλωση για τη θη-
τεία σας στα Υπουργεία που περάσατε. Έτσι µόνο θα καταλά-
βουµε ποιος µιλάει σε ποιον!

Αλλά θα έπρεπε να ανησυχήσετε, γιατί η Κοινοβουλευτική σας
Οµάδα σήµερα δεν γράφτηκε να µιλήσει, όπως γράφτηκε χθες
στο νοµοσχέδιο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μίλησαν, κύριε Σαλµά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Και θα δείτε το απόγευµα επί των άρθρων

πόσοι θα γραφούν να µιλήσουν, για να υποστηρίξουν τη διάταξη
αυτή.

Και για να µην κάνετε προσωπική επίθεση σε µένα, κύριε Πα-
πουτσή, εκτελώ το θεσµικό µου ρόλο. Ο θεσµικός µου ρόλος
είναι να κάνω αντιπολίτευση µε στοιχεία….

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ψευδολογώντας!
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μην ξαναπείτε ψευδόµενος, κύριε Παπου-

τσή. ∆εν θα λέτε ψευδόµενος και δεν θα κάνετε χαρακτηρι-
σµούς, προκειµένου να υπερασπιστείτε την Υπουργό Υγείας
πάντα µε τον ίδιο τρόπο που κάνετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εσείς θα µου ορίσετε τι θα πω εγώ;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Το ενδιαφέρον σας για την Υπουργό

Υγείας να το δείξετε εµπράκτως συµβουλεύοντάς την, όχι να έρ-
χεστε εδώ και να συκοφαντείτε ή να απευθύνετε χαρακτηρι-
σµούς σε πολιτικούς, που µε στοιχεία σας λένε ότι έχετε ψευδές
Παρατηρητήριο Τιµών και αυτή η διάταξη που προβλέπει προ-
µήθειες µε Παρατηρητήριο Τιµών δεν µπορεί να εφαρµοστεί, οι
ηλεκτρονικοί διαγωνισµοί δεν εφαρµόζονται, δεν έχετε σύστηµα
προµηθειών στη χώρα. Σήµερα που µιλάµε, προµηθεύεστε πα-
ράνοµα. ∆ιαψεύστε µε. Φέρτε µου το απόγευµα από διοικητές
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νοσοκοµείου διαγωνισµούς, ή προµήθειες που έγιναν µε διαγω-
νισµούς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μισό λεπτό, κύριε Πα-
πουτσή.

Κύριε Σαλµά, δεν πέφτει λόγος στο Προεδρείο να κάνει κρίση
στο τι λέγεται. Πάντως επειδή είπατε για το ποιοι είναι οι οµιλη-
τές, από τους δεκατρείς οµιλητές σήµερα οι οκτώ είναι της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ.

Επειδή, λοιπόν, διαµαρτύρεστε ότι δεν εγγράφησαν, τώρα ο κ.
Παπουτσής θα σας πει ότι λέτε ψέµατα ότι δεν εγράφησαν. Μετά
θα ζητήσετε το λόγο επί προσωπικού. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι
αυτό το παιχνίδι δεν µπορεί να γίνεται συνέχεια στη Βουλή.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Είπα ότι δεν εγράφησαν, όπως χθες.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Οι χαρακτηρισµοί να µην

γίνονται!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μαρκόπουλε,

δεν κάνω καθόλου χαρακτηρισµούς. Παρακαλώ, όταν οµιλείτε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ιατελέστε το καθήκον

σας. Χαρακτηρισµοί να µην γίνονται!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Μαρκόπουλε,

καθίστε κάτω σας παρακαλώ. ∆εν έχετε το λόγο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Με επιθετικούς προσδιο-

ρισµούς….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν υπάρχουν καθό-

λου επιθετικοί προσδιορισµοί.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε Πρόεδρος της Βου-

λής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Είµαι Πρόεδρος της

Βουλής και παρακαλώ να καθίστε κάτω. Έχω την ευθύνη της συ-
νεδρίασης και παρακαλώ να καθίστε κάτω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλώ να κάνετε τη
δουλειά σας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τον Κανονισµό τηρώ,
κύριε Μαρκόπουλε!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Καρατοµηµένοι είναι οι
Βουλευτές;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ! Καθίστε
κάτω. ∆εν έχετε το λόγο, κύριε Μαρκόπουλε. Και αιτιολογώ την
τοποθέτησή µου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έχω δικαίωµα να µι-
λήσω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, δεν έχετε
το λόγο. Όταν ζητήσετε το λόγο, θα σας τον δώσω.

Όταν οµιλεί ο Προεδρεύων, δεν έχετε το λόγο!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να βλέπετε το ρόλο σας

και τη δουλειά σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Μαρκόπουλε.
Επαναλαµβάνω αυτό που είπα. Όταν, λοιπόν, ο καθένας απευ-

θύνεται προσωπικά σε κάποιον και δεν απευθύνεται στο Προε-
δρείο, είναι πολύ εύκολο να εγείρει συνέχεια θέµα προσωπικό.
Παρακαλώ για τη συνέχεια της συζήτησης να σταµατήσει αυτού
του είδους η αντιπαράθεση.

Και επειδή κάνατε κρίση σε µένα, απλά επειδή εδώ είµαι, για
να παρακολουθώ τη συζήτηση και να εφαρµόζεται ο Κανονι-
σµός….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν έχετε το λόγο,

κύριε Μαρκόπουλε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, δεν έχετε

το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έχω το λόγο να µιλώ

για τη δηµοκρατία εδώ µέσα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Για ποια δηµοκρατία

µιλάτε, κύριε Μαρκόπουλε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για ποια δηµοκρατία; Γι’

αυτήν που ακολουθείτε. Υπάρχουν χαρακτηρισµοί…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Έχει φιµωθεί κανένας

συνάδελφος εδώ κατά τη συζήτηση; Γιατί προκαλείτε δεν µπορώ
να καταλάβω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ προκαλώ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, προκαλείτε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλλον, τα µετράτε

λάθος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν µετράω καθόλου

λάθος. Παρακαλώ, εάν θέλετε το λόγο, όταν ζητήσετε το λόγο,
θα τον έχετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τον ζητήσω σε λίγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Παπου-

τσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε την

ισχύουσα νοµοθεσία η ένταξη στο κρατικό τιµολόγιο νέων ιατρι-
κών πράξεων και παρακλινικών εξετάσεων πραγµατοποιείται µε
προεδρικό διάταγµα που υπογράφεται από τους αρµόδιους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµίας
και Οικονοµικών, ύστερα από απόφαση του ΚΕΣΥ.

Εδώ και πολλά χρόνια η κοστολόγηση νέων πράξεων και εξε-
τάσεων γίνονταν µόνο µε υπουργικές αποφάσεις και κυρίως µε
την υπόδειξη του διευθυντού του γραφείου του Υπουργού του κ.
Σαλµά.

Είναι ψεύδος αυτό, κύριε συνάδελφε;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μιλάµε για το 27 κι εσείς µιλάτε για το 24.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Σαλµά, σας πα-

ρακαλώ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μιλάει για το 27 κι εγώ µιλάω για το άρθρο

24.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε

Σαλµά, έχετε το λόγο;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μα, αφού είναι αδιάβαστος, κύριε Πρόε-

δρε. Μιλάει για το 24.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, θα λέτε ό,τι θέ-

λετε, όποτε θέλετε;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μα, δεν κατάλαβε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, δεν έχετε το λόγο.

∆εν µπορείτε να διακόψετε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Εµείς µιλάµε για το 27 κι εκείνος λέει για το

24. Μιλάµε για κοστολόγηση πράξεων στο 24.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Γιατί διακόπτετε;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αφήσαµε καριέρα, για να

έλθουµε εδώ και να κάνουµε αυτό που κάνουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν ξέρω τι αφήσατε.

Εδώ πρέπει να εφαρµόζουµε τον Κανονισµό, κύριε Σαλµά. Σας
παρακαλώ!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τον προστατεύετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεχίστε, κύριε Πα-

πουτσή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Σαλµάς δεν

ξέρω για ποιο λόγο έχει πάρει εργολαβία ένα θέµα και φαίνεται
ότι του βγαίνει. Πολλά µικροπολιτικά παντού διασπείρει όλη
αυτήν την περίοδο, φηµολογεί, γυρνάει στους διαδρόµους, γε-
νικότερα έχει ένα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον γι’ αυτό το ζήτηµα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι θέµα επί προσωπι-
κού. Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Μα, είναι δυνατόν να
µην µπορεί να ολοκληρώσει τη λέξη του;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Να µην αναφέρεται σε µένα. Το που πάω
και τι κάνω, δεν τον αφορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Σαλµά…
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Τι, κύριε Σαλµά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν µπορούµε να κά-

νουµε συνεδρίαση έτσι.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σας παρακαλώ, δείτε τον Κανονισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, δεν έχετε

το λόγο. Και αν έχετε πρόβληµα µε το Προεδρείο, να κάνετε
µοµφή. Σταµατήστε, σας παρακαλώ. Να κάνετε µοµφή, σας πα-
ρακαλώ! Και να σέβεστε το Προεδρείο και τον Κανονισµό. ∆εν
έχετε το λόγο.
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ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Μην φωνάζετε, κύριε Πρόεδρε. Μην φω-
νάζετε, γιατί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ! Κύριε
Παπουτσή, παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε τον Κα-
νονισµό, παρακαλώ, θέλω να µου επιτρέψετε να απευθυνθώ σε
σας και να πω ότι όλα αυτά τα οποία λέγονται από τον κ. Σαλµά
καθ’ όλη τη διάρκεια της αγόρευσής του και καθ’ όλη τη διάρκεια
των διακοπών στερούνται ήθους πάνω απ’ όλα. Τίποτε άλλο. Τα
υπόλοιπα επί της ουσίας θα τα ακούσουν το απόγευµα.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: ∆εν στερούνται, όµως, επιχειρηµάτων.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όσον αφορά, όµως, τη στάση του,

την πολιτική του πρακτική, αυτήν στην οποία επιδίδεται συστη-
µατικά όλη αυτήν την περίοδο στους διαδρόµους της Βουλής,
στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, εδώ στις επιτροπές, παντού, µε
υπονοούµενα, µε στάση όπως η σηµερινή, µε συνεχείς διακοπές,
µόνο ένα έχω να πω: στερούνται ήθους.

Σε κάθε περίπτωση όµως, όσον αφορά εµένα προσωπικά, δεν
επιτρέπω σε κανέναν να αµφισβητήσει την πολιτική µου ακεραι-
ότητα. Και όσον αφορά το ρόλο µου στην Κοινοβουλευτική
Οµάδα του ΠΑΣΟΚ δεν επιτρέπω σε κανέναν κ. Σαλµά και σε κα-
νέναν άλλον να αµφισβητήσει τις προθέσεις, το κύρος και τη δυ-
ναµική της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας. Τελεία και παύλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε Μαρκό-
πουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εκ µέρους της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας θέλω να πω κάτι. Στην
πολιτική, όταν δεν υπάρχουν επιχειρήµατα, υπάρχουν ύβρεις.

Μην το εκλάβετε ως παρατήρηση προσωπική, κύριε Πρόεδρε,
αλλά το Προεδρείο της Βουλής νοµίζω ότι πρέπει να συµβάλλει
στην καλή συνεννόηση, ακόµη και εν αντιθέσει και εν διαφωνία
των πολιτικών δυνάµεων.

Στην ουσία, όµως, των πραγµάτων έχω να πω τα εξής. ∆εν
µπορούµε να συγκαλύψουµε την πραγµατικότητα, κύριε Παπου-
τσή, το γεγονός, δηλαδή, ότι ακολουθείτε…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ική σας πραγµατικότητα είναι.
Εµείς κάνουµε συγκάλυψη;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε λιγάκι. ∆εν είναι
κακό να ακούει κανείς. Μπορεί να γίνει και πιο πλούσιος σε εµπει-
ρίες.

∆εν µπορείτε να κρύψετε µια πραγµατικότητα, ότι αυτό το
οποίο κατηγορούσατε επί ολόκληρα χρόνια, το κάνατε µε τον πιο
βάναυσο τρόπο επί εννέα µήνες και τώρα το φέρατε στη Βουλή,
για να ψηφιστεί. Επίσης, θέλω να σας πω ότι δεν µπορείτε να µας
εµποδίσετε ούτε να ακούµε τις φωνές από Βουλευτές των άλλων
κοµµάτων, άρα και του δικού σας κόµµατος, ούτε να ερµηνεύ-
ουµε τα φαινόµενα των πολιτικών καιρών. Είναι και δικαίωµά µας,
είναι και υποχρέωσή µας. Εσείς βολέψετε τα υµέτερα.

Σε ό,τι αφορά, όµως, αυτές τις ποµφολυγώδεις εκφράσεις
περί ήθους, παρακαλώ πολύ να επιστραφούν σε αυτούς που
φέρνουν αυτές τις διατάξεις και όχι σε αυτούς που αντιστέκο-
νται στην κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος.

Εάν, όµως, έχετε να πείτε για την προηγούµενη διοίκηση ή για
τις διοικήσεις ή για οποιονδήποτε άλλον επί προηγούµενων δια-
κυβερνήσεων, η δικαιοσύνη είναι εκεί. Πλυντήριο δεν θα γίνει!
Και πάντως όχι µε τη δική µας ψήφο! Ψηφίστε το µόνοι σας!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, γιατί
αυτά τα περί πλυντηρίων κάποτε πρέπει να σταµατήσουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Επί προσωπικού, κύριε
Παπουτσή;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, επί πολιτικού, κύριε Πρόεδρε,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό. Με βάση το δικαίωµα που µου δίνει
ο Κανονισµός, απαιτώ να ακουστεί και να καταγραφεί στα Πρα-
κτικά το σχόλιο το οποίο έχω να κάνω σε αυτά τα περί «πλυντη-
ρίων» της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ο κ. Μαρκόπουλος και η Νέα
∆ηµοκρατία φωνάζουν, όπως φωνάζει ο κλέφτης, για να φοβηθεί
ο νοικοκύρης. Τα υπόλοιπα να τα αφήσουν. Άντε µπράβο!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αν υπάρχει κλέφτης, να
µας τον πείτε. Να µας πείτε τον κλέφτη. Μην κρύβεστε πίσω από
το µικρόφωνό σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν µπορεί να συνεχι-

στεί η συνεδρίαση. ∆εν µπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι να κάνουµε, κύριε Πρό-

εδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): ∆εν µπορεί να συνεχι-

στεί. Μην αναγκάζετε το Προεδρείο να κάνει πράγµατα που δεν
θέλει, να εφαρµόσει αυστηρά τον Κανονισµό. Πρέπει να τελειώ-
σει αυτή η κατάσταση!

Το λόγο έχει ο κ. Τζέκης, εισηγητής του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος, για τέσσερα λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πιστεύω ότι όσοι έχουν την υποµονή να µας παρακολουθούν,

βγάζουν κρίσιµα και χρήσιµα συµπεράσµατα από αυτό το πολι-
τικό θέατρο που παρακολουθήσαµε πριν από λίγο για ένα σο-
βαρό ζήτηµα όπως είναι η ρύθµιση του άρθρου 27 για τις
προµήθειες και τις οφειλές των δηµοσίων νοσοκοµείων στους
προµηθευτές.

Και βέβαια, επαναλαµβάνω για µια ακόµη φορά ότι τα δύο κόµ-
µατα εναλλάσσονται στη διακυβέρνηση της χώρας και ανάλογα
ποια θέση έχουν, είτε τα έδρανα της κυβέρνησης είτε τα έδρανα
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κόβουν και ράβουν την πολι-
τική τους δηµαγωγώντας, ακριβώς σε βάρος του εργαζόµενου
λαού.

Για το άρθρο 27, λοιπόν, υπενθυµίζω ότι το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας είχε σταθερή άποψη και ήταν αντίθετο µε την
προσπάθεια που έκανε τότε η Νέα ∆ηµοκρατία να τα ρυθµίσει
ακριβώς µε τον τρόπο που τώρα τα ρυθµίζει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ.

Και να υπενθυµίσω βέβαια στον εργαζόµενο λαό που µας πα-
ρακολουθεί ότι τότε το ΠΑΣΟΚ ήταν λάβρο, ήταν αντίθετο, ότι
κατηγορούσε την τότε κυβέρνηση ότι πραγµατικά παρανοµούσε.
Και, βέβαια, εµείς λέγαµε και τότε ότι δηµαγωγεί. Και δηµαγωγεί
γιατί; Γιατί είχαν και έχουν ταυτόσηµη πολιτική τόσο στα ζητή-
µατα της υγείας όσο και στα ζητήµατα των προµηθειών για τα
δηµόσια νοσοκοµεία.

Εξ άλλου διαχρονικά η πολιτική τους είναι σταθερή στην εµπο-
ρευµατοποίηση του κοινωνικού αγαθού της υγείας. Εποµένως,
θα πρέπει και η ανάλογη πολιτική να υπηρετεί το στόχο αυτό.

Έτσι το ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση µιλούσε για τη
µεγάλη αύξηση όλων των υλικών των φαρµάκων και όλων των
άλλων προµηθειών των νοσοκοµείων και παρατηρούµε τώρα ότι
έρχεται µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση και νοµιµοποιεί όσα κατήγ-
γειλε τότε.

Είναι ένα γεγονός, πραγµατικό γεγονός. Και εξηγώ για µια
ακόµη φορά ότι αυτό το γεγονός είναι που πηγάζει από την ταυ-
τόσηµη πολιτική θέση των δύο κοµµάτων. Αυτό βέβαια ο ελληνι-
κός λαός το κρίνει, θα βγάλει τα συµπεράσµατά του και θα
στείλει και τα µηνύµατά του.

Και είπαµε, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν πρέπει να επαίρεται η Κυ-
βέρνηση ότι πέτυχε την έκπτωση του 15% από τους προµηθευ-
τές, εάν και εφ’ όσον συµφωνήσουν. ∆ιότι τα κέρδη που έχουν
βγάλει όλα τα προηγούµενα χρόνια, την τελευταία δεκαετία, είναι
πάνω από δέκα δισεκατοµµύρια ευρώ. Εποµένως, από τα διακό-
σια, αν κόψεις τα τριάντα, µένουν εκατόν εβδοµήντα. Καταλα-
βαίνετε, δηλαδή, τι περιθώρια κέρδους υπάρχουν.

Αυτή η αντιπαράθεση είναι έξω από τον πυρήνα του προβλή-
µατος, δηλαδή της πολιτικής που ακολουθείται διαχρονικά, µιας
πολιτικής, η οποία έχει τα ίδια χαρακτηριστικά και µε το νοµο-
σχέδιο που συζητάµε τώρα για την εποπτεία της ιδιωτικής ασφά-
λισης και την ίδρυση του εγγυητικού κεφαλαίου της ιδιωτικής
ασφάλισης ζωής – και επιµένω.

Είναι γεγονός ότι και στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
εδώ µέσα, αλλά και διεθνώς υπάρχει µια ανησυχία για το πού πη-
γαίνει ο χρηµατοπιστωτικός τοµέας και ιδίως ο κλάδος ο τραπε-
ζικός και ο ασφαλιστικός.

Πριν από λίγο καιρό, κύριε Πρόεδρε, επικυρώσαµε εδώ δύο
οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αν θυµάµαι καλά την 64 και
την 47 του 2007, που εκεί ακριβώς αναφερόταν για τον τραπεζικό
κλάδο, αλλά και για τον κλάδο της ασφάλειας, των ασφαλιστι-
κών, δηλαδή, επιχειρήσεων και την προοπτική που άνοιγε µέσω
εξαγορών και συγχωνεύσεων, ακόµη και µέσω αυτών των κλά-
δων.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ∆’ - 22 ΙΟΥΛΙΟΥ 2010 (ΠΡΩΪ) 201



(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εποµένως, εµείς εστιάσαµε την προσοχή µας –την ανοχή σας
για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε – στο εξής γεγονός. Γιατί να υπάρ-
χει η ιδιωτική ασφάλιση. Και αναλύσαµε µε θέσεις και εµπερι-
στατωµένα επιχειρήµατα, ότι η ζωή για µας δεν είναι εµπόρευµα
να το παραδώσουµε στους ιδιωτικούς επιχειρηµατικούς οµίλους
και µέσω της εκµετάλλευσης της ίδιας της ανθρώπινης της ζωής
να βγάζει ο άλλος τεράστια κέρδη. Γιατί δεν υπάρχει κανένα νο-
µικό και νοµοθετικό πλαίσιο απ’ όσα έχουν δηµιουργηθεί τώρα
στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και διεθνικό θεσµικό
πλαίσιο, που να κατοχυρώνει τους ασφαλισµένους. Η ζωή απέ-
δειξε ακριβώς το αντίθετο.

Και κλείνω µε το εξής. ∆εν είναι ζήτηµα για µας αυτήν την ώρα
να κάνουµε προτάσεις διαχείρισης. Αυτήν την ώρα για µας είναι
να αναδείξουµε το βασικό: ότι τα µέτρα που παίρνονται σε επί-
πεδο εισοδηµατικής πολιτικής, σε επίπεδο υγείας, σε επίπεδο
συνταξιοδοτικό, τείνουν όλα αυτά, µε την αφαίρεση όλων των δι-
καιωµάτων να ενισχύσουν τον ιδιωτικό τοµέα. Και εκεί ακριβώς
για µας είναι το µεγάλο ζήτηµα.

Γι’ αυτό και καταψηφίζουµε, κύριε Πρόεδρε, επί της αρχής το
σχέδιο νόµου που συζητάµε.

Ευχαριστούµε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, µπορώ να κάνω µια παρέµβαση, µισό λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, θέλω να σας πω σε αυτό το σηµείο ότι τόσο εγώ όσο
και η συνάδελφός µου κ. Ξενογιαννακοπούλου θα αναφερθούµε
ειδικά κατά τη διάρκεια της απογευµατινής συζήτησης πάνω στο
θέµα, το οποίο προκάλεσε τόση ένταση µέσα στη Βουλή.

Θέλω, όµως, να επισηµάνω κάτι και εκτιµώ πάρα πολύ που το
ανέφερε ο συνάδελφος του ΚΚΕ κ. Τζέκης, ο οποίος για πρώτη
φορά είπε κάτι πολύ σηµαντικό, ότι η Κυβέρνηση πέτυχε και εξα-
σφάλισε µια έκπτωση της τάξης του 15% - είπε ο κ. Τζέκης – που
µπορεί στην πραγµατικότητα να αποδειχθεί ότι είναι πολύ µεγα-
λύτερο.

Να δηλώσω από τη θέση αυτή υπεύθυνα ότι αυτή είναι η µε-
γαλύτερη έκπτωση -συγκρινόµενη µε οποιεσδήποτε άλλες ρυθ-
µίσεις έγιναν στο παρελθόν- που πέτυχε ποτέ µία κυβέρνηση
όταν τέθηκε στο παρελθόν πολλές φορές το ζήτηµα της εξό-
φλησης των νοσοκοµείων. Και χαίροµαι που αναγνωρίζετε –ανε-
ξάρτητα από την άποψη που έχετε, κύριε Τζέκη...

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Το χρησιµοποίησα ως αρνητικό επιχεί-
ρηµα για τη ρύθµιση που προβλέπει η Κυβέρνηση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Έχετε
δίκιο. Εγώ σέβοµαι την τοποθέτηση, την οποία κάνατε. Ξέρω
ποιες είναι οι πάγιες απόψεις του ΚΚΕ. Σας άκουσα σε όλες σας
τις τοποθετήσεις. Απλώς θέλω να πω ότι στη συγκεκριµένη φάση
εκτιµώ –και απλώς ήθελα να το αναφέρω- το γεγονός ότι ανα-
γνωρίζετε πως η Κυβέρνηση έκανε µία προσπάθεια να διασφα-
λίσει µια έκπτωση.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο ειση-

γητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαρκάκης.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι φάσεις του κοινο-

βουλευτισµού που παρακολουθήσαµε τα τελευταία λεπτά και
εµείς, αλλά και όσοι ακροατές παρακολουθούν το κανάλι της
Βουλής, δείχνουν ότι πράγµατι τα δύο µεγάλα κόµµατα προ-
σπαθούν να ρίξουν το ένα στο άλλο τις ευθύνες. ∆είχνουν, επί-
σης, και αυτό που αναφέρουν οι δηµοσκοπήσεις, αυτό που είναι
στη συνείδηση του ελληνικού λαού και των πολιτών, ότι τη µόνη
υπεύθυνη στάση από κόµµατα της Αντιπολίτευσης, τη δείχνει ο
Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός.

Έτσι προσήλθαµε και σ’ αυτό το νοµοσχέδιο. Η παρουσία των
συναδέλφων ακόµη και του Προέδρου µας του κ. Καρατζαφέρη,
δείχνει το σεβασµό που έχουµε σε όλα τα νοµοσχέδια και την
προσπάθεια που καταβάλουµε να τα βελτιώσουµε, αλλά και να
αναδείξουµε εκείνα τα άρθρα, στα οποία δεν συµφωνούµε και
να πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό.

∆ιαφωνήσαµε µε το κεφάλαιο Α’, γιατί δεν πιστεύουµε ότι η
εποπτεία της Τράπεζας της Ελλάδος θα δώσει λύση στην επο-
πτεία των ασφαλιστικών εταιρειών. Εκτιµούµε την προσπάθεια
της Κυβέρνησης και του Υπουργού να βελτιώσει τα θέµατα που
αφορούν την «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ». Οι προτάσεις του κ. Βορίδη έγι-
ναν δεκτές και γι’ αυτό είµαστε ικανοποιηµένοι.

Όµως, για τα θέµατα των άρθρων 24 και 27, ήµασταν από την
αρχή σαφώς αντίθετοι. Είναι θέµατα που ρυθµίζουν διαδικασίες
δαπανών του ΟΠΑ∆ και των νοσοκοµείων, οι οποίες συνετελέ-
σθησαν και επί κυβερνήσεως Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και επί
κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ.

Εποµένως, θεωρούµε ότι και τα δύο κόµµατα και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα ∆ηµοκρατία έρχονται να καλύψουν µ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο –διότι αυτοί κυβέρνησαν τον τελευταίο καιρό, είτε ως
υπουργοί, είτε ως πολιτικά πρόσωπα, επικεφαλείς σε οργανι-
σµούς των νοσοκοµείων- παρατυπίες, υπερτιµολογήσεις και δα-
πάνες, για τις οποίες από την πρώτη στιγµή όχι µόνο η
Κυβέρνηση, αλλά και ολόκληρος ο ελληνικός λαός, περίµενε να
γίνει ένα συµµάζεµα τουλάχιστον στο θέµα της υγείας.

Αν αυτό το συµµάζεµα, το οποίο µέχρι σήµερα δεν έχει συ-
ντελεστεί, ρυθµίζεται ή τακτοποιείται, σβήνοντας ό,τι έχει γίνει
µέχρι σήµερα, εµείς από την αρχή εκφράζουµε την αντίρρησή
µας. Γι’ αυτό θα καταψηφίσουµε επί της αρχής το νοµοσχέδιο.
Επί των άρθρων θα τοποθετηθούµε στην απογευµατινή συνε-
δρίαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Μαυρουδής Βο-
ρίδης έχει το λόγο.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υποτίθεται ότι ενδιαφέρονται πρωτίστως όσοι θεωρούν τους

εαυτούς τους εκπροσώπους του πολιτικού συστήµατος, για τη
διαφύλαξη του κύρους του και για την ανάκτηση, ας το πω, της
σηµασίας της πολιτικής.

Εγώ δεν θεωρώ τον εαυτό µου µέρος του πολιτικού συστήµα-
τος. ∆εν θεωρώ το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό µέρος του πολι-
τικού συστήµατος. Και δεν µε ενδιαφέρει και η διάσωση του
πολιτικού συστήµατος. Αλλά αυτοί που κατεξοχήν ενδιαφέρο-
νται, είναι βέβαιο ότι στο σκοπό τους –που ακριβώς είναι η ανά-
κτηση του κύρους του πολιτικού συστήµατος- σήµερα δεν
συνέβαλαν. Και δεν συνέβαλαν, διότι ανεξαρτήτως της ουσίας
της διαφωνίας –η οποία εγώ πολύ φοβάµαι και αν ανεδείχθη- το
µόνο βέβαιο είναι ότι απλώς εκείνο το οποίο εµπεδώνεται είναι η
υποκρισία σε πολύ µεγάλο βαθµό των πολιτικών συµπεριφορών.
Αυτό είναι που τελικά ακυρώνει την οποιαδήποτε δυνατότητα των
πολιτικών να µιλήσουν µε ευθύτητα και καθαρότητα στον ελλη-
νικό λαό.

Επιτρέψτε µου να επανέλθω και να κάνω αυτό που θεωρώ ότι
πρέπει να κάνω σε αυτή την Αίθουσα. Και αυτό είναι να είµαστε
χρήσιµοι σε συγκεκριµένα ζητήµατα και να θέτουµε συγκεκρι-
µένα θέµατα, τα οποία εν πάση περιπτώσει, ανεξαρτήτως γενι-
κοτέρων διαφωνιών, µπορούν να βελτιώσουν τις συνθήκες µε τις
οποίες ζουν οι πολίτες. Επανέρχοµαι στο σχέδιο νόµου σε συ-
γκεκριµένα ζητήµατα.

Μετά από τις σηµαντικές βελτιώσεις –και αυτό οφείλω να το
αναγνωρίσω- οι οποίες ήδη συνετελέσθησαν από την πλευρά της
Κυβερνήσεως κυρίως µε το γεγονός ότι επεκτάθηκε η ρύθµιση
και στην περίπτωση της εκκαθαρίσεως, το πρώτο ζήτηµα, στο
οποίο κατά τη γνώµη µου κάτι πρέπει να κάνετε, είναι το εξής: Θα
έπρεπε να υπάρξει ειδική πρόνοια για το ζήτηµα των συγκεκρι-
µένων εκκαθαρίσεων, η οποία να περιορίζει το χρόνο της διάρ-
κειας της εκκαθαρίσεως. Εφ’ όσον υπάρχουν αυτοί οι δεκαοκτώ
µήνες, οι οποίοι αφορούν το ζήτηµα του αναδόχου, ένας αντί-
στοιχος περιορισµός χρονικός θα µπορούσε να γίνει και στο
χρόνο της εκκαθαρίσεως. Άλλως, υπάρχει ο κίνδυνος, όπως ξέ-
ρετε από την εµπειρία και την πρακτική των εκκαθαρίσεων
αυτών, η εκκαθάριση αυτή να βραδύνει για πενταετία, εξαετία.
Ορισµένες απ’ αυτές κρατάνε και δεκαετίες. Θα µπορούσε, λοι-
πόν, εδώ κατ’ αναλογία να µπει ένας χρονικός περιορισµός για
τις συγκεκριµένες εκκαθαρίσεις.

∆εύτερο ζήτηµα. Θα πρέπει οπωσδήποτε στα κριτήρια αξιο-
λόγησης, τα οποία περιλαµβάνονται στο άρθρο 2, για να απο-
φασίσει η Τράπεζα της Ελλάδος για την επιλογή του αναδόχου,
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να συµπεριληφθεί –έχετε τρία κριτήρια- και ένα τέταρτο κριτή-
ριο. Και αυτό ποιο είναι; Ότι θα πρέπει επίσης να αξιολογείται η
επιβάρυνση στη φερεγγυότητα του αναδόχου, εξαιτίας της ανα-
δοχής. Με δύο λόγια τι θέλω να πω. Όλες αυτές οι εταιρείες, οι
οποίες θα εκδηλώσουν ενδιαφέρον, προφανώς είναι φερέγγυες
προ της αναδοχής. Είναι σηµαντικό, όµως, να δει κανείς και τη
φερεγγυότητά τους µετά την αναδοχή. Αυτό δεν αποτελεί ένα
κριτήριο για την επιλογή της εταιρείας.

Το τρίτο θέµα είναι το ζήτηµα της συντµήσεως του χρόνου.
Ναι, πράγµατι είναι αυτό ακριβώς που λέτε, µέχρι τρία χρόνια
είναι η δυνατότητα την οποία έχει, το εγγυητικό κεφάλαιο, να
αποπληρώσει αυτό το οποίο αναλαµβάνει.

Εµένα η θέση µου είναι ότι θα µπορούσε χωρίς να δηµιουρ-
γείται σηµαντική, αν θέλετε, ζηµιά –ας µην ξεχνάµε ότι µιλάµε
στην πραγµατικότητα για ποσά τα οποία απλώς θα δανειστεί το
εγγυητικό κεφάλαιο µε την εγγύηση του δηµοσίου- το χρονικό
διάστηµα αυτό της τριετίας να συντµηθεί.

Είπαµε τη θέση µας, ότι κατά τη γνώµη µας θα έπρεπε να ανα-
λάβει και ένα τµήµα αποζηµιωτικό το ελληνικό δηµόσιο. Εν πάση
περιπτώσει αυτό είναι στη δική σας πολιτική ευχέρεια και βού-
ληση. Όµως, µε αυτές τις τρεις βελτιώσεις, που µάλλον έχουν
τεχνικό χαρακτήρα και δεν αλλάζουν την ουσία ή δεν επιβαρύ-
νουν υπερβολικά το όλο πλαίσιο του δηµοσίου, αλλά και του εγ-
γυητικού κεφαλαίου, θεωρώ ότι κάνουµε µία ρύθµιση –θα κάνει
η Κυβέρνηση µία ρύθµιση, αν τα δεχθείτε όλα αυτά- που εν πάση
περιπτώσει κάπως θα διακανονίσει σε έναν ορισµένο βαθµό και
όχι πλήρως, το κοινωνικό ζήτηµα που έχει δηµιουργηθεί.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί της αρχής του νοµοσχεδίου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτικής ασφάλισης, σύσταση εγ-
γυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής, οργανισµοί
αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας και άλλες διατάξεις, αρ-
µοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτικής ασφάλι-
σης, σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλισης ζωής,
οργανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας και άλλες
διατάξεις, αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών» έγινε δεκτό
επί της αρχής, κατά πλειοψηφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 16.25’, λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Πέµπτη 22 Ιουλίου 2010 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία: συνέ-
χιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Εποπτεία ιδιωτικής
ασφάλισης, σύσταση εγγυητικού κεφαλαίου ιδιωτικής ασφάλι-
σης ζωής, οργανισµοί αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας
και άλλες διατάξεις αρµοδιότητας Υπουργείου Οικονοµικών».
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